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Hoe blij kun je zijn met niks. Een 
aardig voorbeeld was te zien tijdens 
de laatste raadsvergadering van 
2014 van de gemeente Hardenberg. 
Het ging niet om niks, dat voorop-
gesteld. De gemeente krijgt net als 
alle 400 andere gemeenten voortaan 
veel te doen met werklozen, jonge-
ren in de knel, thuiszorg en allerlei 
andere zaken rondom de kwetsba-
ren in de samenleving. Dat heet de 
transitie (overgang) van Rijkstaken 
naar de gemeenten, omdat die dat 
volgens het kabinet beter en vooral 
goedkoper kunnen doen.
Eén van die onderdelen is de Par-
ticipatiewet. Mensen met een bij-
standsuitkering krijgen daarmee te 

maken. Zij moeten sneller werk ac-
cepteren ook al moeten ze daarvoor 
langer reizen of zelfs verhuizen, als 
er meerdere volwassenen in een 
huis wonen wordt de uitkering lager 
en de gemeente kan een tegenpres-
tatie vragen. Bijvoorbeeld om een 
aantal uren per week vrijwilligers-
werk te doen.

Nou hadden B&W van Hardenberg 
bedacht dat je de groep met een 
uitkering in tweeën kunt splitsen: 
een groep die ver van de arbeids-
markt staat en een groep die dicht 
bij de arbeidsmarkt staat. Voor die 
eerste groep is het zinvol om een 
tegenprestatie te vragen, voor die 
tweede groep niet want die is druk 
bezig met solliciteren, maakt kans 
op een baan en dan heeft verplicht 
vrijwilligerswerk niet veel zin als je 

daar al weer rap mee moet stoppen.

Dat vond de ChristenUnie niet. 
Samen met CDA, PvdA en Groen-
Links diende deze partij een amen-
dement in waarin stond dat ook van 
iemand met een korte afstand tot de 
arbeidsmarkt in bijzondere gevallen 
een tegenprestatie gevraagd mag 
worden. Doe maar niet, adviseerde 
wethouder René de Vent, want we 
willen twee duidelijk gescheiden 
groepen: mensen met een grote(re) 
kans op een baan en mensen met 
vrijwel geen kans op een baan. Bo-
vendien hebben we geen bodemloze 
put met geld of kunnen we niet 
zomaar een blik ambtenaren extra 
opentrekken. Niks mee te maken, 
we dienen het amendement toch in, 
vonden de partijen en omdat ze een 
grote meerderheid in de raad hebben 

werd dit amendement aangenomen.

Het is ons gelukt enkele verbete-
ringen in de wet aan te brengen, 
schreef de partijleiding van de 
ChristenUnie eind december in een 
brief aan de leden. Maar dat klopt 
uiteraard niet. Verandering, ja dat 
wel. Maar geen verbetering. Want 
ze hebben vergeten te zeggen wat 
die bijzondere gevallen zijn. En 
zonder definitie van wat nou bijzon-
dere gevallen zijn kon De Vent er 
weinig mee, gaf hij aan. Het gevolg 
zal zijn dat er met dit amendement 
niks gebeurt, want een wethouder 
die liever geen uitzonderingen wil 
maken zal zich niet het vuur uit de 
sloffen lopen voor een enkel, bij-
zonder geval. Eigenlijk dus een heel 
gedoe om niets. Zonde van al die 
tijd en energie die erin is gestoken.

Om 9.00 stonden meer dan 50 hardlopers in pyjama klaar in de Stationsstraat 
om geld bijeen te lopen voor het goede doel: onderzoek naar de spierziekte 
ALS. Een uurtje lopen in de bijtende kou leverde de deelnemers materieel 

Rennen voor andermans leven

gezien niks op, want ze moesten er ook nog eens voor betalen. Minimaal 
een tientje, maar daar stond tegenover dat ze na afloop een ontbijt kregen in 
café The Alley. De lopers en sponsors hebben bijna 1400 euro opgehaald.

Sinds 2011 organiseert een groep Gramsbergenaren acties om geld voor 
onderzoek naar ALS te financieren. Eerst met recordpogingen bartending 
en nu voor de tweede keer met een glazen huis. Van 26 t/m 30 december 
hebben de drie dj’s Hayo van der Kamp, Ard Slot en Erwin Hulzebosch 
zich laten opsluiten. Verleden jaar werd ruim 22.000 euro opgehaald. Dit 
jaar lukte het, mede door de pyjamarun, bijna 29.000 euro in te zamelen.

GRAMSBERGEN - Sommige inwoners van Gramsbergen 
slapen in vreemde pyjama’s. In koeienpakken, noppendekens 
of supermanshirts, maar de meesten dragen ‘s nachts toch het 
gestreepte of geblokte flanelletje. Dat was zaterdag 27 december 
te zien tijdens de eerste pyjamarun in het Vechtstadje.

Afbraak
 
De voormalige landbouwwinter-
school aan De Brink in Hardenberg 
wordt gesloopt. Een groot deel van 
het gebouw, het laatst in gebruik 
door de huisartsenpraktijk De 
Brink, is inmiddels verdwenen. De 
huisartsen zijn begin oktober ver-
huisd naar basisschool De Kastan-
jehof. In de loop van 2015 zullen zij 
terugkeren aan de Brink 17 in een 
nieuw te bouwen medisch centrum.

Documentaire
 
Basisschool De Kastanjehof in 
Hardenberg viert dit jaar het 145-ja-
rig bestaan. Erg feestelijk zal dit 
niet gebeuren, want het is meteen 
het laatste jaar: de school wordt 
gesloten om andere scholen te red-
den. Toch zal het 29e lustrum niet 
ongemerkt voorbijgaan. Leden van 
de medezeggenschapsraad zijn 
van plan een documentaire over 
de geschiedenis van de school te 
maken. De MR is op zoek naar ver-
halen, voorwerpen en foto’s maar 
bovenal naar personen die over 
opvallende zaken in het schoolleven 
kunnen vertellen. Contact kan via 
mr.dekastanjehof@gmail.com.

Evenementen
 
Organisatoren van evenementen in 
2015 kunnen nog tot 1 februari een 
subsidie aanvragen bij de gemeente 
Hardenberg. B&W stellen hiervoor 
van 2015 t/m 2018 jaarlijks 65.000 
euro beschikbaar. Daarnaast is er 
jaarlijks 10.000 euro beschikbaar 
voor kleinschalige evenementen. 
Met de subsidie wil de gemeente 
organisatoren de mogelijkheid bie-
den een evenement te organiseren 
met bovenlokale uitstraling.

Kerstattentie
 
Vlak voor kerst is het hospice ‘t 
Huis aan de Vecht in Hardenberg 
verrast door het bestuur van Wijk-
centrum Het Uilennest in Heemse 
met een cheque van 500 euro. De 
wijkvereniging had de balans opge-
maakt van 2014 en daarbij bleek dat 
activiteiten zoals kaarten, biljarten, 
ouderengym en bingo nog een batig 
saldo hadden opgeleverd.

Expositie
 
In de KunstSuper aan het Wilhel-
minaplein in Hardenberg wordt 
zaterdag 10 januari de expositie 
HelenaMaria geopend. Tot 20 fe-
bruari zijn schilderijen en beelden 
te zien van Helena van Esse en Ria 
Stockmann. De expositieruimte is 
geopend van maandag t/m vrijdag 
van 10.00 tot 16.00 uur.

Nieuw Veldzicht
 
Veldzicht, het forensisch psychia-
trisch centrum in Balkbrug, heeft 
nieuwe bronnen aangeboord om 
te kunnen overleven. In 2013 leek 
het erop dat de kliniek voor tbs’ers 
zou moeten sluiten, maar onder 
meer door slim onderhandelen 
van CU-voorman Arie Slob is de 
sluiting deels teruggedraaid. De 
tbs-plaatsen verdwijnen op den duur 
waarna Veldzicht een psychiatrisch 
en forensisch ziekenhuis wordt met 
plek voor 154 patiënten, van wie het 
merendeel vreemdeling is.  Deze 
week is de vernieuwing zichtbaar 
geworden, door het tekenen van een 
overeenkomst met Transfore, on-
derdeel van de Dimence Groep. Op 
het terrein van Veldzicht komt een 
forensisch psychiatrische kliniek.

HARDENBERG - Zo’n 50 blazers 
met aanhang waren zaterdag present 
in de wijkboerderij in Hardenberg-
Baalder voor de eerste bijeenkomst 
van de Nedersaksische Federatie 
Midwinterhoornblazers i.o. Afkom-
stig uit Hardenberg natuurlijk, maar 
ook uit Schoonebeek, Zuidwolde, 
Dalfsen en het Duitse Wilsum. Als 
tegenhanger van de Stichting Mid-
winterhoornblazen Twenthe (SMT) 
zegt de een. Als aanvulling, meent 
de ander. Omdat de blaasgroepen 
buiten Twente zijn gevestigd mogen 
ze geen lid worden van de SMT, ter-

Noordelijke blaasgroepen
beginnen eigen federatie

wijl ze wel aan evenementen willen 
deelnemen of willen samenwerken. 
Bijvoorbeeld bij het maken van 
afspraken over een blaasagenda, 
over het uitlenen van deelnemers 
bij evenementen in geval van nood 
of het werven van nieuwe leden. 
Maar ook om kennis uit te delen 
over blaastechnieken en het maken 
van hoorns.

Omdat het met de Twenten niet kan 
hebben de noorderlingen in Salland/
Drenthe – net als de zuiderlingen in 
Gelderland – nu een eigen federatie 

opgericht. Tijdens de eerste bijeen-
komst op 3 januari werd door de 
deelnemers op het tegelplateau aan 
de voorkant van de wijkboerderij 
een blaasdemonstratie verzorgd. 
Als aardigheid was er een trofee 

voor de beste blazer (de gouden 
hap) en eentje voor de beste groep 
(de houten noot). Nu nog niet zo erg 
officieel, maar vanaf volgend jaar 
wel, met een kundige jury die de 
deelnemers zal beoordelen.

HARDENBERG - In de pauze 
van de voorstelling van het win-
tercircus Martin Hanson in theater 
De Voorveghter heeft de Stichting 
2015 vrijdagmiddag drie cheques 
overhandigd aan hulporganisaties. 
Het Rode Kruis ontving 25.000 euro 
voor een water- en hygiëneproject 
in Zambia, Simavi kreeg 20.000 
euro voor een vergelijkbaar project 

Stichting 2015 deelt cheques uit
in Indonesië en de vertegenwoor-
digster van Unicef mocht een che-
que van 16.000 euro in ontvangst 
nemen voor een drinkwaterproject 
voor scholen in Bhutan.
De Hardenberger stichting onder-
steunt lokale en nationale organi-
saties die onder meer actief zijn  op 
het gebied van armoedebestrijding, 
gezondheid, onderwijs en milieu.
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Ik weet niet wat jullie dinsdag 
6 januari allemaal kwamen doe 
in het gemeentehuis, maar het 
schijnt dat jullie ervoor hebben 
gezorgd dat de parkeergarage 
onder dit mooiste gebouw van 
Hardenberg  - voor het eerst in 
het bestaan - helemaal vol was.

Was het vanwege de gratis hapjes 
en drankjes? Was het vanwege de 
bijdrage van cabaretier Mark van 
de Veerdonk, die de gemeente Har-
denberg een beetje op de hak nam? 
Misschien was u een van de nieuwe 
inwoners die door de gemeente 
‘s middags waren ontvangen en 
daarna een stamppotbuffet kregen 
voorgeschoteld in de hoop dat ze 
‘s avonds zouden blijven?
Hoe dan ook, iedereen schijn zeer 

tevreden te zijn geweest. De lei-
dende figuren uit sport, politiek en 
bedrijfsleven konden weer even de 
banden aanhalen omdat ze elkaar 
al een week niet hadden gezien of 
gesproken. En de 100 gasten die 
elk jaar worden uitgenodigd om 
de zaal een beetje vol te krijgen 
en waarvan meestal maar de helft 
komt opdagen waren dit keer bijna 
allemaal wèl gekomen, omdat er 
eindelijk is afgestapt van het gelijk-
tijdig houden van die belachelijke 
sportverkiezing (78% van de Over-
ijsselse stemmers bij RTV Oost is 
tegen die verkiezingen). Of hadden 
soms de genomineerden voor de 
titel Gewoon Doener van het jaar 
hun fans meegenomen? Wie die titel 
heeft bedacht zou trouwens meteen 
gedegradeerd moeten worden. Ziet 
u het al voor u? Een glunderende 
winnaar die trots overal komt ver-
tellen Ik Ben De Gewoon Doener 
Van Het Jaar!

Dat zit zo: in plaats van een sport-
verkiezing had iemand bij de ge-
meente bedacht dat er een verkie-
zing gehouden moest worden voor 
iemand die niet lult maar poetst. De 
hele wijk had ome Sjaak aangemeld 
omdat-ie elk jaar zoveel oliebollen 
bakt voor de buurtkinderen en al 
honderdtwintig jaar de braderie van 
de kerk organiseert. Jammer genoeg 
voor hem hadden nog twaalf buur-
ten dat gedaan, voor hun wijk-ome, 
zodat een andere, wat opvallender 
Gewoon Doener met de eer ging 
strijken. Arsanio Wiet is Gewoon 
Doener 2014!!!! jubelde de Rabo-
bank. De bank? Ja, want meneer 
Wiet had onder meer Dedemsvaart 
Natuurlijk mede-georganiseerd en 
dat evenement was weer gespon-
sord door de Rabobank. Eén pro-
jectleider, vijf hoofdcoördinatoren 
en vele tientallen vrijwilligers heb-
ben ervoor gezorgd dat enkele dui-
zenden inwoners van Dedemsvaart 

en omstreken op Tweede Pinkster-
dag bij recreatieplas Kotermeerstal 
een mooi festival konden bezoeken. 
Maar omdat je niet dertig of veertig 
man een medaille om de nek kunt 
hangen wordt de voorman eruit 
gepikt. Zo gaat dat altijd. En die is 
dan de Gewoon Doener van het jaar. 
Terwijl het zonder die anderen nooit 
was gelukt.

Hardenberg heeft de tweede dag 
van januari een feestelijke avond in 
theater De Voorveghter aangeboden 
aan mantelzorgers en vrijwilligers. 
Buurgemeente Tubbergen heeft dat 
idee nog wat verder uitgewerkt. 
Daar hebben ze dit jaar niet de 
traditionele nieuwjaarsreceptie 
gehouden maar wordt zaterdag 17 
januari een brunch georganiseerd 
voor mantelzorgers. In feite zijn dat 
de Gewoon Doeners van het jaar. 
Van elk jaar. Die hele verkiezing 
was dus eigenlijk overbodig.

BERGENTHEIM - De Tukkers hebben het lustrumtoernooi gewon-
nen van de trefbalcompetitie voor basisscholen in de gemeenten 
Hardenberg en Ommen. Eigenlijk geldt dit lustrum alleen voor de 
Hardenberger scholieren, want die doen voor het vijfde jaar mee en 
de Ommenaren voor het tweede jaar, maar de organisatie besloot toch 
de finale voor iedereen een feestje te laten zijn.

Die finale is woensdag 7 januari gespeeld in sporthal Möllincksslag in 
Bergentheim. Met dus een wat vreemde winnaar, want inwoners van Har-
denberg of Ommen zijn Sallanders en geen Tukkers. De spelers, jongens 
en meisjes van groep 7 en 8 van Het Koloriet in Ommen, blijken fans 
van FC Twente te zijn, vandaar de teamnaam. De andere finalist was De 

Trefbal in trek bij scholieren

Wegwijzer in Schuinesloot, die met duidelijke cijfers naar het tweede plan 
werd verwezen. Brons was voor de Groen van Prinsteren in Dedemsvaart. 
Eerder die middag was al de finale gespeeld voor de groepen 5 en 6.

Behalve medailles voor de winnaars was er een t-shirt met de tekst Gewoon 
Gezond voor elke deelnemer. Gewoon Gezond is het lokale keurmerk 
voor gezonde initiatieven in de gemeenten Hardenberg en Ommen. Die 
initiatieven hebben te malen met meer bewegen, water drinken in plaats 
van zoete drankjes, voldoende groente en fruit eten en een gezond ontbijt. 
Met dit jaarlijks terugkerende trefbaltoernooi richten de gemeentelijke 
combinatiefunctionarissen zich op het onderdeel meer bewegen. Ongeveer 
1200 kinderen hebben mee gedaan aan de vijf voorrondes voor het toernooi.

Schade
 
De overgang van 2014 naar 2015 
kost de gemeente Hardenberg onge-
veer 10.000 euro. Dat is de schade 
die is aangericht tijdens de viering 
van Oud en Nieuw. Met name 
straatnaamborden, verkeersborden 
en afvalbakken  moesten het ontgel-
den. De mogelijke brandstichting 
in de fietsenstalling  van de Anton 
Geerdesschool in Slagharen is niet 
in dit bedrag opgenomen.

Frits de Zwerver
 
Jongeren tussen de 14 en 18 jaar 
hebben nog tot 1 februari tijd om 
hun bijdrage in te leveren voor de 
opstel-/essaywedstrijd voor de Frits 
de Zwerverprijs. Tot die datum kun-
nen jongeren van 14 tot en met 18 
jaar hun schrijftalent beproeven op 
de thema’s Persoonsbewijs, Goud 
of fout, Helden, Kind in oorlogstijd 
en Onderduiken. Informatie over de 
voorwaarden is te vinden op de site 
van de IJsselacademie.

Gezinsdienst
In de Hervormde kerk in Kloos-
terhaar wordt zondag 18 januari 
vanaf 18.30 uur een gezinsdienst 
gehouden met medewerking van 
Remco Hakkert, Vocals en Band. 
Het thema is Together Worship. 
In de deze gevarieerde dienst met 
zang, muziek, schriftlezing en ge-
bed is ruimte voor getuigenissen 
vanuit de gemeente.

Assistent
Jan-Piet Bosma is met ingang van 
volgend seizoen assistent-trainer 
van de eerste selectie van voetbal-
vereniging HHC uit Hardenberg. 
Bosma heeft in het verleden onder 
meer HZVV uit Hoogeveen ge-
traind. Momenteel is hij interim-
trainer van  Noordseschut.

Egels
Natuurcentrum De Koppel in Har-
denberg houdt woensdag 21 januari 
een kindermiddag over het onder-
werp Egels. Kinderen van 6 t/m 12 
zijn van harte welkom van 14.00 tot 
16.00 uur. Zij krijgen eerst infor-
matie te horen over egels en daarna 
gaan ze knippen, kleuren en plakken 
zodat ze aan het eind van de middag 
een egelschilderij hebben gemaakt. 
De kosten bedragen drie euro.

Vuurwerk
Bij de gemeente Hardenberg wordt 
nog niet gedacht aan het instellen 
van vuurwerkvrije zones in delen 
van de gemeente. Volgens burge-
meester Peter Snijders werd er 31 
december volop geknald – ook 
vóór 18.00 uur – maar was de twee 
voorgaande dagen van overlast door 
vuurwerk weinig te merken.

Sportsubsidie
Drie verenigingen in de gemeente 
Hardenberg krijgen financiële hulp 
bij het realiseren van hun bouwplan-
nen met een maximum van 25% van 
de kosten. De rest moeten de clubs 
zelf bijeen scharrelen. Korfbalver-
eniging UNI in Kloosterhaar krijgt 
9.500 euro voor de bouw van een 
berging en invalidentoilet, ijsclub 
Ons Genoegen in Gramsbergen 
ontvangt 14.000 euro voor onder 
meer bestrating en hekwerk terwijl 
voetbalvereniging EMMS in Slag-
haren ruim 7.500 euro toucheert 
voor straatwerk en veldomheining.

UELSEN - Gospelkoor Vision uit 
Vriezenveen is van de partij, net als 
de Vechttaler Jungs uit Hardenberg. 
Vijfentwintig bands, koren, solisten, 
orkesten en muziekverenigingen 
zijn vrijdag 16 januari te horen 
en te zien tijdens de 7e Uelsener 
Musiknacht, samen meer dan 350 
muzikanten en zangers. Niemand 
ontvangt een gage, zodat de op-
brengst van de kaartverkoop (12 

Muzikale wandeling door Uelsen
euro) en sponsorbijdragen in z’n 
geheel bestemd kan worden voor de 
goede doelen die organisator Rotary 
Uelsen-Coevorden heeft uitgezocht.
Dit jaar zijn dat de voedselbank in 
Coevorden en enkele muziekver-
enigingen in Uelsen. Sinds de start 
in 2009 is er volgens de Rotary al 
meer dan 60.000 euro overgemaakt 
naar goede doelen in Nederland en 
Duitsland.

Hoewel er wordt gesproken van 
een Musiknacht is het eigenlijk 
een Musikabend. De eerste tonen 
klinken om 19.15 uur, wanneer 
Johan Vloedbeld uit Harbrinkhoek 
zijn alpenhoorn bespeelt in de 
Reformatorische kerk in het cen-
trum van Uelsen. Officieel begint 
het wandelconcert om 19.30 met 
een optreden van de plaatselijke 
muziekvereniging, eveneens in de 
centrumkerk. Daarna kan men op 
16 verschillende plaatsen luisteren 
naar wat de grensstreek te bieden 

heeft op muzikaal gebied. Bijvoor-
beeld naar het Drents Klezmer Trio 
in de katholieke kerk, naar Relax 
in restaurant Santorini, met in haar 
gelederen oud-Hardenberger Wim 
Nieborg, de Grafschafter Country-
singers in het bankgebouw van de 
Kreissparkasse of jazzmuziek in 
café Arends.
Om 22.30 uur is de muziekavond 
ten einde, maar daarna kan nog tot 
in de late uurtjes worden doorge-
feest met de partyband Sixty Nine 
in de aula van de school.
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Extra bochten voor de Vecht

Net zoals in de herfst de bladeren 
van de bomen vallen, in decem-
ber de kerstboom in huis wordt 
gehaald en met Pasen de eier-
consumptie stijgt, komen allerlei 
scholen rond de jaarwisseling met 
verhalen hoe goed, uniek of voor-
uitstrevend ze zijn. En dat doen ze 
niet zomaar, want de keuzes voor 
vervolgopleidingen moeten bin-
nenkort weer worden gemaakt.

 
Dit jaar was er een Hardenberger 
school die ècht iets bijzonders had 
bedacht. Twee leerlingen van de 
Nieuwe Veste in Coevorden hadden 
de slaapritmes en schoolresultaten 
van ruim 700 medeleerlingen on-
derzocht. Niet op eigen houtje, maar 

begeleidt door een onderzoeker van 
de Rijksuniversiteit Groningen. 
En wat bleek? Leerlingen maken 
toetsen ‘s middags beter dan ‘s och-
tends. En scholieren met een vroege 
biologische klok presteren beter dan 
leerlingen met een late biologische 
klok. Bijzonder, vond iedereen, 
zelfs voorpaginanieuws van Trouw. 
Terwijl het eigenlijk een open deur 
is die wordt ingetrapt. Iedereen is 
puber geweest en weet van zichzelf 
hoe hij was. Precies, zeggen de on-
derzoekers, en dus moet je daar wat 
aan doen. De schooldag later begin-
nen en de cijfers worden hoger. De 
Nieuwe Veste in Hardenberg gaat 
dat uitproberen.

Toevallig, nou ja, toevallig, heeft 
Elsevier vorige week het jaarlijkse 
schoolonderzoek gepresenteerd. 
Ook van de drie vo-scholen in Har-
denberg, waarvan de een begint om 

8.00 uur, de ander om 8.05 uur en 
de derde om 8.45 uur. Die laatste 
school zou dus een stuk beter moe-
ten presteren dan de eerste, daar 
zit maar liefst drie kwartier tussen. 
Als je dan de cijfers van Elsevier 
bekijkt, bijvoorbeeld bij de havo, 
dan blijkt er vrijwel geen verschil 
te zijn. En vorig jaar ook niet.

Nou heeft toevallig, nou ja, toe-
vallig, de NOS in december een 
onderzoek gepresenteerd van slaap-
onderzoeker Gerard Kerkhof over 
het chronische slaaptekort van 
Nederlanders. Alle Nederlanders, 
jong en oud, man en vrouw, bijna 
allemaal slapen we te weinig en dat 
heeft zijn weerslag op de prestaties. 
Jonge vrouwen lijden het meest 
onder slaapgebrek. Van vrouwen 
tot 21 jaar heeft bijna de helft een 
slaapstoornis. Volgens Kerkhof is 
de meest waarschijnlijke verklaring 

hiervoor dat vooral jonge vrouwen 
te lijden hebben onder de hormo-
nale ontwikkelingen die passen bij 
hun leeftijdsfase. En dan helpt later 
beginnen natuurlijk niks.

Wat Kerkhof ook heeft ontdekt is, 
dat de biologische klok van jonge-
ren aan het verschuiven is. Oorzaak: 
de smartphone. Het blauwe licht 
van dat apparaat zorgt daarvoor. 
“Bovendien val je moeilijker in 
slaap als je voor het slapen je her-
sens aan het werk zet met knopjes 
bedienen of een vervelend bericht 
leest.” Zijn advies: gooi die smart-
phone de slaapkamer uit.

Hoe dan ook, de Nieuwe Veste gaat 
de theorie testen. En dat is ook goed, 
want alleen dan kom je erachter of 
de veronderstellingen kloppen of 
dat het verhaal past in de jaarlijkse 
goednieuwsshow.

Buurtbewoners, landeigenaren, de roeivereniging en natuurliefhebbers zoals Johan Poffers (r) waren bij de voorlichting aanwezig om te zien wat de 
veranderingen in de loop van de Vecht voor hen betekent.

Volgens de plannen wordt een 
kunstmatige meander aangelegd, 
zoals al eerder is gebeurd bij Loo-
zen, Diffelen en Oud Bergentheim. 
Verder wordt de noordelijke dijk 

Wie er zeker van de werkzaam-
heden zullen profiteren zijn de 
wandelaars. Op dit moment kan er 
gewandeld worden van Laar naar de 
twee beelden van staaldraad op de 
grens van Duitsland en Nederland 
en daarna wat moeizaam verder 
naar Radewijk. Straks wordt dat 
wandelpad verbeterd en wordt aan 
de noordkant op de verplaatste dijk 
ook een wandelpad aangelegd. Als 
er ooit nog eens een veerpontje 
komt - wat de bedoeling is maar nu 
nog niet in de plannen is opgeno-
men – kan er zelfs een Rondje Laar 
worden gewandeld.

GRAMSBERGEN/LAAR - Een paar kilometer boven Grams-
bergen, op de grens van de gemeente Hardenberg en het Duitse 
dorpje Laar, krijgt de rivier de Vecht een extra slinger. Water-
schap Vechtstromen, de provincie Overijssel en de Landkreis 
Grafschaft Bentheim nemen de komende twee jaar ruim 10 
hectare grond op de schop. Dinsdag 13 januari zijn de plannen 
toegelicht tijdens een druk bezochte inloopavond in het dorps-
huis van Laar, met veel belangstelling van Nederlandse zijde.

zo’n 150 meter van de rivier ver-
wijderd zodat de Vecht meer ruimte 
krijgt en in tijden van hoog water 
de grensbewoners de voeten droog 
houden. In het gebied wordt ook een 

ooibos aangelegd, met bomen die 
tegen een paar druppels water kun-
nen. De nieuwe natuur kan interes-
sant worden voor vogels, meende 
de Hardenberger vogelkenner Johan 
Poffers. Waar hij voordelen ziet in 
het plan heeft de roeivereniging 
Salland uit Gramsbergen toch wat 
bedenkingen. Er worden obstakels 
in de rivier aangebracht waardoor 
de doorgang voor de roeiers wordt 
bemoeilijkt. Of dat voldoende is om 
door te gaan met de jaarlijkse In-
ternationale Vechtrace tussen Laar 
en Gramsbergen moet afgewacht 
worden.

Vertrek
 
Sargon Gouriye, speler van topklas-
ser HHC, verlaat de Hardenbergers 
na drie seizoenen en keert terug 
naar zijn vorige club Spakenburg. 
De Enschedeër wil dichterbij de 
Randstad wonen om de baankansen 
van zijn partner te vergroten.

Expositie fotoclub
 
Fotoclub Natuur in Beeld exposeert 
t/m 28 maart in de bibliotheek van 
Hardenberg. Het onderwerp is 
Voedselprocessen. De expositie is te 
bezichtigen tijdens openingstijden 
van de bibliotheek.

NL Doet
 
Op 20 en 21 maart steken veel maat-
schappelijk betrokken Nederlanders 
de handen uit de mouwen tijdens 
NLdoet. Dit is de grootste vrijwil-
ligersactie van Nederland, geor-
ganiseerd door het Oranje Fonds. 
Instellingen die een klus willen 
laten uitvoeren en vrijwilligers die 
aan de slag willen kunnen zich aan-
melden bij NLdoet Hardenberg via 
www.nldoet.nl. Voor ondersteuning 
of extra informatie kan men een 
beroep doen op Stichting Present 
Hardenberg (06-57336644) of De 
Stuw Hardenberg (0523-267478).

Jazzmatinee
 
Jazzclub Hardenberg heet zondag 
25 januari de band Shebob welkom 
in de foyer van theater De Voor-
veghter. Het sextet bestaat uit een 
zangeres met ritmesectie en twee 
blazers. Aanvang 16.00 uur.

Cultuursubsidie
 
Het Prins Bernhard Cultuurfonds 
Overijssel heeft het afgelopen half 
jaar ruim 16.000 euro uitgeven 
aan culturele instellingen in de 
gemeente Hardenberg. Onder meer 
aan muziekvereniging Jubal uit 
Dedemsvaart die 1.900 euro kreeg 
voor aankoop van instrumenten, 
aan de stichting Klooster Sibculo 
die 5.000 euro ontving voor de 
inrichting van een kloostertuin en 
de stichting Promotie Gramsber-
gen die 3.500 euro kreeg voor de 
aankoop van apparatuur voor het 
openluchttheater.

Repair café
 
In natuurcentrum De Koppel wordt 
zaterdag 24 januari een Repair Café 
gehouden van 13.00 tot 15.30 uur. 
Vrijwilligers zitten klaar om te hel-
pen bij het repareren van apparaten, 
kleding, meubels en accessoires 
Mochten de spullen ‘gered’ wor-
den tijdens het Repair Café, dan 
wordt een vrijwillige bijdrage op 
prijs gesteld. Hiervan worden weer 
onderdelen en gereedschap gekocht.

Kritiek op gemeente
 
D66 in Hardenberg wil van B&W 
weten of het klopt dat de Officier 
van Justitie in Almelo kritiek heeft 
geleverd op het milieutoezicht van 
de gemeente. Hij zou dat gedaan 
hebben in een rechtszaak tegen 
ondernemer Hennie van der M. die 
vervuild materiaal had opgeslagen 
in Schuinesloot. Pas nadat buurt-
bewoners aan de bel trokken is er 
actie ondernomen om de boel te 
saneren. Mocht die kritiek juist zijn 
dan wil D66 weten of de gemeente 
Hardenberg wel genoeg mensen in 
dienst heeft om milieudelicten op 
te sporen.

HARDENBERG – De samenvat-
ting van RTV Oost van de voetbal-
wedstrijd HHC tegen IJsselmeer-
vogels op zaterdag 17 januari had 
een hele korte kunnen zijn. Geen 

enkel beeld van de saaie eerste 
helft en maar een paar seconden 
van de schaarse hoogtepunten van 
de tweede helft: de twee doelpunten 
van HHC-middenvelder Hielke 

Penterman, een paar gevaarlijke 
corners van IJsselmeervogels en 
een goede redding van HHC-keeper 
Danes op een schot van oud-prof  
Pascal Bosschaart. HHC won, dat 
wel, maar dat was dan ook het enige 
positieve dat vermeld kan worden.
“Beter drie punten in een slechte 

wedstrijd dan nul punten in een 
mooie wedstrijd”, was een veel ge-
hoorde opmerking na afloop. Maar 
nog mooier dan dat zijn drie punten 
na een prachtige wedstrijd. Dat zou 
zomaar kunnen in het volgende 
duel, zaterdag 24 januari, wanneer 
HHC op bezoek gaat bij FC Lisse.

Saaie pot voetbal op De Boshoek
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Het kan bijna niet anders of de 
ChristenUnie in Hardenberg wordt 
gesponsord door Kleenex en Pam-
pers. De partij is zó zorgzaam voor 
onze zielige burgers, dat je tranen 
tekort komt om de door de CU-
raadsleden geschetste wantoestan-
den te bewenen.

Het volgende is aan de hand: per 1 
april stopt de huishoudelijke hulp 
die een bepaalde groep mensen 
tijdelijk heeft gekregen. Via allerlei 
acties heeft de gemeente 80% van 
de gebruikers bereikt, ruim 270 
personen. Zo’n 20% - om precies 
te zijn: 68 personen - heeft zich 
nog steeds niet gemeld, zegt de CU, 
en het is dus onduidelijk of zij wel 
of geen gebruik willen maken van 

de nieuwe, beperktere mogelijk-
heden. Neem contact op met die 
resterende 20% en vertel ons wat 
die pogingen hebben opgeleverd, 
gaf de CU vorige week dinsdag in 
een motie aan. Meteen was D66 er 
als de kippen bij om te reageren. 
Deze tweemanspartij had de motie 
ook al ondertekend, maar voorman 
Jacco Rodermond wilde er nog wel 
even aan toevoegen dat de gemeente 
onzorgvuldig had gehandeld. Dat 
schoot PvdA-fractievoorzitster Ria 
Juurlink in het verkeerde keelgat. 
Er zijn programma’s op de lokale 
kabelkrant geweest, er hebben arti-
kelen op de gemeentelijke pagina’s 
in de weekbladen gestaan en de 
mensen hebben twee keer een brief 
met een uitnodiging voor een ge-
sprek ontvangen, op locatie of thuis. 
“Het beleid is dat er geen mensen 
tussen wal en schip vallen, maar je 
mag ook wel iets van de mensen zelf 

verwachten, van hun eigen kracht”, 
was de motivering van de PvdA om 
tegen de motie te stemmen.

De lokale regeringspartij CDA vond 
dat ook. Het lijkt een sympathieke 
motie, alsof de raad erg betrokken 
is bij deze onwetende mensen, maar 
we hebben als raad besloten dat 
we het samen gaan doen. Er kan 
ook een beetje zelfredzaamheid 
van de burgers worden gevraagd, 
meende het CDA. De motie werd 
wel ondersteund door Liberaal 
Hardenberg en GroenLinks en ook 
de VVD vond dat het college best 
even 68 telefoontjes kon plegen, 
zodat het afhing van de stemmen 
van OpKoers of de motie het wel 
of niet zou halen. Gelukkig begreep 
deze partij wat het betekent om in 
de oppositie te zitten. Als je een 
wig kunt drijven tussen de drie re-
geringspartijen en je de kans krijgt 

om B&W beentje te lichten moet je 
het niet laten, zullen de OpKoersers 
hebben gedacht. Hun stemmen ga-
ven de doorslag, zodat binnenkort 
de wethouders als medewerker van 
een callcenter mogen optreden.

Na al dat geklets over het pam-
peren van zielige burgers was de 
terugkeer van mevrouw Baarslag 
van Leefbaar Hardenberg een ver-
ademing. Zij was enkele maanden 
afwezig geweest en kwam meteen 
met een vraag die van belang was. 
Van levensbelang zelfs. Zij wilde 
weten wat B&W gingen doen met 
de opmerking van een burger dat in 
het gemeentehuis slipgevaar dreigt. 
Wordt op die opmerking gereageerd 
of gaat u alleen een bordje plaatsen 
dat de vloer glad is, wilde ze weten. 
Het college was nog niet uitgehuild, 
zodat het antwoord nog even op 
zich laat wachten.

HARDENBERG - De 130 pallets met levensmiddelen die in december zijn 
ingezameld door RTV Oost hebben de afgelopen week hun weg gevonden 
naar de 15 Overijsselse voedselbanken. Eén daarvan is gevestigd in Har-
denberg, de voedselbank Noordoost-Overijssel. Met twee busjes zijn de 
vrijwillige medewerkers woensdag naar Deventer gereden om 166 kratten 
op te halen en zo’n 900 kilo aardappelen.
Alle 13 regionale omroepen van Nederland hebben in december 2014 de 
handen ineengeslagen om samen met hun luisteraars, kijkers en webbezoe-

kers zoveel mogelijk levensmiddelen in te zamelen voor mensen die een 
beroep doen op de Voedselbank. De opbrengst van de Overijsselse actie 
Samen voor de Voedselbank heeft een waarde van ruim 150.000 euro. 
Met deze hoeveelheid levensmiddelen kunnen de voedselbanken volgens 
de regionale omroep drie maanden lang alle aangesloten gezinnen helpen.

In februari wordt er beslist over een eventueel vervolg op de actie in het 
najaar van 2015.

Hardenberg krijgt deel omroepactie voor voedselbank

Zorgwoningen
 
Het lijkt erop dat ondernemers 
nog steeds verwachten dat er aan 
zorgwoningen verdiend kan wor-
den, ondanks dat er al een flinke 
hoeveelheid aanwezig is in de ge-
meente Hardenberg. Aan de Korte 
Slagenweg in Lutten wil iemand 
de bestaand woon-zorginstelling 
legaliseren en verder ontwikkelen 
en ook aan de Stegerenallee in 
Dedemsvaart komt een woon-zor-
gonderneming, is het voornemen. 
Voor beide plannen hebben B&W 
het licht op groen gezet.

Minder vervoer
 
De gemeenten Hardenberg en Om-
men gaan een projectleider voor een 
paar dagen per week aanstellen die 
moet kijken wat de gevolgen zijn 
van de gemeentelijke en provinci-
ale bezuinigingen op het vervoer. 
In totaal moeten beide gemeenten 
een kleine zes ton bezuinigen, bij 
de provincie gaat het om miljoenen. 
Van de vijf maatregelen die de pro-
vincie heeft bedacht zijn twee van 
belang voor Noordoost-Overijssel. 
Daarbij gaat het om het vervallen 
van de Regiotaxi en het opheffen 
van parallelle lijnen. Dat laatste 
betekent bijvoorbeeld dat wanneer 
treinen en bussen dezelfde route 
nemen de buslijn wordt opgeheven.

Nieuwe speler
 
Het spelletje komt-ie-wel/komt-ie-
niet dat gespeeld werd door voetbal-
club HHC en voetballer Jan Hooi-
veld is vorige week geëindigd met 
het ondertekenen van een contract. 
De 27-jarige aanvaller van WKE uit 
Emmen heeft zicht voor twee jaar 
aan de Hardenbergers verbonden.

Energiebesparing
 
De gemeente Hardenberg gaan 
samen met beheerders van gemeen-
telijke gebouwen aan de slag met 
energiebesparing. De beheerders 
worden uitgedaagd om zoveel 
mogelijk energie te besparen. Een 
deel van de energiekosten die zij 
hierdoor besparen, kunnen ze be-
steden aan het gebouw. Daarnaast 
kunnen zij een premie verdienen. 
Het gaat hierbij om enkele tiental-
len sporthallen, gymzalen en wijk-
centra. Het geld dat de beheerders 
besparen kunnen ze gebruiken voor 
extra duurzame maatregelen in het 
gebouw of voor maatschappelijke 
doeleinden in de omgeving.

Love in Concert
 
Harmonie Crescendo uit Gramsber-
gen presenteert zaterdag 14 februari 
haar eerste Valentijnsconcert. Deze 
avond staat helemaal in het teken 
van de liefde. Plaats van handeling 
is De Binder. Het concert begint om 
20.00 uur, de entree is gratis.

Bevrijding
 
Initiatieven en projecten die de 
betekenis van de Tweede Wereld-
oorlog in woord of beeld duidelijk 
maken kunnen rekenen op subsidie. 
In totaal stelt de gemeente Harden-
berg 5000 euro beschikbaar, met 
een maximum van 500 euro per 
project of initiatief. De gemeente 
doet dit omdat het dit jaar 70 jaar is 
geleden dat Nederland werd bevrijd 
en B&W hier extra aandacht aan 
willen schenken. Aanmelden kan tot 
vrijdag 28 februari door een e‐mail 
te sturen naar hetty.soepenberg@
ommen-hardenberg.nl

EMLICHHEIM - Buurgemeente 
Emlichheim heeft dinsdag 27 ja-
nuari, tijdens de internationale 
Holocaustgedenkdag, herdacht dat 
70 jaar gelden concentratiekamp 
Auschwitz is bevrijd. Dat gebeurde 
bij de zogenoemde Stolpersteine, de 
struikelstenen met messingplaatje 
die herinneren aan de bewoners die 
weggevoerd zijn naar de vernieti-
gingskampen. Na de herdenking is 
in de foyer van de plaatselijke aula 
met vocale en muzikale bijdragen 
aandacht besteed aan het lot van de 
joodse inwoners van Emlichheim. 

De manifestatie is ook bedoeld als 
teken tegen de actueel dreigende ge-
varen van nationalisme, rassenhaat 

HARDENBERG - Natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg gaat ver-
bouwen. Aan de kant van de rivier 
de Vecht komt een serre die dienst 
gaat doen als bescheiden horecar-
uimte. Verder komt er een tweede 
vergaderzaal bij. 

De werkzaamheden beginnen 29 
januari en duren naar verwachting 
tot eind maart.

Struikelstenen en vervolging van andersgelovigen. 
Ook Hardenberg kent sinds 2012 
enkele tientallen Stolpersteine die 
aangebracht zijn op de plek waar 
de joodse burgers hebben gewoond, 
maar hier wordt verder geen aan-
dacht aan besteed.

Verbouwing Koppel

HARDENBERG - De ondergrondse 
pijpleiding van Schoonebeek naar 
Twente houdt ook de fractie van 
GroenLinks in de gemeente Har-
denberg bezig. Sinds 2011 pompt 
de NAM dagelijks ruim 8.000 liter 
giftig afvalwater naar lege gas-
velden in Twente. Net als in Gro-
ningen zou Twente grote risico’s 
lopen op bodemverontreiniging en 
bodemverzakkingen. De leidingen 
lopen op zo’n anderhalve meter 
diepte onder de natuurgebieden 
Engbertsdijkvenen, het dal van de 
Mosbeek en het Springendal door. 
In mei 2013 is er sprake geweest 
van een lekkage en momenteel zou 

GroenLinks bezorgd over gifleiding 
van Schoonebeek naar Twente

er opnieuw sprake zijn van een 
lekkende injectieput in Twente. 

De partij wil weten waarom de 
NAM de pijpleidingen op Harden-
bergs grondgebied heeft mogen 
aanleggen, of de bevolking bij dit 
besluit is betrokken, hoe lekkage en 
slijtage in de gaten worden gehou-
den, of er afspraken zijn gemaakt 
over schadevergoeding en wat 
er waar is van de berichten over 
lekkage in Twente. Verder wil GL 
weten of Hardenberg zich aansluit 
bij de Twentse gemeenten als die 
verhaal willen halen bij minister 
Kamps van Economische Zaken.
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We hebben weer een held! In de 
week dat Michiel de Ruyter werd 
gebasht door de 5 relschoppers 
die ook al het Sintfeest in Gouda 
hadden verstoord, is er een nieuwe 
vedette opgestaan: een beveili-
gingsmedewerker van de NOS. Bij 
de gijzelingsactie donderdag door 
de 19-jarige Tarik Z. uit Pijnacker 
hield hij het hoofd koel.

Doordat de zender op zwart ging en 
een onheilspellende tekst onderaan 
het scherm verscheen werd in di-
verse huiskamers fors gespeculeerd 
over een eventuele live-onthoofding 
van een van de weermannen, omdat 
die veel winterse buien hadden 
voorspeld terwijl er vrijwel geen 
sneeuwvlok de aarde had bereikt. 
Cabaretier Jan Jaap van der Wal 

gooide zijn meelevende tweet alvast 
de ruimte in: Je suis Gerrit Hiem-
stra, maar hij was gelukkig te vroeg. 
Mede door het dappere optreden 
van de medewerker die de zendtijd 
eisende knaap naar een ongebruikte 
studio loodste.

Voor het eerst in 60 jaar geen jour-
naal, dat is bijna niet voor te stel-
len. En dat door een geesteszieke. 
Tenminste, dat beweerde dezelfde 
avond De Telegraaf. Op de voorpa-
gina en in het commentaar van de 
hoofdredacteur. “Bizarre gijzelactie 
van geesteszieke jongen”, noteerde 
Sjuul Paradijs. Dat kwam hem 
prompt op een uitbundige felicitatie 
te staan, omdat hij tien minuten na 
het einde van de gijzeling de dader 
al aan een psychiatrisch onderzoek 
had kunnen onderwerpen. Fantas-
tisch, reageerden weer anderen, het 
Pieter Baan Centrum kan worden 
gesloten want De Telegraaf kan op 

afstand een diagnose stellen.

Eén van de meest besproken on-
derdelen van de gijzelingsactie was 
de volgende dag het optreden van 
de politieagenten Door de manier 
waarop zij de studio binnenvie-
len en door het taalgebruik van 
de dienders werd door menigeen 
gedacht dat het geen echte gijze-
ling was maar een toneelstukje. 
Nederlandse acteurs herken je bijna 
overal door de manier waarop ze 
hun tekst zeggen, namelijk alsof ze 
in een amateurtoneelstukje spelen. 
Of het lijkt alsof ze tekst oplezen 
van slecht leesbare kaartjes. Dat 
deden de agenten ook en helaas niet 
synchroon met de actie. De gijzel-
nemer had na het binnenstormen 
zijn wapen laten vallen, waarna een 
agent schreeuwde dat hij zijn wapen 
moest laten vallen. Maar blijkbaar is 
dit wel de manier waarop opgetre-
den moet worden, want veiligheids-

expert Jaap Timmer vertelde tegen 
het ANP dat er was ingegrepen 
‘volgens het boekje’.

Volgens eigen zeggen had Tarik 
gehandeld namens een hackerscol-
lectief. Dat werd niet geloofd maar 
klinkt toch aannemelijk. Normaal 
gesproken gaan hackers collectief 
computers van grote bedrijven of 
instellingen kraken om gaten in de 
virtuele beveiliging te ontdekken. 
Nu was het om gaten in de fysieke 
beveiliging te vinden. En die zijn 
gevonden. De nationale rampen-
zender op zwart, dat kan niet en dus 
wordt dankzij de actie onderzoek 
gedaan naar de back-up van NPO 
1 als rampenzender.
En Tarik? Ach, met wat goede me-
dicijnen moet hij toch weer op het 
rechte pad gebracht kunnen worden, 
diagnosticeer ik op veilige afstand 
van de gebeurtenissen. Eind goed, 
al goed.

Het ZAT-team (Zero Alcomobi-
lisme Trial) probeert al enkele 
jaren leerlingen in de noordelijke 
provincies duidelijk te maken dat 
nul glazen alcohol in het verkeer 
de beste manier is om veilig uit 
te gaan. Dat doen ze door met 

Geen mixje op de scooter

HARDENBERG - Wie zich afvraagt waar Monkie Wildspieker 
uit de Twentse soap ‘Van jongeleu en oale groond’ is gebleven, 
kan te rade gaan bij leerlingen van het voortgezet onderwijs 
in de regio. Esther ter Horst, de actrice die Monkie speelde, is 
regelmatig te gast op scholen als lid van het ZAT-team. Vorige 
week was ze in Hardenberg om scholieren tips te geven over 
veilig uitgaan.

professionele acteurs situaties uit 
te beelden die dagelijks kunnen 
voorkomen. Eén van de acteurs was 
lid van de ouderraad, een ander was 
namens de gemeente aanwezig en 
beiden vlogen elkaar regelmatig in 
de haren over wie nou voorgelicht 

zou moeten worden en op welke 
manier dat moest gebeuren.

Diezelfde acteurs speelden even 
later vader en dochter, waarbij de 
dochter na het drinken van enkele 
glazen alcohol haar scooter wilde 
gebruiken om van de discotheek 
naar huis te rijden en pa dat uit 
alle macht wilde voorkomen. Hij 
maakte daarvoor gebruik van de tips 
van de leerlingen om haar op andere 
gedachten te brengen, maar uitein-
delijk zagen die wel in dat niets 
hielp en dat alleen niet-drinken een 
veilige reis naar huis kon opleveren.
Voor enkele leerlingen was ook een 

actieve rol weggelegd. Zij mochten 
tennisballen overgooien terwijl ze 
een zogenoemde alcoholbril droe-
gen. Die bril zorgde ervoor dat ze 
gooiden alsof ze een slok teveel 
ophadden. Tijdens de poging om 
elkaar de bal toe te werpen vloog 
die dan ook alle kanten op.

Wat zo’n clinic als in Hardenberg 
uiteindelijk oplevert is niet bekend, 
maar als leerlingen elkaar durven 
aan te spreken op onverantwoord 
gedrag en daarmee een ongeluk 
voorkomen, is volgens de leden 
van het ZAT-team hun missie al 
geslaagd.

HARDENBERG - De Saxenburgh Groep daagt 
alle medewerkers in de zorg, huisartsen en me-
disch specialisten uit om mee te lopen tijdens 
de Zorgloop 2015. Dat is de voorbereiding door 
mensen in de zorg op de Hardenberg Cityrun op 1 
mei. Het voorbereidingsprogramma gaat zaterdag 

31 januari van start. Lopers kunnen zich om 9.00 
melden bij de atletiekbaan op de Sportboulevard.
De Saxenburgh organiseert 5 clinics en stelt nut-
tige tips en trainingsschema’s ter beschikking om 
lopers in staat te stellen te trainen op een eigen, 
passend tijdstip, maar vooral om het mogelijk 

te maken om de Cityrun op 1 mei tot een goed 
einde te brengen. Gedurende de trainingsperiode 
is er voor de Zorglopers een vraagbaak met o.a. 
orthopeed, sportarts, fysiotherapeut, looptrainer 
en diëtiste beschikbaar.
Belangstellenden voor deze nieuwe Zorgloop 
kunnen zich aanmelden door een mail te sturen 
naar zorgloop@sxb.nl.

De dochter (Esther ter Horst) mag van pa (Jan Pieterman) alleen op pad zónder drank maar mét helm. 

Zorgloop moet deelnemers Cityrun in vorm krijgen

Lichtketting
 
In Nordhorn wordt woensdag 
4 februari een menselijke licht-
ketting gevormd als tegenwicht 
tegen de groeiende geluiden van 
vreemdelingenhaat en racisme 
in Duitsland. Met zaklampen en 
kaarsen wordt om 18.00 uur een 
ring gevormd rond de Vechtesee, 
om te laten zien dat Nordhorn voor 
verscheidenheid en tolerantie kiest. 
De demonstratie begint bij de VVV-
toren met korte toespraken van 
onder meer burgemeester Thomas 
Berling en vertegenwoordigers van 
joodse, christelijke en islamitische 
organisaties. De laatste keer dat dit 
gebeurde was 11 september 2001, 
twee dagen na de aanslag op de 
Twin Towers in New York.

Vertrek
 
In december kondigde HHC-
sterspeler Hielke Penterman zijn 
vertrek aan bij de Hardenberger 
topklasser. Vorige week maakte hij 
bekend dat hij volgend jaar in de Ju-
piler League speelt bij Achilles’29. 
Penterman tekent een contract bij 
de Groesbeekse club voor 1 jaar.

Dubbele pech
 
Vrijdagmorgen 30 januari zijn drie 
mannen uit Hardenberg van 19, 29 
en 27 jaar aangehouden in de buurt-
schap Stegeren voor harddrugbezit. 
De drie Hardenbergers waren kort 
daarvoor door de gladheid met 
hun auto in een sloot beland aan 
de Driehoekweg. Toen agenten te 
hulp schoten roken die een sterke 
henneplucht. In de auto werden de 
nodige wikkels wiet en harddrugs 
gevonden. De drugs zijn in beslag 
genomen. De Hardenbergers zijn 
voor nader onderzoek ingesloten.

Autismevoetbal
 
Stichting Aangepaste Recreatie 
en Sport (STARS) wil samen met 
de voetbalverenigingen Harden-
berg’85 en HHC voetbal voor 
kinderen met autisme opzetten. Het 
is de bedoeling met een voetbaltrai-
ning te beginnen, met af en toe een 
wedstrijdje. De eerste bijeenkomst 
is maandag 9 maart van 16.30 tot 
17.30 op het veld van Harden-
berg’85 in Baalderveld. De kosten 
bedragen 2 euro per training. In 
eerste instantie wordt er tien weken 
getraind. Als er genoeg belangstel-
ling is krijgen de trainingen in het 
najaar een vervolg. Voor informatie 
en opgave kan men bellen met An-
neke Schippers op 0523-267478.

Vechtzomp
 
De Duitse Vechtzomp in Laar wordt 
dit voorjaar in gebruik genomen, 
de Nederlandse in de gemeente 
Hardenberg een jaar later. Beide 
toeristische boten, naar voorbeeld 
van de vroegere platbodems die op 
de Vecht voeren, worden gebouwd 
bij scheepstimmerwerf Vechtezomp 
bij Houtindustrie Gramsbergen. 
De gemeente Hardenberg besloot 
vorige week de bouw financieel te 
steunen met 15.000 euro en garant 
te staan voor eenzelfde bedrag.

Lezing
 
Donderdag 5 februari verzorgt de 
schrijver van historische jeugdro-
mans Rob Ruggenberg  een lezing 
bij boekhandel Heinink aan de 
Markt in Hardenberg, georgani-
seerd door het Greijdanus College. 
Aanvang 19.15 uur, gratis toegang.
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Baggeren
 
Het baggerdepot aan de Kanaalweg-
west in Bergentheim mag iets langer 
worden gebruikt dan was afgespro-
ken. Een baggerbedrijf is bezig het 
kanaal Almelo-De Haandrik uit te 
diepen. Dat zou 1 januari klaar zijn, 
maar vanwege technische proble-
men is het baggeren tot twee keer 
toe stopgezet. Daarnaast duurt het 
transport wat langer dan verwacht 
omdat de provincie in de winter 
de bruggen minder vaak bedient. 
Het baggerdepot mag nu van de 
gemeente Hardenberg tot 1 mei 
worden gebruikt.

Expositiegroep
 
De stichting Veteranen Hardenberg 
hebben een werkgroep Vredesmis-
sies samengesteld. Die werkgroep 
is van plan van medio april tot 
oktober een tentoonstelling te hou-
den in de benedenruimte van het 
museum aan de Voorstraat. Door 
middel van foto’s en documenten 
worden de vredesmissies in de pe-
riode 1945-2015 onder de aandacht 
brengen. Via opsporingsberichten 
zullen veteranen benaderd worden 
die beschikken over materiaal dat 
geschikt is voor de expositie. Ook 
zoekt men suppoosten voor de 
tentoonstelling. Aanmelden kan bij 
de secretaresse van de werkgroep, 
Dinie Euverman, Schoutenhof 55 in 
Hardenberg-Marslanden
(hj.euverman@hetnet.nl)

Moestuin
 
In natuurcentrum De Koppel in 
Hardenberg wordt zaterdag 14 fe-
bruari een informatiebijeenkomst 
gehouden over de verdere ontwik-
keling van de Koppeltuin. Achter 
het natuurcentrum wordt 20 are 
ingericht als biologische moes- en 
heemtuin. Hiervoor zoekt men vrij-
willigers die van tuinieren houden, 
over flink wat vrije tijd beschikken 
en het leuk vinden om kinderen 
in de moestuin te begeleiden. De 
bijeenkomst begint om 10.00 uur 
en eindigt rond 11.00 uur.

Vechttrofee
 
Donderdag 12 februari wordt voor 
de zesde keer de Vechttrofee uitge-
reikt aan een persoon of organisatie 
die veel heeft gedaan om het Vecht-
dal te promoten. De genomineerden 
voor dit jaar zijn boswachter Nico 
Arkes, campinghoudster Wilma El-
lenbroek en schrijfster Erna Ekkel-
kamp. Rond 20.15 zal bij melkvee-
bedrijf Zandman in Beerze de trofee 
worden uitgereikt door Margé Hans 
van restaurant De Rheezerbelten, 
winnares van de Vechttrofee 2013.

Aqua Mexicana 

Attractie Slagharen opent in mei 
een groot waterpark van ruim 
5.000 m² in Mexicaanse sferen. Het 
watercomplex krijgt tien glijbanen 
met een totale lengte van meer dan 
500 meter, waarvan drie bijzonder 
groot en interactief met speciale ef-
fecten, geluid en 3D-animaties. Ook 
krijgt het park een bubbelbad voor 
zeventig personen. Verder herbergt 
het waterpark een waterval bij het 
bubbelbad, waterspeeltoestellen, 
peuterbaden, een zwembad, een 
restaurant en een winkel voor 
bad- en zwemspullen Zo’n zestig 
procent van het waterpark is over-
dekt, de rest ligt in de buitenlucht. 
In tegenstelling tot de rest van het 
attractiepark zal het waterpark het 
hele jaar geopend zijn.

Er is wat afgejammerd door behou-
dend Hardenberg toen in de jaren 
‘60 en ‘70 veel ouwe meuk in het 
stadscentrum is opgeruimd. Met 
als hoogtepunt (nee, dieptepunt, 
zeggen nog steeds velen) de sloop 
van de synagoge in 1980. De rijke 
historie van het Vechtstadje aan gru-
zelementen, was de algehele opinie, 
door schuld van het gemeentebe-
stuur. Ik schrijf met opzet algehele 
opinie, want het grootste deel van 
Hardenberg behoorde namelijk tot 
de behoudende groep. Ook tot de 
niet-wetende groep trouwens. En 
die zie je af en toe nog voorbij-
komen.

Om met dat laatste te beginnen: 
over enige tijd gaat de gemeente 
drie panden aan het Oosteinde 
amoveren. Slopen dus. Het pand 

waar ooit de koperslagers Ab Breu-
kelman en Herman Makkinga hun 
vak uitoefenden, links daarvan de 
garage die Derk ten Cate uit Lut-
ten in 1925 liet bouwen en weer 
links van de garage de voormalige 
fietsenzaak van achtereenvolgens 
Van Goor, Stroeve en Slot. Met-
een nadat dit bericht vorige week 
wereldkundig werd gemaakt rolde 
een cynische opmerking door twit-
terland: “Gelukkig, de gemeente is 
het niet verleerd. Ook dit jaar weer 
heel wat historie tegen de vlakte.”

Maar het zit iets anders in elkaar. De 
eigenaars van de panden dachten al 
in 2008 dat ze hun panden konden 
slijten aan een projectontwikkelaar, 
die op de hoek Oosteinde-Stations-
straat een woning- en winkelblok 
van vijf verdiepingen wilde bou-
wen. De crisis gooide roet in het 
eten en de projectontwikkelaar ging 
failliet. En dus gebeurde er lange 

tijd niets. Tot nu. Er is een bouw-
bedrijf gevonden dat de hoek onder 
handen wil nemen. Geen winkels 
meer, want daar is geen behoefte 
aan. Ooit was het idee dat je zó van-
uit de parkeergarage onder het LOC 
de winkelstraat in zou lopen, maar 
die begint tegenwoordig honderd 
meter verderop. Het winkelcentrum 
wordt compacter.

Goed, geen winkels dus maar wel 
woningen, 30 appartementen voor 
starters en jongeren. Alleen worden 
aankoop, sloop en nieuwbouw voor 
het bouwbedrijf een beetje te duur. 
En daarom komt de gemeente in 
beeld. Die kan namelijk nog een 
ton van de provincie krijgen om 
deze rotte kies te verwijderen. Ver-
der zit er nog wat geld in een potje 
om de bodem onder de vroegere 
garage schoon te maken en kan de 
gemeente een kleine 150.000 euro 
krijgen uit het fonds Binnenstede-

lijk Bouwen. En dus koopt de ge-
meente de panden, laat ze slopen en 
verkoopt ze door aan bouwbedrijf 
Oude Lenferink. Kost de lokale 
overheid 760.000 euro, maar uitein-
delijk komt al het geld weer terug. 
Zeggen ze. Totdat Oude Lenferink 
met de bouw begint (wanneer dat 
begint kon de gemeente na drie 
dagen zoeken naar een antwoord 
niet meedelen) gaan leerlingen van 
De Groene Welle van het terrein een 
parkje maken.

Sommigen zien ook meteen de 
positieve kanten van de sloop. Bij-
voorbeeld dat eindelijk die lelijke 
grote rode bloempotten worden 
opgeruimd. Anderen zien visioenen 
van een echte Biergarten. Komende 
zomer een slangetje van Den Her-
denbergher naar het parkje aan de 
overkant, bankjes, muziek en op 
tafel grote glazen om te vullen. 
Maandag maar starten met slopen.

HARDENBERG/OMMEN – Het knooppunt Varsen, waar de N340 en 
de N48 elkaar kruisen, moet beter worden gemaakt dat Gedeputeerde 
Staten van Overijssel van plan zijn. Dat is de insteek van de provinciale 
ChristenUnie, die dit 18 februari met een motie wil afdwingen.

Over de N340 wordt al jaren gepraat. Twee jaar geleden leek eindelijk 
een oplossing bedacht te zijn, maar coalitiepartij VVD stemde eerst vóór 
de plannen en enkele weken later, bij een herstemming omdat het SGP-
statenlid niet had opgelet, tegen de plannen van GS. Die ommezwaai moest 
ervoor zorgen dat de vernieuwing van de weg van Zwolle naar het oosten 
zo’n 120 miljoen euro minder zou kosten.
Het knooppunt Varsen, één van de grote obstakels in de N340, zou aan-
vankelijk groots worden aangepakt. Na de versobering is hiervan vrijwel 
niets over. GS willen bij het viaduct vanuit Zwolle gezien een extra baantje 
naar links aanleggen, richting Hardenberg, maar meer niet. De gemeente 
Ommen is hier fel op tegen omdat het verkeer op de N340 als het ware 

nog steeds Ommen inrijdt en daar in een fuik terecht komt, omdat Om-
men het centrum verkeersluw wil maken. Ook de gemeente Hardenberg, 
vervoerders en andere werkgevers hebben aan de bel getrokken omdat dit 
in hun ogen ‘een prutsoplossing’ is die het obstakel niet doet verdwijnen. 
In hun ogen is het nu al een gevaarlijk, onoverzichtelijk knooppunt dat 
alleen maar meer verkeer krijgt te verwerken als bijvoorbeeld een bedrijf 
als IKEA in Zwolle de deuren opent.

De ChristenUnie heeft het voortouw genomen om ervoor te zorgen dat er 
voor het knooppunt Varsen een vloeiende en toekomstbestendige oplossing 
komt. De huidige, minimale oplossing is volgens deze partij volstrekt on-
voldoende, vandaar dat de CU het college van Gedeputeerde Staten oproept 
een betere variant uit te werken, samen met de gemeenten Hardenberg en 
Ommen. De partij wil tijdens de vergadering van Provinciale Staten op 18 
februari het knooppunt Varsen aan de orde stellen en is van plan met een 
motie hierover te komen.

“Prutsoplossing knelpunt Varsen”

HOLTHONE - De verkoop van 
bouwkavels op landgoed De Groote 
Scheere tussen Gramsbergen en 
Coevorden loopt nog niet zo goed. 

Er mogen 12 woningen op 9 locaties 
worden gebouwd, maar eigenaar 
ASR Levensverzekeringen heeft 
nog maar één plek verkocht. De 

Meer mogelijkheden op Groote Scheere
verzekeraar heeft laten uitzoeken 
hoe het komt dat nog vrijwel niets 
is verkocht. Eén van de redenen is 
de geringe flexibiliteit. Potentiële 
kopers willen zelf bepalen waar en 
hoe ze wonen en geen kant en klare 
producten afnemen. Verder zijn de 
kavels moeilijk te ontsluiten en 
daardoor te duur. Bovendien wil-

len eventuele kopers andere typen 
woningen bouwen dan nu is toege-
staan. B&W van Hardenberg heb-
ben besloten dat nu uit meer bouw-
plekken gekozen mag worden, dat 
andere types woningen gebouwd 
mogen worden en dat de woningen 
meerdere functies mogen hebben, 
bijvoorbeeld naast wonen ook bed 
& breakfast, boerderijkamers of 
kleinschalige bedrijfsactiviteit.

Voor de wedstrijd Meest duurzame 
kern van de gemeente Hardenberg 
zijn zes plannen ingediend. Donder-
dag 19 februari kunnen de dorpen/
initiatiefnemers in het gemeentehuis 
hun plan toelichten. Hierna kies de 
jury de winnaar, die een bedrag van 
maximaal 10.000 euro krijgt om het 
plan uit te kunnen voeren.

Meest duurzame kern



nen in kolonne voorbij wil zien trekken. Vrijdag naar de verlichte optocht 
van Tubbergen bijvoorbeeld, of zondag naar de Grote Twentse Optocht in 
Oldenzaal. Daar tussen – in tijd en plaats – was een bezoek aan Siepelstad 
Ootmarsum de moeite waard. Dit jaar nog meer dan ooit, omdat zowel 
kwaliteit als kwantiteit zijn gegroeid.

.............ergee
Woensdag 18 februari 2015

redactie@sallander.nl

© Roel Gritter

Wie is de mol? Welk Hardenbergs 
raadslid lekt vertrouwelijke infor-
matie? En welk belang heeft dat 
raadslid bij het lekken?

Vorige week dinsdag maakte RTV 
als eerste bekend dat het gemeen-
tebestuur was benaderd door het 
COA met de vraag of er in de 
Hardenberger herberg plek is voor 
1000 asielzoekers. Dat aantal is niet 
zo verrassend groot als je bedenkt 
dat aan de gemeente Coevorden 700 
plaatsen zijn gevraagd, ook 1000 
aan Hoogeveen en aan Midden-
Drenthe 1500. De nood is hoog, 
er komen wekelijks duizenden 
vluchtelingen uit voornamelijk 
Syrië naar ons land. Hardenberg 
heeft geen gebouwen waar dui-

zend vluchtelingen ondergebracht 
kunnen worden, zoals gevangenis 
De Grittenborgh in Hoogeveen, 
dus is het zoeken naar een terrein 
in de buurt van een stad of dorp 
van zo’n 4 hectare groot, waar dan 
onderkomens neergezet kunnen 
worden. Wie vóór 1 juli 2008 wel 
eens richting Raalte is gereden heeft 
een mogelijk voorbeeld van zulke 
onderkomens kunnen zien in een 
weiland, vlak voor de kruising van 
de N348 met de N35. 

Datzelfde zou in Hardenberg kun-
nen gebeuren. Bedrijventerrein de 
Heemserpoort, aan de weg van 
Hardenberg naar Lutten, hoeft de 
komende jaren waarschijnlijk niet 
in gebruik te worden genomen. Het 
loopt niet storm bij de verkoop van 
kavels voor bedrijven, zodat het 
terrein gerust voor een periode van 
vijf jaar voor iets anders dienst kan 

doen. Goede plek derhalve voor 
een AZC, een asielzoekerscentrum.

Maar 1000 asielzoekers, tjonge, dat 
is natuurlijk teveel. Als het COA 
700 had gevraagd was dat uiteraard 
ook teveel geweest. En als ze 500 
plekken hadden gevraagd was 500 
teveel geweest. Zeker, we willen 
best helpen, we hebben niks tegen 
asielzoekers, ze moeten ergens 
ondergebracht worden, maar.... 
duizend is teveel. Of zevenhonderd 
is teveel. Of vijfhonderd is teveel. 
Of......
Dus eigenlijk willen we ze niet. Ze 
kosten teveel, ze pikken onze hui-
zen in, onze banen. O ja, en ze stelen 
natuurlijk, maken ruzie en er zullen 
vast en zeker stiekem veel spionnen 
en terroristen tussen zitten. Nou ja, 
we willen ze wel, maar niet bij ons 
in de buurt. Verweggistan is een 
mooie plek.

Wie heeft gelekt? En waarom? 
Om alvast stemming te maken? 
Of is het geen raadslid maar een 
ambtenaar, een lid van B&W, een 
COA-medewerker die op een ver-
jaardagsfeestje zijn mond voorbij 
heeft gepraat? En waarom naar 
RTV Oost?

Hoe dan ook, er was vorige week 
grote onrust, er werd gegist en 
geroddeld. En de gemeente liet dat 
twee dagen toe. Geen verklaring 
via de website, twitter, facebook 
of de traditionele media. Reageren 
op de gebeurtenissen in plaats van 
proactief de touwtjes in handen 
nemen. Eigenlijk dezelfde com-
municatiefout als alle andere keren 
toen asielzoekers een plek moesten 
hebben in de gemeente Hardenberg. 
Blijkbaar is het collectief geheugen 
bij bestuurders en ambtenaren maar 
matig ontwikkeld.

De drie buurtbewoners die de 
bijeenkomst in het gemeentehuis 
bezochten waren niet tevreden over 
de gemeentelijke communicatie. Zij 
hadden het nieuws vernomen uit 
een brief die de gemeente door een 
koeriersdienst uit Lutten had laten 
bezorgen. “Men had ook wel even 
kunnen aanbellen om de brief per-
soonlijk te overhandigen”, meende 
een buurtbewoner.
Behalve de buurtbewoners waren 
ook de voorzitters van Plaatselijk 
Belang Rheezerveen-Heemser-
veen, Collendoorn, Marslanden en 

AZC krijgt plek op Heemserpoort
HARDENBERG – De komst van een asielzoekerscentrum op bedrij-
venterrein de Heemserpoort bij Hardenberg komt voor de buurtbe-
woners ‘als een donderslag bij heldere hemel’, vertelden ze donder-
dagmorgen toen de gemeente en COA het nieuws over het azc officieel 
naar buiten brachten. Hoe het dan had gemoeten konden ze niet zeggen, 
want een bericht over de komst van een asielzoekerscentrum kun je 
niet in etappes meedelen.

Hardenberg-centrum op de hoogte 
gebracht van het voornemen om 
1000 asielzoekers te huisvesten 
op de Heemserpoort. Zij waren 
‘s morgens persoonlijk door een 
gemeenteambtenaar gebeld. De 
rest van de omwonenden kon 
afgelopen maandag tijdens een 
inloopbijeenkomst in het gemeen-
tehuis zich laten informeren over 
de komst van het azc. Dat laatste is 
trouwens nog niet zeker, omdat de 
raad eerst tijdens een oriënterende 
raadsvergadering over de zaak be-
raadslaagt en pas dinsdag 3 maart 

een besluit neemt, maar het ligt wel 
in de lijn der verwachtingen dat de 
raad akkoord gaat met het voorstel 
van B&W.

Als dat gebeurt wordt langs de weg 
van Hardenberg naar Lutten een ter-
rein van vier hectare in gereedheid 
gebracht voor de bouw van semi-
permanente units. Daarin worden 
over ongeveer een half jaar duizend 
mannen, vrouwen, gezinnen, kin-
deren en ouderen ondergebracht 
uit landen als Syrië, Libië, Eritrea 
en Somalië. Op het terrein kan een 
school gebouwd worden, maar het 
COA wil geen onderwijsinstelling 
zijn en zoekt contact met bestaande 
scholen om onderwijs te verzorgen.

Voor de gemeente levert de komst 
van het azc niets op “want we wil-
len niet verdienen aan de ellende 
van anderen”, vertelde een van de 

wethouders, “maar we willen er 
ook geen geld op toeleggen”. De 
gemeente zorgt voor de ontsluiting 
en het bouwrijp maken van het ter-
rein, maar krijgt dat vergoed door 
het COA. Wat het azc wèl kan op-
leveren zijn banen. In Hoogeveen, 
waar ook duizend asielzoekers 
komen, gaat het naar schatting om 
honderd banen en dat is in Harden-
berg ook mogelijk. Verder zal de 
middenstand het positief merken dat 
er vluchtelingen naar Hardenberg 
komen.

Opening in oktober
Bedrijventerrein de Heemserpoort 
is in principe voor een periode van 
5 jaar beschikbaar, maar als het 
nodig is kan die periode verlengd 
worden. Het is de bedoeling begin 
juni te beginnen met het bouwrijp 
maken van het terrein. De opening 
staat gepland op dinsdag 27 oktober.

Viaduct
 
De provincie Overijssel mag van de 
Raad van State een viaduct plaatsen 
van Dedemsvaart naar Drogte-
ropslagen, over de N377. Vorige 
week zijn alle bezwaren tegen het 
plan verworpen en daarmee is het 
bestemmingsplan van de gemeente 
Hardenberg en de Drentse gemeente 
De Wolden goedgekeurd. Of het 
viaduct er komt is echter de vraag, 
omdat de provincie de bouw vanwe-
ge bezuinigingen heeft geschrapt.

Hennep
 
In een bedrijfspand aan de Steen-
maat in Gramsbergen is woensdag 
11 februari een hennepkwekerij 
ontruimd. In de kwekerij zijn 
900 hennepplanten aangetrof-
fen, die inmiddels zijn vernietigd. 
Naar de eigenaar van de kwekerij 
is een nader onderzoek gestart. 

Lezing over slacht
 
Thea Kroeze is maandag 23 febru-
ari te gast in museum Zichtbaar 
Verleden in Sibculo. Zij verzorgt 
dan vanaf 20.00 uur een lezing 
over eten en drinken en de slacht in 
vroeger tijden. De lezing sluit aan 
bij de expositie over de slacht die 
van april t/m oktober in het museum 
is te zien.

Ouderbijdrage
 
Raadsleden van GroenLinks en de 
ChristenUnie in Hardenberg zijn er 
niet gerust op dat de eigen bijdrage 
voor ouders van kinderen die in 
behandeling zijn bij de Jeugd-GGZ 
wordt afgeschaft. Tijdens de raads-
vergadering van 3 februari heeft 
wethouder Jannes Janssen gezegd 
dat hij dit met andere  betrokken in-
stanties zou bespreken, maar dat hij 
geen enkele toezegging kon doen. 
De raadsleden denken dat gezinnen 
in de financiële problemen komen 
door de nieuwe rijksregeling. Zij 
willen meer actie en hebben het col-
lege gevraagd om net als in enkele 
andere gemeenten gebeurt de inning 
van eigen bijdragen op te schorten.

Hardenbergs talent
 
Leerlingen van de opleiding Re-
creatie en Toerisme van het Alfa-
college in Hardenberg organiseren 
voor het vierde opeenvolgende jaar 
Hardenberg’s Got Talent. De talen-
tenjacht wordt gehouden op donder-
dag 19 maart om 19.00 uur in het 
LOC-gebouw aan de Parkweg. De 
opbrengst van de entreegelden (2,50 
euro) gaat naar stichting Vecht voor 
Jeugd. Deelnemers uit de gemeente 
Hardenberg kunnen zich opgeven 
via leisure-events@alfa-college.nl. 
Er is plaats voor acts van ongeveer 
zeven minuten. Deelname is gratis.

Vechttrofee
 
Boswachter Nico Arkes uit Harden-
berg is winnaar geworden van de 
Vechttrofee 2014. Daarmee is hij 
volgens ondernemers en inwoners 
van het Vechtdal de beste promotor 
van het Vechtdal in het afgelopen 
jaar. De prijs, een bronzen vech-
tanjer,  is dit jaar voor de zesde 
keer uitgereikt. Eerdere winnaars 
waren onder meer de Ommer kok 
Johan Drenth, 538-dj Edwin Evers 
en Margé Hans van restaurant De 
Rheezerbelten. De prijs is donder-
dag 12 februari uitgereikt tijdens de 
jaarlijkse deelnemersbijeenkomst 
van Vechtdal Marketing bij melk-
veebedrijf Zandman in Beerze.

Doordat ooit katholieke Duitse turfarbeiders naar streken trokken waar nu 
de plaatsnaambordjes Slagharen en Dedemsvaart staan, wordt jaarlijks in 
het noorden van de gemeente Hardenberg carnaval gevierd, met op zaterdag 
de bijbehorende optocht. Het zuiden van de gemeente moet afreizen naar 
Twente, als het praalwagens, loopgroepen en individuele narren en narrin-



.............ergee
Woensdag 25 februari 2015

redactie@sallander.nl

© Roel Gritter

Lutten klapt de pannen van het dak

Er zijn nogal wat Hardenbergers die 
geloven in hemel en hel. Maar van 
die groep gelovigen kan een deel 
het wel schudden: die bereikt het 
christelijke walhalla niet. En dat 
door eigen schuld.

Vorige week maandag, tijdens de 
infoavond over de mogelijke komst 
van asielzoekers naar Hardenberg-
Heemserveen, liet een flinke groep 
mensen zich negatief uit over de 
komst van de vluchtelingen. Ook 
mensen, die zich de afgelopen ja-
ren volop gemanifesteerd hebben 
als evangeliserende christenen, die 

in alle oprechtheid en met  goede 
bedoelingen hun geloof hebben 
uitgedragen. Maar de komst van 
vluchtelingen vinden ze een stap 
te ver. “In landen als Syrië worden 
christenen vervolgd en dan doet 
niemand iets, terwijl wij meteen 
klaar moeten staan voor moslims”, 
zo lieten ze horen. Zij zouden nog 
eens de rede van Willem Aantjes 
moeten nalezen, de ARP-voorman 
die aan de wieg van het CDA heeft 
gestaan. Moest de partij een chris-
telijke partij worden of een partij 
voor christenen, was de vraag. En 
dat verschil is groter dan het op het 
eerste gezicht lijkt.

De katholieke KVP-ers wilden dat 
het partijprogramma leidend zou 

zijn voor de CDA-politici, maar 
van Aantjes moest het evangelie dat 
zijn. Dat liet hij duidelijk blijken 
tijdens het debat over de grondslag 
van het CDA. In zijn bijdrage, die 
later de Bergrede werd genoemd, 
verwees Willem Aantjes naar Mat-
theüs 25. Waarschijnlijk weet niet 
iedereen meteen wat daar staat, 
maar misschien komt het volgende 
toch een beetje bekend voor: de 
hongerigen voeden, dorstigen te 
drinken geven, vreemdelingen 
huisvesten, naakten kleden, zieken 
en gevangenen bezoeken. En dat 
toepassen op een manier die bij 
de moderne tijd past. Uiteindelijk 
wordt aan het eind van je leven niet 
de vraag gesteld ‘Hoe goed heb je 
verdiend?’, maar: ‘Hoe goed heb je 

gediend?’, meende Aantjes. Geen 
vrome praatjes, maar daden.

Dat geluid was tijdens de infoavond 
en de raadsvergadering de volgende 
dag amper te horen. Van de inspre-
kers helemaal niet. Die hadden 
het over vluchtelingen die dwars 
door tuinen lopen omdat ze geen 
erfafscheiding kennen, en mensen 
die in winkels potjes openen om te 
proeven wat er in zit. Vluchtelingen 
uit Syrië, een land dat tot voor kort 
vooral leefde van de olie-industrie, 
landbouwexport en toerisme. Een 
land met 22 universiteiten, een land 
waar men al paleizen en tempels 
bouwde toen men in Nederland nog 
onder stenen en in grotten woonde.
Die praatjes maken vooral duidelijk 

dat een deel van de Hardenbergers 
bang is voor het vreemde, het 
onbekende. Zelfs D66 heeft daar 
last van. Die partij vroeg tijdens 
de raadsvergadering of er wel voor 
extra lantarenpalen wordt gezorgd. 
Waarschijnlijk omdat anders die 
getinte mensen niet genoeg opval-
len in het donker.
De erfenis van Aantjes wordt amper 
gehoord. Van de ChristenUnie wel, 
maar dat kon je verwachten want 
die partij had het in haar verkie-
zingsprogramma staan. En ook het 
CDA en de PvdA lieten een wat 
ander geluid horen dan de soms 
felle tonen van de insprekers. Maar 
uit de bevolking heeft niemand te-
gengas gegeven. Nog niet. Dinsdag 
17 maart krijgen ze een herkansing.

Samen met 5 andere deelnemers 
hebben de Luttenaren meegedaan 
met de wedstrijd Meest Duurzame 
Kern van Hardenberg. De gemeente 
had voor deze wedstrijd Jolanda 
Kemna van Duurzaam Vasse inge-

schakeld (zie foto), die het proces 
begeleidde en die voor de jury de 
ingediende plannen inhoudelijk had 
geanalyseerd. Die juryleden, be-
staande uit vertegenwoordigers van 
woningcorporaties Beter Wonen 

en De Veste, energieleveranciers 
Rendo en Cogas, vuilverwerker 
ROVA en de Rabobank, kregen 
donderdag een presentatie te zien 
van de ingediende duurzaamheids-
plannen van Lutten, Kloosterhaar, 
De Krim, tweemaal Bergentheim 
en de Hardenberger wijk de Nor-
den. In alle plannen zaten veel 
energiebesparende maatregelen en 
veel doe-het-zelf activiteiten door 
dorpsbewoners, maar blijkbaar 
waren de ideeën van Lutten Leeft 
net iets beter uitgewerkt of was 
de presentatie in de ogen van de 

juryleden net iets beter dan die van 
de anderen.

Adoptie
Lutten Leeft krijgt een bedrag van 
10.000 euro om een start te maken 
met het duurzaamheidsplan voor 
Lutten, Oud-Lutten en Keiendorp. 
De andere deelnemers hebben 1.000 
euro gewonnen als startbijdrage. 
Maar misschien nog belangrijker 
is de toezegging dat alle juryleden 
een groep adopteren zodat de plan-
nen niet onder een laag stof hun 
einde vinden.

HARDENBERG - Twee keer hebben de mensen op de volgepakte pu-
blieke tribune in het gemeentehuis van Hardenberg donderdagavond 
ketelmuziek kunnen horen. De eerste keer was toen de vertegenwoor-
digers van Lutten Leeft hun verhaal over duurzame plannen voor 
het dorp een beetje te lang maakten. De tweede keer was een half uur 
later, toen de jury bekend maakte dat ze hadden gewonnen en hun 
supporters bijkans de tribune afbraken van enthousiasme.

HARDENBERG – Het gaat de 
gemeenteraad allemaal een beetje 
te snel. Net als buurtbewoners rond 
het toekomstige bedrijventerrein de 
Heemserpoort willen ze meer tijd 
hebben om de voor- en nadelen te 
bespreken van de komst van een 
asielzoekerscentrum aan de rand 
van Hardenberg. Op voorstel van de 
ChristenUnie gaat de raad nu niet op 
3 maart een principebesluit nemen 
over het azc, maar twee weken later, 
op dinsdag 17 maart.

In de tussentijd kunnen vereni-
gingen voor Plaatselijk Belang 
hun achterban raadplegen, kun-
nen politieke partijen overleggen 
met buurtbewoners en hebben 
omwonenden meer tijd om hun 
vragen te stellen aan B&W en het 

Centraal orgaan Opvang Asielzoe-
kers (COA). Bovendien hebben de 
juristen van de gemeente dan extra 
tijd om te kijken of het wettelijk 
wel is toegestaan op dit agrarisch 
terrein – dat nog niet de status heeft 
van een bedrijventerrein – een azc 
te vestigen. Met die bedenkingen 
kwam Bert Nijboer naar voren, 
bekend als oud-voorzitter van voet-
balvereniging HHC maar dinsdag 
17 februari, tijdens de oriënterende 
raadsvergadering, sprekend als 
buurtbewoner. Hij was één van 
de vijf insprekers die zich hadden 

gemeld om de gemeenteraad toe te 
spreken over de mogelijke komst 
van een azc. Nijboer had het over 
bestemmingsplannen, beplantings-
plannen, onteigeningsprocedures 
en bezoekjes aan zijn advocaat, 
terwijl de anderen spraken over het 
grote aantal, ze wilden snel de juiste 
plek weten, van B&W horen welke 
andere plekken ook waren bekeken 
en waarom nou net voor Heemser-
poort is gekozen. Verder hadden 
ze de gebruikelijke vragen over 
veiligheid, politie-inzet en scholing. 
Inspreker Geertman had wel een 

paar opmerkelijke vragen en sug-
gesties. Hij wilde van de raad weten 
of die niet een bindend referendum 
wilde houden onder buurtbewoners. 
En het leek hem ook wel een goed 
idee de asielzoekers een papier te 
laten ondertekenen waarin ze belo-
ven dat ze zich aan de Nederlandse 
gewoonten aanpassen.

De politieke partijen hadden de-
zelfde vragen als de insprekers, 
maar kregen ook geen antwoorden 
“Omdat wij die ook nog niet al-
lemaal hebben”, gaven B&W aan. 

Op 17 maart wordt een intentie-
verklaring gevraagd en in de drie 
maanden daarna wordt het plan 
uitgewerkt zodat duidelijk is waar 
het azc precies komt te liggen en 
hoe zaken worden geregeld als de 
zorg, de scholing en de veiligheid.  
Vervolgens worden die afspraken in 
juni in een bestuursovereenkomst 
vastgelegd en pas als de raad dan 
groen licht geeft kan de eerste schop 
in de grond.

Raad wil meer 
tijd om besluit te 
nemen over AZC

Woningen
 
De 30 woningen voor starters en 
jongeren die gebouwd worden op 
de hoek Oosteinde-Stationsstraat 
in Hardenberg zijn in principe 
koopappartementen, maar ze kun-
nen – afhankelijk van de belang-
stelling – ook aangeboden worden 
als huurwoning. Begin mei worden 
de bestaande panden gesloopt en 
wordt van het terrein een tijdelijk 
parkje gemaakt. Met de bouw van 
de nieuwe woningen wordt begin 
2016 begonnen.

Postzegels
 
Philatelistenvereniging Coevorden-
Hardenberg houdt 28 februari een 
postzegelbeurs in dorpshuis De 
Schalm in Steenwijksmoer. Tussen 
10.00 en 16.00 uur kunnen zo’n 15 
handelaren worden bezocht. Verder 
is er een aparte tafel waar de jeugd 
naar hartenlust mag snuffelen in 
de postzegelboeken. Om 14.00 uur 
wordt er een veiling gehouden van 
albums, postzegels en poststukken. 
De beurs en de veiling zijn gratis 
toegankelijk.

Techniek
 
De eiersnijder heeft het gewonnen 
van de zoutstrooier en de krukhoes. 
Het waren allemaal technische be-
denksels van eerste klassers van vo-
school de Nieuwe Veste in Harden-
berg. Zij hebben deelgenomen aan 
het project Make the Match, waarbij 
ze een product moesten maken van 
hergebruikte materialen (categorie 
Recycle) of een hulpmiddel voor 
lichamelijk beperkten of ouderen 
(categorie Zorg). Het project is be-
doeld om jongeren en hun ouders te 
laten zien dat techniek meer inhoudt 
dan ze zelf denken.
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MARIËNBERG/TWENTE – Er 
komt voorlopig geen viaduct bij 
de kruising van de N36 met de 
weg van Mariënberg naar Beerze. 
Wel worden er eerder dan de 
bedoeling was verkeerslichten 
geplaatst. Dat is duidelijk gewor-
den tijdens het bliksembezoek 
van minister Melanie Schultz van 
Haegen donderdag 26 februari 
aan de gemeente Twenterand.

De minister werd ontvangen door 
locoburgemeester Ben Engberts, 
maar zag in het gemeentehuis in 
Vriezenveen een hele rij burge-
meesters, wethouders en raadsleden 
tegenover zich, want de N36 is 
een belangrijke verkeersader voor 
Hardenberg, Ommen, Twenterand, 
Wierden en Almelo. En dat wilden 

Geen extra maatregelen voor N36

de bestuurders met hun aanwezig-
heid wel even onderstrepen. De 
weg is meer dan een halve eeuw 
oud, maar ziet er voor een deel nog 
net zo uit als toen hij in 1959 werd 
aangelegd. Doordat er nu veel meer 
verkeer van de weg gebruik maakt 
is de veiligheid een stuk minder 
geworden. Jaarlijks ontstaan veel 
ongelukken, regelmatig met dode-
lijke afloop. De weg moet veiliger, 
vinden bewoners en bestuurders 
en om de minister dat duidelijk 
te maken is onder aanvoering van 
VVD-raadslid Chris Walraven in 
Twenterand een petitie opgesteld 
waarin de minister van Infrastruc-
tuur en Milieu wordt gevraagd om 
maatregelen te nemen. De autoweg 
kent een gevaarlijke kruising bij 
Beerze, een gevaarlijke oversteek 

bij Sibculo (Tachtig Bunderweg), 
op sommige plaatsen korte in- en 
uitvoegstroken, grillige belijning en 
onoverzichtelijke bochten. “Het is 
een weg die niet erg vergevingsge-
zind is, elke kleine fout kan fataal 
zijn”, zei Engberts.

Schultz kon de oostelijke bestuur-
ders echter niet veel bieden. Wel 
gaf ze aan dat de 6,5 miljoen euro 
die al beschikbaar zijn gesteld voor 
het verbeteren van de weg eerder 
worden vrijgemaakt. De kruising 
bij Beerze wordt niet ongelijkvloers 
maar wordt met verkeerslichten 
geregeld. “Daarbij hoeft het niet te 
blijven”, vertelde Schultz, “maar 
dan moeten andere partijen wel 
meebetalen. De 10 miljoen euro 
extra voor een robuustere oplossing 

hebben we niet klaarliggen.” Ze be-
loofde met de provincie Overijssel 
en de betrokken gemeenten in ge-
sprek te gaan over co-financiering, 
“en dan spreken we ook een tijdstip 
af waarop dit overleg klaar moet 
zijn”, zei Schultz, om aan te geven 
dat er wel doorgepakt moet worden.

Lange adem
Op korte termijn ziet ze wel moge-
lijkheden om eenduidige belijning 
te krijgen, langere in- en uitvoeg-
stroken, verkeerslichten bij Beerze 
en misschien op sommige plekken 
middengeleiders. Bovendien wil 
ze aandacht besteden aan het ver-
beteren van het rijgedrag van de 
weggebruikers. De weg verbreden 
en overal voorzien van veilige krui-
singen is iets van de lange adem.

Zelfs twee plakken krentenwegge konden minister Schultz niet vermurwen om meer toezeggingen te doen.
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Het bestuur van Plaatselijk Belang 
Marslanden is niet al te snugger. 
Mag ik dat zeggen? Nou, beter van 
niet. Die mensen doen hun best, 
proberen het beste voor hun wijk 
te bereiken en verdienen ons res-
pect. Nou, anders dan: Het bestuur 
van Plaatselijk Belang Marslanden 
bestaat uit gewetensvolle, hard-
werkende, toffe peren. Mag ik dat 
zeggen? Ja, dat mag ik wel maar 
het klopt niet, vinden veel van hun 
wijkgenoten.
Het bestuur heeft vorige week een 

persbericht gestuurd met daarin de 
mededeling dat de wijk tegen de 
komst van een asielzoekerscentrum 
is op een stuk grond tegenover de 
wijk, aan de overkant van de Jacht-
huisweg. De meeste media hebben 
dit klakkeloos overgenomen, maar 
op de Facebookpagina van Plaatse-
lijk Belang waren heel wat tegenge-
luiden te horen. Contact maken met 
de vereniging is moeilijk, zes keer 
bellen en vragen stellen per email 
heeft nog geen resultaat gehad.

In die mail is bijvoorbeeld gevraagd 
waarom PB vindt dat het proces 
ondemocratisch verloopt. Als je 
vroeger hebt opgelet op school tij-

dens de lessen staatsinrichting zou 
je juist moeten weten dat alles via 
de regels van de democratie ver-
loopt. We hebben een gemeenteraad 
gekozen, die maakt een afweging 
en neemt uiteindelijk een besluit. 
Dat je niet altijd je zin krijgt is een 
ander verhaal, maar wat er nou on-
democratisch aan het proces is, is 
nog niet duidelijk. Vanuit eigen wijk 
krijgt de voorzitter er trouwens van 
langs omdat hij zelf ondemocratisch 
bezig is. “Wij zijn nooit gehoord, 
er is geen enquête of iets dergelijks 
geweest, de voorzitter spreekt op 
persoonlijke titel”, is de reactie. Uit 
arren moede heeft een wijkbewoner 
zelf maar een enquête opgesteld en 

daaruit bleek dat zo’n beetje de helft 
van de wijk het niet eens is met het 
bestuur van Plaatselijk Belang. Er 
is ook aan PB gevraagd waarom het 
bestuur het Centraal orgaan Opvang 
asielzoekers (COA) onbetrouwbaar 
vindt, hoewel de bestuursleden 
nog nooit met die instantie zaken 
hebben gedaan. Verder is gevraagd 
waarom ze op geen enkele van de 
acht plekken die de gemeente Har-
denberg heeft bekeken een azc wil-
len hebben. Is het zo dat ze gewoon 
tegen de komst van asielzoekers 
zijn? Waar dan ook? PB geeft ook 
aan dat de wijkbewoners tegen zijn 
omdat er nog teveel onduidelijkhe-
den liggen. Nou heeft de gemeente 

al drie keer uitgelegd waarom er 
pas duidelijkheid kan komen nadat 
de gemeenteraad heeft besloten 
dat B&W mogen beginnen met 
onderhandelen. Waarom gebruiken 
jullie dan toch dit argument, was 
de vraag.

Afijn, het bericht is blijkbaar toch 
niet namens de inwoners van de 
wijk de Marslanden gestuurd en 
het roept meer vragen op dan het 
beantwoordt. Eigenlijk mag je 
dan gerust spreken van een dikke 
onvoldoende voor het bestuur van 
Plaatselijk Belang Marslanden, dat 
op deze manier de eenheid in de 
wijk niet erg dient.

HARDENBERG – De meeste orga-
nisaties in de gemeente Hardenberg 
die met vrijwilligers werken hebben 
hun zaakjes goed op orde. Dat blijkt 
uit een zogenoemde vitaliteitsscan 
van welzijnsorganisatie De Stuw. 
Vorige week is het resultaat van de 
scan gepresenteerd.

Hulp van De Stuw om vrijwilligers te vinden
Van de 600 organisaties die Harden-
berg telt heeft zo’n 35% meegedaan. 
Landelijk gezien een goede respons, 
meent De Stuw. Uit de scan blijkt 
dat de meeste organisaties over een 
volwaardig bestuur beschikken, dat 
de financiën op orde zijn, de accom-
modatie voldoet aan de eisen en er is 

sprake van betrokken vrijwilligers. 
In de gemeente Hardenberg, met 
bijna 60.000 inwoners, worden 
15.000 vrijwilligersplekken bezet. 
Het aantal vrijwilligers is iets la-
ger, omdat sommigen bij meerdere 
organisaties vrijwilliger zijn. Toch 
kunnen de clubs, verenigingen en 

instellingen nog wel meer vrijwil-
ligers gebruiken. Ze hebben echter 
moeite met het vinden en begelei-
den van vrijwilligers. Het Service-
punt Vrijwilligerspunt van De Stuw 
gaat ze daarmee helpen, onder meer 
door trainingen te geven.
Andere zaken die het Servicepunt 
opgepakt zijn fondswerving en PR, 
met name het gebruik van digitale 
media.

Plantpaal
 
Waterschap Vechtstromen heeft 
samen met twee andere waterschap-
pen en het bedrijfsleven een oplos-
sing gevonden om bermmaaisel 
te gebruiken: het wordt verwerkt 
in palen die als oeverbescherming 
dienst gaan doen. De drie water-
schappen maaien ieder jaar 800.000 
kilo gras langs de walkanten. Voor-
heen bleef het maaisel liggen en 
kregen de waterschappen er niets 
voor terug. Nu worden er palen van 
gemaakt die een levensduur van 25 
jaar hebben, zo is de verwachting. 
Woensdag 4 maart worden in het 
Oranjekanaal bij het Drentse Or-
velte de eerste palen geplaatst, ter 
vervanging van hardhouten oever-
bescherming.

Vertrek
 
Het bestuur van voetbalvereni-
ging HHC was ‘not amused’ met 
de mededeling van selectiespeler 
Patrick Jurgens dat hij na acht jaar 
de Hardenbergers verlaat. De verde-
diger stapt na dit seizoen over naar 
Excelsior’31 uit Rijssen. Volgens 
het bestuur had Jurgens monde-
ling toegezegd dat hij zou blijven. 
Patrick heeft een eenjarig contract 
getekend bij de hoofdklasser. Rob 
van der Leij, Tiemen van Hezel 
en Ashwin Manuhutu hebben wel 
besloten hun contract met HHC te 
verlengen.

Seksueel geweld
 
Op 1 maart is het Centrum Seksu-
eel Geweld Twente geopend. Dit 
centrum biedt dag en nacht hulp 
aan iedereen die kort geleden een 
aanranding of verkrachting heeft 
meegemaakt. Artsen, verpleeg-
kundigen, psychologen en politie 
werken hierin samen om overlap 
en gaten in de zorg te voorkomen. 
Het doel van het CSG Twente is 
slachtoffers van seksueel geweld zo 
snel mogelijk na het geweld goede 
en gerichte zorg te beiden.
Het CSG Twente is 24 uur per dag, 
7 dagen in de week bereikbaar via 
06 – 212 40 110.

Streektaalavond
 
Onder de uitnodigende titel “Kom 
Kieken, Kom Luustern” verzorgt 
Stichting Twentaal op 20 maart 
in samenwerking met theater Het 
Punt in Vroomshoop een bijzondere 
avond in streektaal. Vanaf 20.00 uur 
een avondvullend programma met 
afwisselend verhalen en muziek en 
met een speciale gast: Herman Fin-
kers. Andere gasten zijn de Twentse 
muziekgroep Algerak, de Drentse 
schrijfster Marga Kool, schrijver 
Gerrit Kraa en Jan Riesewiek, be-
kend van de tv-serie Van Jonge Leu 
en Oalde groond.
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Rood, roder, roodst. De primaire 
kleur rood is kenmerkend voor 
het werk van kunstenares Geke 
Dijkhuis uit Hardenberg. Bekend 
van het wandvullend kunstwerk 
van kunststof dat tot 2011 in de hal 
van het Röpcke-Zweers zieken-
huis hing. Of van het beeld op het 
Wilhelminaplein dat Aaltje Kraak 
moet voorstellen, de onbedoelde 
brandstichtster die in 1708 heel 
Hardenberg in de fik heeft gestoken 
en postuum voor die daad wordt ge-

eerd. Dijkhuis heeft vanaf 14 maart 
een tentoonstelling bij Hardenber-
gArt in het LOC aan de Sportlaan 
in Hardenberg.

Dat weet ik omdat na enige aan-
vangsstrubbelingen HardenbergArt 
nu de pr-activiteiten goed op gang 
heeft gekregen, zodat de vrijwil-
ligersclub niet alleen exposities 
organiseert maar er ook mensen 
voor uitnodigt. Hoe anders is dat 
bij de tegenhanger/concurrent, de 
KunstSuper aan het Wilhelmina-
plein. Eerst krijg je als persme-
dewerker nooit iets te horen, dan 
opeens wel en vervolgens weer niet. 

Misschien zijn ze daar nog wat in de 
war vanwege het komende vertrek. 
De gemeente heeft het pand te koop 
aangeboden waar de KunstSuper 
is gevestigd en nu moeten de kun-
stenaars verhuizen naar een nieuw 
onderkomen. Ook de ArtCrew 
(kunst? bezigheidstherapie?) van 
zorginstelling Baalderborg heeft 
daardoor een andere plek nodig. Of 
was het soms andersom? Door de 
bezuinigingen in de zorg kan Baal-
derborg geen geld meer uittrekken 
voor de ArtCrew, daardoor wordt 
de exploitatie van de KunstSuper te 
duur met als gevolg dat de gemeente 
de boel verkoopt en de kunstenaars 

hun biezen moeten pakken.

Schrijf in een protestboek wat u 
vindt van de voorgenomen sluiting, 
zo riep naar verluidt kunstenaar 
Jan Oosting de gasten op bij de 
opening van de expositie van 21 
februari. Als ik er was geweest had 
ik geschreven: “Mooi zo, twee ex-
positieruimtes voor kunstclubs die 
blijkbaar niet door één deur kunnen 
is teveel van het goede. En als je 
dan niet kunt samenwerken moet 
je maar verdwijnen.”
Trouwens, de bemoeienis van 
Baalderborg met de KunstSuper is 
iets wat velen in Hardenberg niet 

snappen. De zorginstelling exploi-
teert ook een grote zorgboerderij in 
Loozen, een café-restaurant aan de 
Fortuinstraat en een kaarsenwinkel 
aan de Voorstraat. Hoe bestaat het 
dat je zoveel geld in dergelijke pro-
jecten kunt steken terwijl je enkele 
miljoenen moet bezuinigen en er 
tientallen banen verdwijnen, zoals 
eind vorig jaar is aangekondigd. 
Nou, dat bestaat dus blijkbaar ook 
niet. Of na het terugtrekken uit de 
KunstSuper nog andere maatrege-
len op stapel staan is niet bekend. 
Eerst maar eens de kunstenaars 
onder dak brengen, daarna zien we 
wel verder.

VROOMSHOOP - Een plek voor Vroomshoop, voor de gemeente Twen-
terand en waarschijnlijk ook voor het zuiden van de gemeente Hardenberg: 
dat is het activiteitencentrum Het Punt aan de Burgemeester Koetjestraat in 
Vroomshoop. Vrijdag 6 maart was de officiële opening, zaterdag 7 maart 
kon de bevolking met het pand kennis maken tijdens een Open Huis.

Dat ‘kennis maken met’ was overigens al enkele weken in etappes aan de 
gang. De bibliotheek was al in gebruik, de grote zaal had al eens dienst 
gedaan om een concert mogelijk te maken, ZorgSaam Twenterand kon 
tijdens de opening filmbeelden laten zien van gezamenlijke maaltijden en 
kaartmiddagen en de Popschool Twenterand had al een hele rij lessen achter 

Het Punt bedient grote regio

de rug. Maar vrijdag en zaterdag kon dat eens tegelijk worden bekeken.

Na de openingshandeling van het pand door wethouder Jan Binnenmars 
met een groep jongeren, die tijd vroegen om samen dingen te beleven in 
Het Punt, mochten de genodigden achter leerlingen van de popschool aan 
naar buiten om het belevingsplein te openen. De inrichting van dat plein 
is speciaal ontworpen om bezoekers te laten genieten van de omgeving en 
van stromend water. Het plein beschikt over een buitenpodium en diverse 
faciliteiten zoals een waterelement, fietsoplaadpunt en een solarmast. De 
symbolische opening werd verricht door Ria Broeze, bestuurslid van wa-
terschap Vechtstromen, en burgemeester Cornelis Visser.

Als moderne Rattenvangers van Hamelen trommelden leerlingen van de Popschool de genodigden naar buiten.

HARDENBERG - De bewoners 
van de wijk Heemsermarsch in 
Hardenberg hebben een succesje 
behaald in hun strijd om het uiter-
lijk van hun wijk niet teveel aan te 
tasten: de gemeente gaat geen 46 
bomen kappen om het park in hun 
buurt geschikt te maken als water-
opvanggebied maar ‘slechts’ 22.

Het park wordt onderdeel van 
het grote Vechtpark Hardenberg. 
Aan de noordkant van de Vecht, 
tegenover het centrum, wordt een 
evenemententerrein aangelegd, er 
komen kunstwerken, wandelpaden 
en er wordt een natuurvriendelijke 
oever aangelegd. Het Heemser-
marschpark gaat daarna dienst 
doen als waterberging, waarbij de 
verwachting is dat het eens in de 

Minder bomenkap Heemsermarsch
200 jaar onder water moet worden 
gezet omdat de Vecht overstroomt. 
Het was de bedoeling 46 bomen te 
kappen en een flink aantal struiken 
te verwijderen, onder meer om 
het talud rond het park stabieler te 
maken. Ter compensatie zouden 
nieuwe bomen worden gepland. 
De buurt is echter van mening dat 
de nieuwe bomen te dicht bij hun 
huizen komen en dat de hoeveel-
heid vogels in het park drastisch zal 
verminderen omdat ze geen nesten 
meer kunnen bouwen. De gemeente 
heeft samen met waterschap Vecht-
stromen bekeken of er ook minder 
bomen verwijderd kunnen worden. 
Als genoegen wordt genomen met 
iets minder strenge eisen ten aan-
zien van beheer en onderhoud moet 
dat lukken, aldus de gemeente.

Paasvuur
 
Er komen in de gemeente Harden-
berg regels om het houden van een 
paasvuur in goede banen te leiden. 
Die nieuwe lijn is op verzoek van de 
Veiligheidsregio IJsselland vastge-
steld, omdat die niet genoeg mensen 
beschikbaar heeft om overal een 
oogje in het zeil te houden. Voor 
de komende paasdagen wordt maar 
één ontheffing van het stookverbod 
afgegeven per kern of buurtschap. 
Alleen een maatschappelijke or-
ganisatie zoals Plaatselijk Belang 
of een wijkvereniging mag zo’n 
ontheffing aanvragen. Voorheen 
was het voldoende om de aanleg 
van een paasvuur te melden, voort-
aan moet een (gratis) vergunning 
worden aangevraagd.

Fietskelder
 
De parkeergarage onder het ge-
meentehuis heeft nog wel wat 
ruimte voor fietsen, vindt de Partij 
van de Arbeid in Hardenberg. En 
omdat Hardenberg geen fietsenstal-
ling kent en toeristen nergens hun 
e-bike kunnen opladen heeft deze 
partij in een motie B&W gevraagd 
te onderzoeken, of een deel van 
de parkeergarage omgebouwd kan 
worden zodat fietsers er een plek 
kunnen vinden. De andere partijen 
waren het roerend met de socialis-
ten eens, zodat B&W de komende 
maanden gaan bekijken hoe het plan 
uitgevoerd kan worden en wat het 
gaat kosten.

Afvalwater
 
Waterschap Vechtstromen stuurt 
minister Kamp een brief over de 
injecties van afvalwater in lege 
gasvelden in Noordoost-Twente. 
Het waterschap vraagt de minister 
om een onafhankelijk onderzoek 
naar de mogelijke risico’s van het 
transporteren en injecteren van 
afvalwater voor mens, dier en plant.

ProDemos
 
Onder leiding van ProDemos, het 
landelijke Huis voor democratie en 
rechtsstaat, wordt vrijdag 13 maart 
een verkiezingsavond gehouden in 
café Den Herdenbergher in Harden-
berg die anders dan anders is. Niet 
de kandidaten van de verschillende 
partijen staan centraal deze avond , 
maar alle aanwezigen kunnen hun 
stem laten horen. Doordat de leiding 
in handen is van Daphne Paris van 
ProDemos en niet van een lokale 
voorzitter belooft het volgens de 
organisatoren een interessante, af-
wisselende avond te worden. Vanaf 
20.00 uur wordt uitleg geven over 
de mogelijkheden en moeilijkheden 
van provincies en waterschappen, er 
wordt een quiz gespeeld en er is tijd 
voor een kort debat.

- Van 16 t/m 21 maart wordt voor 
de derde keer de Nationale Week 
van Zorg en Welzijn gehouden. In 
Oost-Nederland openen circa 250 
zorg- en welzijnslocaties hun deu-
ren voor het publiek. In Hardenberg 
start  de week in dagbesteding De 
Diamant van stichting Sprank, waar 
topmodel en presentatrice Kim 
Kötter samen met 4 leerlingen van 
het Alfa-college en cliënten van de 
dagbesteding cakes gaan bakken.

- Examenleerlingen van de Harden-
berger vo-school Greijdanus met 
muziek in hun programma treden 
vrijdag 20 maart op voor publiek 
met ‘Greijdanus in Concert’. De 
voorstelling in de school aan de 
Burg. Schuitestraat 7a begint om 
19.30 uur. De toegang is gratis.

- Tijdens de Boekenweek presen-
teert het nieuwe Schrijvers Collec-
tief Hardenberg zich in het LOC aan 
de Sportlaan. Donderdag 12 maart 
vanaf 19.30 uur laten Janko Ekkel 
uit Lutten, Thea Uri uit Dedems-
vaart, Geja Leever uit Hardenberg 
en Michel Oskam uit Hardenberg 
van zich horen.

- In De Tamboer in Hoogeveen 
wordt dinsdag 17 maart de eerste 
Duitse Jobmarkt gehouden. Van 
13.00 tot 17.00 uur zijn ruim 40 
Duitse werkgevers uit de grensre-
gio op de banenmarkt aanwezig, 
met vacatures in de zorg, bouw, 
techniek en industrie en de vrije-
tijdssector. Naast het banenaanbod 
kunnen werkzoekenden zich laten 
voorlichten over wat er nodig is om 
te werken in Duitsland. De toegang 
tot de banenmarkt is gratis.

Agenda
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Zaterdag 25 april wordt de eerste nieuwgebouwde Vechtzomp officieel in 
gebruik genomen. Dat gebeurt bij de molen in het Duitse dorp Laar. Een 
maand of twee later begint houtbewerker Piet Toering uit Gramsbergen met 
een team aan de volgende klus: de bouw van de Nederlandse Vechtzomp op 
de scheepstimmerwerf aan de Doorbraakweg in Gramsbergen. En vervol-
gens is het botenhuis voor de twee Vechtzompen aan de beurt. B&W van 
Hardenberg hebben vorige week besloten de bouw van de loods toe te staan.

Vechtzomp over zes weken in bedrijf

Het botenhuis voor wat de Gramsberger Zomp gaat heten wordt vast 
gebouw aan de nieuwe woning van de familie Kelder, eigenaar van café-
bierbrouwerij De Mommeriete. De bestaande, inpandige bedrijfswoning 
wordt bij het horecapand getrokken. Van de provincie Overijssel is een 
strook grond gekocht langs het kanaal Almelo-De Haandrik, aan de noord-
kant van het café. Daar wordt straks de woning met botenhuis gebouwd. 
De boten zullen gaan varen tussen Hardenberg, Gramsbergen en Laar.

De expositie bestaat uit twee on-
derdelen. In de eerste plaats een 
groot object dat bestaat uit allemaal 
kistjes van 29x29 centimeter, die de 
komende weken door Hardenber-
gers worden beschilderd, als collage 
worden beplakt of worden gebruikt 
om een object in te stoppen. De 
bedoeling is dat de kistjes gevuld 
worden met beelden of symbolen 
die te maken hebben met vrijheid, 
niet alleen van 70 jaar geleden maar 
ook van nu. Daarnaast is er werk te 
zien van kunstenaars uit de Cobra-
beweging, die in de jaren ‘50 uiting 
gaven aan het gevoel van vrijheid na 
de donkere oorlogsperiode.

De expositie behoort tot de 10 

Hardenberg geeft vrijheid door
initiatieven uit de bevolking die 
subsidie krijgen van de gemeente 
Hardenberg voor hun herdenkings-
activiteit. De andere zijn onder 
meer een fakkelrun van Plaatselijk 
Belang Lutten, een expositie in 
Kloosterhaar, optochten van oude 
legervoertuigen in Gramsbergen en 
Balkbrug en een bevrijdingsconcert 
in Dedemsvaart.

Verder is door de gemeente Harden-
berg een projectgroep samengesteld 
met inbreng van 4 mei-comité, Stad 
Hardenberg Promotie en horeca-
ondernemers. Zij hebben een pro-
gramma samengesteld rond bewust 
worden, herdenken en vieren, waar-
bij de theatervoorstelling Anna’s 
oorlog een van de opvallendste 
elementen is. Op drie plekken in 
de gemeente krijgen leerlingen van 
groep 7 en 8 van de basisscholen de 
speurtocht van Anna te zien naar 
verzwegen familieverhalen uit de 
Tweede Wereldoorlog.

HARDENBERG - Ter gelegen-
heid van 70 jaar bevrijding or-
ganiseert HardenbergArt van 2 
mei tot 25 juni een bijzondere 
expositie in het LOC met als titel 
Mijn Vrijheid.

Het is weer verkiezingstijd. En 
dus zie je weer allerlei landelijke 
bewindslieden langskomen om te 
zeggen dat het eigenlijk provinciale 
verkiezingen zijn, maar..... Of je 
ziet voor het eerst eens provinciale 
politici bij jou in het dorp. Niemand 
kent ze, niemand weet hoe ze eruit 
zien maar één keer in de vier jaren 
delen ze foldertjes uit. En beloftes 
dat ze zich sterk maken voor iets 
wat met jou of jouw omgeving te 
maken heeft.

Een aardige vond ik de poging 

van de ChristenUnie om zich in 
te zetten voor heropening van 
station Bergentheim. Natuurlijk 
moest die partij dat doen, want 
kandidaat-statenlid Alwin te Riet-
stap is Bergentheimer en die moet 
het thuisfront natuurlijk wel iets 
bieden. Jammer alleen dat de timing 
de partij een beetje in de steek liet. 
Het rondtrekkend circus had net 
het plaatsnaambord Bergentheim 
omhoog gehouden op de plek waar 
tot 1993 een station stond, toen 
zich de volgende dag weer eens 
problemen voordeden op de lijn 
Zwolle-Emmen waardoor in beide 
richtingen vertragingen ontstonden 
en er zelfs bussen ingezet moesten 
worden. De CU kan beter vragen 

om geld te steken in een goede 
busverbinding, want daar heb je op 
dit moment meer aan dan aan een 
treinverbinding.

De afgelopen weken zijn we niet 
alleen overspoeld door provinciale 
politici, ook landelijke kopstukken 
hebben onze streken aangedaan. Of 
zouden aandoen, zoals staatssecre-
taris Teeven en minister Schippers. 
Beider afwezigheid heeft met de 
beruchte bonnetjesaffaire te maken, 
zoals bekend zal zijn. Dat Schippers 
niet zou komen was een verrassing, 
en geen aangename. Pas vlak voor 
tijd werd woensdag, bij de opening 
van de Regioapotheek (één woord, 
taalprutsers!), bij toeval meege-

deeld dat ze niet zou komen. Hor-
des fotografen, cameramannen en 
verslaggevers kwamen voor niks, 
want op een quote van ambtenaar 
Pietersen zit niemand te wachten 
maar een bewindsvrouw van een 
partij die net twee kopstukken heeft 
zien sneuvelen, dat is andere koek.

Uiteindelijk was het misschien ook 
maar beter dat Schippers niet was 
komen opdagen. Wat ze afgelopen 
weekeinde de Telegraaf ingooide 
over het opzettelijk pootje lichten 
van haar partij, zo vlak voor de 
provinciale verkiezingen, liet zien 
dat ze even van het padje af was. 
De lezers van deze krant waren dit 
keer nog wakkerder dan de redactie 

zelf, want er werd in veelvoud de 
vloer met haar aangeveegd. Een 
goedkope afleidingstruc, zei de een. 
Bewindslieden die liegen moeten 
niet door dit soort opmerkingen 
beschermd worden, zei de ander. 
Uiteindelijk hebben Teeven en Op-
stelten de ellende zelf veroorzaakt. 
Afijn, de verkiezingstijd is weer 
bijna voorbij. Over een week kan 
iedereen weer een beetje normaal 
doen, blijven de politici in Den 
Haag en Zwolle en is de rest van 
Nederland druk doende met het 
regelen van vakantie, het van zolder 
halen van de zomerkleding en het 
bijhouden van de voetbaluitslagen. 
Dat zijn tenminste ècht belangrijke 
zaken.

Zorg - Zaterdag 21 maart vindt de 
Landelijke Open Dag van Zorg en 
Welzijn plaats. Elk jaar wordt de 
Open Dag van Zorg en Welzijn 
op de derde zaterdag van maart 
gehouden en openen zorg- en 
welzijnsinstellingen hun deuren 
voor het publiek. Op de site www.
weekvanzorgenwelzijn.nl zijn de in-
stellingen te vinden die meedoen. In 
onze regio onder meer Baalderborg 
(kaarsenatelier ’t Gilde in Harden-
berg en korenmolen Windlust in 
Radewijk) en de stichting Sprank 
aan de weidebuurt in Heemse.

Dart - Het jongerenwerk van De 
Stuw houdt zaterdag 21 maart een 
darttoernooi in het Kronkelhonk 
in Slagharen. Het toernooi is voor 
jongeren van 10 tot 16 jaar en begint 
om 19.00 uur. Deelname is gratis. 

Jazz - De jazzclub Hardenberg sluit 
het seizoen 2014-2015 af met een 
optreden van 10 topmuzikanten en 
één verteller. In theater De Voor-

Agenda veghter klinken zondagmiddag 22 
maart de tonen van de New York 
Round Midnight. Omdat het pro-
gramma langer duurt dan de andere 
matinees is het aanvangstijdstip 
verschoven naar 15.30 uur.

Zonnepanelen - Natuurcentrum 
De Koppel houdt dinsdag 24 maart 
van 20.00 tot 22.00 uur een infor-
matieavond over zonnepanelen. 
Aan bod komen de technische 
ontwikkelingen, het rendement en 
subsidieregelingen.

Historie - De Historische Vereni-
ging Hardenberg houdt 25 maart 
vanaf 20.00 uur haar jaarverga-
dering in de podiumruimte van 
het LOC in Hardenberg. Na het 
huishoudelijke gedeelte geeft Fred 
Hamhuis een demonstratie van 
de nieuwe versie van de provin-
ciebrede website Mijn Stad Mijn 
Dorp. Ook niet-leden zijn welkom, 
de toegang is gratis.

Lopen - In de ochtenduren eerst een 
aantal kilometers hardlopen door 

het centrum van Gramsbergen en 
dan aanschuiven voor een stevig 
Engels ontbijt. Dat is de formule 
van de Gramsberger Breakfastrun. 
Die heeft zaterdag 28 maart voor 
het vierde achtereenvolgende jaar 
plaats tijdens het evenement Grams-
bergen, daar loop je mee weg!. Er 
is een parcours van drie kilometer 
uitgezet dat 1, 2, 3 of 4 keer kan 
worden gelopen. De start is om 9.00 
uur bij recreatiecentrum ‘t Hooge 
Holt. Er zijn de hele dag activitei-
ten: nordic walking en wandelingen 
van 10, 15, 20, 30 en 40 kilometer, 
een speurtocht voor kinderen en een 
historische stadswandeling.

Biljarten - De biljartvereniging van 
café Veenlust in Bergentheim houdt 
van 13 t/m 25 april een triatlon. 
Aanmelden kan per team van 3 per-
sonen. De teamleden spelen drie-
banden, bandstoten en libre. Eerst 
worden poulewedstrijden gespeeld, 
waarna op 25 april gestreden wordt 
om de titel Triatlonkampioen van 
Bergentheim. Opgeven kan per mail 
via triathlonveenlust@hotmail.com

Basisschool
 
Basisschool De Fontein in Lut-
ten gaat tegen de vlakte. Naast de 
huidige school wordt een nieuw 
exemplaar gebouwd, tegelijk met 
een nieuw gymlokaal dat door het 
schoolbestuur wordt geëxploiteerd. 
Het bestaande gymlokaal wordt ook 
afgebroken. De gemeente investeert 
1,7 miljoen euro, het schoolbe-
stuur betaalt anderhalve ton uit 
eigen middelen. De school wordt 
gebouwd voor 130 leerlingen. Nu 
telt De Fontein nog 147 leerlingen.

Regioapotheek
 
In het gemeentehuis in Harden-
berg is woensdag 11 maart de 
Regioapotheek Vechtdal geopend. 
Dat is een samenwerking tussen 
alle zelfstandige apothekers, apo-
theekhoudende huisartsen en de 
ziekenhuisapotheek in het Vechtdal. 
Volgens de deelnemers vergroot 
de samenwerking de patiëntveilig-
heid, doordat de kans op miscom-
municatie of het voorschrijven van 
verkeerde medicatie veel kleiner 
is geworden. Daarnaast voorkomt 
het verspilling van medicatie, wat 
jaarlijks 1 miljoen euro zou moeten 
opleveren.

Contract
 
Gersom Klok speelt ook de ko-
mende twee seizoen bij de Har-
denberger voetbalclub HHC. De 
24-jarige buitenspeler is nu bezig 
met zijn vierde seizoen bij de top-
klasser. Ook Thomas Bakker heeft 
zijn contract verlengd. De 23-jarige 
centrale verdediger heeft voor één 
seizoen bijgetekend.
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De emoties waren de dag na de 
raadsvergadering vorige week 
dinsdag nog niet bij iedereen ver-
dwenen. Een grote raadsmeerder-
heid (21 tegen 10) besloot dat 
B&W mogen doorgaan met het 
onderhandelen met het COA over 
de komst van 1000 asielzoekers 
op toekomstig bedrijventerrein 
Heemserpoort. En dat viel niet bij 
iedereen in goede aarde.

Een kruidenier uit Heemserveen 
noteerde: “Zeggen dat je naar 
omwonenden hebt geluisterd en er 
niets mee doen. Dat is blijkbaar po-

litiek.” Een andere bewoonster van 
de omgeving waar mogelijk het azc 
komt schreef: “Wakker worden met 
het idee dat een meerderheid van 
de raad de burgers van Hardenberg 
niet boeit. Bedankt, PvdA, CU en 
CDA.” En tenslotte een bankme-
dewerker uit Heemserveen, die 
twitterde: “Democratische kater na 
een klucht in 3 delen. CU, CDA en 
PvdA – onbetrouwbaar.”

Het zijn geluiden van mensen die 
hun zin niet hebben gekregen. Hun 
zin was: wel asielzoekers maar geen 
duizend op 1 plek en samen met 
de burgers goede plekken zoeken. 
Maar de gemeente heeft geen zin 
om met 1000 asielzoekers onder de 
arm de gemeente door te venten en 

te vragen wie er een paar honderd in 
zijn dorp wil hebben. Het antwoord 
ligt voor de hand: niemand wil dat. 
Bovendien lijkt het niet erg aanne-
melijk dat burgers zonder verstand 
van milieueisen, geluidsnormen en 
afspraken met bedrijven beter dan 
ambtenaren weten welke plekken 
geschikt zijn.
Wat zou trouwens bedoeld worden 
met de opmerking dat een meerder-
heid van de raad de burgers niet 
boeit? De burgers hebben de raad 
gekozen en 21 van de 31 lijkt mij 
een duidelijke meerderheid. Dat een 
meerderheid beslist begreep Bert 
Gelling (VVD) ook niet zo goed. 
Uit balorigheid stemde hij één keer 
met de coalitiepartijen mee, want 
het maakte toch niet uit wat hij 

stemde, zei hij. Tja, dat heb je nou 
eenmaal met meerderheden en min-
derheden. In een democratie is het 
zo dat de meeste stemmen gelden.
De opmerking van de bankmede-
werker over onbetrouwbaarheid 
komt op mij nogal vreemd over. In 
het verkiezingsprogramma van de 
CU stond vorig jaar dat de partij 
zou meewerken aan de komst van 
een azc als die vraag gesteld zou 
worden. Als je dan een jaar later 
doet wat je hebt gezegd komt dat op 
mij niet onbetrouwbaar over.

Het onbetrouwbare geluid kwam, 
denk ik, uit het kamp van de op-
positie. GroenLinks voorman Kees 
Slingerland zei een maand geleden 
dat door de komst van een azc de 

kansen benut konden worden van 
de kwaliteiten van de Hardenbergse 
samenleving, een azc zou werk op-
leveren, Hardenberg kreeg een kans 
om solidariteit te tonen. Oftewel: 
GroenLinks is principieel nogal 
erg voor deze vestiging. En deze 
vestiging was de Heemserpoort in 
Heemserveen, zei Slingerland. Als 
je dan vier weken later een amen-
dement indient waarin staat dat de 
komst van 1000 asielzoekers prima 
is, maar dat de gemeente samen met 
inwoners minstens twee plekken 
moet zoeken waaruit de raad een 
keus kan maken, dan klinkt mij dat 
niet erg betrouwbaar in de oren.
De emoties zijn misschien nu, een 
week later, nog niet verdwenen. 
Maar ach, alles went, zelfs hangen.
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HARDENBERG - Ze hoefden zich niet de blaren op de tong te ver-
tellen, maar de leden van de vertelgroep Vertellers aan de Vecht uit 
Hardenberg konden vrijdag toch een paar keer een mooi verhaal kwijt 
aan kinderen in de bibliotheek in Hardenberg.

Vrijdag 20 maart was het Wereldverteldag, in 1991 in Zweden bedacht en 
sindsdien bezig aan een stormachtige groei over de hele wereld. Nederland 
doet sinds 2008 mee. Elk jaar is er een ander thema waarover wordt verteld. 
Dit jaar hadden de verhalen te maken met wensen.
In Hardenberg heeft de vertelgroep op 11 maart een wensput in de biblio-
theek geplaatst, waarin iedereen een papiertje met een wens kon gooien. Op 

Wereldverteldag in bibliotheek Hardenberg

20 maart zijn de papieren uit de put gehaald. Als het een wensbriefje was 
werd hij in de wensboom gehangen. Kinderen wensten bijvoorbeeld dat ze 
later een goede zangeres zouden worden, of dat hun oma weer beter kon 
zien. Maar er zaten ook vertelbriefjes in de put en werd zo’n briefje naar 
boven gehaald dan werd een verhaal verteld dat met wensen te maken had.

Helaas voor de vertellers waren er vrijdagmiddag weinig kinderen in de 
bibliotheek, zodat ze hun wensen niet voldoende kwijt konden. Ze zijn 
echter ook te horen als het geen Wereldverteldag is, want een keer in de 
maand vertellen ze in de wijkboerderij in Hardenberg-Baalder verhalen 
aan leerlingen van de hoogste klassen van de basisscholen.

HARDENBERG - Het blijkt 
achteraf een onnodige motie van 
de ChristenUnie te zijn geweest, 
medeondertekend door D66, 
over communicatie met mensen 
die tijdelijk huishoudelijke hulp 
kregen.

Eind januari was duidelijk dat tij-
delijke huishoudelijke hulp per 1 
april zou stoppen en dat 68 van de 
340 gebruikers niet hadden gerea-
geerd op brieven, advertenties, tv-
programma’s en krantenartikelen. 
Omdat ze blijkbaar verder geen 
behoefte hebben aan informatie, 

Onnodige 
motie CU

meenden B&W. De CU zag dat 
anders en de D66-fractievoorzitter 
durfde zelfs te beweren dat de 
gemeente onzorgvuldig had gehan-
deld. De 68 mensen die niet hadden 
gereageerd moesten persoonlijk 
worden benaderen, stond in de mo-
tie, die door een raadsmeerderheid 
werd gesteund.

Begin februari zijn alle personen 
telefonisch benaderd. Daarbij is 
gebleken dat ze vrijwel allemaal op 
de hoogte waren van de wijzigingen 
en de gevolgen en dat ze zelf al actie 
hadden ondernomen om de veran-
deringen op te vangen. Een paar 
wilden nog wel wat aanvullende 
informatie en slechts 3 personen 
zijn doorverwezen naar het Samen 
Doen Team, maar daar waren ze al 
in beeld.

24Zip
 
Een kleine honderd leerlingen van 
het Vechtdal College in Hardenberg 
hebben van donderdag 18.00 uur tot 
vrijdag 18.00 uur geleefd op water 
en thee. Zij hebben deelgenomen 
aan de actie 24Zip: 24 uur lang niet 
eten, met als doel geld in te zamelen 
voor de adoptiekinderen van de 
school. De leerlingen verbleven in 
enkele gymzalen van de school, die 
waren ingericht als filmzaal, sport-
zaal en slaapzaal. Tijdens de afslui-
tende maaltijd op vrijdagavond in 
de aula werd bekend gemaakt dat 
er 2.200 euro aan sponsorgeld was 
bijeengebracht.

Staatsieportret
 
Drie leerlingen van het Deltion Col-
lege in Zwolle hebben vorige week 
een staatsieportret overhandigd aan 
de leiding van het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis in Hardenberg. Het 
staatsieportret van Koning Willem-
Alexander en Koningin Máxima is 
gemaakt door middel van laserprint. 
Het portret werd onder toeziend 
oog van bezoeker onthuld  in de 
centrale hal van het ziekenhuis. 

Lezing Gary Hekman
 
Om de stichting Sayap Ibu in In-
donesië financieel te helpen met 
het verzorgen van weeskinderen 
en vondelingen worden binnenkort 
twee acties gehouden. Vrijdag 
10 april wordt een interactieve 
sportavond gehouden op het Be-
drijvenpark aan de Vechtstraat 2 in 
Hardenberg, met onder meer een le-
zing door schaatser/skeeleraar Gary 
Hekman. De entreegelden gaan naar 
het goede doel. Daarnaast doel een 
groep Hardenbergers  half mei mee 
met de Tourtocht Parijs-Utrecht. 
Het sponsorgeld dat ze bijeen fiet-
sen gaat ook naar het goede doel.

Studiekeuze
 
Om jongeren te helpen bij hun 
studiekeuze houdt het Alfa-college 
in Hardenberg donderdag 26 maart 
van 19.00 tot 21.00 uur de infor-
matieavond Studiekeuze MBO. 
Bezoekers zijn welkom in het LOC-
gebouw, ingang Sportlaan.

Markt
 
Eind maart wordt de Markt in Har-
denberg onder handen genomen om 
wat meer sfeer aan te brengen. Aan 
de oostzijde komen een paar bomen 
en bankjes. Daar kunnen later dit 
jaar ook terrassen worden gemaakt. 
De muziekkoepel verdwijnt, omdat 
die bijna nooit gebruikt wordt en 
voor de winkels aan de zuidkant 
van de Markt een sta-in-de-weg is. 
Op termijn komt nog iets midden op 
de Markt, bijvoorbeeld een kiosk. 

Techniek
 
Afgelopen maandag is door wet-
houder Jansen van Hardenberg en 
Scheele van Ommen de officiële 
openingshandeling verricht voor de 
week van de Techniek. Leerlingen 
van scholen in de gemeenten Har-
denberg en Ommen maken tijdens 
deze week kennis met techniek in de 
praktijk. Ongeveer 1300 leerlingen 
uit groep 7 brengen een bezoek aan 
één van de bijna 40 deelnemende 
bedrijven. En in samenwerking met 
het Alfa-college gaan ongeveer 250 
leerlingen van vo-scholen op be-
zoek bij bedrijven in de gemeenten 
Hardenberg en Coevorden.

Mutaties HHC
 
Sven Weustink neemt aan het einde 
van dit seizoen afscheid van HHC. 
De verdediger kiest naar eigen zeg-
gen voor zijn gezin, waarmee hij 
zijn voetbalcarrière niet kan com-
bineren. De 30-jarige speler kwam 
afgelopen zomer over van HSC’21 
en was een lange periode gebles-
seerd. Nieuw in de selectie van 
komend seizoen is Melvin Koetsier, 
nu nog keeper van Deto uit Vrie-
zenveen. De 26-jarige doelman zal 
bij HHC de concurrentie moeten 
aangaan met Sander Danes. Verder 
is afgelopen week bekend gemaakt 
dat oud-keeper Marc Doornbos de 
nieuwe keeperstrainer van HHC 
wordt. Hij volgt Gerard de Vries op 
die verkast naar WKE uit Emmen.
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Heel Nederland aan de moestuin! 
Bij grootgrutters krijg je zaadjes, 
de tuinwinkels hebben hele ladin-
gen kistjes uit de dump gehaald 
om ze tegen goudgeld te verkopen, 
tuingereedschap vliegt de winkel uit 
en de boekjes met recepten waarin 
zelfgeteelde groenten en kruiden 

zijn verwerkt stuiteren over de 
toonbank.
De gemeente Hardenberg heeft zich 
mee laten slepen in de euforie over 
dit nieuwe Gewoon Doen-project 
en heeft het gemeentehuis be-
schikbaar gesteld voor de teelt van 
paddenstoelen. Geen champignons, 
oesterzwammen of eekhoorntjes-
brood maar een onbekende soort. Ze 
groeien erg goed in de hoeken van 
de ramen, maar vreemd genoeg zijn 

de ambtenaren er niet blij mee. Het 
ziet er onverzorgd uit, ze stinken, 
ze zorgen voor ademhalingspro-
blemen bij sommigen en ze kun-
nen onverklaarbare lusteloosheid 
veroorzaken. Nou zijn er al genoeg 
grappen in omloop over lusteloze 
ambtenaren, dus die schimmels 
moeten van onze overheidsdienaren 
rap verdwijnen.
Hoe kan het nou dat in zo’n duur-
zaam gebouw schimmels groeien? 

Een miljoenen kostend pand, waar 
alles super groen moest worden 
aangelegd? Waarschijnlijk heeft 
het te maken met de ventilatie, de 
luchtvochtigheid en klimaatbeheer-
sing van het gebouw. Of eigenlijk 
een gebrek eraan. Uiteraard willen 
de ambtenaren een onderzoek. Een 
onafhankelijk onderzoek, want 
anders krijg je dat een commissie 
bestaande uit de bloemgieter, de 
afwashulp en het hoofd van de 

parkeergarage oordelen dat het 
allemaal wel meevalt en dat men 
niet zo moet piepen. Maar dat is 
het nou net, zullen de betrokken 
ambtenaren tegenwerpen, het zijn 
die schimmels die voor piepende 
ademhaling zorgen. Afijn, rap een 
deskundige inhuren, kijken of er 
nog een paar centen staan op de post 
onvoorzien en maatregelen nemen. 
Duurzaam, groen èn gezond, moet 
het devies zijn.

Hans Goedkoop mag dan het ge-
zicht naar buiten zijn, achter de 
schermen hebben de cameraman, 
de regisseur, de producer en vele an-
deren een belangrijke rol gespeeld. 
Suzanne Hendriks bijvoorbeeld. Zij 
was de researcher voor aflevering  
3: Land zonder paupers.
Haar werk begon met het lezen 
van boeken over het onderwerp, 
maar ze heeft ook Frederiksoord 
en Veenhuizen uitgebreid bezocht. 
Daarna was de regisseur aan de 

Armoedzaaiers en bedelaars in beeld

beurt die naar dezelfde plaatsen is 
afgereisd en ook de Ommerschans 
heeft bekeken.

“Door de plekken te bezoeken gaat 
het veel meer leven. Dat zie je ook 
terug in de uitzending: in Frederiks-
oord is de cameraploeg uiteindelijk 
met een luchtballon opgestegen om 
vanuit de lucht de kolonies te bekij-
ken. Dan zie je in een oogopslag het 
planmatige en idealistische van de 
kolonies. Dat was voor iedereen wel 

een hoogtepunt, geloof ik”, vertelt 
Suzanne.
“In Frederiksoord is ook een kolo-
niehuisje nagebouwd, maar in de 
hele omgeving zie je sporen van dat 
verleden terug, de kerken die ge-
bouwd werden voor de kolonisten, 
de koloniehuizen op elk een eigen 
stukje grond, de schoolgebouwen. 
In Veenhuizen is het verleden na-
tuurlijk ook heel aanwezig, omdat 
het nog tot op het heden in gebruik 
is als gevangenis.”

Zientje Hoogenberg
Bij de Ommerschans is het verleden 
volgens Suzanne op een andere 
manier aanwezig. “In de aflevering 
loopt presentator Hans Goedkoop 
met archeoloog Kasper van den 
Berghe over de overgroeide resten 
van de dwangkolonie. Wat uitein-
delijk vanwege tijdgebrek niet de 
uitzending heeft gehaald, maar wat 
wel heel indrukwekkend was, was 

het bezoek aan de begraafplaats van 
Ommerschans, met onder meer het 
graf van Zientje Hoogenberg. Zij 
was de 13-jarige dochter van een 
pachter van een kolonieboerderij en 
is door een van de bedelaars aange-
rand en met een mes om het leven 
gebracht. Jan Nijensikkens, ver fa-
milielid van de vermoorde Zientje, 
gaf uitleg bij het graf. We maken 
van deze opnames een filmpje dat 
op de website te zien zal zijn.”

Centraal in de aflevering over de 
paupers staan generaal Johannes 
van den Bosch, de bedenker van 
de Maatschappij van Weldadig-
heid en kolonist Klaas Visser. Dat 
aan de armenkolonies in Overijssel 
en Drenthe vrijdag 17 april vanaf 
21.05 uur een hele uitzending wordt 
gewijd is mede te danken aan de 
besturen van beide provincies, die 
subsidie hebben gegeven om deze 
aflevering mogelijk te maken.

REGIO - De bedelaarskolonie Ommerschans komt prominent in beeld 
tijdens aflevering 3 van de nieuwe NTR/VPRO-serie De IJzeren Eeuw. 
In 13 afleveringen van 45 minuten neemt presentator Hans Goedkoop 
de kijker mee de 19e eeuw in, de eeuw van stoom, kolen en staal. Maar 
ook de eeuw van massaproductie, massaconsumptie en massacultuur. 
Van groeiende rijkdom en grote armoede. Vrijdag 3 april is de eerste 
aflevering op NPO2, 17 april komen de bedelaars en dronkaards, 
weesjes en ontheemde gezinnen aan bod. In de Ommerschans, in Fre-
deriksoord en in Veenhuizen.

Wandelen over water

GRAMSBERGEN - Zaterdag 28 maart is voor het vierde achtereen-
volgende jaar het evenement “Gramsbergen, daar loop je mee weg!” 
gehouden. Dit was een dag die in het teken stond van wandelen en 
hardlopen.

Er waren wandelroutes uitgezet tussen de 10 en 40 kilometer, door het 
centrum van Gramsbergen werd de recreatieve Breakfastrun gehouden die 
eindigde bij een Engels ontbijt op recreatiecentrum ‘t Hooge Holt, er was 
een historische stadswandeling met gids en een speurtocht voor gezinnen 

met jonge kinderen.
Het wandelevenement was net als de vorige keren erg in trek, mede omdat 
er veel aandacht is besteed aan de ‘ beleving’, door onder meer bezoeken 
mogelijk te maken aan een molen, boerderijen en een bierbrouwerij. Verder 
was er gezorgd voor muziek onderweg en voldoende plekken om even iets 
te eten of te drinken. Voor het gedeelte tussen de Rondweg in Holtheme en 
de Vilsterborg richting het Duitse dorpje Laar moest de Vecht overgestoken 
worden. Een handvol bootjes en veel behulpzame vrijwilligers zorgden 
ervoor dat de oversteek soepel kon verlopen.

Evenementen
 
Vijf grote evenementen in de ge-
meente Hardenberg krijgen samen 
een kleine 40.000 euro subsidie 
van het gemeentebestuur. Er waren 
vijftig aanvragen ingediend, maar 
alleen deze vijf voldeden aan de 
subsidievoorwaarden. Het gaat 
hierbij om de grasbaanraces in 
Balkbrug, het festival Dedemsvaart 
Natuurlijk, Oeverloos Genieten in 
Hardenberg, het ballonnenfestival 
in Hardenberg en het Plein festijn 
op de Markt in Hardenberg. Cri-
teria waar de evenementen aan 
moeten voldoen waren onder meer 
het versterken van de toeristische 
aantrekkingskracht, het zorgen voor 
veel bezoekers die geld uitgeven en 
het moet de naamsbekendheid van 
Hardenberg vergroten.

PGB-problemen
 
De landelijke problemen met het 
uitbetalen van de PGB-gelden 
(persoonsgebonden budget voor bij-
voorbeeld hulp in de huishouding) 
hebben zich in Hardenberg bijna 
niet voorgedaan. Dat antwoorden 
B&W op vragen van raadslid 
Erik van de Grampel (CU). Tot nu 
toe heeft de gemeente 1 keer een 
noodmaatregel moeten nemen om 
te voorkomen dat een budgethouder 
in grote financiële problemen zou 
komen. In dat geval is een tijdelijke 
lening verstrekt.

Krimp
 
Rond 2035 krijgt Overijssel te ma-
ken met aanhoudende bevolkings-
krimp. Om de leefbaarheid op het 
platteland op peil te houden zou er 
een Minister van Krimp moeten ko-
men volgens D66-leider Alexander 
Pechthold. Wat dit betekent voor 
Hardenberg wordt woensdag 1 april 
besproken tijdens het tweede deel 
van de openbare ledenvergadering 
van de PvdA in  De Baron in De-
demsvaart. Na een korte inleiding 
door  Stimuland – een onafhan-
kelijke stichting die projecten op 
het platteland stimuleert – wordt 
hierover gediscussieerd met onder 
meer de wethouders Klaas Smid 
(Ommen) en René de Vent (Har-
denberg). Aanvang tweede gedeelte 
circa 20.45 uur.

Prins Bernhardfonds
 
In het eerste kwartaal van dit jaar 
heeft het Prins Bernhard Cultuur-
fonds in totaal 6.500 euro subsidie 
toegewezen aan Hardenberger ver-
enigingen. De stichting KunstSuper 
krijgt 1.500 euro voor deelname 
aan het festival Oeverloos genieten 
aan de Vecht, de stichting Hafabra 
muziekonderwijs in Hardenberg 
krijgt 1000 euro voor de organi-
satie van een concert, de stichting 
Tuinen Mien Ruys in Dedemsvaart 
ontvangt 2500 euro voor een boek 
over Mien Ruys en de penning-
meester van de muziekverenging 
Crescendo Kloosterhaar kan 1150 
op zijn bankrekening bijschrijven 
voor de aankoop van waldhoorns.
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Sinds vorige week woensdag ben ik 
zo’n 100 euro per jaar extra kwijt 
aan mijn liefhebberij, als ik ermee 
doorga. De collega die met pensi-
oen is gegaan nam op donderdag 
altijd de Tubantia van woensdag 
mee, met daarin de pagina’s Stad & 
Land. Daarin staan streekhistorie en 
streektaal centraal. Vanaf nu moet 
ik dus de krant los kopen of ermee 
stoppen. Vooral het stuk streekhisto-
rie zal ik missen. De bijdragen over 
streektaal minder. Ik ben vijf jaar 
betrokken geweest bij dialektkring 
De Vechtstreek, maar heb gemerkt 

dat het eigenlijk trekken aan een 
dood paard is. Nog enkele gene-
raties, en dan zullen studenten in 
Twente de universiteit gaan bezet-
ten omdat het UT-bestuur geen geld 
over heeft voor onderzoek naar het 
verdwenen Twents, of zoiets.

Tenminste, als er dan nog actieve 
studenten zijn, die niet alles pik-
ken, die nog idealen hebben, die vol 
levenslust de barricaden bestormen. 
Ik hoop het, want het kan maar zo 
zijn dat de jongeren dan anders zijn 
dan nu. Nu hebben ze nog volop 
vrienden en een druk sociaal leven, 
denken we. Of denkt mevrouw 
Baarslag van Leefbaar Hardenberg. 
Zij sprak in de gemeenteraad naar 

aanleiding van een presentatie door 
iemand van het bedrijf BMC over 
het begrip eenzaamheid. BMC heeft 
onderzoek gedaan onder 561 Har-
denbergers van 18+ hoe die denken 
over het woon- en leefklimaat in de 
gemeente Hardenberg, de relatie 
burgers-bestuur, de gemeentelijke 
dienstverlening en zorg en welzijn. 
Vijf procent van degenen die heb-
ben gereageerd gaven aan dat ze 
zich eenzaam voelden. Jongeren 
voelen zich in het algemeen niet 
eenzaam, vertelde Baarslag, dus 
zijn die 5% waarschijnlijk alleen 
de ouderen.

Het is echter de vraag of de veron-
derstelling van mevrouw Baarslag 

klopt. Meer dan vijftig jaar geleden 
schreef de voormalige koningin 
Wilhelmina een boekje over haar 
leven, getiteld Eenzaam maar niet 
alleen. En dat zou zomaar ook voor 
de jeugd van nu kunnen gelden, 
met zijn vele facebookvrienden en 
chatcontacten in plaats van echte 
vrienden en echte gesprekken.
Er moet dus wat meer onderzoek 
komen naar de uitkomst van deze 
steekproef. Die overigens liet zien 
dat Hardenberg nog ruimte heeft 
voor verbetering. De Hardenbergers 
zijn over het algemeen tevreden 
over hun buurt, het woon- en 
leefklimaat scoort hoog. Over de 
gemeentelijke dienstverlening en 
de gemeentelijke communicatie 

zijn ze minder tevreden. Ook het 
vertrouwen in de overheid kan 
sterk verbeterd worden: een kwart 
heeft veel vertrouwen, een kwart 
weinig vertrouwen en de helft van 
de inwoners vindt het maar zozo. 
De Hardenbergers vinden ook dat 
ze beter bij de plannen betrokken 
kunnen worden, vooral als het hun 
eigen wijk, buurt of dorp betreft.
En wat gaat u ermee doen? vroeg 
Hans Botter (OpKoers) aan B&W, 
maar hij had natuurlijk aan de 
andere raadsleden moeten vragen: 
Wat gaan wij ermee doen? Want 
Hardenberg is een gemeente die 
net onder het gemiddelde scoort. En 
met een zesje hoor je niet tevreden 
te zijn, toch?

Verhuizing ballonnenfestival maakt geen schijn van kans
HARDENBERG – Je moet bij de 
raadsvergadering in Hardenberg 
van dinsdag 31 maart zijn geweest 
om te weten dat het door som-
mige partijen geopperde plan om 
het jaarlijkse ballonnenfestival te 
verhuizen naar een andere periode 
geen schijn van kans maakt. De 
lichaamstaal van een meerderheid 
van de raadsleden sprak boekdelen. 
Raadslid Wim Kloekhorst liet het 
niet alleen zien maar ook horen: 
“Ik heb mededogen met de kleine 
modderkruiper en andere beesten, 
maar midden in de stad moet recre-
atie van de bewoners voorop staan.”

Onderwerp van gesprek was het 
middenstuk van het Vechtpark, 
tegenover het centrum van Harden-
berg. Aan de noordkant, richting 
Baalder staat de natuur op num-
mer 1 en ook aan de zuidkant, bij 
natuurcentrum De Koppel, heeft 
natuur de overhand maar in het 
middengedeelte ligt de nadruk op 
recreëren. Samen met het Heem-
sermarschpark moet dit gedeelte 
langs de Vecht allereerst dienst 
doen als waterberging. Vandaar 
dat het waterschap het meeste 
geld betaalt. Om er dan ook nog 
iets moois en nuttigs van te maken 
hebben de provincie Overijssel en 

HARDENBERG - Er moet min-
der energie worden gebruikt 
en meer schone energie worden 
geproduceerd. Dat is het streven 
van de gemeente Hardenberg, 
die haar plannen heeft verwoord 
in de nota De kracht van gewoon 
duurzaam doen.

De afgelopen zes jaren hebben 1500 
woningeigenaren in de gemeente 
Hardenberg met hulp van de lo-
kale overheid energiemaatregelen 
genomen. Tot 2018 moet daar nog 
jaarlijks 1,5% bijkomen. Naast 
besparing moet er meer schone 
energie worden geproduceerd. 
Hardenberg staat volgens eigen 

Hardenberg wil meer duurzame energie
zeggen in de top-10 van gemeen-
ten met de meeste zonnepanelen. 
Inwoners en bedrijven wekken 
daarmee voor 1850 huishoudens 
duurzame energie op. In 2020 
moet 14% van de energie die de 
Hardenbergers gebruiken duurzaam 
geproduceerd zijn, is de bedoeling. 
De toename komt overeen met 
circa 10 windmolens of ruim 70 
hectare zonnepanelen. Het geplande 
windpark De Veenwieken dat met 
5 windmolens op het grondgebied 
van de gemeente Hardenberg ruim 
7.000 huishoudens van energie kan 
voorzien, levert een belangrijke 
bijdrage aan het halen van deze 
doelstelling.

de gemeente Hardenberg eveneens 
geld beschikbaar gesteld. Daardoor 
kan bijvoorbeeld een evenementen-
terrein komen bij de Voorstraatbrug, 
waar maximaal twee keer per jaar 
een groot evenement mag plaatsvin-
den en hoogstens tien keer per jaar 
een klein evenement.

GroenLinks-raadslid Kees Slin-
gerland had daarover wel wat op 
te merken: “Hou rekening met het 
broedseizoen en zorg ervoor dat er 
geen evenementen plaatsvinden tus-
sen maart en juli. Laat de stichting 
Hardenberg Promotie weten dat er 
een andere datum gezocht moet 
worden voor het ballonnenfesti-
val.” Dat festival wordt telkens in 
de laatste week van juni gehouden, 
dit jaar voor de 25e keer. Volgens 
wethouder Jannes Janssen kan dat 
niet zomaar, omdat er overal in den 
lande ballonnenfestivals worden 
gehouden en je dan met andere 
gemeenten zou moeten ruilen. Dat 
leek PvdA-raadslid Rein Jonkhans 
wel wat. Hij was ook tegen het 
houden van evenementen tijdens 
het broedseizoen en vond dat het 
festival maar op een ander moment 
of een andere plek gehouden moet 
worden. Janssen is dat echter niet 
van plan: “Het festival is niet van 

de gemeente maar van de stichting 
Hardenberg Promotie en als die zich 
aan de flora- en faunawet houdt is 
er niets aan de hand.”
 
D66 had wat moeite met het dub-
bele gebruik van het terrein. Raads-
lid Jacco Rodermond vond dat de 
gemeente een keus moest maken: 
natuur of evenemententerrein. Zijn 
VVD-buurman Erik Back daar-

entegen was blij met het plan, dat 
voor een goede balans zorgt tussen 
natuur en recreatie. ChristenUnie 
en CDA hadden zich zichtbaar ge-
ergerd aan met name het doorvragen 
van Jonkhans. Tijdens de stemming 
op dinsdag 14 april zal duidelijk 
worden dat het ballonnenfestival 
ook voor de 26e keer op dezelfde 
plaats en hetzelfde tijdstip kan 
worden gehouden.

Nieuwe basisschool
 
Lutten krijgt een nieuwe basis-
school, zo zal de gemeenteraad 14 
april besluiten. Tijdens de oriënte-
rende raadsvergadering werden nog 
wel vragen gesteld over het gebruik 
van de gymzaal die de gemeente 
bouwt maar die het schoolbestuur 
exploiteert en over de grond die 
vrijkomt als de huidige school 
wordt gesloopt. Volgens wethou-
der Janssen zal de gymclub tegen 
normale tarieven kunnen huren, 
omdat het schoolbestuur heeft ge-
zegd er voor het hele dorp te willen 
zijn. “Bovendien is er een natuur-
lijke rem, want als gymmen te duur 
wordt gaat de club naar Slagharen.” 
Op het terrein dat vrijkomt zullen op 
termijn woningen worden gebouwd.

Historie boerenleven
 
Historicus Ewout van der Horst van 
de IJsselacademie in Zwolle geeft 
donderdag 16 april  een lezing over 
veranderingen in de agrarische sec-
tor in Salland in de afgelopen eeuw. 
Dat gebeurt in het LOC-gebouw in 
Hardenberg. De bijeenkomst begint 
om 20.00 uur. De toegang is gratis 
en iedereen is welkom.

Historisch Festival
 
In het Schelfhorstpark in Almelo 
wordt 17, 18 en 19 april de tweede 
editie gehouden van het historisch 
Festival Almelo. Hoogtepunt is de 
Slag om Ruigenrode waarbij een 
veldslag wordt nagespeeld in Na-
poleontische stijl op zaterdagmid-
dag (15.00 uur) en zondagmiddag 
(14.00 uur). Hieraan doen ongeveer 
700 spelers aan mee. Het com-
plete programma is te vinden op: 
www.historischfestivalalmelo.nl

Dinnershows
 
De Dinnershows van het Alfa-
college Hardenberg op 1 en 2 april 
hebben bijna 1100 euro opgeleverd 
voor het goede doel, de stichting 
Vecht voor Jeugd. Leerlingen van 
de opleiding Recreatie en Toerisme 
hebben twee avonden een theater-
show verzorgd tijdens het 4-gangen 
diner dat door de koks in opleiding 
was bereid en door de leerlingen 
van de opleiding Facilitaire Dienst 
werd opgediend.

Schrijfster
 
Bestsellerauteur Annegreet van 
Bergen verzorgt donderdag 23 
april een lezing in het LOC aan 
de Sportlaan in Hardenberg.  Haar 
boek Gouden Jaren staat al 25 
weken in de top-10 van best ver-
kochte boeken. Reserveren kan via 
info@bibliotheekhardenberg.nl. De 
lezing begint om 20.00 uur.

Het succes van het EO-spektakelstuk The Passion - dit jaar 20.000 bezoe-
kers in Enschede - krijgt steeds meer navolging. In onder meer ‘t Harde, 
Ommen, Tubbergen en Dedemsvaart werd het verhaal over de laatste uren 
van Jezus met zang, muziek en vertellers nagespeeld. Onder de naam Pas-

sie of Passieverhaal, want The Passion is een naam die alleen de EO mag 
gebruiken. Net als in Enschede was overal de belangstelling groot, de 
kwaliteit goed en de organisatie prima. Misschien wordt het als de Mattheüs 
Passion een jaarlijkse traditie in grote delen van Nederland.

In Dedemsvaart werd voorafgaand aan de opvoering van het passieverhaal een kruis gedragen van de St. Vituskerk naar het podium aan de Wisseling.

© Roel Gritter
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Mooie namen zijn het: Trynwâlden, 
Wijnjewoude, Kûbaard. Samen 
met nog zes Friese dorpen gaan 
ze pionieren met eigen stroom. 
Windmolens, isolatie, biomassa 
of zonnepanelen, elk dorp doet het 
op z’n eigen wijze. Samen gaan ze 
eind deze maand naar het Duitse 
Saerbeck, dat al volledig energie-
neutraal is, om inspiratie op te doen.

Niet alleen in Friesland zijn ze goed 
bezig, maar ook hier in de regio. 
Vandaag, woensdag 15 april, zet 
Bergentheim namelijk de eerste stap 

in hetzelfde proces. Tijdens de jaar-
vergadering van Plaatselijk Belang 
in café Veenlust is het thema Duur-
zaam Bergentheim. Samen stroom 
inkopen, samen stroom opwekken 
en met het geld dat verdiend wordt 
kunnen bijvoorbeeld het Buurthuis 
en andere projecten die het dorp 
op het verlanglijstje heeft staan 
gefinancierd worden.

Vreemde namen zijn het: Omoye-
wmen (Hardenberg), Germannes 
(Twenterand), Butch (Ommen). 
Dat vindt tenminste de commerciële 
omroep RTL. De nieuwsafdeling 
van deze zender heeft bij de So-
ciale Verzekeringsbank de lijsten 
met babynamen van de afgelopen 

vijf jaar opgevraagd en daarna per 
gemeente gekeken welke vreemde 
namen daar voorkomen. Tenminste, 
vreemd in hun ogen. Want Omoye-
wmen is een ‘gewone’ Nigeriaanse 
naam, die zoveel betekent als ‘ik 
hou van kinderen’. En met steeds 
meer inwoners uit exotische landen 
krijg je ook steeds meer exotische 
namen op je bordje. Maar vreemd 
zijn die natuurlijk niet. 

Wat beweegt trouwens een omroep 
als RTL om zich hiermee bezig te 
houden? Er wordt wel eens gemop-
perd op de publieke omroepen die 
‘ons belastinggeld’ over de balk 
gooien als ze weer eens een pro-
gramma uitzenden dat ons niet zint. 

Maar je hoort nooit iemand sput-
teren over ‘ons reclamegeld’ dat de 
commerciële zenders uitgeven aan 
onzinnige dingen. Want dat is het 
natuurlijk wel, ons geld. Wij kopen 
producten, een deel van dat bedrag 
besteedt het bedrijf waar wij iets 
van hebben gekocht aan reclame 
en van dat reclamegeld betaalt de 
omroep programma’s. En blijkbaar 
ook onzinberichten.

Overigens heeft RTL met één naam 
misschien wel een beetje gelijk. 
Hoewel, eigenlijk is het niet zozeer 
een vreemde naam als wel een 
bijzondere naam, eentje waar de 
drager nog wel eens last van kan 
krijgen. In de Drentse gemeente 

Hunze is namelijk een jongetje 
geboren met de naam Elyezel. En 
dat lijkt mij geen prettige naam 
voor hem tegen de tijd dat hij de 
basisschool bezoekt. Zelfs niet bij 
de verdraagzame Drenten. Dat het 
in het algemeen een verdraagzaam 
volkje is werd de afgelopen week 
weer eens getoond. Waar hier ge-
mopperd wordt over de komst van 
asielzoekers naar de Heemserpoort 
heten ze in Assen duizend vluch-
telingen welkom in het voorma-
lige NAM-kantoor. Omwonenden 
hebben begripvol gereageerd op 
de komst van de asielzoekers. We 
moeten er zijn voor anderen, ver-
telden ze tegen RTV Drenthe. Zo 
kan het dus ook.

Fietsverkeer vanuit de woonwijken 
Heemse, Marslanden en de kernen 
Slagharen, Schuinesloot en Lutten 
maken gebruik van de route via de 
Piet Heinstraat naar het NS Station 
en de scholen aan de Burgemeester 
Schuitestraat. Als je die route nou 
comfortabel en fietsvriendelijk in-
richt zullen meer fietsers deze route 
kiezen in plaats van via de Bruch-
terweg, denken B&W. Die weg is 
minder geschikt voor fietsverkeer 

Veiliger routes voor fietsers

Voor de kruising van de Piet Heinstraat en de Burg. Schuitestraat heeft de gemeente een verhoging in gedachten.

HARDENBERG - De kruising van de Burgemeester Schuitestraat met 
de Piet Heinstraat  verhogen om verkeer te remmen zodat het veiliger 
wordt voor fietsers? Of toch maar niet, omdat hulpdiensten als de 
ambulance gebruik maken van die kruising? De gemeente Harden-
berg heeft met potlood een plan getekend om zowel de Piet Heinstraat 
als de Lage Gaardenstraat veiliger te maken voor fietsers, maar als 
buurtbewoners of andere belanghebbenden betere ideeën hebben kan 
er nog gegumd worden, vertelt wethouder Jannes Janssen.

omdat er nogal wat vrachtverkeer 
van deze weg gebruik maakt. De 
Piet Heinstraat en ook de aangren-
zende Trompstraat worden over 
enkele maanden opgebroken voor 
de aanleg van een regenwaterriool, 
omdat er regelmatig sprake is van 
wateroverlast. Dat is dan een goed 
moment om de weg veiliger te 
maken voor fietsers, vindt de ge-
meente. Verder wordt gedacht over 
een verhoogd plateau om verkeer 

te remmen op de kruising van de 
Schuitestraat en de Piet Heinstraat. 
De aanleg hiervan zou dan tegelijk 
kunnen met het maken van een 
parkeerstrook voor het Vechtdal 
College, een zogenoemde Kiss 
and Ride-strook, waar ouders hun 
kinderen kunnen laten uitstappen 
en daarna weer verder rijden.

Ook de Lage Gaardenstraat wordt 
veiliger gemaakt voor fietsers. 
Deze weg wordt veel door scho-
lieren uit Gramsbergen, Baalder 
en Baalderveld gebruikt, maar 
ook autoverkeer, buurtbussen en 
lijndiensten rijden deze route. Het 
opknappen van deze weg staat al 
een poosje op het programma. Er 
moet een nieuwe asfaltlaag komen 
en de waterafvoer moet verbeterd 

worden. Dat kan samen met de 
herinrichting gebeuren, vindt de 
gemeente, zodat deze weg wat gaat 
lijken op de Stationsstraat, met fiets-
stroken aan weerszijden en parkeren 
naast de weg. Op de plek waar de 
fietsers op de Gramsbergerweg de 
Lage Gaardenstraat oversteken is 
een verhoogde kruising gedacht met 
busvriendelijke drempels.

Eind 2015 klaar
De beide plannen kosten bijna ze-
ven ton. Een aanzienlijk deel hier-
van wordt betaald door de provincie 
Overijssel, als het project vóór 1 
januari 2016 klaar is. De gemeente 
Hardenberg gaat de komende maan-
den de plannen uitwerken, waarna 
in de tweede helft van 2015 de 
schop in de grond gaat.

HARDENBERG – Noordoost-
Overijssel is nog geen krimpregio, 
maar kan het wel worden. Mocht 
dat gebeuren dan moet er nog wel 
een ziekenhuis zijn. Dat vinden 
de Hardenbergers, dat vinden de 
politici en dat vinden de ziekenhuis-
medewerkers natuurlijk ook. Het 
is alleen de vraag of het betaalbaar 
is. Het Röpcke-Zweers ziekenhuis 
heeft extra geld nodig en die bood-

Ziekenhuis hoopt op extra geld
schap is woensdag overgebracht aan 
minister Edith Schippers, toen die 
op bezoek was in Hardenberg. Zelf 
kan ze geen geld beschikbaar stel-
len, maar misschien wel een goed 
woordje doen bij de Nederlandse 
Zorgautoriteit (NZa). Twee miljoen 
extra heeft het ziekenhuis nodig, om 
de zorg op de eerste hulp, de afde-
ling verloskunde en de intensive 
care op peil te houden. Wat indruk 

op haar heeft gemaakt is de samen-
werking in Noordoost-Overijssel 
en Zuidoost-Drenthe tussen huis-
artsen, specialisten en apotheken. 
De minister gaf het ziekenhuis wel 
terug dat je als klein ziekenhuis 
geen te grote broek moet aantrek-
ken: “Een klein streekziekenhuis 
is heel hard nodig, maar dan moet 
je wel kwaliteit leveren. Wat kun je 
zelf en wat niet. Complexe ingrepen 
waarvan je er maar weinig doet laat 
je elders doen, voor- en nazorg in 
het regioziekenhuis.”

minister
Schippers

Supermarkt
 
De C1000-supermarkt in de Har-
denberger wijk Baalderveld wordt 
een Plus/winkel. Dat meldt het 
blad Distrifood. Eigenaar René 
Alfring werkte in het verleden ook 
al onder de vlag van Plus. Tegelij-
kertijd neemt hij de Plus-winkel in 
de wijk Baalder over van Martin 
Wemekamp, die eigenaar wordt 
van een zelfde – maar grotere – su-
permarkt in Almelo. De C1000 in 
Baalderveld zal rond half juni van 
kleur verschieten.

Bereikbaarheid
 
Denken jullie aan de bereikbaar-
heid van Hardenberg? Dat is in het 
kort de boodschap die B&W van 
Hardenberg hebben gestuurd aan 
de onderhandelaars voor een nieuw 
provinciebestuur. De N34 (een goed 
knooppunt bij Varsen), de N36 (een 
viaduct of tunnel bij Beerze) en de 
spoorlijn naar Twente (nieuwe sta-
tionsomgeving bij Hardenberg) zijn 
daarbij het belangrijkst. Als die be-
reikbaarheid wordt verbeterd biedt 
dat weer kansen aan de economie. 
Die groei van de economie wordt 
ook nadrukkelijk genoemd in de 
brief. Meer werk en minder regels 
zijn daarbij de kernbegrippen.

Zomerrestaurant
 
De uitbater van het horecagedeelte 
in theater De Voorveghter, Jan Hof-
sink Catering, mag van de gemeente 
een zomerrestaurant beginnen in 
de foyer. Zomers zijn er bijna geen 
voorstellingen, waardoor het bedrijf 
geen omzet maakt. Hofsink mag 
nu van half juni t/m september een 
laagdrempelig restaurant vestigen 
met voornamelijk hamburgers en 
spareribs. Voorwaarde is dat voor 
het theaterseizoen begint de foyer 
weer in de oorspronkelijke staat 
moet zijn teruggebracht.

Zwerfaval
 
Zo’n 13.500 scholieren uit 16 
Overijsselse gemeenten gaan deze 
week de straat op om de omgeving 
van hun school schoon te maken. In 
de gemeente Hardenberg doen 23 
scholen mee met de campagne Na-
tuurlijk Schoon van ROVA. Voor de 
Kastanjehof in Hardenberg-centrum 
is vrijdag 17 april de laatste keer, 
omdat de school aan het eind van 
het schooljaar wordt opgeheven.

Zomerfestival
 
Het 3e jaar van het Vechtdal Zomer-
festival in Hardenberg bestaat uit 5 
grote evenementen. Het begin is 15 
en 16 mei met Kunsten op Straat. 
De afsluiter is 22 augustus met het 
Pleinfestijn op de markt.
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Zelfs na twee keer uitleg snapte 
VVD-raadslid Erik Back niet wat 
Rein Jonkhans (PvdA) dinsdag 
bezielde om een amendement in te 
dienen om het toekomstige evene-
mententerrein bij de Voorstraatbrug 
in Hardenberg te vergroten. “Twee 
weken geleden wilde u het ballon-
nenfestival  op het evenementen-
terrein nog verplaatsen of op een 
andere datum houden vanwege de 
verstoring van de natuur en nou wilt 
u het evenemententerrein groter 
maken ten koste van de natuur.” 

Dat had Back helemaal verkeerd, 
meende Jonkhans. Volgens hem 
moest Back beter opletten tijdens de 
vergadering en niet alleen achteraf 
maar de krant lezen. Hij, Jonkhans, 
had slechts informatief aan B&W 
gevraagd om te onderzoeken of het 
festival op een andere datum of plek 
gehouden kon worden. Zijn opmer-
king over beter opletten tijdens een 
vergadering geldt echter ook voor 
hemzelf. Hij heeft namelijk wel 
degelijk zelf aangegeven dat het 
festival elders gehouden kan wor-
den, namelijk op het parkeerterrein 
van de Evenementenhal. “En dan 
kan de zogenaamde afterparty mooi 
in de hal gehouden worden”, waren 
zijn woorden.

D66’er Jacco Rodermond begreep 
er ook weinig van. Van B&W, wel 
te verstaan. Het ging hem boven 
de pet dat het college vanwege 
financiële redenen en uit traditie 
hardnekkig bleef vasthouden aan 
het organiseren van een ballonnen-
festival tijdens het broedseizoen. 
Dat zowel vorige keer als nu was 
verteld dat de gemeente geen bal-
lonnenfestival organiseert maar de 
stichting Hardenberg Promotie, is 
waarschijnlijk het ene oor ingegaan 
en het andere weer uit.

GroenLinks had bij monde van 
Kees Slingerland ook nog wel een 
leuk voorstel om de flora en fauna 
een beetje te ontzien. Als je nou 

de jaarlijkse drakenbootrace houdt 
van de Voorstraatbrug naar de Prins 
Bernhardbrug, dus de andere kant 
op van wat gebruikelijk is, lijdt de 
natuur geen schade, vertelde Slin-
gerland. Helaas voor hem werd dat 
idee niet omarmd, omdat nou net dat 
stuk van de Vecht de functie natuur 
heeft en op die plek veel minder 
mensen de race kunnen volgen.

Afijn, een hoop gedoe om een paar 
honderd meter gras waar een paar 
vogeltjes moeten strijden met de 
inwoners van Hardenberg om het 
gebruik ervan. “Het schuurt”, ver-
telde wethouder Jannes Janssen, 
“maar we kiezen daar nu in de eerste 
plaats voor recreatie.” Dat vonden 

de andere partijen een goed idee. 
Zelfs de PvdA dus, die goed had 
begrepen dat wanneer je iemand 
niet kunt verslaan je beter aanslui-
ting bij hem kunt zoeken. In dit 
geval: als je het ballonnenfestival 
en andere verstorende evenementen 
niet kunt verplaatsen dan kun je 
maar beter het evenemententerrein 
vergroten. Met een bak zand voor 
een stadstrandje, was het idee van 
Jonkhans. Ook dat voorstel haalde 
het niet. En dus werd het voorstel 
van B&W, na uren debat tijdens 
twee raadsvergaderingen, ongewij-
zigd aangenomen. Ach, een leuk 
tijdverdrijf voor een groepje heren 
en dames, die zo mooi van de straat 
worden gehouden.

Asielzoekers
 
Het toekomstig asielzoekerscen-
trum in Hardenberg wordt gebouwd 
op een terrein tussen de Jacht-
huisweg en de Polendwarsweg in 
Heemserveen. Dat hebben B&W 
vorige week besloten nadat de 
Klankbordgroep, bestaande uit om-
wonenden, geen keus wilde maken. 
Het stuk grond is bijna 7 hectare 
groot, meer dan voldoende voor het 
Centraal orgaan Opvang Asielzoe-
kers (COA) dat om 4 hectare had 
gevraagd. De gemeente heeft het 
COA gevraagd een inrichtingsplan 
te maken met daarin verwerkt de 
gebouwen, het groen en de wegen. 
De klankbordgroep houdt zich 
bezig met zaken als de wijze van 
opvang, het aantal asielzoekers, de 
veiligheid van zowel inwoners als 
asielzoekers, infrastructuur, zorg, 
onderwijs en integratie. Eind mei  
wordt een advies uitgebracht aan 
de gemeente en het COA.

Zwembad
 
Na 44 jaar sluit zwembad De 
Marsch in Hardenberg de deu-
ren. Tot zaterdag 27 juni kan nog 
gebruik worden gemaakt van het 
bad, daarna kan men terecht in het 
nieuwe bad op de sportboulevard 
aan de Jan weitkamplaan. Het 
buitenbad wordt dit seizoen niet in 
gebruik genomen, omdat het ge-
bruiksklaar maken voor zo’n korte 
periode teveel geld kost.

Laatste keer prijs
 
Vrijdag 24 april, om 16.00 uur, 
worden in de raadzaal van het ge-
meentehuis van Hardenberg de win-
naars bekendgemaakt van de Frits 
de Zwerverprijzen 2015. Omdat na 
vijftien jaar deze prijsuitreiking de 
laatste is, zal Jan Slomp, juryvoor-
zitter en zoon van Frits de Zwerver, 
zelf de feestelijke rede houden. Zijn 
onderwerp is Helden. Na het voor-
lezen van het juryrapport reikt bur-
gemeester Peter Snijders de prijzen 
uit aan de winnaars. Het programma 
wordt muzikaal opgeluisterd door 
een blazersensemble van Soli Deo 
Gloria uit Ane.

Instrumenten
 
De piano’s, gitaren, blokfluiten, 
drumstellen, kasten, stoelen en an-
dere materialen die de afgelopen ja-
ren door Kunstencentrum Muzerie 
zijn gebruikt voor muzieklessen in 
het LOC worden door de eigenaar – 
de gemeente Hardenberg – te koop 
gezet. Eerst wordt alles aangeboden 
aan de opvolgers van de Muzerie, 
vervolgens aan andere gesubsidi-
eerde culturele instellingen en als 
er dan nog iets overblijft mogen 
particulieren een bod doen.

HARDENBERG - Voor de laatste keer hebben 
de leerlingen van De Kastanjehof in Hardenberg 
vorige week meegedaan met de actie Natuurlijk 
Schoon van vuilverwerker ROVA. De school 
sluit na 145 jaar christelijk lager- en basisonder-
wijs aan de Lage Doelen begin juli de deuren.

Voor de leerlingen van de groepen 3, 4 en 5 
speelt dat vertrek nu nog niet, de dagelijkse 
schoolpraktijk slurpt alle aandacht op. Voorzien 
van opvallende hesjes en handschoenen en ge-
wapend met knijpertjes en vuilniszakken hebben 
de kinderen vrijdag 17 april in de omgeving van 

de school zwerfafval opgeruimd. In totaal heb-
ben vorige week meer dan 13.000 scholieren uit 
16 Overijsselse gemeenten straten, parkjes en 
perkjes gezuiverd van onder meer blikjes, lege 
chipszakken en glasscherven. Het ingezamelde 
zwerfafval is na afloop door ROVA opgehaald.

Hardenberg weer schoon

In de nieuwe ideeën is het uitgangs-
punt echter wel anders. De vijf die 
waarschijnlijk in Dedemsvaart-zuid 
komen, worden geplaatst omdat de 
provincie Overijssel een bepaalde 
hoeveelheid windenergie moet le-
veren en Hardenberg daarvan een 
deel voor zijn rekening wil nemen. 
Niet alleen wil nemen , maar ook 
moet nemen, want als de gemeente 
net als Ommen ‘nee’ had gezegd, 
had de provincie de plaatsing af-
gedwongen. De mogelijk nieuwe 
windmolens komen er alleen als de 

Meer windmolens mogelijk

bevolking dat zelf wil en zelf met 
plannen komt. Als bijvoorbeeld 
een dorp als Bergentheim graag 
windmolens wil hebben die geld 
opleveren om het dorp leefbaar 
te houden, dan zal de gemeente 
daar serieus naar kijken, was de 
strekking van de reactie van wet-
houder René de Vent op verbaasde 
opmerkingen van onder meer CDA-
fractievoorzitter Dirk van der Valk. 
Eind dit jaar komen B&W met de 
uitkomsten van een onderzoek naar 
extra energieopwekking.

HARDENBERG - De vijf windmolens die volgens plan in Dedemsvaart-
zuid worden geplaatst zijn misschien toch niet de laatste die op het 
grondgebied van de gemeente Hardenberg verschijnen. Hoewel de 
gemeenteraad in oktober 2014 duidelijk heeft aangegeven dat vijf het 
maximum is laten B&W de mogelijkheid open dat er meer komen.

HARDENBERG – Het college van 
B&W is van plan de volgende stap 
te zetten in het omgekeerd inzame-
len, oftewel het scheiden van afval 
door de burger in plaats van door de 
vuilverwerker. Die volgende stap 
moet zijn dat de grijze container 
voor het restafval verdwijnt en dat 
er overal ondergrondse containers 
komen waar de inwoners zelf het 
afval naar toe moeten brengen. 
De grijze containers krijgen een 
oranje deksel en worden gebruikt 
voor het inzamelen van plastic. 
In het ‘stedelijk gebied’ haalt de 
ROVA dan straks alleen nog het 
gft-afval op en het plastic afval. In 
het buitengebied wordt het restafval 
nog wel gewoon opgehaald. In veel 
gemeenten wordt op deze manier 

Volgens stap omgekeerd inzamelen
al gewerkt en volgens ROVA vrij 
succesvol. Ook Hardenberg wist dat 
dit de volgende stap zou zijn maar 
tijdens de oriënterende raad van vo-
rige week dinsdag bleken de raads-
leden opeens veel vragen te hebben. 
Over de stijging van het vastrecht 
bijvoorbeeld, over het ophalen van 
gft-afval in het buitengebied, de 
afschrijving van containers, het toe-
gankelijk maken van plekken waar 
de ondergrondse containers komen 
en of er wel lokale bedrijven wor-
den ingeschakeld bij het plaatsen 
van die ondergrondse containers. 
Omdat het meest technische en geen 
politieke vragen zijn is besloten de 
antwoorden schriftelijk te verstrek-
ken. Dinsdag 28 april neemt de raad 
hierover een besluit.
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Het duurt een paar maanden lan-
ger voordat de oude meuk aan het 
Oosteinde in Hardenberg tegen de 
vlakte gaat. En daardoor moeten 
ook de leerlingen van de Groene 
Welle een poosje later beginnen met 
de aanleg van een tijdelijk parkje op 
de vrijgekomen percelen. En uitein-
delijk wordt de bouw van koop- en 
huurappartementen voor starters 
en andere mindervermogenden 
eventjes uitgesteld. Oorzaak is een 

onderzoek naar bijzondere plantjes 
en zeldzame beestjes.

De gemeente heeft inmiddels de 
drie panden aan het Oosteinde ge-
kocht: de voormalige fietsenwinkel 
van Jan van Goor, de garage van 
Derk ten Cate en de kopersla-
gerszaak van Ab Breukelman. En 
ze zijn ook alweer doorverkocht, 
aan bouwbedrijf Oude Lenferink. 
De panden kunnen dus gesloopt 
worden en dankzij geld van de 
provincie Overijssel de bodem 
gesaneerd, ware het niet dat er een 
kleine kink in de kabel is gekomen. 
Tijdens de papieren voorbereiding 

van de sloop is gebleken dat in het 
kader van de flora- en faunawet 
onderzocht moet worden of er be-
schermede planten en diersoorten 
aanwezig zijn. Dat moet tussen 
april en september gebeuren, graag 
twee keer zelfs. Dat betekent dat 
op z’n vroegst in oktober met de 
sloop kan worden begonnen. Het is 
erg jammer voor de Hardenberger 
voetbalomroeper HeinoII, maar 
zijn idee om in het nieuwe parkje 
een zomerterras met Biergarten aan 
te leggen zit er niet in. De bouw 
van het wooncomplex kan op z’n 
vroegst in de eerste helft van 2016 
van start gaan. Met dank aan de 

provincie Overijssel, die geld had 
toegezegd als dit zomer de panden 
zouden worden gesloopt, maar nu 
uitstel wil geven omdat Hardenberg 
de plannen en financiering wel goed 
voor elkaar heeft.

Het is trouwens te hopen dat er 
geen VOP wordt aangetroffen, 
een vleermuizenoriëntatiepunt. 
Een prachtwoord voor spelers van 
Scrabble of Wordfeud maar een 
ramp voor bouwers en ontwikke-
laars. Er zijn namelijk al op diverse 
plekken in ons land bouwplannen 
in de prullenbak beland omdat be-
paalde bomen niet gekapt mochten 

worden: ze waren oriëntatiepunten 
voor vleermuizen. Je moet dan de 
vleermuizen verhuizen of doen 
wat ze in Utrecht hebben gedaan, 
namelijk medewerkers van de 
universiteit inschakelen om de 
beesten aan een nieuwe vliegroute 
te helpen. Een eerste snelle blik op 
de drie panden aan het Oosteinde en 
omgeving heeft geleerd dat het met 
bijzondere bomen, vleermuizen en 
andere levende wezens wel goed zit, 
maar je weet maar nooit, er zal maar 
een heikikker, grote vuurvlinder of 
oostelijke witsnuitlibel tussen zit-
ten, dan ben je mooi de pineut. En 
die is niet beschermd.

De oud-burgemeester, tegenwoor-
dig wonend in Wijk bij Duurstede, 
was vorige week vrijdag speciaal 
naar Hardenberg gekomen om deze 
laatste editie van de schrijfwedstrijd 
bij te wonen. Hij heeft in 2000 de 
aanzet voor de wedstrijd gegeven, 
door geld beschikbaar te stellen dat 
bij zijn afscheid als burgemeester 
was geschonken. In eerste instantie 
zou het bedrag gebruikt worden 
voor de inrichting van een museum 
over de Tweede Wereldoorlog, maar 
toen dat niet mogelijk bleek heeft 
zijn vrouw bedacht een fonds te 
vormen waaruit een schrijfwedstrijd 
betaald kon worden, met als doel de 
belangstelling voor de geschiede-
nis van de Tweede Wereldoorlog 
levend te houden, speciaal bij 
jongeren. De organisatie van deze 
opstelwedstrijd was in handen 
gegeven van de IJsselacademie 
in Kampen. In de afgelopen jaren 
heeft deze instelling meer dan 450 
inzendingen ontvangen van jonge-
ren uit West-Overijssel. Opvallend 

Frits de Zwerverprijs zoekt opvolger
HARDENBERG - Harden-
berg is nog niet van Frits de 
Zwerver af. Integendeel, als 
iets wordt gedaan met de tip 
van oud-burgemeester Her-
man Smit, zal de naam van 
deze verzetsdominee defini-
tief aan Hardenberg worden 
verbonden. Nu de Frits de 
Zwerverprijs voor de laatste 
keer is uitgereikt kun je dat 
betreuren, maar je kunt ook 
iets nieuws beginnen, vertelde 
Smit.

Hij deed het voorstel jaarlijks 
een Frits de Zwerverlezing te 
houden, zoals sinds 1990 de 
Abel Herzberglezing wordt 
gehouden in Amsterdam. Je 
kunt in de aanloop naar de 
lezing scholen erbij betrekken 
die een expositie inrichten of 
een website maken, had Smit 
bedacht.

veel scholieren van gereformeerd 
vrijgemaakte en reformatorische 
signatuur. En opvallend veel meer 
meisjes dan jongens, vertelde di-
recteur Jos Mooiweer van de IJs-
selacademie. De fut om een opstel 
te schrijven lijkt er echter een beetje 
uit te zijn bij de jongeren, want het 
aantal inzendingen daalt jaarlijks.

Dit jaar waren er 13 inzendingen. 
Onder de deelnemers twee voorma-
lige winnaressen van de eerste prijs: 
Charlotte Polman uit Ommen en Els 
van der Steeg uit Zwolle. Ook dit 
jaar vielen ze in de prijzen, maar 
eerste werden ze niet. Die plek was 

weggelegd voor Willemijn Bussink 
uit Lettele bij Deventer voor haar 
verhaal Bor.

Oud-burgemeester Smit was niet 
naar Hardenberg gekomen om al-
leen maar te kijken en te luisteren. 
Hij zou een rede houden, stond 
in het programma, maar het was 
meer een pakkend verhaal van een 
geschiedenisleraar, wat Smit ook 
ooit is geweest. Hij begon met de 
actualiteit, door de vraag te stellen 
wie in 1945 gedacht zou hebben 
dat nog eens de tijd zou komen dat 
joodse gebouwen in Amsterdam 
door de politie bewaakt moesten 

worden, zoals nu gebeurt. Of dat er 
in het voetbalstadion van Utrecht 
zou worden gezongen over het 
verbranden van joden, want die 
branden het best.
“Waar begon de weg naar Aus-
chwitz”, vroeg Smit zich af. “Het 
kamp zelf was het eindstation, 
maar de weg ernaar toe begon in 
Nederlandse gemeentehuizen. Daar 
gaven bijvoorbeeld ambtenaren en 
bestuurders ongevraagd lijsten met 
namen van joodse burgers aan de 
Duitsers. Of daar werd een kaartsys-
teem aangelegd van joodse huizen, 
zodat de Duitsers geen tijd zouden 
verliezen als ze erom vroegen. De 

weg naar de vernietiging begon bij 
ons. Dat was het begin van het iso-
lement van de joden.” Wat zouden 
wij hebben gedaan, ging Smit ver-
der. Wegkijken of verzetten, al zou 
dat je leven kosten? “De jeugd zal 
bij de geschiedenis van de Tweede 
Wereldoorlog betrokken moeten 
blijven, om ervoor te zorgen dat 
die keus nooit gemaakt hoeft te 
worden.”

Mocht er vanaf volgend jaar daad-
werkelijk een Frits de Zwerverle-
zing worden gehouden dan is het 
niet moeilijk de eerste kandidaat 
hiervoor te vinden.

De 3 prijswinnaars vlnr Els, Willemijn en Charlotte. Achter Willemijn het echtpaar Smit, uiterst rechts Jan Slomp, zoon van Frits de Zwerver.

In 99% van de gevallen is het 
noodnummer bereikbaar en dus is 
er volgens de minister niet echt een 
probleem. Maar dit betekent wel dat 
enkele honderden vierkante kilome-
ters in Nederland geen 112-bereikt 

Minister Kamps moet mobiel 
bellen in grensstreek verbeteren 

hebben, schrijven de vier gemeen-
ten in een reactie aan de Tweede 
Kamer. En veel van die kilometers 
liggen nou net binnen hun gemeen-
tegrenzen. Bovendien heeft TNO 
- de instantie die in opdracht van 

Kamps het bereik heeft onderzocht 
– zich uitsluitend gericht op 112. 
Ook andere veiligheidsnetwerken 
als Burgernet en Amber Alert zijn 
onbereikbaar, net als bijvoorbeeld 
huisartsen. De vier gemeenten wil-
len daarom dat minister Kamps via 
wetgeving de providers dwingt te 
zorgen voor een landelijke dekking 
of dat het Rijk een deel van het geld 
gebruikt dat verdiend wordt met de 
veiling van licenties voor mobiele 
telefonie.

HARDENBERG - De brief van minister Kamps aan de Twee Kamer 
dat het wel meevalt met de problemen om in de grensstreek 112 te kun-
nen bellen, is bij de gemeenten Hardenberg, Tubbergen, Dinkelland 
en Winterswijk in het verkeerde keelgat geschoten.

Topklasser HHC heeft zich voor 
komend seizoen versterkt met de 
verdedigers Marcel Piesche (Hase-
lünner Sportverein ) en Hamid 
Zarbaf (Rohda Raalte).

HARDENBERG - Het voorma-
lige jongerencentrum OJC aan de 
Gramsbergerweg in Hardenberg 
kan niet gebruikt worden door 
de groep Baalder jeugd die daar 
onlangs bij gemeente om had 
gevraagd. Het pand van eigenaar 
Beter Wonen wordt de thuisbasis 
van Pauropus, een re-integratie- en 
werkbedrijf dat onder leiding van 
professionals arbeid uitvoert met 
mensen die een grote afstand heb-

Beter Wonen geeft 
werklozen een kans

ben tot de arbeidsmarkt. Nadat ze 
het vroegere OJC hebben opgeknapt 
gaan ze een deel van het woningbe-
zit van Beter Wonen en de woon-
omgeving onderhouden. Bij dat 
laatste kan gedacht worden aan het 
verwijderen van onkruid, zwerfvuil 
en graffiti en snoeiwerkzaamheden.

Aanwinsten HHC
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Het nieuwe zwembad op de Sport-
boulevard aan de Jan Weitkamplaan 
in Hardenberg krijgt de naam 
De Slag. Als begin juli de eerste 
zwemmers hun baantjes gaan trek-
ken kunnen ze dus zeggen dat ze 
even een slag in De Slag maken, 
of zoiets. Schoolslag, rugslag, al-
lemaal prima, goeie naam derhalve. 
Alleen viel mijn mond wel open 
van verbazing toen ik wethouder 
Douwe Prinsse ook de verbinding 
hoorde maken met de geschiede-
nis. “De naam bevat ook een stukje 
historische waarde door de Slag bij 
Ane erin te verwerken”, vertelde hij.

Slag bij Ane? Toen hadden ze niet 
eens een zwembad. En waarom 
niet de Slag bij Waterloo? Daar zit 
tenminste nog het woord water in 
verwerkt. En als Prinsse echt de 
historie erbij had willen halen had 
hij de Slag op de Hardenberger 
heide moet noemen, want die is er 
vlakbij gehouden, in de buurtschap 
Venebrugge. Flauwekul dus, om de 
Slag bij Ane erbij te betrekken. Of 
hij moet op zoek naar een betere 
speechschrijver òf hij moet zich 
beperken tot zaken waar hij wel 
verstand van heeft.

Het ontbreekt trouwens wel meer 
politici aan historisch besef. Vorige 
week dinsdag vroeg de D66-chef 
zich af waarom er gesproken werd 

over een Sportnotitie waarin een 
lijstje stond met grote investeringen 
die gedaan moeten worden, terwijl 
er geen bedragen bij stonden en 
geen dekking voor de uitgaven. Het 
moest hem tot twee keer toe door 
een CU-collega en de wethouder 
worden verteld dat de raad daar zelf 
om had gevraagd, om precies te zijn 
op 4 november 2014.

Die Sportnotie heeft wel wat teweeg 
gebracht. De publieke tribune zat 
vol met voetballers, tennissers en 
schoolbestuurders. En allemaal 
wilden ze het eerst aan de beurt 
zijn als er weer in sport wordt ge-
investeerd. Balkbrug wil kunstgras, 
de tennissers van TVO en TOGO 
willen fuseren en dan met een mooi 

tennispark beginnen en de scholen 
willen lokalen voor hun leerlingen. 
Aardig om te zien dat veel raads-
leden onder de indruk waren van 
het pleidooi van de Balkbruggers, 
terwijl ze een paar maanden geleden 
tranen te kort kwamen toen Bruch-
terveld uitlegde waarom het dorp 
aan de rand van de afgrond staat als 
er niet snel een kunstgrasveld komt. 
En nou zetten sommige CDA’ers 
weer vraagtekens bij de bouw van 
een sporthal op de Sportboulevard. 
Eerst het Greijdanus jaren aan het 
lijntje houden door te zeggen: hou 
nog even vol, jullie hebben recht op 
een sportvoorziening maar straks 
kun je in een nieuwe hal terecht en 
nu weer aan uitstel denken. Ook het 
Alfa-college komt in de problemen. 

Die zitten nu in drie oude zalen die 
binnenkort tegen de vlakte gaan 
terwijl er niks nieuws is. 
Overigens leverde dat sportge-
doe nog een aardige actie op van 
VVD-baas Bert Gelling. Hij veerde 
verheugd op toen hij meende te 
horen dat het Greijdanus zelf wel 
zou bouwen als er niet snel een 
sporthal komt. Zijn wij er mooi 
van af, was zijn gedachte. Tja, mis-
schien moeten de VVD’ers eens 
vragen of hun partij geen cursus 
Raadslidmaatschap voor beginners 
in de aanbieding heeft. Dan weten 
deze nieuwelingen tenminste wat de 
overheid moet en mag. Hoewel, dan 
wordt het vermakelijkheidsgehalte 
van een raadsvergadering wel lager. 
Toch maar niet doen dus.

Fans rijden uren om HHC te steunen

HOEK – “Ne slechte arbiter”, 
mopperde de dame op leeftijd 
zaterdag tijdens de topklasse-
wedstrijd HSV Hoek tegen HHC. 
Ze had beter de terreinknechten 
verbaal kunnen aanpakken, 
want het veld was eigenlijk niet 
geschikt om een wedstrijd op dit 
niveau te spelen. 

Niet alleen het veld op sportpark 
Denoek was van slechte kwaliteit, 
ook de bouwwerken rond het veld 
leken net na de Tweede Wereldoor-
log geplaatst te zijn waarna er niet 
meer naar is omgekeken. De meege-
reisde HHC-supporters keken hun 
ogen uit. Een deel van hen neemt 
wekelijks vrijwillig sportpark De 

Boshoek in Hardenberg onder han-
den. “Dat doe je als je een binding 
met de club hebt. We merken dat 
ons werk door de clubleiding en 
bezoekers wordt gewaardeerd. Als 
je af en toe hoort hoe mooi het park 
erbij ligt doet je dat goed. Maar 
blijkbaar is dat niet overal zo”, 
vertelde een van hen. Dat de binding 
met de club er is bleek ook uit het 
relatief grote aantal supporters dat 
er een busreis van uren voor over 
had om hun ‘helden’ aan te moedi-
gen. Het oranje-zwart viel duidelijk 
op tussen het bescheiden wit-blauw 
van HSV Hoek.

Een uitwedstrijd naar Zeeuws-
Vlaanderen moet een beleving zijn, 

iets anders dan anders, want qua 
voetbal komt de liefhebber daar 
zelden aan zijn trekken. Dat heeft 
niet alleen te maken met het veld 
en de entourage, ook de beperkte 
kwaliteit van de vele Belgische 
huurlingen speelt een rol. HHC 
heeft vier jaar geleden voor het eerst 
en het laatste in Hoek gevoetbald. 
Het werd toen 2-1 voor de Zeeuwen, 
maar aan het eind van het seizoen 
waren ze wel gedegradeerd. Ook dit 
keer bivakkeert Hoek in de onderste 
regionen en is degradatie nog moge-
lijk. Omdat vloeiende combinaties 
zaterdag niet mogelijk waren moest 
er strijd worden geleverd. Dat lukte 
de HHC-verdediging het best. Kee-
per Sander Danes kwam maar één 
keer echt in de problemen, toen hij 
een knap schot in de linker beneden-
hoek niet wist te keren. Gelukkig 
was dat nog vóór de wedstrijd, toen 
de pupil van de week wist te scoren. 
Bij alle acties daarna stond hij op de 
juiste plek.

Erg vaak hoefde hij trouwens niet 
op te treden. Hoek was in het begin 
van de wedstrijd even de bovenlig-
gende partij, maar na een minuut of 
tien nam HHC tot aan de rust het 
heft in handen. Dat betere spel van 
de Hardenbergers leverde slechts 

één doelpunt op, een gekrulde bal 
van Sargon Gouriye in de rechter 
bovenhoek, buiten het bereik van 
Hoek-keeper Jordi de Jonghe.

In de pauze hadden de Hoekse 
bobo’s het druk met oesters eten en 
rosétjes wegtikken, terwijl de rest 
met een Jupiler zat te genieten van 
het lentezonnetje, de belofte van 
een mooie tweede helft in gedach-
ten. Dat viel echter nogal tegen. 
HHC geloofde het blijkbaar wel 
terwijl Hoek niet bij machte was 
het de Hardenbergers heel erg 
moeilijk te maken. Beide teams 
leden veel balverlies, waardoor 
het meer toeval-voetbal werd. De 
krappe overwinning van HHC was 
verdiend en eigenlijk was niemand 
na afloop daar ontevreden over. De 
Hardenbergers niet omdat ze waren 
gestegen naar de 3e plek en ze de 
koppositie in de 3e periode hadden 
veroverd. En zelfs de Hoekenaren 
niet, nadat ze de uitslagen van de 
andere wedstrijden hadden gezien. 
Rechtstreekse degradatie is niet 
meer mogelijk, maar een promotie-
degradatiewedstrijd zit er nog wel 
in. HHC speelt zaterdag de laatste 
wedstrijd van het seizoen, wanneer 
het op sportpark De Boshoek Sparta 
Nijkerk ontvangt.

Gersom Klok weet een tackle van de Hoek-verdediger nog net te ontwijken.

REGIO - Landbouworganisatie 
LTO gaat 6 juni met een oudijzer-
actie geld ophalen voor het pro-
ject Farm of Hope and Dreams.

Dit project is een vervolg op het 
project The Home of Hope and 
Dreams van Gini Pullen uit Col-
lendoorn, die in Oeganda een 
kindertehuis runt. Vlak naast het 

Boerderij voor Gini Pullen
kindertehuis was een stuk grond van 
zo’n 2 hectare te koop waar voedsel 
verbouwd kan worden en dieren als 
kippen en geiten gehouden kunnen 
worden. LTO Noord afdeling Har-
denberg wil daarbij helpen. Er is een 
werkgroep in het leven geroepen 
die zich gaat bezig houden met het 
opzetten van de boerderij, met het 
ontwerpen van een bouwplan en 

met het uitzoeken van de dieren die 
het best gehouden kunnen worden. 
Met hulp van de Rabobank en de 
Stichting 2015 is de grond inmid-
dels gekocht.

Naast de oudijzeractie worden ook 
certificaten verkocht waarmee men 
kan investeren in grond, gebouwen, 
vee of zaden en er komt nog geld 
binnen via de jaarlijkse fietstocht. 
De begroting voor het project be-
draagt zo’n 60.000 euro.

KunstSuper
 
Het gemeentelijk pand waarin de 
KunstSuper aan het Wilhelmina-
plein in Hardenberg zit staat al 
enige tijd te koop. Dat betekent dat 
de kunstenaars op zoek moeten naar 
een nieuw onderkomen. Dat hebben 
ze zoals het nu lijkt gevonden in De 
Zwieseborg, de zorgboerderij van 
de Baalderborg Groep . Ook het 
Grafisch atelier en de steendrukpers 
zullen daar naartoe verhuizen.

Hulp in huishouden
 
De gemeente Hardenberg gaat de 
huishoudelijke hulp afbouwen. Per 
1 oktober wordt het merendeel van 
de huidige indicaties beëindigd. Om 
die reden stopt ZorgAccent Huis-
houdelijke Hulp met ingang van 1 
januari met het verlenen van hulp. 
ZorgAccent is in gesprek met an-
dere zorgaanbieders die de cliënten 
en medewerkers willen overnemen.

Jazzconcert
 
Het buitenseizoen van het open-
luchttheater in Gramsbergen gaat 
zaterdag 9 mei van start met een 
jazzconcert. Vanaf 19.30 uur speelt 
Reverse Import in het Gramsberger 
bosje. Dit kwartet wordt speciaal 
voor het optreden in Gramsbergen 
uitgebreid met zangeres Janny 
Brandsma. Bij slecht weer wordt 
het gratis toegankelijke optreden 
gehouden in café-brouwerij Mom-
meriete.

Thermometer
In de afgelopen weken hebben 
alle verloskundepraktijken in de 
regio Hardenberg een ‘noodpakket’ 
ontvangen van Naviva kraamzorg. 
Het pakket omvat onder andere een 
thermometer, luiers, billendoekjes, 
een babymutsje, spuugdoekje, maar 
ook beschuit en muisjes. Het idee 
hiervoor is afkomstig van een eigen 
verloskundige die merkte dat het 
regelmatig gebeurt dat mensen de 
juiste spullen niet in huis hebben. 
De oorzaak hiervan is soms geldge-
brek, soms de taalbarrière waardoor 
mensen niet optimaal zijn voorbe-
reid en soms is het  onwetendheid.
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Als ik Machinefabriek Brunink 
Hardenberg noem, waar denkt u 
dan aan: Henk Wijngaart met Hon-
derdtwintig varkens naar Beirut 
of Gabriel Fauré met het Cantique 
de Jean Racine? Aan dat laatste 
natuurlijk, want u weet hoe kunst-
minnend de Bruninks zijn, dat ze 
liefhebbers zijn van Franse com-

ponisten, de christelijke zang- en 
oratoriumvereniging Zanglust te 
Ambt-Hardenberg een warm hart 
toedragen en het 4  mei comité niks 
kunnen weigeren.
 
U wist dat allemaal, want anders 
zou u waarschijnlijk de voorkeur 
hebben gegeven aan Henk Wijn-
gaart. Zonder meteen van vooringe-
nomenheid beschuldigd te worden 
denk ik dat u normaal gesproken 
gelijk hebt, dat arbeiders in een 

machinefabriek meer ophebben 
met Hollandse meezingers dan met 
een 19e eeuws werk voor gemengd 
koor. Dan is het des te leuker dat de 
organisatoren van het Herdenkings-
concert 2015 in de Höftekerk op 
maandag 4 mei de financiële steun 
van Brunink hebben gekregen, 
naast een zak met florijnen van de 
Rabobank en de gemeente. Het was 
een goed bezocht concert. Omdat 
het gratis was natuurlijk – met een 
vrijwillige gift na afloop waarvoor 

in het programmaboekje wel drie 
keer werd bedankt zodat niemand 
het durfde te wagen niet de knip te 
trekken – en omdat Zanglust zong. 
Een groot koor met 15 mannen en 
wel vijf keer zoveel vrouwen. Een 
goed koor ook, dat was maandag 
weer eens te horen.
Er hadden trouwens nog meer 
‘gewone’ Hardenbergers van het 
concert kunnen genieten, als er niet 
zoveel banken waren gereserveerd 
voor de gasten van de organise-

rende instanties. Het is bijna niet 
te geloven hoeveel comitéleden, 
familieleden, zakenrelaties en vage 
kennissen de beste plekken in de 
kerk in bezit mochten nemen. Als 
Brunink nog eens weer geld voor 
een concert doneert zou hij kunnen 
bedingen dat er geen gereserveerde 
plekken mogen zijn. Dan kunnen 
de medewerkers van zijn bedrijf 
die wèl liefhebber zijn van Fauré 
of Zanglust ook eens op een mooie 
plaats zitten.

HARDENBERG - Aan de voet van 
de Luttenberg staat naast een boer-
derij een groot stenen kruis. Vanuit 
de bus zie je alleen de contouren 
en kun je de tekst op het gedenkte-
ken niet lezen, maar dat vertelt de 
gids wel. In december 1944 is op 
die plek een V2-raket neergestort. 
Nieuwsgierige buurtbewoners 
stroomden toe om het gevaarte te 
bekijken. Er wordt zelfs beweerd 
dat enkelen op de raket hebben 
plaatsgenomen. Dan klinkt opeens 
een geweldige klap en ontploft de 
raket alsnog. Negentien doden zijn 
het gevolg, de oudste 70 jaar, de 
jongste 10. Een boer, knechten, 
boerenzonen, onderduikers.
Een half uur voordat de Luttenberg 
wordt bereikt rijdt de bus vlakbij 
de plek waar de V2-raket is gelan-
ceerd om schade te veroorzaken in 
Antwerpen. Het is de Eelerberg bij 
Hellendoorn, in de buurt van het 
volkssanatorium voor tbc-patiënten 
en latere verpleeghuis Krönnen-
zommer.

Die bus is de bus van de Klepper-
toer. De afgelopen weken zijn en-
kele proeftochten gehouden voordat 
het echte werk op dinsdag 19 mei 
begint. Voor de 17e keer wordt van-
uit Hardenberg de regio doorkruist, 
dit keer naar Zuid-Salland, het 
gebied rond Raalte. Nou is dat niet 
bepaald het mooiste gedeelte van 
Overijssel als je de gebaande paden 

Kleppertoer duikt Salland in
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betreedt, maar dat gebeurt dan ook 
niet. De werkgroep Kleppertoer van 
de Historische Vereniging Harden-
berg heeft de mooiste plekjes van 
Vroomshoop, Hellendoorn, Lutten-
berg, Heeten, Raalte, Lemele en het 
buitengebied van Ommen verwerkt 
in de tocht van ongeveer vier uur. 
Met een korte stop bij de Lourdes-
grot in Luttenberg en een langere bij 
café Bosgoed in ponydorp Heeten, 
tegenover de katholieke kerk. Dat 
katholieke speelt een belangrijke 

rol in de tocht, want waar het noor-
delijk en westelijk deel van Salland 
nogal stevige protestantse wortels 
heeft wordt het beeld in Raalte en 
omgeving gedomineerd door het 
katholieke geloof. En dat hebben 
de werkgroepleden uitgebreid ver-
werkt in de verhalen van de gidsen. 
Misschien wel met teveel jaartallen 
en teveel feiten. Dat is eigenlijk het 
enige punt van kritiek op de voor 
de rest interessante en informatieve 
bijdragen.

Huldiging
Het katholieke geloof is de ene rode 
draad in de tocht, de andere is water. 
De Kleppertoer kronkelt rond de 
overblijfselen van de Overijsselse 
kanalen, de 19e eeuwse verkeers-
aders om met name textiel en turf 
te vervoeren. Dat begint al bij het 
ingenieuze verdeelwerk Vrooms-
hoop, maar ook bij Heeten, Raalte 
en Lemelerveld worden de bruggen 
getest, met af en toe prachtige stuur-
manskunst van Sickman-chauffeur 
Gerrit Veldhuizen. Hij is al jaren 
de vaste chauffeur en heeft diverse 
huldigingen meegemaakt wanneer 
weer een mijlpaal werd bereikt. IJs 
en weder dienende is hij dit seizoen 
ook aanwezig bij de huldiging van 
de 45.000e passagier. Wanneer dat 
precies zal zijn is uiteraard nog niet 
bekend, maar gelet op de popula-
riteit van de Kleppertoer kan wel 
ongeveer uitgerekend worden dat 
dit begin juni zal zijn. Of ooit nog de 
50.000e zal worden gehuldigd is de 
vraag, want de werkgroep heeft nu 
wel zo’n beetje alles verkend wat je 
vanuit Hardenberg tijdens een tocht 
van vier uur kunt bereiken. Maar 
omdat ze ieder jaar de passagiers 
weer weten te verrassen blijft het 
mogelijk dat er ook nog een 18e, 
19e en zelfs 20e Kleppertoer wordt 
gehouden.

Het dorp Heeten, bekend om zijn jaarlijkse ponyweek in september, is de plek waar de Kleppertoer even halt houdt.

Reserve
 
De gemeente Hardenberg heeft vo-
rig jaar een bedrag van 700.000 euro 
overgehouden. Dat blijkt uit de jaar-
rekening over 2014. Het positieve 
rekeningsaldo wordt gebruikt om 
de algemene reserve aan te vullen.

Rondje Radewijk
 
Maandag 25 mei, Tweede Pink-
sterdag, wordt in Radewijk voor 
de tweede maal een bijzondere 
fietstocht gehouden: het Rondje 
Radewijk. De route loopt door 
het landelijk gebied van Rade-
wijk en Loozen langs tien erven. 
Onderweg is er van alles te zien 
en te beleven en op elk erf treden 
artiesten of muzikanten op. De 
route is ongeveer 19 km lang en kan 
gefietst worden tussen 10.00 uur en 
16.00 uur. Er kan bij elk erf gestart 
worden. Alle informatie en het vol-
ledige programma zijn te vinden op 
www.rondjeradewijk.nl

Lekkage
 
GroenLinks in de raad van Har-
denberg heeft vragen gesteld aan 
B&W over het lekken van giftig 
afvalwater door de NAM. Onlangs 
is in Holtheme een lek geconsta-
teerd, veroorzaakt door bacteriën. 
GL vindt dat de NAM nogal luchtig 
doet over het voorval en wil nu 
van het college weten wat er waar 
is van het plotseling inzetten van 
snuffelhonden, de slechte kwali-
teit van de leidingen en de kans 
op nieuwe lekkages. Ook enkele 
Twentse gemeenten hebben aan de 
bel getrokken en er zijn inmiddels 
vragen gesteld aan minister Kamps.

Theater
 
Theater De Voorveghter in Harden-
berg brengt deze week de nieuwe 
theaterbrochure uit. Daarin staan 
optredens van bekende artiesten als 
Youp van ‘t Hek, Daniël Lohues, 
Introdans en het Noord-Nederlands 
Toneel maar er wordt ook aan nieuw 
talent een kans geboden. Zo staan er 
komend seizoen 25 nieuwe namen 
in het programma, voor een groot 
deel aanstormende cabaretiers.

Eetcafé Oostloorn
 
De Saxenburgh Groep houdt don-
derdag 21 mei voor het eerst een 
eetcafé in Wijksteunpunt Oostloorn 
in Hardenberg. Buurtbewoners en 
bewoners van het zorgcentrum kun-
nen samen genieten van een warme 
maaltijd. Het menu is nog een ver-
rassing. De kosten bedragen € 6,50 
per persoon. Opgave  vóór 19 mei 
bij de receptie van Oostloorn.

Verpleging
 
Dinsdag 12 mei, tijdens de Dag 
van de Verpleging, hebben alle 900 
verzorgenden en verpleegkundigen 
van de Saxenburgh Groep een Blik 
van Waardering ontvangen van de 
directie: een blikje met snoep om de 
‘zorgtoppers’ te bedanken.

HHC evenaart prestatie vorig seizoen
HARDENBERG - Het lijkt erop 
dat ze bij voetbalvereniging HHC 
vinden dat er niet teveel ploegen 
in de topklasse moeten spelen met 
oranje shirts. Aan het eind van vorig 
seizoen werden de oranjehemden 
van Katwijk met 7-2 van de mat 
gespeeld waardoor de uittredende  
kampioen naar de hoofdklasse 
degradeerde. Dit jaar was Sparta 
Nijkerk de pineut: ook oranje shirts 
en dus rijp voor degradatie. Afgelo-
pen zaterdag werden de Nijkerkers 
met 3-0 verslagen op sportpark De 
Boshoek. Door deze overwinning 
eindigt HHC net als verleden jaar op 
de 3e plaats. Bovendien is de ploeg 
kampioen van de 3e periode gewor-
den waardoor volgend seizoen de 
eerste ronde in de bekercompetitie 
overgeslagen mag worden.

Na de wedstrijd tegen Nijkerk werd 
van 8 spelers afscheid genomen: 
Frits Dantuma, Sven Weustink, 
Dennis Rosink en Willem Lanjouw 
speelden één seizoen voor de ploeg 
uit Hardenberg. Bij het afscheid 
van Patrick Jurgens (8 seizoenen), 
Hielke Penterman (4 seizoenen), 
Raymond Beukeveld (4 seizoenen) 
en Sargon Gouriye (drie seizoe-
nen) werd iets langer stilgestaan. 
Ook de stafleden Hennie Turien 
(wedstrijdanalist), Gerard de Vries 
(keeperstrainer) en Michel Steg-
gink (assistent-trainer) werden in 
de bloemen gezet omdat ze HHC 
gaan verlaten. Tot nu toe zijn 5 
nieuwelingen aangetrokken. HHC 
wil komend seizoen bij de top-7  
eindigen om te kunnen promoveren 
naar de nieuwe Landelijke divisie.
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BALDERHAAR - Woensdagmorgen rond half elf. Binnen tien minuten 
passeren tien auto’s de groene grensovergang bij Balderhaar. Buurt-
bewoners, toeristen, bedrijfsbusjes maar ook busjes voor personen-
vervoer. Voor een groene grensovergang vrij druk, maar binnenkort 
behoort dat tot het verleden omdat de Duitsers het onderhoud niet 
meer willen betalen. 

De weg Balderhaar wordt aan de Duitse kant kapot gereden door voertuigen 
die deze weg als grensovergang gebruiken. Aan de Nederlandse kant zijn 
de weg en de berm beschermd met grasstenen, zodat niet alles stuk wordt 
gereden. Aan de Duitse kant liggen naast de weg bermen van zand met 
daarin grote gaten. De gemeenten Wielen en Uelsen hebben besloten de 

Grensovergang Balderhaar
vanaf juli afgesloten voor auto’s

grensovergang te sluiten omdat ze het onderhoud niet meer kunnen betalen. 
B&W van Hardenberg hebben nog wel geprobeerd de Duitse politici op 
andere gedachten te brengen, maar de enige oplossing die werd aangedra-
gen was dat Hardenberg een deel van het onderhoud zou betalen. En daar 
heeft men geen trek in, vertelde burgemeester Peter Snijders vorige week 
dinsdag op vragen van raadslid Hans Botter.
Met ingang van 1 juli wordt de grens bij Balderhaar gesloten voor auto’s 
en landbouwvoertuigen. De overgang wordt versmald door de betonnen 
duikers die er nu staan dichter bij elkaar te plaatsen en de bypass voor 
landbouwverkeer op te heffen. Ook worden verkeersborden geplaatst. 
Verkeer dat de grens wil passeren zal voortaan gebruik moeten maken van 
de grensovergang bij Venebrugge.
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HARDENBERG - Als de hemel 
naar beneden komt hebben we 
allemaal een blauwe hoed. Als 
dat niet gebeurt krijgen de ten-
nisverenigingen TOGO en TVO 
in Hardenberg een vernieuwd 
tennispark. Dat komt door een 
amendement van CDA, PvdA en 
ChristenUnie in de gemeenteraad 
van Hardenberg afgelopen dins-
dag. Toch lijkt het verstandig dat 
de tennisbestuurders nog maar 
even niet naar de bank rennen, 
want er kan nog een kink in de 
kabel komen.

De raad sprak over een lijstje met 
investeringen in de sport die de 

Onduidelijkheid over toekomst tennis
komende jaren moeten plaatsvinden 
als er geld is, met een totale waarde 
van 7 miljoen euro. B&W hadden 
dat lijstje gemaakt op verzoek van 
de raad. Diezelfde raad wilde wel 
een paar wijzigingen aanbrengen: 
men was onder de indruk van de 
dramatische berichten uit Balkbrug 
over de problemen die daar ontstaan 
door een gebrek aan een kunstgras-
veld. Bruchterveld zou in 2016 aan 
de beurt zijn en Balkbrug in 2017, 
maar de raad vond dat ze allebei in 
2016 een veld met nepgras moeten 
krijgen. Tenminste, als er geld is.

De raad vond het ook goed dat de 
bouw van een nieuwe sporthal op 

de Sportboulevard aan de Jan Wei-
tkamplaan op het lijstje een plek 
had gekregen. Maar wel soberder 
dan B&W willen. Geen 4 miljoen 
euro ervoor uittrekken maar 3,4 
miljoen. En tenslotte kwam de ten-
nis aan de beurt. TOGO en TVO 
willen fuseren en op sportpark De 
Boshoek in Heemse moet dan een 
flink opgeknapt tennispark verschij-
nen. Kost ruim 8 ton en de gemeente 
wordt gevraagd 5 ton bij te dragen. 
Maar als de gemeente dat geld 
volgend jaar nog niet beschikbaar 
kan stellen maar wèl in 2017 zul-
len de tennisverenigingen naar de 
bank stappen om alvast aan de slag 
te gaan. Hebben we die zekerheid, 

wilde de tennis weten. Het CDA 
zei bij monde van Piet-Cees van 
der Wel volmondig ‘ja’. Dit tegen 
het advies in van wethouder Douwe 
Prinsse. En een beetje tot verbazing 
van de PvdA, die net als de CU een 
CDA-motie had ondertekend om 
de tennis voort te helpen, maar die 
motie anders uitlegde. Maar ook tot 
grote verbazing van de oppositie, 
die vond dat er nu alvast een cadeau 
was weggegeven terwijl er nog geen 
geld voor is. Sake Stelpstra van de 
CU meende echter dat dat geld de 
komende jaren wel ergens gevon-
den kan worden.

Met name de VVD, gesteund door 
D66, had grote moeite met de gang 
van zaken. Een lijstje zonder geld is 
zinloos en een cadeau geven zonder 
dat er geld beschikbaar is gesteld 

kan niet, meenden de VVD’ers. 
“De VVD is een partij van stilstand 
in plaats van behoedzaam vooruit 
zoals de coalitie”, zo liet een boos 
CDA-raadslid Piet-Cees van der 
Wel weten. Hij was blij dat nu dui-
delijk is wat eerst aan de beurt is en 
wat daarna komt, als er tenminste 
geld voor is. Ook CU-woordvoerder 
Sake Stelpstra kon maar moeilijk 
zijn boosheid over de VVD verber-
gen die hij verweet alleen maar voor 
de toehoorders te praten. Reiling, 
Gelling en Back trokken zich daar 
echter niets van aan en stemden 
dan ook tegen alle amendementen, 
moties en voorstellen. Veel hielp dat 
niet, want een grote meerderheid 
stemde voor.

HARDENBERG – De VVD-
fractie in Hardenberg heeft vra-
gen gesteld aan B&W over de 
onvriendelijke behandeling van 
toeristen. Volgens recreatieon-
dernemers moeten recreanten die 
spoedeisende gezondheidszorg 
nodig hebben direct contant 
afrekenen. En dat terwijl ze in 
de meeste gevallen hun verzeke-
ringspapieren kunnen laten zien.

“Dit geeft vaak schrikreacties en 
onbegrip”, schrijft de VVD, die 
van B&W wil weten of die met 
huisartsen, campingeigenaars en 
verzekeraars om de tafel gaan zitten 
om dit probleem op te lossen.

Uit navraag bij de huisartsenpost 
en het ziekenhuis blijkt echter 
dat de berichten wat hen betreft 
onjuist zijn. “Toeristen die hun 
verzekeringspapieren bij zich heb-
ben hoeven niet te betalen omdat 
de kosten bij hun verzekeraar wordt 
gedeclareerd. Dat geld zowel voor 
Nederlandse als buitenlandse toe-
risten”, zo laat de huisartsenpost 
weten.
Het Röpcke-Zweers ziekenhuis 
schrijft dat Nederlandse patiënten, 
dus ook toeristen uit Nederland, 
niet contant hoeven af te rekenen 
bij de spoedeisende hulp in het 
ziekenhuis. De betaling loopt via 
de zorgverzekeraars. Er wordt wel 
gevraagd naar legitimatie. “Bui-
tenlandse patiënten hoeven nu ook 
niet contant af te rekenen, maar 
wij overwegen wel om dat in te 
voeren. De reden hiervoor is, dat 
het nog wel eens problemen ople-
vert om de geleverde zorg vergoed 
te krijgen, omdat contactgegevens 
van de behandelde patiënt onjuist 
zijn”, aldus een woordvoerder van 
het ziekenhuis.
“Als dit zo is dan is de helft van 
het probleem al getackeld”, meent 
VVD-raadslid Alex Reiling, die 
hoopt dat dit ook opgaat voor de 
huisartens zodat er geen misverstan-
den meer kunnen ontstaan.
De drie huisartsen die hierover zijn 
benaderd hebben tot nu toe geen van 
allen gereageerd. 

Vragen VVD over 
spoedeisende hulp

Op de hoek van de Stationsstraat en 
de Sallandsestraat in Hardenberg 
stond op de ene hoek melkfabriek 
Salland en op de andere hoek de 
winkel van de Coöperatie. Boven 
de winkel woonde Van Til met zijn 
gezin. Mijn herinneringen aan hem 
komen niet veel verder dan: een 
kalend rond hoofd, altijd vriendelijk 

en een zandkleurige stofjas. Verder 
een toonbank en daarachter bakken 
en schappen met comestibles, zeep 
en soda. Een echte kruideniers-
winkel, want voor verse producten 
als vlees en groente moest je naar 
andere zaken. De winkel was in 
mijn beleving geopend tot zaterdag 
18.00 uur, maar als je moeder nog 
iets dringends nodig had kon je ook 
na dat tijdstip achterom nog wel wat 
regelen. Een middenstander keek in 
die tijd, de jaren vijftig en zestig, 

niet op een uurtje extra. En dat gaat 
opnieuw gebeuren.

Langzamerhand zijn de winkel-
tijden veranderd. Eerst werd die 
‘dooie’ dinsdagmiddagsluiting in 
Hardenberg weggepoetst en ver-
volgens werd gesleuteld aan de 
begin- en eindtijden: later begin-
nen en eerder stoppen. Maar het 
koopgedrag verandert opnieuw. 
Er wordt steeds meer gekocht via 
internet, de mensen willen langer 

kunnen winkelen en de koopavond 
kan wel verdwijnen. Het gebied 
waar gekocht wordt moet compac-
ter worden, zonder lege winkels. En 
om je klanten daar te krijgen moet 
je ze iets extra’s geven. Alles moet 
tegenwoordig een ‘beleving’ zijn. 
Ook winkelen. En daarom hebben 
de middenstanders het lumineuze 
idee opgevat op zaterdag de win-
kels niet om 17.00 uur te sluiten 
maar een uurtje later. Kun je daarna 
meteen ergens een hapje gaan eten. 

Handig bedacht, want als je om vijf 
uur de zaak sluit ga je nog niet eten, 
dat is te vroeg. Hou de mensen nou 
nog een uurtje vast zodat ze wèl 
naar een restaurant kunnen en als 
het even kan bedenk je ook nog iets 
voor de zaterdagavond. Geweldig 
idee, geweldige vernieuwing. Har-
denberg is een wereldstad, las ik al 
op Facebook. Met meteen daarna 
in veelvoud de vraag: en wanneer 
nou open op zondag? Tja, net niet 
wereldstad genoeg, vrees ik.



Vreemd is dat. Raadsleden van de 
VVD in Hardenberg horen iets van 
recreatieondernemers over gasten 
die contant moeten afrekenen voor 
spoedeisende hulp, zelf al kunnen 
ze hun verzekeringspapieren laten 
zien, en stellen daarover vragen 
aan B&W. Maar een onderzoekje 
van deze krant onder hulpverleners 
maakt duidelijk dat die zelf nergens 

van weten. Vorige week kon u de 
reactie van de huisartsenpost en het 
Röpcke-Zweers ziekenhuis lezen, 
dit keer zijn de huisartsen aan de 
beurt.

Nederlandse patiënten die een 
verzekeringspasje kunnen tonen 
hoeven niet contant af te rekenen, 
vertelt huisarts Matthijs ter Steege, 
mede namens zijn collega’s. Dan 
kan er namelijk direct bij de zorg-
verzekeraar gedeclareerd worden. 
Dit is veruit de grootste groep 

toeristen. Alleen aan buitenlandse 
patiënten die geen Euro-verzeke-
ringspas hebben wordt gevraagd 
contant te betalen. De ervaring leert, 
aldus de huisartsen, dat het anders 
heel erg lastig is om de declaratie 
te innen.

Tot zover de reactie van de huisart-
sen. Klopt er dus iets van het ver-
haal van de recreatieondernemers? 
Volgens alle zorgverleners geen 
biet. Had de VVD dat onderzoekje 
zelf niet even kunnen doen? Zeker 

wel. De raadsleden ontvangen per 
maand ruim 1300 euro bruto aan 
vergoedingen. Daar kunnen ze een 
dag in de week minder voor werken 
of bijvoorbeeld een fractiemede-
werker van betalen die karweitjes 
voor ze opknapt. Door vragen te 
stellen aan B&W worden weer 
ambtenaren aan het werk gezet (of 
misschien wel: van het werk gehou-
den) die dat ook niet voor niks doen. 
Voor één keer betalen wij dit onder-
zoekje, door geen vragen aan B&W 
te stellen maar figuurlijk gesproken 

zelf de handen uit de mouwen te 
steken. Kost de belastingbetaler 
dus niks. Geen dank, graag gedaan.

Nou is het uiteraard niet zo dat een 
raadslid in alle gevallen zelf de ant-
woorden kan vinden. Maar door niet 
op elk krantenbericht te reageren en 
als er dan zonodig vragen gesteld 
moeten worden eerst eens zelf een 
ambtenaar te vragen hoe het zit, 
kan een hoop onnodig werk worden 
voorkomen. En dat geldt niet alleen 
voor de VVD.
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Seizoen van de waarheid voor HHC

HARDENBERG - Ooit wordt hij 
nog eens hoofdtrainer van een 
profclub. Tenminste, dat is de 
bedoeling van Michel Jansen. Nu 
assistent-trainer van FC Twente, 
maar ooit meer dan een handvol 
seizoenen de chef van HHC. 
Vorige week woensdag was hij 
te gast bij de tweede editie van 
HHC Now, de talkshow van de 
club uit Hardenberg, die wordt 
uitgezonden op Youtube.

In de kantine op sportpark De 
Boshoek werd onder leiding van 
presentator Piet-Cees van der Wel 
een klein uur gesproken met Michel 
Jansen, met de huidige trainer Mar-
cel Groninger, met Maurin Kieft 
van het bedrijf SPEQ Innovations 
uit Gramsbergen dat momenteel 
furore maakt met een ballenpomp 
en met voorzitter Jan Heuver van 
tennisclub TOGO, die graag geld 
van de gemeente Hardenberg wil 
hebben om te kunnen fuseren met 
TVO, de tennisclub van de tennishal 
op De Boshoek.

Onder leiding van Michel Jansen 
heeft HHC de grootste successen 
tot nu toe behaald, waaronder twee 
kampioenschappen in de Hoofd-
klasse C, maar daar leek het aan 
het begin van de samenwerking 
met de club uit Hardenberg niet 
op. Eigenlijk was er het eerste half 
jaar geen sprake van samenwerking 
maar bijna van tegenwerking.

“Ik moest erg wennen aan HHC. Het 
was een club waar het in de eerste 
plaats draaide om gezelligheid met 
weinig aandacht voor prestaties. Na 
een verliespartij werd er eventjes 
getreurd en daarna was het weer 
feest. Een van mijn voorgangers had 
mij al gewaarschuwd: het was niet 
wat en zou ook nooit wat worden. 
Maar de club moest ook aan mij 
wennen, want ik was nogal gedre-
ven. We zijn dan ook vaak stoeiend 
de bestuurstafel overgerold, vooral 
op die momenten dat beloftes niet 
werden nagekomen.” Een voor-
beeld daarvan was volgens Jansen 
dat was toegezegd dat zijn team op 
donderdagavond een veld alleen tot 
zijn beschikking had, maar op het 
moment dat het eerste aan de beurt 
was bleken er al drie andere teams 
getraind te hebben. “We hebben 
toen de training verplaatst naar het 
hoofdveld. Moest je eens zien hoe 
snel de bestuursleden toen kwamen 
aangerend.” Uiteindelijk heeft HHC 
de slag gemaakt om te willen pres-
teren, aldus Jansen, waarna ook de 
successen kwamen.

De huidige trainer, Marcel Gronin-
ger, presteert goed met twee derde 
plaatsen in de Topklasse op rij, maar 
het wordt tijd voor een titel, meent 
Jansen, “want dan kunnen die foto’s 
van ons in de kantine eens vervan-
gen worden.”
Volgens Groninger had die titel er 
wel ingezeten maar presteerde zijn 

team te wisselvallig. “Zo’n mindere 
periode zorgt voor onrust bij de staf 
en bij de spelers”, meent Groninger, 
die op de vraag wat dan anders had 
gemoeten antwoordde: “In mijn 
beleving moet je als voetballer een 
teamplayer zijn, ook in een slechte 
periode. Ik heb voor de winter zaken 
door de vingers gezien die ik ach-
teraf niet had moeten toestaan, ik 
had iets doortastender moeten zijn.”
Aan de kwaliteit van de selectie 
heeft het volgens de trainer niet 
gelegen. “Ik was aan het begin van 
het jaar ervan overtuigd dat we 
een goede selectie hadden. En dat 
gevoel heb ik nu weer. Er zijn dan 
wel acht spelers vertrokken maar 
er komen ook zeven nieuwelingen 
naar Hardenberg. Dat doen ze 
trouwens graag, hebben we tijdens 
de besprekingen gemerkt. HHC 
heeft een goede naam en men wil 
graag voor de club spelen.” Tijdens 
HHC Now kon Groninger nog 
niet de namen van de twee laatste 
aanwinsten noemen, maar inmid-

dels is bekend dat ook de 30-jarige 
spits Mark Veldmate (MVV) en 
de 21-jarige middenvelder Kevin 
Mennega (Jong PEC Zwolle) naar 
Hardenberg komen.

Komend seizoen is wel het seizoen 
van de waarheid voor HHC, want 
aan het eind worden de tickets 
verdeeld voor de nieuw Landelijke 
Divisie, een competitie onder de 
Jupiler League en boven de hui-
dige Topklasse. De beste veertien 
Topklassers van de zaterdag- en 
zondagcompetitie en vier belof-
tenteams van profclubs gaan hierin 
uitkomen. En daar wil HHC bij zijn.

Hierover zal ongetwijfeld tijdens 
de derde editie van HHC Now op 
woensdag 9 september worden ge-
sproken. Met opnieuw opmerkelijke 
muzikale gasten. De eerste keer 
waren de Dikdakkers op bezoek, 
vorige week speelden The Heinoos 
en over ruim drie maanden is de 
band Mooi Wark te gast.

Jan Heuver (l), Michel Jansen, Piet-Cees van der Wel, Marcel Groninger en Maurin Kieft waren de hoofdrolspelers van de 2e editie van HHC Now.

Kortweg
. Hardenberg krijgt een cremato-
rium op begraafplaats De Lariks-
hof. In juni wordt met de bouw 
begonnen, over 5 maanden moet 
hij klaar zijn. De Hardenbergse 
initiatiefneemster Birgit Rusken 
wordt manager van het bescheiden 
crematorium.
 . Zaterdag 30 mei wordt in natuur-
centrum De Koppel vanaf 13.00 uur 
weer een Repair Café gehouden. Dit 
keer is er speciale aandacht voor 
vakantiespullen.
 . Het Röpcke-Zweers ziekenhuis 
in Hardenberg en Isala in Zwolle 
gaan nauwer samenwerken. De 
topklinische zorg zoals hartope-
raties, dotteren en moeilijke kan-
keroperaties worden in Zwolle 
uitgevoerd. Voor algemene zorg en 
spoedeisende zorg kunnen patiënten 
in Hardenberg terecht. Volgens het 
ziekenhuis in Hardenberg moeten 
kleine, regionale ziekenhuizen wel 
samenwerken met andere zorgor-
ganisaties om te kunnen overleven.

. De foyer van theater De Voor-
veghter is van 21 juni tot eind 
september in gebruik als zomer-
restaurant Janneman’s. Uitbater 
Jan Hofsink biedt een Amerikaanse 
kaart met burgers en ribs. Door de 
foyer om te bouwen tot tijdelijk res-
taurant kan een deel van de twintig 
parttimers in de zomermaanden aan 
het werk blijven.

. Het Duo Tiz’Nix treedt zaterdag 
30 mei vanaf 19.30 uur op in het 
openluchttheater in het Gramsber-
ger Bosje. Bij slecht weer wordt 
uitgeweken naar mfc De Binder. 
Herman Hutten en Henk de Lange 
krijgen dit keer versterking van 
toetsenist Gerben van ‘t Hag. De 
titel van het programma, Vassies 
van Vrogger, spreekt voor zich. De 
entree is gratis.

. In de gemeente Hardenberg is 
van zaterdag 30 mei t/m zaterdag 
6 juni van alles te beleven op cul-
tureel gebied tijdens de Week van 
de Amateurkunst. Muziek, dans 
en theater, er is voor elk wat wils. 
Niet alleen om te zien of te horen 
maar ook om zelf mee te kunnen 
doen. Het programma is te vinden 
op www.vechtdalwak.nl.

. Fietsers die de komende tijd ge-
bruik maken van het Fietsnetwerk 
Twente, oftewel de fietsknoop-
punten, moeten rekening houden 
met aanpassingen in verband met 
werkzaamheden. Het netwerk wordt 
het komende jaar sterk verbeterd. 
Zo worden knelpunten opgelost, 
nieuwe routes opgenomen die 
belevenisvoller zijn en stadsrand-
routes geïntegreerd. Een deel van 
de  bestaande routes wordt tijdelijk 
omgeleid. Dat wordt met bordjes 
aangegeven. De routes in West-
Twente (gemeenten Hellendoorn, 
Twenterand, Wierden, Rijssen-
Holten) zijn als eerste aan de beurt.

SLAGHAREN – Olympisch zwemkampioene Inge de Bruin heeft don-
derdag 21 mei samen met burgemeester Peter Snijders het Waterpark 
Aqua Mexicana in Attractiepark Slagharen officieel geopend.

Aqua Mexicana officieel geopend

In slechts vier maanden tijd is een 
van de grootste waterparken in 
Nederland gebouwd, ter grootte van 
5200 m2. Het indoor- en outdoor-
park telt onder meer 10 glijbanen 

en een bubbelbad voor 70 personen. 
Het thema van het grote waterpark 
is de Mexicaanse oudheid, wat 
terug te vinden is in de huizen, in 
rotspartijen en in een Mayatempel.
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De soap rond de tennisverenigingen 
in Hardenberg blijft maar doorgaan. 
Vorige week dinsdag was in de 
raadsvergadering een nieuwe afle-
vering te zien, met een gastrol voor 
de tennissers en een hoofdrol voor 
VVD’er Bert Gelling. Aanleiding 
voor dit vervolg was een brief van 
de tennisverenigingen. Zij willen 
zwart op wit van de raad dat de ge-
meente garant staat voor een bedrag 
van 500.000 euro.

De tennisverenigingen denken dat 
ze over twee jaar een half miljoen 
euro krijgen van de gemeente om 

hun tennispark op te knappen. Om 
nu alvast met de vernieuwing te 
kunnen beginnen willen ze dat half 
miljoen lenen bij de bank, maar 
die is Sinterklaas niet en wil zeker 
weten dat de gemeente ook daad-
werkelijk over de brug komt. 

De brief is 21 mei verstuurd en zou 
26 mei behandeld moeten worden, 
vonden de tennisbestuurders, maar 
dat zat er niet in. Het duurt namelijk 
weken voordat een ingezonden brief 
behandeld en beantwoord wordt. 
Tenzij..... tenzij een politieke partij 
de brief op de raadsagenda wil 
plaatsen. Dat was aan de tennisver-
enigingen uitgelegd door de griffier. 
En ook alle politieke partijen waren 
daar nog eens op gewezen.

Je zou dus verwachten dat er wel 
een partij zou opstaan die de agenda 
wilde aanpassen. Helaas voor de 
tennissers gebeurde dat niet. Pas 
tijdens de rondvraag nam de VVD 
het woord, toen een hele kluit ten-
nisbestuurders de raadszaal had 
verlaten.
Fractievoorzitter Bert Gelling zat 
met de zaak in zijn maag, zei hij. 
Toen tijdens de vorige vergadering 
een investeringslijstje is aangeno-
men voor de sport heeft de VVD 
tegen gestemd. Aan een lijstje heb je 
niks als je niet zeker weet dat je ook 
centen hebt, vonden de liberalen. 
Maar nu moest er toch iets gebeu-
ren. CDA-raadslid Piet-Cees van 
der Wel en ChristenUnie-raadslid 
Sake Stelpstra hadden namelijk 

in hun overmoedige jonkheid ge-
roepen dat de tennissers zich geen 
zorgen hoefden te maken: dat geld 
kwam er wel. (By the way: wanneer 
grijpen fractievoorzitters eens in 
wanneer hun partijgenoten zulke 
onzin verkondigen?)

“Put your money where your mouth 
is”, zei Gelling. “Jullie hebben een 
morele verplichting nu iets te doen. 
En als burgers naar de raad komen 
kun je ze niet zomaar laten gaan.” 
Dat schoot met name PvdA-fractie-
voorzitter Ria Juurlink in het ver-
keerde keelgat. Nota bene de VVD 
zelf had de beurt voorbij hadden 
laten gegaan. Toen daarna Stelpstra 
wilde reageren greep burgemeester 
Peter Snijders in. “Dit komt op de 

lijst met ingekomen stukken. U 
had dit kunnen agenderen maar dat 
hebt u niet gedaan. Dan gaan we nu 
de gebruikelijke weg volgen, wij 
komen met een antwoord. En even 
voor de duidelijkheid: een besluit 
van de raad telt, niet wat individuele 
leden roepen. Dat is ook uitgelegd 
aan tennis, daar kan geen misver-
stand over bestaan.”

Daar hadden de VVD’ers geen 
antwoord meer op, omdat ze waar-
schijnlijk ook wel begrepen dat ze 
een unieke kans voorbij hadden 
laten gaan om de CU en het CDA op 
de blaren te laten zitten. Een beetje 
slap einde van deze aflevering der-
halve. Maar één ding is duidelijk: 
To be continued....

HARDENBERG – Nog t/m zaterdag 6 juni is er in de regio van alles te 
beleven op cultureel gebied tijdens de Week van de Amateurkunst. Muziek, 
dans en theater op verschillende tijden en plaatsen. Zaterdag 30 mei was 
de aftrap. In het LOC aan de Sportlaan in Hardenberg kon overdag kennis 
worden gemaakt met muziek, bijvoorbeeld tijdens de inlooplessen van 
gitaardocent Mathijs van der Kolk en van Muziekschool Pianoforte. ‘s

 Avonds was er in het LOC een optreden van het Mega Jeugdorkest. Dit is 
een orkest dat is samen gesteld uit leden van muziekverenigingen uit het 
gehele Vechtdal, onder leiding van hoofddirigent Hendry van Loo.

Klankrijk begin Week van de Amateurkunst
De komende dagen staan nog enkele bijzondere evenementen op het pro-
gramma. Vrijdag 5 juni wordt in Drenth Dance Centers in Dedemsvaart 
vanaf 20.00 uur een moderne dansvoorstelling gegeven getiteld Art of 
Movies, waarin de Shoah en de Tweede Wereldoorlog centraal staan. 
Zaterdag vindt de derde editie plaats van het Vechtival bij natuurcentrum 
De Koppel, bij de Gashouder in Dedemsvaart wordt vanaf 13.00 uur een 
kunstmarkt gehouden met daarnaast workshops op het gebied van dans, 
theater en kunst en Hardenberg Art houdt die dag van 11.00 tot 13.00 uur 
een workshop Mixed Media door het Mobiele Atelier van Erna Nonkes 
met als thema Mijn vrijheid.

HARDENBERG - Van eind mei 
tot begin november wordt de sluis 
in de Vecht bij natuurcentrum De 
Koppel bediend door medewerkers 
van het gemeentelijk Cleanteam. 
Dat zijn waterschap Vechtstromen 

BERGENTHEIM - Op de plek van de voormalige broodfabriek van Bak-
kersland aan de Kanaalweg Oost in Bergentheim kunnen op termijn 4 woon-
kavels en 4 bedrijfskavels met woning worden aangelegd. Vastgoedbedrijf 
Explorius heeft de gemeente Hardenberg om een planologische principe-
uitspraak gevraagd. Samen hebben ze een tekening gemaakt met daarop 
een tweekapper, twee vrijstaande woningen en vier bedrijfswoningen. 

Volgens de gemeente juicht Plaatselijk Belang het bouwplan toe, omdat er 
geen beweging zit in nieuwbouwplan Möllinksvaart. Explorius is nu aan 
zet om investeerders te vinden.

* Voor de 3e keer wordt het RTV 
Oost Oktoberfest in Evenementen-
hal Hardenberg gehouden. Net als 
beide voorgaande keren wordt de 
hal omgetoverd in Alpensfeer. Deze 
derde editie vindt plaats op zaterdag 
10 oktober.

* Het Vechtdal College in Har-
denberg krijgt per 1 augustus een 
nieuwe directeur. Het is de 44-jarige 
mevrouw C. Rijgersberg uit Veenin-
gen, gehuwd en moeder van een 
dochter van 7 jaar. Zij wordt de op-
volgster van mevrouw N. Gerritsma 
die elders een baan heeft aanvaard. 
Samen met de heer W. Boersma 
gaat ze de tweehoofdige directie 
vormen. Zij zal zich gaan richten 
op de portefeuilles onderwijs en 
personeel terwijl de heer Boersma 
verantwoordelijk wordt voor de 
portefeuille organisatie. Mevrouw 
Rijgersberg is op dit moment rector 
ad interim van het Luzac College 
in Zwolle.

* De eigenaar van dagbesteding de 
Kringloop, R. Lubbers uit Uelsen, 
wil in het vroegere pand van aan-
nemer Vosjan aan de Bruchterweg 
85 in Hardenberg een kringloop-
winkel beginnen. Tot voor kort was 
hier een fietswinkel in gevestigd. 
Het is de bedoeling dat er mensen 
gaan werken met een verstandelijke 
beperking. B&W gaan in principe 
akkoord met het plan.

* Eigenaar Demajo Onroerend 
Goed van het voormalige BP-tank-
station aan De Brink in Hardenberg 
wil de benzinepomp weer nieuw le-
ven inblazen. Er is aan de gemeente 
toestemming gevraagd hekwerk, 
reclameborden en een bord met 
prijslijst te plaatsen. Het moet een 
onbemand tankstation worden. 
LPG-verkoop keert niet terug. De 
vroegere winkel achter de pomp 
gaat dienst doen als opslagruimte.

* Het plan van raadslid Jonkhans 
(PvdA) om een fietsstalling in de 
parkeergarage onder het gemeente-
huis te maken wordt volgens B&W 
te duur en is vanwege de steile hel-
lingen gevaarlijk. Er kan wel bij de 
Spindeflat, vlakbij het gemeente-
huis, een overkapte stalling worden 
gemaakt met moderne beugels die 
ook voor e-bikes geschikt zijn. Dit 
plan gaat 30.000 euro kosten.

* Lieke Star, leerlinge van het 
Greijdanus College in Harden-
berg, is vorige week Nationaal 
Voorleeskampioen geworden bij 
de wedstrijd Read2Me. Dat is een 
landelijke voorleeswedstrijd voor 
leerlingen uit de eerste klas van het 
voortgezet onderwijs. De finale was 
in theater Tivoli in Utrecht.

Oude broodfabriek Bergentheim tegen de vlakte

Cleanteam bedient sluizen in de Vecht
en de gemeente Hardenberg over-
eengekomen. De medewerkers 
zijn de afgelopen weken opgeleid 
tot sluiswachter. Vanaf eind juni 
zullen ze ook de opgeknapte sluis 
bij De Haandrik, tussen Grams-

bergen en Coevorden, bedienen. 
Hoewel de sluizen onbemand 
kunnen functioneren, kiest water-
schap Vechtstromen ervoor om dit 
vaarseizoen toch sluiswachters in 
te zetten. De medewerkers van het 
Cleanteam bedienen de sluis op het 
moment dat een boot de sluis pas-
seert en treden op als gastheer in 
het gebied rond de Vecht. Mensen 
zonder baan doen in het Cleanteam 
werkervaring op met behoud van 
hun uitkering. Hierdoor hebben zij 
naar verwachting meer kans op het 
vinden van een baan. Na afloop van 
het vaarseizoen wordt de inzet van 
de sluiswachters door de gemeente 
en het waterschap geëvalueerd en 
wordt bekeken of de sluiswachters 
ook in 2016 worden ingezet.

HARDENBERG - In de tweede 
week van juni is erop het Alfa-
college in Hardenberg speciale 
aandacht voor glutenvrije produc-
ten. Eerstejaarsstudenten van de 
opleiding Facilitair Leidinggevende 
houden donderdag 11 juni van 
18.30 tot 21.30 uur een glutenvrije 
bakavond in het LOC-gebouw aan 
de sportlaan. Belangstellenden 
krijgen de gelegenheid om kennis te 
maken met glutenvrije producten en 
recepten. Vrijdag 12 juni is er van 
13.00 tot 18.30 uur een glutenvrije 
markt. Verschillende leveranciers, 
waaronder Eat Natural, Brooderij 
Glutenvrij en VA-foods presenteren 
hun glutenvrije producten. Verder 
is er een diëtiste aanwezig die ge-
specialiseerd is in glutenvrij eten. 
Aanmelden kan via 088-3341955.

Glutenvrij bakken



HARDENBERG - FIFA-voorzitter 
Sepp Blatter verdwijnt, Twente-
trainer Alfred Schreuder blijft, voet-
balbobo’s verhoord door de FBI: 
het voetbalnieuws dat al dagen de 
krantenpagina’s beheerst is volko-
men oninteressant voor de jongetjes 
en meisjes van 8, 9 of 10 jaar. Als 
ze zelf maar kunnen voetballen. Het 
liefst tegen een bal maar als die over 
de omheining is verdwenen kan het 

ook met een leeg frisdrankflesje. 
Voetballen met je hart. Dat was het 
beeld dat woensdagmiddag te zien 
was op de Markt in Hardenberg.

Vijf voorrondes op diverse plaatsen 
in de gemeenten Hardenberg en 
Ommen waren ervoor nodig om de 
finalisten van het KNVB-straatvoet-
baltoernooi naar de Markt in Har-
denberg te krijgen. De wedstrijden 

werden officieel geopend met een 
voorstelling door balkunstenaar 
Nasser el Jackson, KNVB-ambassa-
deur van het straatvoetbaltoernooi. 
Wereldkampioen Groundmoves is 
hij, en waarom hij dat is geworden 
was woensdag wel te zien. Oefenen, 
oefenen, oefenen, dat is nodig om 
een grote te worden, was zijn bood-
schap. Na de voetbalshow werd in 
vier verschillende poules gestreden 

om de eerste plaats, de plek die 
recht geeft om mee te doen aan de 
districtsfinale. De vier teams, met 
fantasienamen als Coole Smurfen, 
Dedemsvaart United, Zwolle City 
en De Biggetjes, mogen 13 juni 
in Arnhem hun kunnen laten zien 
en misschien zelfs op 28 juni in 
Haarlem, waar de landelijke finale 
van het straatvoetbaltoernooi wordt 
gehouden.

Over enkele weken is het vaderdag. 
In het verleden betekende dat een 
advertentie in de krant van een 
bakker die vond dat pa koeken of 
een taart moest hebben, de kleding-
winkel die adverteerde met S.O.S. 
oftewel sokken, overhemden en 
stropdassen, de drogist die van zijn 
voorraad aftershave af moest en 
de slijter en sigarenboer die ook 

nog een duit in het zakje deden. Of 
liever: eruit wilden halen. Allemaal 
heel voorspelbaar. Advertenties van 
tegenwoordig zijn een stuk interes-
santer, in dier voege dat ze af en toe 
de lachspieren aan het werk zetten 
of de wenkbrauwen laten fronzen. 
Dat kun je onder de noemer ‘be-
weging’ scharen en dus is het goed 
voor lijf en leden.

Een aardige was vorige week een 
advertentie met een tip van een 
lokaal energiebedrijf: Zet vader 

in het zonnetje met zonnepanelen! 
Als ik eens even om mij heen kijk 
hebben de meeste buurtgenoten met 
zonnepanelen zo’n 12 stuks op het 
dak liggen. Die kosten compleet 
geïnstalleerd toch gauw een dui-
zendje of vijf. Leuke tip dus van 
dat energiebedrijf. Maar nou kan het 
natuurlijk zijn dat bij u het geld te-
gen de plinten klotst en dat u of uw 
kroost die paar rooie ruggen voor 
vaderdag makkelijk kunnen missen. 
Is dat niet het geval dan helpt mis-
schien de volgende advertentie, om 

wat extra centen te verdienen. Even-
eens van een lokale ondernemer. 
De beste man heeft een leuke en 
uitdagende vakantiebaan in de aan-
bieding. Met nadruk op de woorden 
leuk en uitdagend. En welke baan 
is dat dan? Schoonmaker! Toiletten 
reinigen, het zwembad poetsen of 
vakantiehuisjes van vuil en onge-
rechtigheden ontdoen, dat is het 
werk dat de nieuwelingen wacht. 
Wat zou er nou leuk aan zijn om te 
proberen met allerlei reinigingsmid-
delen de wc te boenen? En welke 

uitdaging zit er in? Wie het snelst 
van een besmeurde pot weer een 
glimmende witte maakt? Je vraagt 
je af wie dergelijke advertenties 
maakt. Doet de ondernemer dat zelf 
of huurt hij daarvoor een bureautje 
in? Nou had ik bijna geschreven 
dat het misschien een tip voor de 
kinderen van deze middenstanders 
zou zijn om pa een cursus adverten-
tiebedenken cadeau te geven, maar 
beter van niet. De wekelijkse portie 
fitness voor mond en voorhoofd wil 
ik eigenlijk niet kwijt.
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De belangrijkste reden voor de in-
voering van het T-rijbewijs per 1 juli 
is het verbeteren van de verkeers-
veiligheid. Er gebeuren volgens de 
overheid relatief veel ongelukken 
met trekkers en landbouwvoertui-
gen en met de invoering van het 
T-rijbewijs hoopt de Tweede Kamer 
de rijvaardigheid te verbeteren. 
Daarnaast komen landbouwvoer-
tuigen steeds vaker op de openbare 
weg, door schaalvergroting en een 
bredere inzet van de machines in 
bijvoorbeeld bouw- en infrasector. 
Leerlingen van agrarische onder-

Straatvoetbal is kicken

Groene Welle stopt met trekkerlessen

wijscentra zoals de Groene Welle 
konden tot nu toe op school het 
trekkercertificaat halen als ze dat 
al niet hadden gehaald. Maar rijles-
sen verzorgen voor een T-rijbewijs 
wordt te duur, zegt Bert Muskee, 
teamleider van de Groene Welle in 
Hardenberg.

“Tot nu toe wordt bij ons beperkt les 
gegeven op het gebied van trekker-
rijden. De meeste studenten hebben 
voor aanvang van de opleiding al 
het trekkercertificaat behaald. De 
examens hiervoor werden door 

de Groene Welle afgenomen. Stu-
denten leverden hiervoor zelf het 
materieel, zoals de trekker en de 
aanhanger en ze regelden de locatie 
waar het examen afgenomen kon 
worden. Maar dit mag na 1 juli niet 
meer, omdat de combinatie waar-
mee afgereden wordt aan strenge 
eisen moet voldoen. Er moet onder 
meer dubbele bediening in zitten 
en een volledige tweede zitplaats 
voor de examinator. Hieraan vol-
doet geen enkele trekker van een 
veehouder of loonwerker.”
Volgens Muskee laat de Groene 
Welle, net als de meeste andere 
AOC’s in ons land, de trekkerrijles-
sen over aan de vrije markt, waarbij 
wel geprobeerd wordt afspraken te 
maken over de lessen. Maar dat het 
halen van een bewijs om een trek-
ker te mogen besturen flink duurder 
wordt na 1 juli is wel zeker.

HARDENBERG - Tot 1 juli zijn ze nog enorm druk bezig met trek-
kerlessen en het afwerken van examens voor het trekkercertificaat bij 
AOC de Groene Welle in Hardenberg, maar daarna is het voorbij. Het 
trekkercertificaat verdwijnt en ervoor in de plaats komt een trekker-
rijbewijs, het T-rijbewijs. En dat laten ze aan anderen over.

Balkunstenaar Nasser el Jackson, KNVB-ambassadeur van het straatvoetbaltoernooi., liet zien waarom  hij Wereldkampioen Groundmoves is geworden.

HARDENBERG - Wethouder René 
de Vent kon vorige week woensdag 
een aardig cadeautje meenemen 
naar de opening van de Kleding-
bank Hardenberg. De Kledingbank 
is verhuisd naar een nieuwe locatie 
aan de Zwingel in de wijk Baalder-
veld, vlakbij de Voedselbank. Hij 
mocht namens B&W een cheque 
van 6500 euro overhandigen, een 
eenmalige subsidie die betaald 
wordt uit het budget voor minima-
beleid. Dit geld is bedoeld om een 
jaar lang de vaste lasten te betalen, 
zodat de Kledingbank tijd krijgt om 
te zoeken naar andere geldbronnen 
en men niet meer afhankelijk is van 
de gemeente.

De Kledingbank is een particulier 

initiatief, gerund door vrijwilligers. 
Tot nu toe werd maandelijks bij de 
gereformeerd vrijgemaakte kerk 
Het Morgenlicht in Baalder kleding 
ingebracht en weer uitgegeven, 
met gesloten beurs. Het inmiddels 
tot stichting omgevormde initiatief 
heeft zich volgens B&W volop 
bewezen. Veel mensen die over on-
voldoende financiële middelen be-
schikken wordt kleding, schoenen 
en andere textielwaren verstrekt. 
Vanwege ruimtegebrek moest zelfs 
overgebleven kleding worden weg-
geven. Door de verhuizing is de 
ruimte om te gebruiken niet veel 
groter geworden, maar volgens het 
stichtingsbestuur is de plek wel 
geschikt voor het doel waarvoor de 
vrijwilligers zich inzetten.

Kledingbank heeft eigen plek

* Hij is voor 4 jaar gekozen, maar 
stopt er al na een jaar mee: raadslid 
Kees Slingerland van GroenLinks 
neemt 30 juni afscheid en wordt 
opgevolgd door Anne van den 
Hoek. Overigens heeft de (bijna) 
67-jarige Slingerland en dan wel 
15 jaar raadslidmaatschap opzitten.

* Buurtvereniging Groenedijk in 
Kloosterhaar houdt vrijdag 12 juni 
haar jaarlijkse braderie en rommel-
markt. Bezoekers hebben van 16.00 
tot 20.00 uur tijd om te snuffelen 
tussen de koopwaar. Ook voor de 
kleintjes is er volgens de organisa-
toren genoeg te beleven.

* Zo’n 2500 fietsende dames zul-
len zaterdag 13 juni Hardenberg en 
omgeving onveilig maken. Voor de 
eerste keer wordt de Leontien La-
dies Ride van oud-wielrenster Le-
ontien van Moorsel in Noordoost-
Overijssel gehouden. De start voor 
de tochten van 35 en 64 km is om 
10.30 uur op de Markt. Vanaf 14.00 
uur is er voor de deelneemsters en 
de bezoekers van het centrum een 
feest op de Markt.  De opbrengst 
van de tocht is voor het Leontien-
huis, het inloophuis voor mensen 
met een eetstoornis.

* Op het stratencircuit in Anerveen 
wordt zaterdag 20 juni de 12e 
Gramsberger Classic TT gehou-
den. Vrijdagavond is de keuring bij 
Zaal Bolte, zaterdagmorgen wordt 
getraind en vanaf 12.30 uur is het 
nostalgische racegeluid te horen van 
merken als Honda, BMW, Yamaha, 
Ducati en MV Agusta. De toegang 
is gratis.

* Inwoners van de gemeente Har-
denberg die op zoek zijn naar 
vrijwilligerswerk kunnen daarvoor 
woensdag 10 juni van 19.00 tot 
21.00 uur terecht in MFC De Baron 
in Dedemsvaart. Op de vrijwilli-
gersmarkt kunnen zij zich oriënte-
ren op vrijwilligersvacatures.



Op de hoek van de Marslaan 
en de Prengerlaan in Hardenberg 
wordt momenteel flink gebouwd. 
Waar vroeger de huishoudschool 
Clara Feyoena, de kleuterschool 
Prinses Marijke en de gemeente-
lijke gymzaal stonden komen 22 
eengezinswoningen en 3 huur ap-
partementen van Beter Wonen en 
20 appartementen voor zelfstandig 
wonen met begeleiding. Donderdag 
11 juni is hier wat extra aandacht 
besteed. De eerste steen in de bui-
tengevel is gemetseld door toekom-
stige huurders.

Een tiental bomen langs de Ka-
rel Doormanlaan en Trompstraat 
in Hardenberg is onlangs gekapt 
omdat ze al een aantal jaren last 
hadden van de kastanjeziekte. De 
laatste twee jaren gingen ze daar-
door hard achteruit. De kans dat 
er grote dode takken naar beneden 
zouden vallen nam flink toe, zegt de 
gemeente, vandaar dat er vergun-
ning gevraagd en verleend is om de 
bomen te kappen. De bewoners zijn 
vooraf geïnformeerd over de kap. In 
overleg met woningstichting Beter 
Wonen, die zelf de tuinen rond de 
flats aan wil pakken, zal herplant 
plaatsvinden.

Gerko van den Akker van de 
stichting Das & Vecht houdt don-
derdag 25 juni een lezing in natuur-
centrum De Koppel in Hardenberg 
over dassen in het Vechtdal. Toe-
gang 3 euro. De lezing begint om 
20.00 uur en eindigt rond 22.00 uur.

.............ergee
Woensdag 17 juni 2015

Kortweg

HARDENBEG - Het knooppunt 
Beerze krijgt verkeerslichten, 
maar dat is niet genoeg. “Wij wil-
len een betere oplossing”, vertelde 
CDA-fractieleider Dirk van der 
Valk. Hij deed dat vorige week 
dinsdagmiddag tijdens de behan-
deling van de Jaarrekening 2014.

Het CDA wil ook dat de gemeente 
bedrijven op de hoogte brengt van 
nieuwe wetgeving over asbestda-
ken, die vanaf 2024 verboden zijn 
maar waarvoor vanaf 2016 subsidie 
beschikbaar is om ze te verwijderen. 
Ook vroeg hij aandacht voor maat-
schappelijke stages voor scholieren, 
nu het rijk zich heeft teruggetrok-
ken. Andere fracties wilden kijken 
of het parkeertarief wel moet stijgen 
zoals is afgesproken, of dat de OZB-

Raad geeft voorzetjes voor begroting 2016
stijging niet wat minder kan. Ook 
de slechte staat van het fietspad 
in het Colenbranderbos kwam ter 
sprake, net als het parkeren van de 
fiets in de parkeergarage onder het 
gemeentehuis. Allemaal zaken die 
in directe zin weinig met de jaar-
rekening te maken hadden, want 
over die rekening waren de meeste 
fracties best tevreden. Behalve de 
VVD. “U begroot heel slecht en 
dat moet beter”, vond VVD-leider 
Bert Gelling. Hij diende dan ook 
twee moties in om tot een betere be-
groting te komen. De ChristenUnie 
vond tussen alle vragen over geld, 
zoektochten naar geld en beschou-
wingen over geld nog tijd om de 
visie van deze partij te geven op de 
samenleving. Warme woorden van 
CU-chef Wim Boersma over soli-

dariteit tegenover de ik-gerichtheid, 
een coöperatie-maatschappij waarin 
overheid en burger samenwerken en 
niet tegenover elkaar staan.

“Dat had maar zo ons verhaal kun-
nen zijn”, reageerde Ria Juurlink, 
fractievoorzitter van de PvdA. De 
PvdA-woordvoerster gaf in haar 
bijdrage ook nog even aan dat er een 
bezuinigingsopdracht ligt van 17,5 
miljoen euro. Ruim 40% daarvan is 
al gerealiseerd, maar er moet nog 
veel gebeuren. Dat kost zo’n 100 
ambtenaren hun baan want ook in 
de ambtelijke organisatie wordt 
diep ingegrepen. “We voeren een 
behoedzaam financieel beleid en 
dat moet nog even zo blijven”, vond 
Juurlink. Enkele partijen hebben de 
eerste zonnestralen al weer door het 

wolkendek zien schijnen en denken 
dat het wel een tandje minder kan 
met de bezuinigingen, maar daar wil 
de PvdA zonder degelijk onderzoek 
niets van weten, zo gaf Juurlink aan.

Als een soort richtingaanwijzer 
voor de begroting 2016 dienden 
de partijen samen 1 amendement 
en 11 moties in, waarin gevraagd 
werd alvast te kijken hoe er minder 
bezuinigd kan worden of hoe het 
geld anders besteed kan worden, 
maar na de beantwoording door de 
collegeleden bleef daar weinig van 
over: slechts twee moties en het 
amendement, die alle drie werden 
aangenomen. Het betreft alle drie 
financieel-technische zaken die de 
burgers niet direct raken maar de 
gemeenteraad beter informeren.

B&W van Hardenberg moeten met 
diplomatieke middelen proberen 
de grensovergang Balderhaar bij 
Kloosterhaar open te houden voor 
gemotoriseerd verkeer. En dat 
moeten ze samen doen met Twentse 
grensgemeenten en in Euregiover-
band. Dat was de strekking van de 
motie van OpKoers die raadslid 
Hans Botter vorige week dinsdag 
indiende. Gesteund door alle par-
tijen. Met de verzuchting van B&W 
dat al drie keer overleg was gevoerd 
maar dat de Duitsers hun poot stijf 
houden.

De enige manier om ze in beweging 
te krijgen is met geld wapperen. 
Maar we gaan geen Duitse wegen 
betalen, zei  burgemeester Snijders. 
En terecht. Ze hebben zopas beslo-
ten dat we geld moeten betalen als 
we over hun wegen willen rijden 
en nou willen ze het liefst dat we 
die wegen ook nog eens betalen. 
Het kost 45.000 euro om de gam-
mele bermen te saneren, vertelde 
burgemeester Gerhard Plöns van 
de gemeente Wielen in de Duitse 
Grafschafter Nachrichten. Dat geld 
heeft hij niet en de Samtgemeinde 
Uelsen houdt ook de hand op de 
knip.

B&W van Hardenberg zullen nog 
een ultieme poging wagen maar 
veel hoop hebben ze niet. En toch 
moet de grensovergang open blij-
ven. Dagelijks passeren meer dan 
600 auto’s de grens, en dat zijn niet 
alleen Nederlanders. Bij sluiting zal 
de kleine grensovergang de Striepe 
bij Langeveen overbelast worden. 
Die angst heeft al stemmen doen 
opgaan om die overgang dan ook 
maar te sluiten. De oplossing is 
echter vrij simpel: als we nou eens 
stoppen met dat gezeur over die 
fietsen uit de Tweede Wereldoorlog 
die we terug willen, dan zeggen we 
gewoon: hou die fietsen maar en 
knap de Balderhaarweg op. Lijkt 
me een goede deal.

© Roel Gritter

Examen vanuit de lappenmand

HARDENBERG - Zo ben je nog 
even aan het motorcrossen in 
Zuid-Holland, een paar weken 
voor je eindexamen begint, en zo 
lig je in het ziekenhuis met twee 
beenbreuken en een armbreuk.

De Slagharense Kim Temmink – 

vmbo-leerling van het Vechtdal 
College - reed op Koningsdag op 
een mooie 4e plek tijdens een MX2-
wedstrijd toen haar KTM niet deed 
wat zij wilde, of andersom. Hoe 
dan ook, ze belandde in het zand 
van de crossbaan en niet veel later 
in de kreukels in het ziekenhuis in 

Gorinchem. Het examen leek niet 
meer haalbaar, maar na enkele ope-
raties aan haar enkel en been pakte 
ze de draad toch weer op.

Donderdag 11 juni was de uitslag, 
maar de dinsdag en woensdag daar-
voor moest ze nog vier examens 

afleggen. Niet tevergeefs, want Kim 
is geslaagd voor het examen vmbo-
kader en gaat na de zomervakantie 
verder leren bij het Alfa-college in 
Hardenberg voor pedagogisch me-
dewerker kinderopvang. En ze gaat 
weer crossen, beweert ze. Maar dat 
zal nog wel even duren.

Kim kwam donderdag in gips naar de examenuitslag om met klasgenoten het succes te vieren.

Door de verliezen is de vermo-
genspositie van Saxenburgh, dat 
onder meer bestaat uit het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg 
en enkele verzorgingshuizen in de 
regio, aanzienlijk verzwakt. Uit de 
jaarstukken blijkt dat de zorginstel-
ling van huisbank ABN Amro de 
komende jaren minstens 2 miljoen 
euro winst per jaar moet maken. Om 

Saxenburgh Groep moet buikriem verder aanhalen

dat te bereiken wil Saxenburgh flink 
bezuinigen. In 2014 is begonnen 
met een besparingsprogramma van 
10 miljoen euro. Daarvan is inmid-
dels meer dan de helft gerealiseerd. 
Zo’n 100 voltijdsbanen worden 
geschrapt, bovenop de 150 die vorig 
jaar al verdwenen. De instelling 
telde begin dit jaar 1200 voltijds-
banen, wat neerkomt op bijna 2000 

werknemers, waarvan 90% vrouw. 
Onlangs schoof de zorginstelling 
daarbij de vakbonden aan de kant. 
In het jaarverslag schrijft bestuurs-
voorzitter Henri Janssen dat hij zich 
geen slepende onderhandelingen 
met de bonden kan veroorloven, 
zodat hij alleen met de onderne-
mingsraad aan tafel zit.

Uit de jaarrekening blijkt ook dat 
Saxenburgh begin dit jaar een 
nieuwe, strengere kredietovereen-
komst met ABN Amro sloot. De 
zorginstelling kan daarbij miljoenen 

minder lenen, maar betaalt meer 
rente en heeft meer zekerheden in 
onderpand moeten geven.
Om verdere verliezen in de toe-
komst te voorkomen wil de directie 
voor de korte termijn alleen de 
noodzakelijke investeringen doen, 
niet-productieve banen vermin-
deren  ( minder management en 
administratieve banen), ervoor 
zorgen dat met minder mensen 
evenveel zorg wordt verleend en 
dat de afspraken met verzekeraars 
en zorgkantoor verbeteren. Op de 
lange termijn moet er een financieel 
stabiele organisatie staan die kan 
werken aan nieuwbouw.

HARDENBERG - Zorginstelling Saxenburgh Groep in Hardenberg 
heeft vorig jaar 1,8 miljoen euro verlies gemaakt, meldt nieuwszender 
RTL-Z. Dat blijkt uit de onlangs verschenen jaarrekening. In 2013 
boekte de instelling al een verlies van 4,6 miljoen.



.............ergee
Woensdag 24 juni 2015

Zat er de afgelopen weken iets in de 
lucht? In het drinkwater? Was het 
de toorn van de schikgodinnen? Of 
was het juist een barmhartige daad 
van Sint Jozef, de beschermheilige 
van ouderen? Hoe dan ook, het was 
een drukke tijd voor de grafdelvers.
Een paar voorbeelden: Horst 
Brandstätter (81), ontwerper van 
Playmobil, Cowboy Gerard de Vries 
(81), Nederlandse zanger en dj, 
Pierre Brice (86), Franse filmacteur 
die de indiaan Winnetou speelde, 
James Last (86), Duits orkestleider, 
Fred Anton Maier (76), oud-wereld-
kampioen schaatsen uit Noorwegen 
en natuurlijk de Zuid-Afrikaan 
Darius Dhlomo (83). Darius wie?

Darius Dhlomo. Alleen oudere 
Heracles-fans zullen hem nog ken-
nen, maar er was een tijd dat deze 
Zuid-Afrikaan beroemd was. Als 
voetballer bij de zwart-witten, als 
PvdA-raadslid in Enschede en als 
bokser. Volgens Wikipedia was hij 
eenmalig filmacteur, omdat hij de 
rol van zijn landgenoot en mede-
Heraclied Steve Mokone speelde - 
die toevallig eerder dit jaar overleed 
- in de film De Zwarte Meteoor, naar 
het boek van sportverslaggever Tom 
Egbers, die overigens nog leeft. Al-
leen klopt dat niet, zoals wel meer 
onjuistheden staan in deze internet-
encyclopedie.

Almelo was dus even wereldnieuws. 
Nou ja, op provinciaal niveau. Maar 
dat moet nog beter, meent de pro-
vinciale ChristenUnie. Deze partij 
vond het afgelopen week nodig 
vragen te stellen aan Gedeputeerde 
Staten over de elektrificatie van 
de spoorlijn Almelo-Hardenberg. 
Niet in gewoon Nederlands, maar 
in modern politicaals. Dat is de taal 
van politici die niemand begrijpt. Er 
is een onderzoek geweest en daaruit 
blijkt “dat de maatschappelijke 
rentabiliteit van de elektrificatie 
hoger uitvalt dan in 2013, mede 
door rekening te houden met de 
lopende concessie.” Duidelijk? 
Niet? Nee natuurlijk. Gepruts, bijna 
minachting voor de lezer. Een beetje 
interessant doen met vragen over 
een spoorlijntje en dan gauw een 
mailtje naar de pers.
Hadden ze maar een taalvirtuoos als 
Drs. P in dienst gehad, de Neder-
lands-Zwitserse tekstschrijver die – 
ook al – pas geleden is overleden. Ik 
zei het al: de grafdelvers hebben het 
stervensdruk. En na al die ellende 
ook nog eens zo’n CU-persbericht, 
er is een grens aan wat een mens 
kan verdragen.

© Roel Gritter

DEN HAM - Omdat de vereniging Historisch Schouwspel Den Ham 
12,5 jaar bestaat heeft zij iets terug gedaan voor de Hammer bevol-
king, die de vereniging al die jaren een warm hart heeft toegedragen. 
Woensdag 17 juni  kon men een boerenbruiloft meemaken op De Brink.

Een bruiloft van een echtpaar dat uiteraard het koperen huwelijksfeest 
vierde, samen met kinderen, familie, vrienden en bekenden. Op De Brink 
waren tafels geplaatst met plek voor tientallen gasten, die zich volop tegoed 

konden doen aan vlees, worst, kip, krentenwegge en vers brood. Vroeger 
werd dat weggespoeld met grote hoeveelheden bier, maar woensdag kon 
dat niet want de gasten moesten nog in de benen. De boerendansers uit 
Dinkelland lieten tijdens het feest diverse dansen zien, maar hadden bij 
sommige ook de bruiloftsgasten nodig.
Na de boerenbruiloft konden de inwoners van Den Ham zich nog vermaken 
op de braderie op De Brink en de festiviteiten die de Hammer horeca had 
georganiseerd.

Boerenbruiloft als dank voor steun

HARDENBERG - Hopelijk doet 
goed voorbeeld goed volgen, ant-
woordt de gemeente Hardenberg 
op vragen van PvdA-raadslid Rein 
Jonkhans. Hij wil mede namens 
GroenLinks weten, wat er gebeurt 
met de bollentelers die vorig jaar het 
convenant met de gemeente en de 
omwonenden niet hebben getekend.

Eind mei 2014 hebben de leden van 
de KAVB - de branchevereniging 
van de bloembollensector – samen 
met de Werkgroep Bollenteelt, de 

gemeente Hardenberg en land- en 
tuinbouworganisatie LTO afspraken 
gemaakt over met name het gebruik 
van wat de ene partij gewasbescher-
mingsmiddelen noemt en de ander 
gif. Eén van de afspraken is dat er 
niet wordt gespoten bij bepaalde 
weersomstandigheden. Verder is 
afgesproken dat naast bepaalde 
percelen zoals woningen, scholen 
en campings een teeltvrije zone in 
acht genomen. Het convenant is 
twee jaar geldig. Na afloop van het 
eerste en tweede jaar worden de 

afspraken geëvalueerd.

Wat is de stand van zaken? En 
wat gebeurt er met de bollentelers 
die niet hebben ondertekend? wil 
Jonkhans van B&W weten. Hebben 
jullie actief actie ondernomen ?
Volgens B&W is het convenant eind 
april geëvalueerd. Binnenkort krijgt 
de raad het resultaat daarvan te zien. 
De gemeente gaat de telers die hun 
handtekening niet hebben gezet niet 
opnieuw benaderen. “In plaats daar-
van zullen wij het convenant en de 

ervaringen uit het teeltseizoen 2014 
positief in de publiciteit brengen. 
Wij hopen dat goed voorbeeld doet 
volgen”, aldus B&W.
Uit de evaluatie zal straks ook 
duidelijk wat het resultaat is van 
het gebruik van niet-chemische 
bestrijdingsmiddelen, de teelt van 
afrikaantjes om de grond vrij te 
krijgen van aaltjes, het stoppen 
met het grondontsmettingsmiddel 
Metam Natrium en gebruik van het 
biologische middel Nemater tegen 
vrijlevende aaltjes.

Gemeente hoopt op goede wil bollentelers

REGIO - Voor de negende keer 
wordt op landgoed Schuilenburg bij 
Hellendoorn, aan de oever van de 
Regge, het Zunnewendefestival ge-
houden. Dat gebeurt vrijdag 26 juni 
van 20.00 tot circa 00.30 uur. Op de 
grens van Salland en Twente wordt 
de langste dag van het jaar gevierd 
met muziek, theater, zang, verhalen, 

Zunnewendefestival viert 
de komst van de zomer

HARDENBERG - Maandag 23 
november zijn voor één dag de 
kinderen de baas in de gemeente 
Hardenberg. Samen met Maduro-
dam en ProDemos organiseert de 
gemeente die dag namelijk een 
Kindergemeenteraad. Leerlingen 
van basisscholen nemen voor één 
dag plaats op de stoel van een raads-
lid. Ze dragen projecten voor die 
zij in hun klas hebben voorbereid. 
Tijdens de afsluitende vergadering 
nemen de kinderen zelf een politiek 
besluit over de plannen. Het plan dat 
de meerderheid van alle stemmen 
krijgt, wordt door de gemeente uit-
gevoerd. Hiervoor stelt Madurodam 
3.000 euro beschikbaar. 

De basisscholen in de gemeente 
Hardenberg ontvangen vandaag een 
e-mailbericht met de vraag of zij 
willen deelnemen aan dit bijzondere 
project. Er kunnen maximaal zeven 
scholen deelnemen.

Kindergemeenteraad

Trein
 
De provincie Overijssel verbetert 
de treinverbinding Almelo-Mari-
ënberg, onder andere door de lijn 
door te trekken naar Hardenberg. 
GS hebben de afgelopen week met 
ProRail afgesproken dat de werk-
zaamheden aan het spoor kunnen 
beginnen. ProRail is nu bezig een 
aannemer te zoeken die het werk 
wil uitvoeren. Als alles volgens plan 
verloopt, rijden uiterlijk eind 2016 
de treinen door naar Hardenberg.

Concert
 
De jaarlijkse serie Donderdagcon-
certen in Hardenberg gaat weer van 
start. Donderdag 25 juni geeft het 
koor Zevenmaal om 20.00 uur de 
aftrap. Het orgel wordt bespeeld 
door Erik Nijzink en Mathijs Kraan. 
De toegang is gratis.

poëzie, kunst en streekproducten.
Veel artiesten komen uit het Neder-
saksisch taalgebied, maar er wordt 
ook over de taalgrenzen gekeken. 
Zo wordt het eerste optreden op 
het grote podium verzorgd door 
de Limburgse artiest Gé Rein-
ders, samen met het Nijverdalse 
KSW-orkest. Voor de finale heeft 

men net als verleden jaar André 
Manuel gestrikt. Tussen die twee 
optredens wordt het hoofdpo-
dium bezet door de Groningse 
driemansformatie Troebadoers en 
door Muppetstuff, een formatie die 
ondanks de Engels klinkende naam 
de streektaal perfect beheerst. Op 
de kleine podia en bij kampvuren 
vindt men verhalenvertellers, een 
Vlaamse bulderdichter en ook de 
band Juust uit Genemuiden, die zijn 
eigen gastheer meeneemt, namelijk 
oud-Kamerlid Eddy van Heijum, 
tegenwoordig Gedeputeerde van 
Overijssel.
 
Een speciale kampvuurplek voor 
de jeugd is het decor met verhalen 
over de Sallandse Heuvelrug door 
Karin de Graaf en verhalen van 
Jip en Janneke in het Twents door 
Martin ten Denge en Marieke Dan-
neberg. Zij worden bijgestaan door 
dialectgoochelaar Hank.

HARDENBERG - Om de inwoners van Hardenberg en omstreken kennis 
te laten maken met de nieuwe beachvolleybalvelden op de Sportboulevard, 
wordt van maandag 29 juni t/m vrijdag 3 juli een sportweek gehouden. Op 
het programma staan onder meer beachvolleybal, voetvolley, beachvoetbal 
en korfbal. De activiteiten zijn overdag bedoeld voor leerlingen van het 
basis- en voortgezet onderwijs en ’s avonds voor belangstellenden vanaf 
18 jaar. Meer info is te vinden op www.sportservice-hardenberg.

Sportweek op Sportboulevard Weitkamplaan



Op een auto van een groep Duitse 
arbeiders, werkzaam in de voorma-
lige Wavinfabriek aan de Bruch-
terweg, staat in rijmend plat-Duuts 
dat ze een fijne groep vormen, die 
hard werkt en niet zuipt. Bijzonder 
blijkbaar, dat een groep arbeiders 
niet zuipt, want anders zouden ze er 
geen woorden aan vuil maken. Maar 
ook bijzonder, dat je het fijn kunt 
hebben zonder te zuipen. Een groep 
vrolijke Duitsers. Aan die arbeiders 
moest ik denken toen mevrouw 

Mittendorff uit Coevorden als 
voorzitter van de Klankbordgroep 
Heemserpoort vorige week dinsdag 
een adviesnota aanbood aan B&W 
van Hardenberg.

U weet het waarschijnlijk nog 
wel: het COA heeft Hardenberg 
gevraagd of er 1000 asielzoekers 
geplaatst kunnen worden in een 
nog te bouwen azc op een paar 
weilanden in Heemserveen. Afijn, 
de reacties waren na het optrekken 
van de kruitdampen voorspelbaar: 
de helft van wat het COA vraagt is 
meer dan voldoende, er moet wat 
gedaan worden aan de verkeersvei-

ligheid, er moet een school komen, 
een medisch centrum en de politie 
moet snel ter plekke zijn. En wat 
staat er in het Klankbordadvies? 
Ongeveer hetzelfde.

Tijdens de presentatie liet mw. 
Mittendorff weten dat de klank-
bordgroep uit zo’n fijne groep 
mensen bestond, harde werkers 
die zich voor het heil der aarde al-
lerlei leuke dingen hadden ontzegd, 
maar ondanks soms tegengestelde 
belangen elkaar hadden gevonden, 
een groep mensen die respect ver-
diende. Een club die altijd hartelijk 
was ontvangen voor vergaderingen 

op het gemeentehuis, waar altijd - 
en nou komt de groep Duitsers in 
beeld - waar altijd vrolijke koffie 
werd geschonken.
Vrolijke koffie! Welk hallucinerend 
middel moet je gespoten, geslikt of 
gerookt hebben om koffie vrolijk te 
kunnen noemen?
De loftuitingen waren trouwens nog 
niet op toen mw. Mittendorff weer 
was gaan zitten. Een klankbordlid, 
tevens buurtbewoner en vertolker 
van de gevoelens van het weiland 
waar het azc moet komen, kwam 
daarna superlatieven te kort om 
mw. Mittendorff en de ambtelijk 
secretaris te bedanken voor hun 

meer dan voortreffelijk werk. Wat 
onhandig frommelde hij beide 
dames een boeket in de handen, 
maar dat kwam volgens hem zelf 
omdat hij dat niet gewend was. 
Blijkbaar niet getrouwd, of wel 
getrouwd maar hij neemt nooit een 
bloemetje mee. Hoe dan ook, alles 
was zo fantastisch, super en top dat 
het is aan te bevelen dat het COA 
nog enkele verzoeken indient om 
een azc te plaatsen. In Dedemsvaart 
bijvoorbeeld,  Balkbrug of Vene-
brugge, want als het zo goed is voor 
de saamhorigheid in de buurt mag 
je dat andere dorpen eigenlijk niet 
onthouden.

Woensdag 1 juli 2015
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HARDENBERG - Meestal heet een directielid de gasten welkom als 
een school een diploma-uitreiking heeft. Vorige week dinsdag gebeurde 
dat in het LOC aan de Sportlaan in Hardenberg door een robot. Een 
vrouwelijke robot van zo’n 58 centimeter hoog en 12 kilo zwaar ver-
welkomde 50 gediplomeerde verzorgenden en verpleegkundigen van 
het Alfa-college en hun gasten.

Uiteraard was het een aardigheidje van de school, maar wel met een seri-
euze ondertoon. De robot moet geprogrammeerd worden door de huidige 
groep afgestudeerden. Of beter: de volgende generatie robots. Zora, zoals 
de van oorsprong Frans robot heet, is sinds vorig jaar juni actief in een 
verzorgingstehuis in Vught. Het is een humanoïde robot, wat wil zeggen dat 

Sterke groei combinatie zorg en techniek

ze armen en benen heeft en zelfstandig kan bewegen. Een wandelingetje 
hand in hand is mogelijk, maar ook liedjes spelen waarmee bewoners van 
het tehuis kunnen meezingen. De volgende generaties robots zullen steeds 
groter worden, zodat over tien, twintig of dertig jaar manshoge exempla-
ren de eenvoudige klusjes kunnen doen waar verzorgenden geen tijd voor 
hebben of waarmee verzorgenden uitgespaard kunnen worden. Wat dat 
betreft kan de ontwikkeling net zo goed een vloek als een zegen worden.

De kersvers gediplomeerden zullen daar de eerste jaren nog geen last of 
plezier van hebben, maar opleidingsmanager Jan Henk Post van het Alfa-
college gaf wel aan dat zorg en techniek steeds meer gecombineerd zullen 
worden en uiteindelijk een ondeelbare eenheid zullen vormen.

In het Alfa-verzorgingstehuis werd door de bewoners ‘gevochten’ om de aandacht van de robot Zora.

.............ergee

HARDENBERG - Het onder-
zoek naar het betaalgedrag van 
gemeenten heeft tot nogal wat 
vragen geleid, ook in de gemeente 
Hardenberg. Vragen van raadsle-
den zoals Sake Stelpstra van de 
ChristenUnie, maar ook van het 
gemeentebestuur zelf.

Het onderzoeksbureau Dun & 
Bradstreet heeft in opdracht van het 
ministerie van Economische Zaken 
een steekproef gedaan  naar het 
betalingsgedrag van gemeenten. De 
algemene indruk was dat gemeenten 
erg laat hun rekeningen betalen en 
die indruk is door de steekproef 
bevestigd. Hardenberg slaagt er 
maar in 74% van de gevallen in een 

B&W: “Hardenberg betaalt op tijd.”
rekening binnen 30 dagen te beta-
len. Hoe komt dat?, wilde raadslid 
Stelpstra weten.

B&W zeggen dat ze geen idee heb-
ben hoe de steekproef is uitgevoerd, 
maar dat er iets mis is met dat on-
derzoek is volgens het college dui-
delijk. Er is namelijk verschil tussen 
het betaalgedrag van Hardenberg en 
dat van Ommen, terwijl de facturen 
allemaal door de bestuursdienst 
Ommen-Hardenberg op dezelfde 
manier worden verwerkt.
“Volgens onze eigen monitor be-
talen we 80 tot 85% van de binnen 
gekomen facturen binnen 30 dagen. 
Dat is echter nog steeds minder 
dan de norm van 90% maar dat 

komt door de constructie die wij 
hebben”, antwoorden B&W op 
vragen van het CU-raadslid. “Veel 
klanten sturen een rekening naar de 
bestuursdienst terwijl dit Harden-
berg moet zijn, of omgekeerd. Wij 
sturen die facturen dan terug met 
het verzoek de juiste naam op de 
rekening te zetten. Dat gebeurt dan 
wel, maar de oorspronkelijke datum 
die op de rekening stond veranderen 
ze niet. Als gekeken wordt naar de 
tijd die zit tussen de datum waarop 
de correcte rekening is ingediend 
en de datum waarop wordt betaald 
blijkt dat we in 2014 91% van de 
facturen binnen 30 dagen hebben 
voldaan. Voor het eerste kwartaal 
2015 is dit zelfs 95%.”

Zwemabonnement
 
Duizend euro wil het college van 
B&W uittrekken om het mogelijk 
te maken dat er  abonnementen 
gekocht kunnen worden voor het 
nieuwe zwembad De Slag in Har-
denberg, dat op maandag 6 juli de 
deuren opent. Tot nu toe is in het 
oude zwembad De Marsch alleen 
gewerkt met dagkaarten.
 
Frequente gebruikers hebben aan-
gegeven dat de kosten voor gebruik 
van het zwembad hoog zijn en 
dat zij daarom het bezoek moeten 
beperken. Voor deze gebruikers is 
zwemmen vaak de enige mogelijke 
vorm van bewegen en zij hebben 
daar volgens het badpersoneel  veel 
baat bij. Door een abonnement in te 
voeren denken B&W dat de financi-
ele drempel voor deze groep lager 
wordt om het zwembad drie keer of 
vaker per week te bezoeken.
 
Het nieuwe abonnement wordt in 
twee vormen aangeboden: vier-
maandenabonnement voor 22,50 
euro per maand en een jaarabon-
nement voor 20,00 euro per maand.
Van de gemeente mag dit maximaal 
1.000 euro per jaar kosten, te beta-
len uit het budget Sportstimulering.

AZC Heemserpoort
 
Vang maximaal 500 asielzoekers 
op in Hardenberg, begin met 300 
en verhoog dat aantal met hooguit 
50 per maand. Dit advies is samen 
met nog zo’n 30 adviezen dinsdag 
23 door de Klankbordgroep AZC 
Heemserpoort aangeboden aan 
B&W van Hardenberg. Het Cen-
traal Orgaan opvang Asielzoekers 
had enkele maanden geleden een 
verzoek ingediend om een plek aan 
te wijzen voor de opvang van 1000 
asielzoekers.

Asielzoekers Ommen
 
Het Centraal Orgaan opvang Asiel-
zoekers (COA) heeft de gemeente 
Ommen verzocht om, net als vorig 
jaar, van 1 september tot 1 mei 
maximaal 370 asielzoekers te 
huisvesten op recreatiecentrum 
Besthmenerberg. B&W willen hier 
wel aan meewerken, maar denken 
aan de periode 1 oktober tot 1 april 
zodat er nauwelijks overlapping 
is met het recreatieve gebruik van 
het park.

HardenbergArt
 
In verband met de zomervakantie is 
HardenbergArt in het LOC aan de 
Sportlaan in Hardenberg gesloten 
voor publiek van 1 juli tot 17 augus-
tus. Dit betekent dat er geen werk 
van de Kunstuitleen kan worden ge-
ruild. In het open expositiegedeelte 
en in de vitrinekasten zal wel werk 
te zien zijn.

redactie@sallander.nl

HARDENBERG - Zwem- en wa-
terpolovereniging De Grunte houdt 
zaterdag 4 juli voor de 7e keer de 
Waterpolo & Vechtrace. Dit evene-
ment bestaat uit twee onderdelen: 
een waterpolotoernooi en een 
zwemwedstrijd. Het evenement 
vindt plaats in en rond rivier de 
Vecht in Hardenberg-centrum.
Het waterpolotoernooi begint om 
13.00 uur, de zwemwedstrijden om 
13.30 uur. Tussen de wedstrijden 
door wordt om 15.00 uur meege-
daan aan de Big Jump, waarmee 
aandacht wordt gevraagd voor 
het belang van schoon water voor 
mens en dier. De zwemwedstrijden 
eindigen rond 16.00 uur, het water-
polotoernooi een uur later.

7e Vechtrace
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HARDENBERG – De deelnemers aan de 
Klepperstadloop in Hardenberg hebben de 
tuinsproeier van de familie Van der Kamp aan 
de Van Speykstraat de afgelopen jaren figuur-
lijk volop omarmd. Vorige week woensdag ook 
bijna letterlijk.

Voor de 19e keer had atletiekvereniging Spurt’88 
een parcours door het centrum van Hardenberg 
uitgezet, waar de jongsten een wedstrijd van 1 
kilometer konden lopen en de regionale kanon-
nen eentje van 10 kilometer. Vanwege de warmte 
was door de organisatoren nog even overwogen 
de wedstrijd af te gelasten, maar omdat de tem-

peratuur tegen de avond begon te dalen werd 
weer snel van dat voornemen afgestapt. Aan het 
aantal deelnemers was wel te merken dat het geen 
dag als alle andere was, met name de jeugdige 
deelnemers lieten het afweten. Degenen die wel 
hun eigen grenzen opzochten waren maar wat 
blij met de sproeier aan de Van Speykstraat en 
de twee posten waar vrijwilligers sponzen en 
bekertjes water uitdeelden.

In sommige categorieën was maar één deelnemer 
of deelneemster, zodat het niet zo moeilijk was 
daar een prijs te bemachtigen, maar bij de 10 
kilometer voor heren was een redelijke deelname 

met volop concurrentie. De eerste prijs in deze 
categorie was voor Jan Willem Hagen van Athlos 
uit Harderwijk, die iets meer dan 35 minuten 
nodig had voor zijn prestatie. Twaalf seconden 
na hem finishte André Knol van de BB-lopers uit 
Zwolle als tweede.
Bij de medaillewinnaars zaten ook enkele lokale 
lopers, waarbij vooral de winst van Manon Her-
bert op de 10 kilometer dames opvallend was: 
haar tijd van 45:12 was bijna 6 minuten sneller 
dan die van nummer twee. De familie Herbert 
ging trouwens met nog een medaille naar huis, 
want zus Marleen wist de 5 kilometer dames te 
winnen.

Een maand of twee geleden heb ik 
in een klooster in Ootmarsum een 
man ontmoet die met een groep de-
vote Maria-aanbidders schilderijen 
en beelden van de heilige maagd 
aan het maken was. Of ik wel wist 
dat er sinds de millenniumwisseling 
een ander mensenras was geboren. 
“Let maar eens op”, vertelde hij: 
“Kinderen die na 2000 zijn gebo-
ren kijken dwars door je heen, ze 
zijn zoveel wijzer dan wij. Daarom 

begrijpen leraren die kinderen niet 
en omgekeerd.” Ik heb nog even 
om mij heen gekeken waar zijn 
begeleider stond, maar die was er 
niet. Het was de man ernst.
Hij is zestig jaar geleden in aanra-
king gekomen met magnetiseren 
toen een diergenezer een koe beter 
wist te maken. Dat heeft zo’n  in-
druk op hem gemaakt dat hij zich 
volop heeft verdiept in de helende 
werking van magnetiseren. En toen 
hij tien jaar geleden met ascension 
in aanraking kwam - een wereld van 
licht en harmonie - was hij helemaal 
verkocht.

De man uit Ootmarsum, of eigenlijk 
uit Denekamp, want daar heeft hij 
zijn praktijk, is niet de enige. In Ra-
dewijk heeft Helma Broekman van 
spiritueel centrum Het Lichtkind 
zojuist een boek doen verschijnen: 
Nieuwe Dageraad. Vroeger was 
dat nog wel bijzonder, een boek 
publiceren, omdat een uitgever je 
werk beoordeelde en 90% van de 
manuscripten als onverteerbare 
rommel in de prullenbak verdween. 
Tegenwoordig hoeft een gebrekkige 
taalbeheersing of het ontbreken van 
elementaire kennis over zaken als 
plot en verhaallijnen geen belem-

mering te zijn. Iedereen met een 
paar centen gaat naar een boek-
handel en laat zijn boek per stuk 
printen. Nèt echt.
 
Maar goed, het boek van Helma 
Broekman dus. Dat is waarschijn-
lijk ontstaan door kosmische inspi-
ratie, want zij schrijft over buiten-
aardse rassen die samenwerken met 
de mens en van machthebbers op 
aarde die achter de coulissen aan 
de touwtjes trekken, buiten het zicht 
en het begrip van ons, gewone ster-
velingen. Helma weet dat allemaal 
wel. En omdat inmiddels nieuwe 

mensen zijn geboren met een beter 
bewustzijn die dit allemaal kunnen 
snappen, mocht ze nu de kennis met 
ons delen. Nou ja, met sommigen 
van ons want met mij lukt het niet 
meer. Elfjes en kabouters heb ik nog 
nooit gezien, maar dat ligt uiteraard 
aan mij. En toen het mode was om 
met paarden te fluisteren en met bo-
men te praten heb ik nog een poging 
gewaagd als hondenfluisteraar ach-
ter de geheimen van onze Labrador 
te komen, maar na de eerste keer 
ben ik teleurgesteld gestopt, want 
zijn enige reactie was: “Wat zeg je?”

Water, water, water, water

HARDENBERG - Heb je het 
meest duurzame gemeentehuis 
van Nederland, is het weer niet 
goed. Het binnenklimaat van het 
huis der gemeente in Hardenberg 
moet dringend verbeterd worden, 
vinden de ambtenaren en na en-
kele onderzoeken zijn B&W het 
met hen eens. 

Het gemeentehuis is bijna drie 
jaar geleden in gebruik genomen. 
Vanaf het begin heeft een aantal 
medewerkers last van droge ogen, 
droge keel en last van slijmvliezen, 
waarschijnlijk veroorzaakt door de 
lage luchtvochtigheid. Ook over de 

Gemeentehuis een 
beetje te duurzaam

lamellen die het zonlicht moeten 
tegenhouden is men niet tevreden. 
Het systeem dat de lamellen stuurt 
reageert op lichtmeting. Als ze in 
een andere stand gaan staan is er 
vanwege de herrie die daarmee ge-
paard gaat sprake van geluidsover-
last. Verder zijn bij enkele kozijnen 
condensproblemen opgetreden, 
waardoor zelfs paddenstoelen aan 
de binnenkant groeiend.

De kosten voor het iets minder 
duurzaam maken van het gemeente-
huis en het verbeteren van de werk-
omstandigheden van de ambtenaren 
kost een kleine 200.000 euro.

Expositie
 
HardenbergArt in het LOC aan 
de Sportlaan in Hardenberg mag 
dan gesloten zijn tot 17 augustus, 
het open expositiegedeelte staat al 
die tijd niet leeg. Tot  5 september 
is er werk te zien van kunstenares 
Irma Horstman. Het zijn stoere 
organische vormen van materialen 
als ijzer en brons, die echter door 
een open vormgeving  een zekere 
kwetsbaarheid suggereren.

Waterlessen
 
Waterschap Vechtstromen zoekt 
vrijwilligers voor het verzorgen 
van waterlessen. Op dit moment zet 
een team van 17 vrijwilligers zich 
in voor het geven van waterlessen 
op basisscholen en het verzorgen 
van rondleidingen op rioolwater-
zuiveringsinstallaties. Volgens het 
waterschap zijn de waterlessen zo’n 
groot succes, dat uitbreiding van 
het aantal vrijwilligers gewenst is, 
onder meer in de regio Hardenberg. 
Er staan een kleine onkostenver-
goeding en kilometervergoeding 
tegenover. Aanmelden kan tot 15 
augustus, informatie is te vinden op 
de site van Vechtstromen.

Lintje
 
Rikus Beldman uit Hardenberg 
heeft vrijdag 3 juli een Koninklijke 
onderscheiding gekregen tijdens 
een bijeenkomst in de kazerne aan 
de Europaweg. De bakkerijmede-
werker was 31 jaar actief als brand-
weervrijwilliger. Hij is benoemd tot 
Lid in de Orde van Oranje-Nassau.

Kunstwerk
 
Op de plek waar tot eind 2013 het 
herdenkingsmonument van Kees 
Verkade stond, de rotonde op de 
kruising Europaweg-Bruchterweg, 
komt een nieuw beeld. Geen mo-
nument dat herinnert aan de oorlog, 
maar een 4,5 meter hoog beeld dat 
symbool staat voor het verbinden 
van gemeente, water, wegen en 
mensen. De maker is Wessel Beze-
mer uit Dwingeloo, die zijn kunst-
werk van brons en roestvrij staal 
de naam Verbinden heeft gegeven

Boekenmarkt
 
De bibliotheek in Hardenberg 
houdt zaterdag 11 juli de jaarlijkse 
boekenmarkt op het marktplein in 
Hardenberg-centrum.  IJs en weder 
dienende zullen van 10.00 tot 16.00 
uur een kleine 60 kramen vol liggen 
met onder meer literatuurboeken, 
strips en streekboeken. Ramsj- of 
dumppartijen worden niet verkocht.

Cultuurfonds
 
In het 2e kwartaal van dit jaar heeft 
het Prins Bernhard Cultuurfonds 
250 euro toegewezen aan het Regi-
onaal Vrijetijdsorkest Hardenberg. 
Het geld wordt gebruikt voor de 
aankoop van instrumenten.

HARDENBERG – In natuurcentrum De Koppel in Hardenberg wordt za-
terdag 11 juli een Repair Café gehouden. Tussen 13.00 en 15.30 uur zitten 
vrijwilligers klaar om waar mogelijk defecte apparaten een nieuw leven te 
bezorgen. Dit keer is er speciale aandacht voor koffiezetapparaten en dan 
met name het Senseo-apparaat van Philips. In veel huishoudens staat er 
eentje, maar als ze het niet doen en je wilt het euvel verhelpen dan zijn ze 
lastig open te krijgen. De mensen van het Repair Café hebben inmiddels 
zoveel van deze apparaten voorbij zien komen dat ze Senseo-deskundigen 
zijn geworden.

Repareren koffiezetapparaten

Oeverloos genieten
HARDENBERG – In het centrum 
van Hardenberg vindt zaterdag 
11 juli de tweede editie plaats 
van het evenement Oeverloos 
genieten aan de Vecht. Van 16.00 
tot 21.00 uur vormen de Vecht 
en het haventje het decor van een 
evenement met muziek, theater, 
dans, zang, poëzie en beeldende 

kunst. De gratis toegankelijke 
voorstellingen worden omlijst door 
creatieve kinderactiviteiten en 
een cultuurboulevard, waar lo-
kale kunstenaars hun creaties tonen. 
Het programmaboekje is af te 
halen in de bibliotheek en bij het 
Informatiepunt tegenover theater 
De Voorveghter.



Belgen denken anders. De clichés 
blijken trouwens nog steeds te 
kloppen: rommelige dorpen, gaten 
in de wegen, kapot gereden banden 
die men gewoon langs de weg laat 
liggen. Waarschijnlijk klopt het niet 
meer dat Belgen zonder rijbewijs 
de weg op mogen, maar als je ziet 

hoe ze met ware doodsverachting 
de heuvels afdenderen en van 
bumperkleven een nationale sport 
hebben gemaakt lijkt het er wel 
op. Al die rommel, die ruïnes, dat 
racen heeft voor een deel te maken 
met hun levensfilosofie. Afgelopen 
week heb ik dat weer eens aan den 
lijve mogen ondervinden. Ze den-
ken anders.

Pak de trein in de Ardennen en rij 

richting Luxemburg. Op diverse 
plekken langs het spoor staan dicht-
getimmerde huizen met vervallen 
deuren, dakgoten en kozijnen. 
Zo’n huis wordt niet verkocht, 
opgeknapt of afgebroken, de Belg 
laat het sterven. Ander voorbeeld. 
Op een mooie plek op een heuvel 
met een prachtig uitzicht wordt een 
toren gebouwd om de omgeving te 
kunnen bekijken. Na enkele jaren 
belemmeren struiken en bomen 

het uitzicht. In plaats van de blik te 
koesteren en de struiken en bomen 
te kortwieken laat men de boel de 
boel. Niks opknappen, onderhouden 
of desnoods afbreken: de toren heeft 
zijn werk gedaan, hij was een poosje 
nuttig en nu is zijn levenseinde daar. 
Wij zijn anders, netter, aangeharkt, 
gepoetst. Op een enkele uitzonde-
ring na.
Als je de N48 bij Ommen verlaat en 
de N340 naar Zwolle oprijdt, bij het 

viaduct Varssen, zie je aan de linker-
kant een voormalige boerderij die 
door zijn hoeven is gezakt. Een deel 
van het dak is weggeslagen, muren 
beginnen af te brokkelen, mos en 
gras krijgen de overhand. Maar toch 
wordt door de eigenaar geen actie 
ondernomen. De boerderij vergaat 
en dat proces is door iedereen te 
zien. Het is misschien in menig oog 
een gruwel, maar wel èrg Belgisch. 
Sterven? That’s life.

Woensdag 15 juli 2015

.............ergee
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“Weggooien kan altijd nog”

Na die eerste keer in 2012 zijn 
er meer dan 25 bijeenkomsten 
gevolgd, zijn zo’n 270 artikelen 
ter reparatie aangeboden waarvan 
ongeveer 2/3 deel van een wisse 
ondergang is gered. Hoewel het 
merendeel uit elektrische appara-
ten bestaat wordt ook verstelwerk 

HARDENBERG - Ruim drie jaar geleden, tijdens de Millenniummanifestatie op de Markt, is voor het eerst 
een Repair Café in Hardenberg gehouden. Op initiatief van Dook van Gils van Bewust Vechtdal hadden 
enkele maanden daarvoor mensen van groene groepen en enkele kerken de handen ineengeslagen om iets 
te doen tegen de wegwerpcultuur. Het repareren van (voornamelijk) elektrische apparaten kon daar aan 
meehelpen. Met hulp van de landelijke organisatie Repair Café is toen in Hardenberg een eigen groep 
gevormd. Repareren is de ene kant van het verhaal, de andere kant is het gebruiken van de praktische 
kennis van mensen, kennis die tijdens een Repair Café overgedragen kan worden. Het repareren gebeurt 
in natuurcentrum De Koppel bij de stuw in Hardenberg.

aangeboden. Dat kan nog wel wat 
meer zijn, zegt coördinatrice Dook 
van Gils. “Kleding kan gerepareerd 
worden, gordijnen versteld en zo-
men genaaid, waardoor de goederen 
nog jaren meekunnen.” Als iedereen 
aanwezig is staan zo’n tien vrijwil-
ligers klaar in het Repair Café. Af-

gelopen zaterdag was vanwege de 
vakantie een kleinere groep present, 
maar die had de handen vol aan wat 
werd aangeboden. Dat waren vooral 
Senseo koffiezetapparaten, want dat 
was waar dit keer extra aandacht 
aan werd besteed. Deze apparaten 
worden erg vaak ter reparatie aan-

geboden en tot nu toe kon meer dan 
50% door het Repair Café in leven 
worden gehouden.

Er volgen dit jaar nog drie repara-
tiedagen: 19 september met speciale 
aandacht voor verlichting, 31 okto-
ber zijn met name truien welkom 
en 13 december kunnen kerstspul-
len aangeboden worden, naast de 
gebruikelijke goederen en kleding.
De reparaties in het Repair Café 
zijn gratis, maar bij een geslaagde 
reparatie is een vrije gift welkom. 
Aanvullende informatie is te vinden 
op de eigen website:
www.repaircafehardenberg.nl.

Senseo-apparaten in leven houden behoort steevast tot de werkzaamheden in het Repair Café.

RHEEZE - Camping De Belten 
aan de Grote Beltenweg in Rheeze 
wil het huidige kampeerterrein 
herinrichten en daarnaast het 
bedrijf uitbreiden. B&W van 
Hardenberg gaan hiermee gedeel-
telijk akkoord.

Het huidige terrein kent veel vaste 
plaatsen, een verouderd caravanbe-
stand, achterstallig onderhoud en 
de entree van de camping is  bij de 
aanleg nogal ongelukkige gekozen. 
Daar moet iets aan gebeuren, vindt 
de eigenaar. Er is eerst gekeken wel-
ke doelgroepen door de campings 

Camping voor mensen met centen
in Hardenberg worden bediend. De 
Belten wil anders zijn dan het was 
(gasten die actief bezig zijn, veel 
uitgaan en genieten). Dat profiel 
is ook veel te vinden bij de andere 
campings in de omgeving. Het moet 
nu draaien om creatieve, uitdagende 
en inspirerende ervaringen. Bij 
deze doelgroep horen eisen als veel 
privacy, goede kwaliteit, de prijs 
is minder belangrijkrijk, de gasten 
vertoeven weinig op de camping 
maar trekken erop uit en eten veelal 
buiten de deur. Als je de camping 
daarop wilt inrichten moet je van je 
bedrijf een groene camping maken, 

met een natuurlijk karakter, veel 
privacy en hoge kwaliteit sanitair, 
heeft onderzoek uitgewezen. De 
eigenaar wil de infrastructuur op de 
schop nemen, de recreatieplas bij de 
camping vergroten en plek maken 
voor bijzondere verhuuraccommo-
daties. Ook moet de camping ver-
groot worden, waarvoor agrarische 
grond in beeld is. Om dit mogelijk 
te maken moet het bestemmings-
plan worden gewijzigd.

Teveel aantasting natuur
Het beleid van de gemeente is altijd 
medewerking verlenen aan plannen 

die het toerisme bevorderen, mits ze 
passen in de omgeving. Voor een 
deel van de gevraagde uitbreiding 
wil de gemeente wel toestemming 
geven, maar er is ook een deel dat 
de omgeving teveel aantast. B&W 
willen namelijk dat er een doorzicht 
blijft van de Grote Beltenweg rich-
ting de bospercelen bij de Oldeme-
ijer. Bovendien ligt zo’n 3 hectare 
in de Ecologische Hoofdstructuur 
waar niets gebouwd mag worden, 
tenzij er een groot algemeen belang 
speelt en er geen alternatieven zijn. 
Dat is hier niet het geval, zodat de 
campingeigenaar een deel van zijn 
plannen moet wegstrepen.

Sluis in gebruik
 
De sluis in de Vecht bij de Haandrik, 
tussen Gramsbergen en Coevor-
den, is donderdag 9 juli in gebruik 
genomen. De sluis is compleet 
gerenoveerd en klaar voor de kleine 
scheepvaart. Sluiswachters zullen 
tijdens het vaarseizoen van 15 april 
tot 15 oktober elk heel uur de sluis 
bedienen, tussen 9.00 en 17.00 uur, 
ook in het weekeinde. Hetzelfde 
gebeurt bij de al eerder in gebruik 
genomen sluis bij natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg. Hoewel 
de sluizen onbemand kunnen func-
tioneren, kiest eigenaar waterschap 
Vechtstromen ervoor de sluizen te 
bemensen met medewerkers van 
het Cleanteam van de gemeente 
Hardenberg, die zijn opgeleid tot 
sluiswachter. Zij begeleiden de wa-
tersporters op een snelle en veilige 
manier door de sluizen en houden 
de omgeving netjes.

Bingo in de Wingerd
 
De activiteitencommissie van de 
Sionskerk aan de Oudeweg in 
Mariënberg organiseert jaarlijks 
bingoavonden voor dorpsbewoners 
en campinggasten. Dit jaar worden 
die gehouden op 22 en 29 juli en 
5, 12 en 19 augustus. Plaats van 
handeling is gebouw De Wingerd, 
naast de kerk Als prijs kan men 
onder meer planten winnen, spel-
len, vleespakketten en praktische 
cadeaus. Tijdens de bingoavonden 
worden enkele pauzes ingelast voor 
het verzorgen van de inwendige 
mens. Aanvang 20.00 uur, maar de 
zaal gaat al om 19.00 uur open.

Gramsberger bosje
 
Singer/songwriter Dorothee Spijker 
treedt zaterdag 18 juli op in het 
openluchttheater in het Gramsber-
ger bosje. Ze geeft in de voorstelling 
‘Hallo, mag ik mij even voorstel-
len’ een kijkje in haar leven. Ze 
is geboren in Slagharen, heeft een 
winkel in Dedemsvaart en woont 
tegenwoordig in Hellendoorn. De 
inhoud van de liedjes gaan over 
muziek, optredens, alleenstaande 
moeder zijn, haar kinderen en een 
beroemde muzikale dochter. De 
gratis toegankelijke voorstelling 
begint om 19.30 uur. Het bostheater 
is bereikbaar via de parkeerplaats 
van sportpark ’t Hoge Holt.

Nieuwe wildroosters
 
Deze week zijn twee wildroosters 
vervangen in het Vechtpark, tussen 
de Europaweg en natuurcentrum 
De Koppel in Hardenberg. Het gaat 
hierbij om een proef om het park 
beter toegankelijk te maken voor 
scootmobielen. Daarnaast moeten 
de roosters meer comfort bieden 
aan fietsers en voetgangers. Het 
rooster aan de zijde van de Euro-
paweg wordt door Brunink Machi-
nefabriek voorzien van rijstroken. 
Brunink doet dit bij wijze van 
sponsoring en wil er zo voor zorgen 
dat ook minder validen vanaf de 
Europaweg toegang krijgen tot het 
Vechtpark.
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Je moet als burgemeester wel een 
beetje oppassen met wat je schrijft. 
Of wat je voor jou laat schrijven 
door een ambtenaar. Voor je het 
weet kost het je vijfduizend euro.

De Oranjevereniging Gramsbergen 
organiseert al sinds mensenheuge-
nis het evenement Gramsbergen 
Lichtstad. Ruim een week lang 
evenementen als de Lichtstadloop, 

dweilorkestwedstrijd, panlatvissen, 
een jaarmarkt, vuurwerkshow en al-
legorische optocht. Met als extra at-
tractie versierde en verlichte straten. 
Lichtstad van het Noorden, wordt 
het plaatsje genoemd. Als dat slaat 
op het noorden van de gemeente 
Hardenberg is dat volkomen terecht.
Nu vraagt de organiserende club tel-
ken jare subsidie aan de gemeente. 
Die ook telken jare wordt verstrekt. 
Behalve dit jaar. Hardenberg wil 
wel financiële ondersteuning bie-
den, maar alleen nog maar aan 
evenementen die het culturele, 

sportieve of toeristische klimaat van 
de gemeente versterken. Dat is hier 
niet het geval, meende het gemeen-
tebestuur. Prompt diende de Oranje-
vereniging een bezwaar in waarna 
de Commissie Bezwaarschriften 
in het geweer kwam. Tijdens de 
hoorzitting van die commissie is 
afgesproken dat de Oranjevereni-
ging met aanvullende informatie 
zou komen om aan te tonen dat men 
toch subsidie zou moeten ontvan-
gen. De club moest laten zien dat 
het evenement de potentie heeft om 
door te groeien tot een regionaal of 

landelijk evenement.

En die extra informatie kwam er 
ook. Waarbij nota bene het voor-
woord van de burgemeester in het 
programmaboekje van de Oranje-
vereniging werd gebruikt. “Vanuit 
alle windstreken komen mensen 
naar het stadje om het sprookjes-
achtige verschijnsel met eigen ogen 
te zien”, schreef de burgemeester. 
In een zeven kantjes tellende brief 
wordt ook nog uitputtend uitge-
legd hoeveel duizenden bezoekers 
de laatste twee dagen komen, dat 

het bungalowpark extra bezet is, 
dat lopers uit heel Nederland naar 
Gramsbergen komen voor de Licht-
stadloop enzovoort, enzovoort. 
Maar dat is eigenlijk niet meer 
nodig: met zo’n voorwoord zit je 
al gebeiteld.
B&W hebben vorige week dan ook 
besloten dat die vijfduizend euro 
alsnog worden overgemaakt. En 
met een college dat vanwege vakan-
tie bestond uit één burgemeester en 
één wethouder kon dat zonder al te 
veel tegengas.

Sluis heeft nog enkele kinderziektes

DE HAANDRIK - Het is maar goed dat er sluiswachters zijn bij de pas in 
gebruik genomen sluis in de Vecht bij De Haandrik, tussen Gramsbergen 
en Coevorden. Hoewel de sluis onbemand kan functioneren heeft water-
schap Vechtstromen ervoor gekozen sluiswachters aan te stellen. Dat zijn 
medewerkers van het Cleanteam van de gemeente Hardenberg die een 
opleiding tot sluiswachter hebben gehad.

De eerste dagen na de opening op 9 juli hadden ze weinig te doen omdat 
er weinig boten van de sluis gebruik maakten en technisch alles op rolle-

tjes liep, maar een week later gaven de sluisdeuren problemen. De deuren 
richting Gramsbergen wilden niet meer open, zodat een geschut bootje 
vast kwam te zitten. Na veel vruchteloze pogingen om er beweging in te 
krijgen werd daarom maar besloten de sluisdeuren richting het Overijssels 
kanaal weer open te zetten. Totdat bij een ultieme poging door een van de 
sluiswachters de deuren toch nog open gingen. Wat het euvel veroorzaakte 
was nog een raadsel, “maar ik heb in ieder geval iets geleerd”, vertelde 
een van de sluiswachters; “Niet in paniek raken, uiteindelijk komt alles 
toch nog goed.”

HARDENBERG - De gemeen-
teraad neemt 1 september een 
besluit over het plan van Danes 
makelaardij om de bestemming 
te wijzigen van het pand Lage 
Gaardenstraat 98 in Hardenberg, 
schuin tegenover de Professor 
Waterinkschool. 

Het is de bedoeling dat het huidige 
kantoorpand, dat ooit is gebouwd 
voor medewerkers van provinciale 
waterstaat, wordt gesloopt en wordt 
vervangen doe een gebouw van 
drie verdiepingen. Op de begane 
grond komt kantoorruimte, op de 

Sloop kantoorpand Lage Gaardenstraat
eerste verdieping 3 appartementen 
en op de tweede verdieping 2 ap-
partementen, bedoeld voor ‘jonge 
senioren’ (50+).

Een groep omwonenden was niet 
met alle onderdelen van het plan 
blij. Na gesprekken is het een beetje 
aangepast, zodat er geen detailhan-
del meer mogelijk is op de begane 
grond en de bouw aan de kant van 
Gramsbergerweg 53 - de voorma-
lige woning van het districtshoofd 
van provinciale waterstaat – wordt 
minder hoog dan eerst de bedoe-
ling was.

Organist Joshus Ryan uit Sydney 
Australië geeft donderdag 23 juli 
een concert in de Morgenlichtkerk 

Orgelconcert aan de Gramsbergerweg in Harden-
berg. Op het programma staan on-
der meer werken van Bach, Böhm, 
Brahms en Schumann. Het concert 
begint om 20.00 uur. De toegang is 
gratis, maar bij de uitgang kan wel 
een vrijwillige bijdrage worden 
gegeven.

ANE - Bij erve ‘t Hacht, het agra-
risch-toeristisch bedrijf van de 
familie Waterink in Ane, worden 
de toeristische mogelijkheden 
uitgebreid met drie trekkershutten. 
Daarvoor moet het bestemmings-
plan wel worden aangepast, anders 
wordt er meer ruimte gebruikt voor 
de niet-agrarische nevenactiviteiten 
dan is toegestaan. Binnen het bouw-
vlak zijn op dit moment aanwezig 
een agrarisch bedrijf (opfokken 

Plan voor trekkershutten in Ane
van jongvee en akkerbouw), een 
atelier en een voorziening voor 
bed & breakfast met 4 kamers. De 
gemeenschappelijke ruimte daarvan 
wordt ook verhuurd als vergaderlo-
catie. B&W van Hardenberg willen 
Waterink wel toestemming geven, 
als hij de trekkershutten maar op 
een andere plek neerzet dan hij eerst 
in gedachten had. Vanuit landschap-
pelijk oogpunt is dat minder fraai, 
meent de gemeente.

Watertekort
REGIO - Je zou het niet verwachten 
na de natte dagen van vorige week, 
maar het is nog steeds te droog in 
de regio en het grondwater staat erg 
laag. Waterschap Vechtstromen wil 
daar wat aan gaan doen, want door 
klimaatverandering gebeurt dit 
steeds vaker.
Zo probeert Vechtstromen op ver-
schillende plekken het water zo-
lang mogelijk vast te houden in 

wateropvanggebieden en wordt er 
extra water uit bijvoorbeeld het 
Twentekanaal gepompt. Andere 
maatregelen zijn het verhogen van 
beekbodems, het aanleggen van 
stuwen, het vervangen van duikers 
door een voorde en het inrichten 
van beekdalen voor retentie. Het 
waterschap denkt dat hierdoor het 
watertekort wordt beperkt, waar-
door natuur en landbouw zo min 
mogelijk hinder ondervinden van 
droge periodes.

200 jaar Koninkrijk
 
Wie de optocht met authentieke rij-
tuigen afgelopen zaterdag in en rond 
Hardenberg heeft gemist, krijgt nog 
een kans. Zelfs uitgebreider. Zater-
dag 5 september komen authentieke 
koetsen, auto’s, antieke rijwielen, 
bereden politie en militaire ridders 
naar Hardenberg, Lutten en Slagha-
ren. En dat is nog maar een deel van 
het programma. De stichting Oud 
Oranje geeft die dag een presentatie 
van het koningshuis over de afgelo-
pen 200 jaar. Allemaal in het kader 
van het 200-jarig bestaan van het 
Koninkrijk der Nederlanden. Mocht 
dit evenement geld opleveren dan 
wordt dat gedoneerd aan KiKa, was 
de bedoeling, maar de kans daarop 
is volgens het stichtingsbestuur 
niet erg groot. Een verzoek aan 
de gemeente om subsidie is afge-
wezen. Ook de Commissie voor 
Bezwaarschriften vond de aanvraag 
niet passen binnen het gemeentelijk 
subsidiebeleid.

Burendag
 
Zo’n 1,5 miljoen euro heeft het 
Oranjefonds beschikbaar voor de 
10e editie van Burendag op zater-
dag 26 september, de feestelijke 
dag waarom buren samenkomen 
– uiteraard voorzien van een door 
Douwe Egberts gesponsorde kop 
koffie – om iets goed te doen voor 
de buurt, in de buurt of met de buurt. 
Tot vorige week hadden zich al zo’n 
230 buurten uit Overijssel gemeld, 
waaronder 4 in Hardenberg, 3 in 
Vriezenveen, 1 in Vroomshoop en 
1 in Slagharen. Inschrijven voor 
Burendag en een bijdrage van maxi-
maal €450,- voor de activiteit aan-
vragen kan via www.burendag.nl.

Oogstdag
 
In Holthone wordt zaterdag 1 
augustus op landgoed de Groote 
Scheere de 20e oogstdag gehouden, 
georganiseerd door de Historisch 
Culturele Kring Gramsbergen en De 
Krim. Er zal o.a. een boerenbruiloft 
plaats vinden. Het echtpaar is niet 
geheel onbekend in de gemeente en 
ver daarbuiten; ook de ambtenaar 
die het huwelijk zal voltrekken is 
tot over de landsgrenzen bekend. 
Daarna zal het bruiloftsfeest starten 
met vele genodigden in kleder-
dracht, met karakteristieke drankjes 
van vrogger. Bij de opening om 
11.00 uur zal er een moment worden 
teruggekeken naar de start van het 
evenement, 20 jaar geleden. Daarna 
gaan de maaiers en binders aan het 
werk om de rogge te oogsten, de 
dorsmachine doet zijn werk en er 
zijn bakkers om krentenbrood te 
bakken.

Lego
 
Zaterdag 15 en zondag 16 augustus 
staat de Evenementenhal Harden-
berg in teken van Lego. Van 10.00 
tot 17.00 uur kunnen bezoekers 
spelen, ontdekken, LEGO beleven 
én meedoen met indoor activiteiten.
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U bent jaren succesvol winkeldief 
geweest en hebt de spullen altijd 
verdeeld onder armlastige familie-
leden. U bent daar een jaar geleden 
mee geminderd, maar bent nu 
toch opgepakt door de politie voor 
een gevalletje uit 2013. Helemaal 
fout natuurlijk, van de politie. U 
had juist wat gas terug genomen 
dus had u eigenlijk een medaille 
verwacht. En helemaal fout van 
die agenten dat ze u jarenlang niet 
hebben gearresteerd en nu opeens 
wel. Trouwens, dat ze u arresteren 
maakt duidelijk dat ze geen hart 
hebben, want nou moeten uw arm-

lastige familieleden de normale weg 
afleggen om hulp te krijgen, net als 
ieder ander.

Dit verhaal gelooft u natuurlijk niet, 
maar in een iets andere zetting is dit 
wat een inwoner van Dedemsvaart 
beweert. Hij heeft illegaal allerlei 
gebouwtjes bij zijn woning ge-
bouwd voor mensen met sociale en 
maatschappelijke problemen, moet 
dat spul afbreken, is daar voorzich-
tig mee begonnen maar moet nu 
toch een dwangsom betalen omdat 
niet alles is verdwenen. En uiteraard 
is de gemeente fout want die heeft 
jarenlang niets van zich laten horen 
en laat nu die probleemgevallen aan 
hun lot over, zegt de man die geen 
enkele opleiding als hulpverlener 

heeft gehad maar denkt dat-ie met 
een beetje levenservaring een ge-
weldige begeleider is. Niet de dief is 
fout, maar degene die hem jarenlang 
heeft laten begaan. Niet de illegale 
bouwer is fout, maar degene die 
daar nu tegen optreedt.

De gemeente als vijand, tegen-
stander, boeman. Ook de stichting 
Authentiek Hardenberg vindt dat. 
Die club – niet te verwarren met de 
stichting Authentieke Rijtuigendag 
- is bezig een optocht te organiseren 
met oude rijtuigen, oude rijwie-
len, oude uniformen. Dat moet 5 
september gebeuren, met als route 
Hardenberg-Lutten-Slagharen. De 
gehele opbrengst van die dag wordt 
gedoneerd aan KiKa, hebben de 

organisatoren laten zetten op de site 
van Kinderen Kankervrij. Het eve-
nement kost 16.000 euro en of de 
gemeente 7.000 euro wil geven als 
subsidie. Doen we niet, zei de ge-
meente, want we hebben alleen geld 
gereserveerd voor evenementen die 
- kort door de bocht geformuleerd - 
toeristen trekken, geld voor de mid-
denstand in het laatje brengen of de 
naamsbekendheid van de gemeente 
vergroten. En als je een tochtje door 
een deel van de gemeente houdt 
buiten het toeristenseizoen is dat 
leuk voor jezelf, maar daar geven 
wij geen geld voor. Prompt zetten 
de organisatoren de Commissie 
Bezwaarschriften aan het werk. Die 
heeft gekeken of de gemeente vol-
gens de regels heeft gehandeld en 

dat bleek zo te zijn, dus het bezwaar 
werd ongegrond verklaard. Heeft de 
gemeente niet goed gedaan, want 
nu kon de zaak wel eens afgeblazen 
moeten worden, zei de voorzitter in 
de Dedemsvaartse Courant.

Als het wel was gegaan zoals de 
stichting had gedacht was dus (een 
deel van) het subsidiegeld van de 
gemeente doorgesluisd naar KiKa. 
Mooi weer spelen met andermans 
centen. Met onze centen, want de 
gemeente dat zijn wij. En het geld 
van de gemeente is ons geld. Dat 
zouden die organisatoren met hun 
wilde plannen eerst eens moeten 
bedenken, voor ze weer de hand 
ophouden.

Afval-muisje krijgt een staartje

HARDENBERG - Eindelijk is 
begin vorige week het stinkende 
huisvuil uit Ierland opgeruimd, 
dat twee maanden lag opgeslagen 
op het terrein van voorheen Inter 
Baarslag aan de Handelsstraat in 
Hardenberg. Eind goed al goed, 
lijkt het. Maar met het verwij-
deren van de balen vuil zijn nog 
niet alle vragen beantwoord. Ook 
politie en justitie hebben zich er 
inmiddels mee bemoeid.

Hoe heeft dit kunnen gebeuren? 
Waarom heeft het zo lang geduurd 
voor het afval is verdwenen? Wat 
kost het opruimen en wie betaalt 
het? De buurt - voornamelijk bedrij-
ven op industrieterrein De Nieuwe 
Haven - wil nog wel graag wat 
antwoorden op die vragen.
De gemeente Hardenberg heeft 
vorige maandag, enkele uren nadat 
met het opruimen was begonnen, 
via een persbijeenkomst opening 
van zaken gegeven.

De laatste vraag, over het opruimen, 
kan maar voor een deel beantwoord 
worden. In opdracht van de rijks-
dienst Inspectie Leefomgeving en 
Transport heeft DTC uit Surhuister-

veen vorige week maandag en dins-
dag 800 balen afval vervoerd naar 
verbrandingsovens in Amsterdam.
De kosten bedragen ongeveer 
100.000 euro. Maar wie dat betaalt 
is nog maar de vraag, want het be-
drijf dat het afval had opgeslagen 
in Hardenberg, Thedos uit Emmen, 
is dinsdag op verzoek van eigenaar 
Jozef Wolters door de rechtbank 
in Drenthe failliet verklaard. Van 
een kale kip kun je niets plukken 
en dus zal de belastingbetaler wel 
voor de schade moeten opdraaien, 
is de algemene opinie. De waarde 
van Thedos is echter niet plotsklaps 
verdampt, zodat verkoop van het 
bedrijf of onderdelen ervan wellicht 
nog wat kan opbrengen.

Hoe het heeft kunnen gebeuren is 
nu ook wel een beetje duidelijker 
geworden. Wolters zou het afval 
aanbieden bij verwerkingsbedrijf 
Wigink in Heeten. Daar is het vuil 
nooit aangekomen, want Thedos 
verkeerde blijkbaar al in zwaar 
weer. Dat hij vervolgens het afval 
op een gehuurd terrein in Harden-
berg heeft opgeslagen met toestem-
ming van de gemeente is volgens 
burgemeester Peter Snijders onjuist. 

“Er is wel een vergunning voor de 
opslag aangevraagd maar niet afge-
geven”, zo vertelde hij desgevraagd. 
Politie en justitie zijn dan ook een 
onderzoek gestart naar deze illegale 
praktijken.
Dat het opruimen van het afval 
lang heeft geduurd beaamt de 
burgemeester, “maar we zijn ook 
gebonden aan de wet. We zijn zelfs 
door de rechter teruggefloten omdat 
we te snel wilden handelen. De ver-
oorzaker van de problemen moet de 
kans krijgen de zaak te herstellen, 
en daar heeft hij van de rechter tijd 
voor gekregen. Als de volksgezond-
heid in het geding was geweest had-
den we wèl eerder kunnen optreden, 
maar de GGD en de Inspectie voor 
de Gezondheidszorg zagen hiertoe 
geen aanleiding. Stankoverlast was 
er wel, maar dat betekende niet dat 
we mochten ingrijpen.”
Volgens Snijders heeft druk van 
gemeente en gemeenschap er wel 
voor gezorgd dat het verwijderen 
niet nóg langer heeft geduurd. “De 
Inspectie Leefomgeving en Trans-
port heeft regelmatig zo’n klus en 
stond niet bepaald in de startblok-
ken om in Hardenberg aan de slag te 
gaan. We zijn blij dat het nu toch is 

gelukt om de rommel weg te halen.”

De zaak krijgt niet alleen een justiti-
eel staartje maar ook een financieel. 
In de eerste plaats door het faillis-
sement van Thedos, maar ook door 
de opgelegde dwangsommen. “We 
gaan niet zomaar die dwangsom-
men kwijtschelden, de gemeente 
heeft juridische kosten gemaakt, er 
is tijd door ambtenaren in gestoken. 
Hier zijn we zeker nog niet mee 
klaar”, antwoordde burgemeester 
Snijders op vragen tijdens de pers-
bijeenkomst.
Ondertussen beweert milieujurist 
Marcel Middelkamp op RTV Oost 
dat afvalverwerker Wigink de 
zaak expres via Thedos in de soep 
heeft laten lopen. Middelkamp is 
ingehuurd door bedrijven op het 
industrieterrein in Hardenberg. 
Volgens hem moet justitie ook de 
afvalverwerker uit Heeten bij de 
zaak betrekken. Wigink is daar zo 
kwaad over dat hij een rectificatie 
van Middelkamp eist of anders 
zal hij een aangifte wegens smaad 
indienen.

Nadat het afval op industrieterrein De Nieuwe Haven in Hardenberg was verwijderd is een juridische strijd losgebarsten.

Buurtbussen
 
De buurtbusverenigingen uit Beer-
zerveld, Bruchterveld en De Krim 
hebben dinsdag 4 augustus met 
nog 23 andere verenigingen de 
sleutel van hun nieuwe buurtbus 
in ontvangst mogen nemen. Dat 
gebeurde met een officieel tintje 
op het terrein van vervoersbedrijf 
Syntus in Zwolle, waar de nieuwe 
Mercedesbussen stonden opgesteld.

Orgelconcert
 
Organisten van de Protestantse 
gemeente Hardenberg - Jan Kamp-
huis, Barend Blekkenhorst, Hennie 
Davenschot, Erik Nijzink en Jan 
Broekroelofs - geven donderdag 6 
augustus een gevarieerd orgelcon-
cert in De Opgang in Radewijk. 
De avond wordt afgesloten met het 
zingen van een lied. Aanvang 20.00 
uur. De toegang is gratis. Bij de 
uitgang kan een vrijwillige bijdrage 
worden geven ter bestrijding van de 
onkosten.

Boerenmark
 
Zaterdag 8 augustus wordt van 
10.00 tot 16.00 uur de jaarlijkse 
boerenmarkt gehouden bij Erve 
Schottinck aan de Mölinksweg 1 in 
Oud-Bergentheim een markt met 35 
kramen waar onder meer streekpro-
ducten, houtdecoraties en quilten 
te koop zijn. Er zijn demonstraties 
van oude ambachten en in de loop 
van de middag zal het shantykoor 
De Moscoufieten uit Bergentheim 
enkele keren optreden. De toegang 
is gratis. Parkeren kost een euro.

Stekkers
 
Het Repair Café van zaterdag 8 
augustus in natuurcentrum De 
Koppel in Hardenberg staat in het 
teken van stekkers. Tussen 13.00 en 
15.30 uur proberen de vrijwilligers 
de draadjes op de juiste plek te 
krijgen. Natuurlijk zijn alle andere 
kapotte zaken ook welkom, van 
schemerlampen tot hoeslakens, 
van koffiezetapparaten tot wollen 
vesten.

Benefietconcert
 
De 5e editie van het Benefietconcert 
voor de Bultje Foundation heeft 
woensdag 29 juli ruim €11.500 
opgebracht. Op camping De Beerze 
Bulten werd onder meer opgetre-
den door zanger Thomas Berge 
en vertelster Gerda Havertong. 
De opbrengst komt ten goede aan 
kinderen die net iets extra’s nodig 
hebben. Tijdens het concert heeft de 
Bultje Foundation een cheque uit-
gereikt van €2500 aan de stichting 
Lach voor een dag. Deze stichting 
verzorgt een complete dag uit naar 
het theater, waardoor kinderen even 
alle zorgen vergeten.
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Verbinding tussen Vecht 
en Heemsermarschpark

Over de Vechtdijk wordt een verbinding gemaakt tussen de uiterwaarden en het Heemsermarschpark.

Staat ons dat ook te wachten? In 
buurgemeente Emmelkamp (het 
Duitse Emlichheim) hebben ze op 
dit moment 9 huisartsen in 4 prak-
tijken. Nog niks aan de hand, zegt 
burgemeester Daniela Kösters van 
de gelijknamige Samtgemeinde, 
maar een groot deel van de artsen is 
60+ en denkt erover met pensioen te 
gaan. En zie in deze tijd maar eens 
aan nieuwe dokters te komen.

Nou denken de meeste Duitsers 
over het gebied boven Osnabrück 

en links van Bremen zo’n beetje 
hetzelfde als vroeger over de rimboe 
in Congo werd gedacht: ontoe-
gankelijk, slecht klimaat en niet-
ontwikkelde eigenheimers. Daar ga 
je niet vrijwillig naar toe. En dat niet 
alleen, jongelingen zoeken sowieso 
liever een baan in de stad dan op 
het platteland. Welk platteland dan 
ook. Kösters ziet de bui derhalve al 
hangen en is nu alvast bezig nieuwe 
rekruten te werven voor de post van 
huisarts. Dat doet ze door een bro-
chure uit te brengen, met als titel: 
Landarzt gesucht. Hier werden Sie 
gut behandelt.

In de brochure wordt Emlichheim 

gekenschetst als een moderne ge-
meente die open staat voor nieuwe 
ontwikkelingen: open minded, heet 
dat tegenwoordig in de taal van 
reclamemakers. Toevallig kom je 
die tekst bij nog zo’n 100 Duitse 
gemeenten tegen, maar daarom 
hoeft-ie niet minder waar te zijn. 
De gemeente wil duidelijk maken 
dat het leven op het platteland veel 
voordelen heeft: natuur, schoon, 
geen stress – Lust auf Landleben. 
En er wordt fijntjes op gewezen 
dat sommige stadsproblemen op 
het platteland niet voorkomen. 
Geen lange wachtlijst voor kinder-
opvang, geen strijd om een plekje 
op de school van je keus. Hier heb 

je levenskwaliteit in plaats van 
het benauwde en hectische leven 
in de grote stad. Hier werden Sie 
gut behandelt – de oorspronkelijke 
inwoners behandelen de nieuw-
komers goed, met aandacht, met 
vriendelijkheid.
De nieuwe brochure wordt ver-
spreidt bij medische faculteiten en 
ziekenhuizen in een uitgebreide 
regio. Met natuurlijk QR-codes om 
reclamefilmpjes te bekijken op je 
tablet of smartphone, want Emlich-
heim is modern en open minded, 
nietwaar.

Staat ons dat ook te wachten? Is het 
aan deze kant van de grens straks

- of nu al – ook moeilijk om nieuwe 
artsen, tandartsen, specialisten in 
het ziekenhuis, directieleden van 
scholen, banken, industrieën te 
vinden? Wonen wij in de rimboe 
van Nederland? Of wonen we in wat 
de oude Grieken Arcadië noemden, 
het land vol bloemen, fruit en bos-
sen, helder water, vogelzang en een 
eeuwige zomer.

Geen idee hoe we er voorstaan, 
maar misschien moeten we alvast 
een brochure à la Kösters op de 
plank hebben liggen. Voor wanneer 
bij anderen het gevoel gaat over-
heersen dat we eigenlijk reserve-
Duitsers zijn.

HARDENBERG - Op de dijk van 
de Vecht, tussen de uiterwaarden 
en het Heemsermarschpark, 
wordt een soort tapijt van beton-
tegels gelegd. Dat moet dienen als 
overlaat, zodat bij hoog water de 
Vecht zijn water kwijt kan in het 
park aan de andere kant van de 
dijk. En het wordt zo gemaakt, 
dat het ook als een soort tribune 
kan dienen voor het evenemen-
tenterrein dat in de uiterwaarden 
wordt aangelegd.

De aanleg van de overlaat maakt 
deel uit van de herinrichting van 

het gebied tussen de Europaweg 
en de Kellerlaan in het Vechtpark 
Hardenberg. De werkzaamheden 
voor dit gebied zijn opgedeeld in 
6 fases. De start is maandag 17 
augustus, de laatste klus moet eind 
april 2016 klaar zijn.
Maandag wordt een begin gemaakt 
met het Heemsermarschpark. Het 
park wordt toegankelijker gemaakt 
met wandel- en fietspaden en het 
wordt zodanig ingericht dat het zo’n 
100.000 m3 water kan opvangen als 
noodberging. Het huidige dieren-
parkje zal daardoor wat inkrimpen, 
maar volgens waterschap Vechtstro-

men blijft het wel bestaan.

Dezelfde dag begint het bedrijf 
Plecht-Vos Infra & Milieu met de 
aanleg van een wandelpad langs de 
uiterwaarden tussen de Europaweg 
en de Voorstraatbrug. Ook worden 
de dijk en de uiterwaarden door een 
betonnen trap met elkaar verbon-
den. Verder wordt de natuurvriende-
lijke oever tussen de Voorstraatbrug 
en de Amaliabrug doorgetrokken 
en verbreed. Een deel van de oever 
blijft evenemententerrein, waarvan 
de toegankelijkheid wordt vergroot 
met de aanleg van een wandelpad. 

Daarna wordt de Voorstraatbrug 
aangepakt en er wordt tussen de 
Amaliabrug en de Willem Alexan-
derbrug een transferium aangelegd, 
dat de functie krijgt van uitkijkpunt, 
vertrekpunt voor wandel- en fiets-
tochten en van parkeervoorziening.

Inloopavond
Woensdag 12 augustus wordt een 
inloopavond gehouden van 19.00 
tot 21.00 uur in wijkcentrum Het 
Uilenest aan het Meeuwenplein in 
Hardenberg. De ontwikkelingen 
zijn ook te volgen op de website 
www.vechtparkhardenberg.nl

redactie@sallander.nl

HARDENBERG – Het centrum van 
Hardenberg is zaterdag 15 augustus 
het toneel van de tweejaarlijkse 
Veiligheidsdag van de Veiligheids-
regio IJsselland. Een interactieve 
dag waarop brandweer, politie, 
geneeskundige hulpdiensten, de-

Veiligheidsdag in Hardenberg
fensie, waterschap, gemeente en 
vrijwilligersorganisaties laten zien 
hoe zij zich dagelijks inzetten voor 
de veiligheid van de inwoners van 
de regio. Dat gebeurt op de Markt 
in Hardenberg, op het Badhuisplein, 
langs het haventje in de Vecht en in 

de uiterwaarden bij de Voorstraat-
brug.
Tussen 10.00 en 16.00 uur is onder 
meer te zien hoe reddingshonden 
vermiste personen opsporen, er 
wordt gedemonstreerd wat je moet 
doen als thuis brand uitbreekt, hoe 
je cybercriminaliteit kunt voorko-
men en je kunt zelf plaatsnemen 
in een F-16, een politie- en brand-

weerauto of het waterschap helpen 
met het bouwen van een dijk. Ook 
defensie is aanwezig, onder meer 
met het nieuwe pantserwielvoertuig 
Boxer en materiaal van de Konink-
lijke Mareschaussee.
Een overzicht van de activiteiten 
en de deelnemende organisaties is 
te vinden op de site
www.hardenberg.nl/veiligheidsdag

Record
 
Camping Beerze Bulten in Beerze 
probeert net als vorig jaar een plekje 
te verdienen in het Guinness Book 
of World Records. Toen ging het 
om het record ‘Meeste mensen van 
een waterglijbaan binnen een uur’. 
Woensdag 12 augustus wil men het 
record verbeteren om de langste 
slinger te maken van mensen die 
door een hoepel stappen. Dat record 
is een jaar oud en is met 564 perso-
nen gevestigd in Ierland.

Baggerboete
 
Het storten van bagger in Bergent-
heim kost het bedrijf Heuvelman 
Ibis uit Delfzijl een kwart miljoen 
euro. Dit bedrijf heeft de afgelo-
pen jaren het kanaal Almelo-De 
Haandrik uitgebaggerd en daarbij 
toestemming gekregen het slib te 
storten in een tijdelijk depot aan de 
Kanaalweg West, mits daaronder 
een beschermlaag van folie was 
geplaatst om bodemverontreiniging 
te voorkomen. Dat heeft Heuvel-
man niet gedaan en dus heeft de 
provincie Overijssel een dwangsom 
opgelegd. In maart heeft het bag-
gerbedrijf bij de Raad van State 
het opleggen van een dwangsom 
aangevochten, maar vorige week 
is het beroep van Heuvelman on-
gegrond verklaard.

Camera-auto
 
Het bedrijf CycloMedia rijdt tot 
1 november door de gemeente 
Hardenberg met camera-auto’s om 
vanaf de openbare weg panorama-
foto’s van 360 graden te maken. De 
gemeente gaat de foto’s onder meer 
gebruiken voor inspectie en beheer 
van openbare ruimtes en voor het 
maken van ruimtelijke plannen.

Langere treinen
 
Vanaf vrijdag 4 september rijden er 
drie verlengde treinen tussen Zwol-
le en Emmen. Hierdoor zijn er meer 
zitplaatsen voor de reizigers op de 
Vechtdallijn. Arriva heeft de treinen 
afgelopen weken laten ombouwen 
bij de Zwitserse treinfabrikant.

Oefenwinst
 
Deelnemers aan de Tour de France 
zouden na het eerste gewin zeg-
gen dat het nog ver is naar Parijs, 
maar supporters van voetbalclubs 
reageren iets anders. De HHC-fans 
verwachten toch zeker aan het eind 
van het seizoen promotie naar de 
nieuw te vormen Landelijke Divi-
sie, vooral nu het goed gaat in de 
oefenwedstrijden. Afgelopen week 
wonnen de Hardenbergers de Salen-
teincup in Nijkerk, na winstpartijen 
tegen IJsselmeervogels en Lienden.
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Als u liefhebber bent van de strips 
van Asterix & Obelix kent u hem 
wel: Nestorix, de oudste man van 
het Gallische dorpje in Bretagne. 
Een veteraan, maar nog kwiek en 
vitaal. Misschien komt dat doordat 
hij met een veel jongere vrouw is 
getrouwd, wie weet.
Zijn naam is afgeleid van Nestor, 
koning van de Griekse stad-stad 
Pylos, vermaard om zijn wijze 
woorden en gedachten. In ons 
taalgebruik wordt zijn naam spreek-
woordelijk gereserveerd voor het 
oudste en meest eerbiedwaardige 
persoon in een vereniging of ge-

zelschap. Of moet ik zeggen: was 
gereserveerd.

Dinsdag 18 augustus heeft de ge-
meenteraad van Hardenberg een 
nestor gekozen. Omdat Kees Slin-
gerland van GroenLinks is gestopt 
als raadslid kan hij geen nestor 
meer zijn. Nu is het Ria Juurlink 
geworden van de PvdA. Nou kun je 
veel zeggen van Ria, maar niet dat 
ze het oudste en eerbiedwaardigste 
persoon van de gemeenteraad is. 
Tenminste, dat eerste niet want Pe-
tra Baarslag is ouder, Wim Boersma 
is ouder en ook Wim Kloekhorst is 
ouder, om maar een paar te noe-
men. Is ze dan het langstzittende 
raadslid? Ook dat niet, want Wim 
Kloekhorst was al zo’n beetje raads-

lid toen Napoleon nog bij Waterloo 
verslagen moest worden. Waarom 
ze dan toch nestor is? Omdat ze 
het langst zittende raadslid van de 
‘nieuwe’ gemeente Hardenberg is. 
Sinds 2001 onafgebroken in de raad 
en Kloehorst is er een paar maan-
den tussenuit gepiept vanwege zijn 
overstap van PvdA naar OpKoers.

Trouwens, een heel gedoe om 
niks want de functie van nestor 
staat nergens in de gemeentewet 
genoemd. Het enige dat de nestor 
doet is een Nieuwjaarstoespraak 
houden. En zelfs van dat principe is 
in Hardenberg een paar jaar geleden 
afgeweken, toen het oudste en het 
jongste raadslid samen de toespraak 
hielden. Wat wèl in de gemeentewet 

staat is, dat de gemeenteraad een 
plaatsvervangend voorzitter moet 
kiezen. Voor het geval de burge-
meester is verhinderd of opgestapt, 
zoals vorige week de burgemeester 
van Schiermonnikoog heeft gedaan 
omdat hij volgens de Telegraaf een 
30-jaar jongere medewerkster van 
de gemeente aan de haak heeft ge-
slagen. Nou zal dat in Hardenberg 
niet snel gebeuren, want als onze 
burgervader dat zou doen zou hij 
al snel opgepakt worden wegens 
ongewenst contact met een min-
derjarige of zoiets. Hij is namelijk 
een stuk jonger dan zijn ex-collega 
uit Schiermonnikoog. Maar hij kan 
ziek worden, en in dat geval wordt 
het voorzitterschap van de raad 
waargenomen door het langstzit-

tende lid van de raad, staat in de 
gemeentewet. En als er meer leden 
van de raad even lang zitting heb-
ben, wordt de oudste in jaren de 
waarnemer. Tenzij de raad een ander 
kiest. En dat hebben de Hardenber-
ger raadsleden gedaan. Wie dat is? 
Het jongste raadslid, de 24-jarige 
Martijn Breukelman.

In plaats van het oudste en meest 
wijze raadslid als plaatsvervanger 
te kiezen hebben ze het jongste 
gekozen, en in plaats van het meest 
ervaren raadslid als nestor te kiezen 
hebben ze het meest gewenste ge-
kozen. Mocht Obelix dit allemaal 
onder ogen krijgen dan zou hij vast 
en zeker zeggen: “Rare jongens, die 
Hardenbergers.”

Wereldrecord voor Beerze Bulten

BEERZE - Je moet als camping tegenwoordig heel wat doen om de 
gasten aan je te binden, of om ze zo’n onvergetelijke ervaring mee 
te geven dat ze als onbezoldigd ambassadeur overal je vakantiepark 
aanprijzen. Bij de Beerze Bulten slagen ze daar telkens goed in. Met 
de jaarlijkse theaterprogramma’s bijvoorbeeld, met de stichting Bultje 
Foundation die zich inzet voor het welzijn van kinderen en met een 
camping-brede activiteit om in het Guinness Book of World Records 
te belanden.

Verleden jaar is dat gelukt met het record ‘De meeste mensen van de glijbaan 
binnen een uur’. Dit jaar had men bedacht het record te verbeteren van ‘De 
Langste menselijke ketting door een hoepel’. Een serieuze aangelegen-
heid, die veel logistieke inzet vergde van het recreatieteam. Want het veld 
moest geprepareerd worden, drankjes moesten gereed worden gehouden 
voor de deelnemers die zelf niks mochten vastpakken omdat ze de ketting 
niet mochten verbreken, ze moesten EHBO-spullen klaarleggen voor het 

geval vervelende wespen zouden toeslaan, uiteraard moest  een notaris 
gevraagd worden om te controleren of alles volgens de regels verliep en, 
niet onbelangrijk, ze moesten meer dan 564 personen warm maken voor 
de recordpoging. Als dat laatste zou lukken was het record dat vorig jaar 
in Ierland was gevestigd verbeterd.

Lang wachten op voldoende deelnemers
Er zou woensdag 12 augustus om 14.00 uur worden gestart, maar toen 
was nog maar een kwart van de benodigde deelnemers present. Pas drie 
kwartier later waren er voldoende mensen aanwezig om met de poging te 
beginnen. Uiteindelijk waren een uurtje na de start 581 volwassenen en 
kinderen door een hoepel gekropen. En dat allemaal zonder de handen los 
te laten, had notaris José Dekker geconstateerd. Haar bevindingen gaan 
samen met camerabeelden naar de redactie van het Guinness Book of World 
Records, die niet anders kan doen dan de Beerze Bulten voor de tweede 
keer als wereldrecordhouder noteren.

Oud-campingbaas Jan Hagedoorn was de eerste die door de hoepel kroop.

SIBCULO - Voor korfbalvereni-
ging KIOS’45 uit Sibculo was 
zaterdag 15 augustus een bijzon-
dere dag.

Het 70-jarig jubileum werd gevierd, 
de in het voorjaar geplaatste over-
kapping bij het clubgebouw kon of-
ficieel in gebruik worden genomen 
en voorzitter Gerrit Dragt werd Ko-

Onderscheiding voor KIOS-voorzitter
ninklijk onderscheiden. Tijdens het 
feestprogramma op zaterdagavond 
werden hem door de burgemeester 
de versierselen opgespeld die horen 
bij Lid in de Orde van Oranje Nas-
sau. Dat gebeurde overigens niet 
door de burgemeester van Harden-
berg, waartoe Sibculo hoort, maar 
door burgemeester Cornelis Visser 
van de gemeente Twenterand. Dragt 

is geboren in Sibculo maar woont 
in Vriezenveen, vandaar dat Visser 
de onderscheiding mocht uitreiken.

Gerrit Dragt is vanaf 1966 vrijwil-
liger bij KIOS’45, voornamelijk in 
de functie van bestuurslid, waarvan 
het langst als voorzitter. Hij heeft 
een kartrekkersrol vervuld bij het 
project Korfbalimpuls en is hij 

nauw betrokken geweest bij de re-
alisatie van de sporthal in Bergent-
heim. Dragt wordt als duizendpoot 
en drijvende kracht van KIOS’45 
bestempeld.
Samen met andere KIOS-vrijwilli-
gers heeft hij ervoor gezorgd dat de 
club over een mooie sportaccom-
modatie beschikt en een groeiend 
aantal jeugdleden telt.

Kinderen gratis

Kinderen reizen sinds zondag 16 
augustus gratis mee in de bussen 
van onder meer Syntus Overijssel. 
Het NS Kids Vrij abonnement is 
vanaf die datum ook geldig in de 
bus. Het gaat om een proef om te 
kijken of het openbaar vervoer aan-
trekkelijker kan worden gemaakt. 
West-Overijssel, de Achterhoek en 
IJsselmond zijn de eerste regio’s in 
Nederland waar dit abonnement niet 
alleen in de trein maar ook in de bus 
kan worden gebruikt. Met het abon-
nement kunnen kinderen van 4 tot 
en met 11 jaar gratis meereizen met 
volwassenen. Het is te gebruiken op 
alle dagen van de week, zowel in de 
spits- als in de daluren. De proef 
loopt tot en met december 2016.

Zwangerendag
Het Röpcke-Zweers ziekenhuis 
in Hardenberg verplaatst de voor-
lichtingsavonden voor zwangere 
vrouwen en hun partner van de 
maandag naar de dinsdag. Volgens 
het ziekenhuis is dat omdat die 
avond de deelnemers beter uitkomt. 
De eerste keer in het nieuwe seizoen 
is dinsdag 25 augustus van 20.00 tot 
22.00 uur. Aanmelden kan via de 
website van de Saxenburgh Groep.

Rood-zwart feest
Voetbalvereniging Mariënberg 
bestaat op 15 augustus officieel 70 
jaar. Om dit te vieren wordt van 
19 t/m 22 augustus een feestpro-
gramma afgewerkt.
Woensdagmiddag krijgen de E- en 
F-pupillen training van Arne Slot 
en Gert Heerkes, donderdagavond 
is er vanaf 19.30 uur een forumdis-
cussie met Jan Medendorp, Wim 
Kieft en Jan Smit, vrijdag staan 
een sponsorloop, een mixtoernooi 
en een FIFA-2015 spelavond op het 
programma. Zaterdagmiddag wordt 
een reünie gehouden, ‘s avonds gaat 
het dak van de kantine eraf, wanneer 
alle teams en bestuursleden een act 
opvoeren tijdens de Bonte Feest-
avond. De muziek wordt verzorgd 
door de band DaKKerAf.

Vragen
Aftredend GroenLinks-raadslid 
Kees Slingerland heeft nog wel 
enkele vragen aan B&W van Har-
denberg gesteld, maar de antwoor-
den zullen waarschijnlijk naar zijn 
opvolgster Anne van den Hoek 
worden gestuurd. Slingerland wil 
weten of er in de gemeente Harden-
berg grondmonsters zijn genomen 
op de plekken waar de NAM de 
laatste tijd actief is geweest. Hij is 
gealarmeerd door berichten dat in 
Tubbergen vervuiling van zware 
metalen is geconstateerd terwijl 
B&W niet op de hoogte waren 
gebracht.
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Misschien weten de inwoners van 
Hardenberg-Baalderveld het nog 
wel: als ze van hun wijk naar het 
dorpscentrum (oké, stadscentrum) 
fietsten en ze namen niet netjes de 
onlogische fietsroute langs de rech-
terkant van de weg maar langs de 
linkerkant, om de verkeerslichten te 
vermijden, dan liepen ze het risico 
op de bon geslingerd te worden. 
Menig Baaldervelder heeft de por-
temonnee moeten trekken om Oom 
Agent legaal af te kopen. Tegen-
woordig krijg je bijna een beloning 

als je de linkerkant neemt. Veel vei-
liger voor fietsers, met name voor 
jonkies, heeft men bedacht. En dus 
houdt niemand je tegen als je aan 
de voorheen verkeerde kant fietst.

Kun je nu als ex-boetebetaler je 
geld terug krijgen? Vroeger was 
het fout en moest je betalen, nu is 
het toegestaan en houdt niemand je 
staande. En da’s niet eerlijk, toch?
Zoiets is vorige week dinsdag ook 
in de gemeenteraad aan de orde ge-
komen, alleen ging het daar om het 
bouwen van een woning. In 2011 
wilde iemand aan de Parallelweg in 
De Krim een woning bouwen maar 
dat mocht niet vanwege de toen 
geldende regels. Nu heeft iemand 

anders ook zo’n verzoek ingediend 
en mag het wel, omdat de gemeen-
teraad inmiddels de regels heeft 
veranderd. Dit riekt naar willekeur, 
zei VVD-raadslid Erik Back, een 
opmerking die wethouder Douwe 
Prinsse in het verkeerde keelgat 
schoot. Niks willekeur, u hebt als 
raad de regels veranderd omdat de 
situatie op de woningmarkt onder-
tussen gewijzigd is. En wat volgens 
oude regels niet mocht mag vol-
gens de nieuwe regels wel, zei hij. 
Waarop Back reageerde met: ik zeg 
niet dat het willekeur is, maar er is 
een gevoel van willekeur ontstaan. 
Afijn, een Pinokkio was hij op die 
manier niet, maar zijn woorden vie-
len niet bij iedereen in goede aarde.

Enig hoofdschudden was ook merk-
baar toen het kakelverse Groen-
Links-raadslid Anne van den Hoek 
het woord nam. Het ging over de 
nieuwe stichting Ondernemershuis, 
waarin de gemeente een rol van 
kartrekker heeft en een klein deel 
van de kosten voor haar rekening 
neemt. De gemeente is gevraagd 
om de eerste aanzet te geven omdat 
ondernemers daar geen tijd voor 
hebben of er geen kaas van hebben 
gegeten. “Mij bekruipt het gevoel 
dat ondernemers niet kunnen on-
dernemen”, zei mevrouw Van den 
Hoek. Gelukkig kunnen de meesten 
dat wel, anders waren hun bedrij-
ven binnen de kortste keren op de 
fles gegaan. Maar een stichting op 

poten zetten die de economie moet 
opjutten, die een verbinding moet 
vormen tussen ondernemers en 
overheid en ondernemers onderling, 
dàt kunnen ze misschien nog niet 
zo goed. Wat de precieze rol van de 
gemeente wordt, welk meetbaar re-
sultaat wordt behaald en wanneer de 
gemeente zich terugtrekt, wilde de 
raad weten. Met name VVD-er Bert 
Gelling was scherp. Mede door zijn 
inbreng kon de portefeuillehouder 
Economische zaken – in dit geval 
burgemeester Peter Snijders – weer 
terug naar de tekentafel om een 
beter voorstel te maken. Tja, het 
begint erop te lijken dat Gelling het 
raadswerk een beetje onder de knie 
begint te krijgen.

Eigenlijk kan de raad volgende 
week niet anders besluiten dan 
het plan uit te stellen, gezien de 
massale tegenstand van de buurt 
maar ook om zelf geloofwaardig te 
blijven, nadat de raadsleden zoveel 
vraagtekens bij het nieuwbouwplan 

Gemeenteraad heeft grote twijfels
over bouwplan Lage Gaardenstraat

HARDENBERG - Hebt u geen alternatief plan voor nieuwbouw op 
de hoek Lage Gaardenstraat-Gramsbergerweg in het centrum van 
Hardenberg, wilden vorige week veel raadsleden weten. Wethouder 
Douwe Prinsse had daarop een duidelijk antwoord: “Wij stellen dit 
plan voor. En u bepaalt of het voorstel wordt aangenomen, wordt 
verworpen of dat het plan aangepast moet worden.”

hebben geplaatst.
Breukelman (CDA), Luiten (PvdA), 
Back (VVD) en Rodermond (D66) 
vonden allemaal dat een kwaliteit-
simpuls voor die plek niet verkeerd 
is, en tegen het gebouw dat er moet 
komen – kantoorruimte op de 

begane grond en twee woonlagen 
erboven – hadden zo ook niet veel 
bedenkingen. Maar het massale 
blok op dié plek, dat zagen ze niet 
zitten. Daarmee vonden ze zo’n 
beetje de hele publieke tribune 
aan hun zijde. Meer dan twintig 
buurtbewoners waren naar de 
raadsvergadering gekomen om hun 
ongenoegen te laten horen. Onge-
veer de enige straat in Hardenberg 
met nog een beetje fraaie aanblik 
zou door de nieuwbouw verpest 
worden, vonden ze.

Blijkbaar zijn er maar weinig 
mensen die het plan wèl zien zit-
ten, en die werken allemaal op het 
gemeentehuis zoals de in Scheve-
ningen woonachtige stadsarchitect 
Chris Zwiers of ze zijn eigenaar van 
het terrein. Die laatste, makelaar 
Danes, wil het vijftig jaar oude 
kantoorpand van Provinciale Wa-
terstaat slopen en er kantoorruimte 
en appartementen voor in de plaats 
zetten. Dat vindt het kwaliteitsteam 
voor het centrum van Hardenberg 
eigenlijk wel een goed idee. De plek 
krijgt meer uitstraling, vinden ze, en 
het gebied krijgt een kwaliteitsim-

puls. Dat er behalve kantoorruimte 
5 appartementen moeten komen 
snappen ze, want dan wordt het 
bouwplan betaalbaar.
D66’er Rodermond vond dat het 
massale bouwblok niet in die buurt 
past: “Je doet de omgeving teveel 
geweld aan”, meende hij. Wethou-
der Prinsse dacht daar anders over, 
volgens hem doet het plan wel recht 
aan de omgeving. De omgeving zelf 
begreep niet waarom het belang 
van één persoon voorrang heeft 
boven het belang van de buurt. De 
bewoners maakten in hun verhaal 
met foto’s en tekeningen duidelijk 
dat er teveel functies op een klein 
oppervlak komen, dat vergeleken 
met de omgeving het beoogde pand 
te groot en te massief wordt, dat de 
architectuur vloekt met de omge-
ving en dat het plan in strijd is met 
de criteria die in de Welstandsnota 
van de gemeente staan vermeld.

Dinsdag 1 september neemt de 
gemeenteraad een besluit over 
het voorstel van B&W en dan zal 
duidelijk worden welke van de drie 
opties de raad kiest: wel bouwen, 
niet bouwen of anders bouwen.

Het houten kantoor moet plaatsmaken voor een pand van drie verdiepingen hoog.

HARDENBERG - Het Centraal 
Orgaan opvang Asielzoekers 
(COA) vroeg een plek voor 1000, 
de bewoners van Heemserveen 
boden 500 en B&W stellen nu 
de raad voor 700 asielzoekers op 
te vangen, met een uitloop naar 
750. Het is de bedoeling dat ze 
in een nieuw azc terecht komen 
op toekomstig bedrijventerrein 
Heemserpoort in Heemserveen.

Dat B&W precies tussen vraag en 
aanbod zijn gaan zitten lijkt bijna 
een koehandel, maar dat is het vol-
gens het college zeker niet.
“Ons uitgangspunt is de kwaliteit 
van het opvangcentrum”, zegt wet-
houder René de Vent. “Dat betekent 
goede voorzieningen op het gebied 
van onderwijs, medische voorzie-
ningen en toezicht. En dat kan pas 
bij een aantal van 700, zo heeft het 
COA voorgerekend.” Twee leden 
van de klankbordgroep, die zichzelf 
bij de persbespreking van het voor-
stel hadden uitgenodigd, vertelden 
dat ze andere geluiden van het COA 
hadden gehoord. 
Volgens Eddy Schottert en Willem 
Boeke kan die kwaliteit ook bij 
500 asielzoekers worden geleverd. 
Zij denken dat de gemeente zich 
door financiële motieven heeft 
laten leiden. Bij 500 asielzoekers 
kost het de gemeente geld, bij 600 
asielzoekers wordt quitte gespeeld 
en bij 700 asielzoekers wordt geld 
verdiend. “Pertinent onwaar”, aldus 
De Vent. “Ons uitgangspunt is vanaf 
het begin geweest dat de opvang ons 
geen geld moet kosten en dat we er 
niet aan willen verdienen. In vijf 
jaar tijd houden we zo’n 180.000 
euro over en dat geld kan gebruikt 
worden om te voldoen aan een mo-
tie van de gemeenteraad, namelijk 
het verbeteren van het woongenot 
in het gebied waar het azc komt en 
de directe omgeving.”

De klankbordgroep is teleurgesteld 
dat B&W niet haar hele advies heeft 
opgevolgd. Dinsdag 29 septem-
ber moet blijken of dat gevoel er 
nog steeds is, want dan neemt de 
gemeenteraad een besluit over de 
mogelijke komst van AZC Heem-
serpoort.

B&W leggen grens 
bij 700 asielzoekers

Wilde zwijnen
 
Boeren in de omgeving van de 
Engbertsdijksvenen hebben last 
van wilde zwijnen. De beesten 
horen niet thuis in Overijssel, zijn 
er ook niet welkom maar trek-
ken zich daar uiteraard niets van 
aan. Dat kon hun wel eens de kop 
kosten want als ze niet ‘gewoon’ 
verdwijnen mogen ze in het uiterste 
geval worden afgeschoten, hebben 
Staatsbosbeheer, de provincie en de 
boeren afgesproken. De dieren zijn 

afkomstig uit Duitsland. Doordat de 
Engbertsdijksvenen niet voldoende 
voedsel leveren struinen de dieren 
de omgeving af  op zoek naar eten.

Willem Snel
 
De stichting Historische Projecten 
Hardenberg heeft bij het bestuur 
van waterschap Vechtstromen ge-
vraagd het gemaal Willem Snel bij 
Gramsbergen weer zijn naam terug 
te geven. De letters zijn namelijk al 
enige tijd verdwenen. De stichting 

vraagt op haar Facebookpagina 
om actie, omdat het donderdag 20 
augustus een halve eeuw geleden 
was dat het gemaal met de naam 
Willem Snel werd opgeleverd. 
Snel was onder meer secretaris van 
waterschap De Bovenvecht, een van 
de voorlopers van Vechtstromen, hij 
was journalist van de Vechtstreek en 
eigenaar van Snel’s Boekhandel aan 
de Voorstraat.



Woensdag 2 september 2015

.............ergee
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Het RTV Oost Oktoberfest dat 
10 oktober in de Evenementenhal 
in Hardenberg wordt gehouden 
is een publiekstrekker. Er komen 
veel mensen van verre die gek zijn 
op bier, witte wijn, bratwurst en 
Tiroler muziek, het evenement laat 
zien dat Hardenberg een levendige 
en aantrekkelijke gemeente is, de 
tv-opnames zorgen voor promotie 
van Hardenberg en er wordt door 
de bezoekers een aardig geldbedrag 
besteed in de gemeente Hardenberg. 
Eigenlijk zou dit evenement in 
aanmerking komen voor gemeen-

telijke subsidie, ware het niet dat 
het een commercieel product is. De 
hossende, drinkende, etende en zin-
gende massa (nee, geen zuipende, 
vretende, lallende bende want het is 
toch wel een beschaafd feestje), die 
groep dus, moet gewoon geld in het 
laadje brengen. Niks mis mee, maar 
dat gaat de lokale overheid niet ook 
nog eens financieel belonen. Wat 
dan wel? Waar gaat het geld uit de 
subsidiepot dan naar toe?

Wèl naar Gramsbergen, voor de 
jaarlijkse feestweek, maar dat 
kon dit jaar wel eens de laatste 
keer zijn. Door een soort ‘vorm-
fout’ is er achteraf toch nog wat 
geld overgemaakt, maar het lijkt 

erop dat dit niet nog eens gebeurt. 
Elk dorp heeft zo rond deze tijd 
een feestweek, feestdriedaagse of 
feestweekend, als erfenis van de 
Oranjefeesten toen Wilhelmina 
nog koningin was. Dus zo uniek is 
Gramsbergen nou ook weer niet.
Niet naar Dedemsvaart, waar ze 
met de Dedemsvaria ook zo’n 
week hebben. Onterecht, vond het 
Dedemsvaria bestuur. Wij trekken 
80.000 bezoekers, hebben sportieve 
onderdelen, de talentenjacht en het 
open podium versterken het cultu-
rele beleid en de mensen geven veel 
geld uit bij de lokale middenstand. 
Afijn, de Commissie Bezwaar-
schriften moest eraan te pas komen 
om het bestuur duidelijk te maken 

dat B&W toch echt volgens de re-
gels hebben gehandeld.

Maar welk evenement krijgt dan 
voor de onderdelen toerisme, geld 
besteden, uitstraling, cultuur en 
sport zoveel punten dat het wel in 
aanmerking komt voor een sub-
sidie? Het ballonnenfestival, riep 
de een, maar buiten Hardenberg 
kent niemand dat. Het ziet er wel 
zwart van de mensen maar dat zijn 
voornamelijk campinggasten. Het 
pleinfeest op de Markt in Harden-
berg, riep een ander, maar als je 
naar de TROS op Nederland 1 kijkt 
zie je dat bijna elke stad zo’n feest 
heeft, voornamelijk voor de eigen 
bevolking.

Oeverloos genieten aan de Vecht? 
Grasbaanraces in Balkbrug? De-
demsvaart Natuurlijk? Allemaal 
evenementen die voornamelijk ei-
gen volk trekken, meer geld kosten 
dan ze opleveren en zeker het toe-
risme niet bevorderen of vanwege 
de uitstraling Hardenberg promo-
ten. En toch hebben nou net die 
evenementen subsidie ontvangen. 
Het hangt blijkbaar van de vlotte 
ambtelijke pen af of er voldoende 
volzinnen geproduceerd kunnen 
worden om subsidie te kunnen ver-
strekken of niet. Organisatoren van 
evenementen doen er derhalve goed 
aan zelf met woordkunstenaars voor 
de dag te komen, want wie schrijft 
die blijft.

VROOMSHOOP - De brand-
weer in Vroomshoop heeft een 
nieuwe start gemaakt. Eigenlijk 
de tweede in bijna drie jaar tijd. 
De eerste was in januari 2013, 
toen alle 31 korpsen in Twente sa-
mengevoegd zijn tot een regionale 
brandweerorganisatie. De tweede 
was vrijdag 28 augustus, toen de 
nieuwe brandweerkazerne aan 
het Plantsoen officieel in gebruik 
werd genomen.

Die opening werd voor de ogen 
van tientallen brandweerlieden 
en buurtbewoners verricht door 
burgemeester Cornelis Visser van 
Twenterand en Stephan Wevers, 
commandant Brandweer Twente. 
Op de plek waar eigenlijk de brand-
weer al jaren was gehuisvest, alleen 

Nieuw jasje voor kazerne Vroomshoop

nu in een nieuw jasje. Aan het begin 
van dit jaar stond er aan het Plant-
soen in Vroomshoop alleen nog een 
staalconstructie, de laatste resten 
van wat ooit een brandweerkazerne 
was. De staat van het gebouw was 
zo slecht dat het niet meer voldeed 
aan de eisen voor een goede brand-
weerkazerne. Er is toen besloten om 
het pand helemaal te renoveren. De 
brandweerlieden en hun materieel  
kregen tijdelijk onderdak aan de 
Sluiskil in Vroomshoop. “Deze 
kazerne laat zien dat de brandweer 
goed onderdak belangrijk vindt. Er 
wordt niet alleen geïnvesteerd in 
opleidingen en materieel maar ook 
in gebouwen. In dit geval was het 
vanwege de slechte staat van het 
gebouw nodig, maar een kazerne is 
meer dan een plek voor de brand-

weerwagens. Het is een ontmoe-
tingsplek voor de brandweerlieden 
waar lief en leed wordt gedeeld. En 
het is voor de brandweerlieden in 
Vroomshoop hun visitekaartje: een 
oude kern met een moderne uitstra-
ling”, vond burgemeester Visser.

De bouw van de kazerne door het 
lokale aannemersbedrijf Webbink is 
in rap tempo gebeurd. In januari is 
met de renovatie gestart, 10 april is 
de eerste steen gelegd en eind juni 
kon het pand al worden betrokken. 
Sinds ze in de nieuwe kazerne zit-
ten moesten de 16 vrijwilligers in 
Vroomshoop al 13 keer uitrukken. 
Dat is vaak voor een redelijk klein 
team en brandweercommandant 
Wevers hoopte dan ook dat de Open 
Dag van zaterdag 29 augustus vers 

bloed zou opleveren. “Eventuele 
nieuwe brandweerlieden komen 
in een goede organisatie terecht. 
Ondanks de 6 miljoen euro die we 
na de samenvoeging moesten bezui-
nigen is de Brandweer Twente goed 
op orde”, aldus Wevers.

Bij een officiële opening horen 
cadeaus en burgemeester Visser 
was dan ook niet met lege handen 
gekomen. Hij had de vlag van de 
gemeente Twenterand meegenomen 
om te laten zien, zo zei hij, dat de 
gemeente trots is op de brandweer. 
Tot opluchting van het brandweer-
personeel dat verantwoordelijk is 
voor de financiën vertelde hij even 
later dat de bijbehorende vlaggen-
mast ook door de gemeente wordt 
geschonken.

© Roel Gritter

Met fakkels, waterstralen en ballonnen werd de brandweerkazerne officieel geopend door brandweercommandant Wevers (l) en burgemeester Visser.

HARDENBERG - Het is een lang-
durig proces, maar er begint nu 
wat schot te komen in het project 
Windpark De Veenwieken. Het 
plaatsen van windmolens in een 
gebied ten zuiden van Dedems-
vaart, op de grens van de gemeen-
ten Hardenberg en Ommen, heeft 
nogal wat voeten in de aarde. Het 
onderzoek naar het effect op het 
milieu is achter de rug, zodat de 
inspraakrondes kunnen beginnen

In Dedemsvaart-zuid zouden vol-
gens het plan van de bedrijven De 
Wieken bv en Raedthuys Wind-
energie bv tien windmolens komen: 
vijf in Hardenberg en vijf in Om-
men. De gemeente Ommen wilde 
nergens aan meewerken, zodat de 
provincie deze gemeente buiten-
spel heeft gezet en zelf de regie 
in handen heeft genomen. Er is nu 
onderzocht wat de gevolgen zijn 
op de leefomgeving als de molens 
worden geplaatst, wat de natuur te 
duchten heeft en wat de invloed is 
op de veiligheid voor de bewoners 
en hun omgeving. Verder is gekeken 
welke alternatieven er zijn voor de 
oorspronkelijke plannen. De tech-
nische ontwikkeling van de laatste 
jaren maakt het namelijk mogelijk 
langere en stillere windmolens te 
plaatsen.

Het blijkt dat de energieproductie 
het geringst is als er 8 windmolens 
worden geplaatst met een ashoogte 
van 100 meter en het hoogst als er 
16 windmolens komen van 135 me-
ter hoog. Uit het milieuonderzoek 
blijkt dat er vrijwel geen verschil 
is tussen het effect op de omgeving 
van een windmolen van 100 meter 
hoog en eentje van 135 meter hoog. 
De initiatiefnemers stellen daarom 
voor 10 molens te plaatsen - meer 
was voor de raad van Hardenberg 
niet bespreekbaar - van 135 meter 
hoog, met een rotordiameter van 
maximaal 110 meter.
De uitkomsten van het milieuon-
derzoek worden nu beoordeeld door 
de gemeenteraad van Hardenberg 
(22 september en 6 oktober) en 
Provinciale Staten. Als die met 
de plannen instemmen start de in-
spraakprocedure.

Voorkeur voor
10 windmolens,
135 meter hoog

HARDENBERG – De gemeente 
Hardenberg is van plan minder 
chemische middelen te gebruiken 
bij de bestrijding van onkruid op 
klinkerwegen, fietspaden en trot-
toirs, de zogenoemde niet-gesloten 
verhardingen. Tot nu toe werd daar 
Glyfosaat voor gebruikt, maar dat 
middel is vanaf volgend jaar buiten 

Onkruid bestrijden met minder chemische middelen
de landbouw verboden. Helemaal 
zonder chemische middelen lukt 
nog niet, volgens de gemeente, 
maar een combinatie van laag-risico 
middelen, niet-chemische middelen 
en afmaaien, vegen en branden is al 
een stuk duurzamer. De bedoeling 
is op den duur helemaal geen che-
mische middelen meer te gebruiken.

Het nadeel van deze nieuwe manier 
van werken is een hoger prijskaart-
je. Tot nu toe kostte de onkruidbe-
strijding zo’n 65.000 euro per jaar. 
Dat wordt straks ongeveer 180.000 
euro per jaar.

HARDENBERG - Twee wedstrij-
den gespeeld en nog maar een half 
uur acceptabel voetbal laten zien: 
het gaat met HHC nog niet zo 
goed als in de voorbereiding op het 
nieuwe seizoen. Tegen ON Sneek 
konden anderhalve week geleden 
met enig fortuin de punten in Har-
denberg worden gehouden, maar 

Sof in Werkendam afgelopen zaterdag in Werkendam 
tegen kampioen Kozakken Boys 
werd kansloos met 3-1 verloren. 
De Werkendammers speelden in 
hoog tempo en wisten hun kansen te 
benutten, terwijl de Hardenbergers 
amper een kans creëerden. Pas toen 
het al 3-0 stond kon HHC iets terug 
doen, maar dat was niet meer dan 
een eretreffer. Komende zaterdag 
komt Katwijk op bezoek.



Woensdag 9 september 2015

.............ergee
Jaren geleden heb ik eens een 
bijeenkomst meegemaakt bij een 
woning aan de Gramsbergerweg in 
Hardenberg, waar een wichelroede-
loper kon aanwijzen waar Rudolf 
van Coevorden was geradbraakt. 
Die was een paar jaar na de Slag 
bij Ane in 1227 naar het kasteel in 
Hardenberg gelokt om te praten met 
de bisschop van Utrecht over vrede, 
maar in plaats daarvan ter dood 
gebracht. De wichelroedeloper was 
echter méér dan wichelroedeloper, 
hij was ook helderhorende. Geen 
helderziende, nee, helderhorende. 

En hij hoorde daar in de tuin van 
de woning aan de Gramsbergerweg 
het gekerm van Rudolf die gemar-
teld was.
Zo iemand hebben we ook in de 
gemeenteraad zitten. Twee weken 
geleden schreef  ik over iemand 
in De Krim die enkele jaren gele-
den geen woning mocht bouwen, 
terwijl een ander dat nu wel mag, 
nadat de regels zijn veranderd. Tja, 
shit happens. VVD-raadslid Back 
bespeurde toen een zweem van 
willekeur, maar die opmerking werd 
meteen door wethouder Prinsse 
gepareerd, want de gemeenteraad 
had zelf de regels veranderd. Vo-
rige week dinsdag begon Back er 
weer over en hij vond het mooi 

dat de wethouder zijn excuses had 
gemaakt aan de ontroostbare Krim-
meneel, of Krimmenaar. Hij was de 
enige die dat had gehoord, dus hij 
moet wel een helderhorende zijn. 
Navraag bij Prinsse bracht ook geen 
licht in de duisternis: hij was zich 
van geen excuus bewust, omdat de 
gemeente zich nergens voor hoefde 
te verontschuldigen. En dus wat 
het gedoe niet meer dan alweer een 
mislukte VVD-poging om Prinsse 
aan te pakken.

Nou was de Gramsbergerweg niet 
alleen jaren geleden in het nieuws, 
de straat was ook vorige week ‘talk 
of the town’. Buurtbewoners ageren 
tegen de plannen van makelaar 

Danes, die op de hoek van de Lage 
Gaardenstraat en de Gramsberger-
weg een kantoorpand met twee 
woonlagen wil bouwen. Ook de 
gemeenteraad was niet erg blij met 
het plan. Hoewel Danes in eerste in-
stantie in een brief alle argumenten 
van de buurt van tafel veegde, heeft 
hij vlak voor de raad een besluit 
zou nemen het plan toch maar te-
ruggenomen. Vol onbegrip over de 
gang van zaken, overigens. En ge-
schrokken van de reacties van buurt 
en raad. Want het was toch zo’n 
mooi plan, samen met de gemeente 
gemaakt, de buurt was uitgenodigd 
het plan te bekijken maar vrijwel 
geen bewoner had dat gedaan. Ei-
genlijk heb ik aan de hand van de 

stadsarchitect de zaak ontwikkeld, 
schrijft Danes in een brief aan de 
raad. En misschien is dat nou het 
net probleem. Een stadsarchitect 
die in Scheveningen woont en in 
Amsterdam werkt weet misschien 
goed hoe betondorp eruit moet zien, 
maar minder wat past in een straat in 
Hardenberg uit de jaren ‘30. Als de 
gemeente nou eens de stadsarchitect 
met een mooie bos bloemen het 
bos instuurt en een buitenstaander 
vraagt die meer oog heeft voor de 
schaal van Hardenberg? Misschien 
krijgen we dan niet meer zulke 
spannende, vernieuwende bouw, 
maar waarschijnlijk wel meer be-
grip en overeenstemming. En wat 
is nou meer waard?

HARDENBERG - Sinds Arriva het vervoer op de spoorlijn Zwolle-Emmen 
heeft overgenomen van de NS gaat het een stuk beter met het aanbod van 
reizigers, want eerst is het aantal ritten in de spits verdubbeld van 2 tot 4 
per uur en nu zijn enkele treinstellen langer gemaakt om alle passagiers 
een zitplaats te bieden. Die verlengde treinstellen zijn afgelopen vrijdag 
officieel in gebruik genomen op station Zwolle.
De langere treinstellen zijn hard nodig want het aantal reizigers op deze 
route steeg de afgelopen jaren met 20 procent. In opdracht van de provincies 
Overijssel en Drenthe heeft vervoerder Arriva drie treinen naar treinfabri-

Langere treinen op Vechtdallijnen

Als je een grote trein hebt moet je uiteraard ook een grote schaar gebruiken voor de officiële ingebruikname van de verlengde treinen.

kant Stadler in Zwitserland gestuurd om ze te verlengen. De originele trein 
had 105 zitplaatsen, de verbouwde 55 meer. Dat levert in totaal in de spits 
tussen Emmen en Zwolle 160 zitplaatsen op.

De drie treinen zijn vrijdagmiddag in Zwolle in gebruik genomen door 
gedeputeerde Bert Boerman van de provincie Overijssel, gedeputeerde 
Henk Brink van de provincie Drenthe, Hellen van Dongen van het minis-
terie van Infrastructuur en Milieu en directielid André Cnossen van Arriva 
in gebruik genomen.

HARDENBERG - Het gemeentebe-
stuur van Hardenberg zet druk op de 
provincie om ervoor te zorgen dat 
Noordoost-Overijssel verbonden 
blijft met de rest van Nederland. 
Dat werd vorige week dinsdag tij-
dens de raadsvergadering duidelijk 
toen CDA-raadslid Gerrit van den 
Berg van B&W wilde weten wat er 
gedaan wordt en nog gedaan moet 
worden om een vlotte doorstroming 
naar de A28 te krijgen, nu er weer 
allerlei verhalen de ronde doen over 
een nieuwe weg.

Volgens verkeerswethouder Jannes 
Janssen is het wel helder wat er 
moet gebeuren. “Tot een paar jaar 
geleden had de provincie een visie 
over de N340 van Zwolle naar Har-
denberg. Maar opeens was er een 
politieke meerderheid die de visie 
aan de kant schoof en alleen maar 
naar het geld keek dat nodig was 
voor verbetering. Door alle investe-
ringen die al zijn gedaan en doordat 
alternatieven een stuk duurder zijn 
geworden zal het plan dat nu op 
tafel ligt niet meer veranderen. Het 
doel van de verbetering was ooit 
zorgen voor veiligheid, leefbaarheid 
en doorstroming. Dat laatste lijkt 
een beetje het kind van de rekening 
te worden. Van Zwolle naar Dalfsen 
gaat straks nog wel, als de spoorlijn 
geen hindernis meer is. Maar daarna 
houdt het op. Wij willen samen met 
Ommen aandringen op in elk geval 
aanpak van het viaduct bij Varsen en 
de aansluiting op de N48, de weg 
van Raalte naar Hoogeveen.”

Janssen vertelde verder dat hij 
samen met buurgemeente Ommen 
op bezoek gaat bij Gedeputeerde 
Staten. “We willen voor december 
duidelijkheid over het vervolg van 
de plannen, het is niet de bedoe-
ling dat we met de armen over 
elkaar blijven zitten. We zetten nu 
in op inhoud, dat wil zeggen op 
snelle doorstroming. Noordoost-
Overijssel moet niet te ver weg 
liggen, anders is de regio niet meer 
interessant voor bedrijven.”

Gemeente zet druk 
op verbetering N340

HARDENBERG - De stichting 
2015 heft zich op. Maar de be-
stuursleden willen eigenlijk met-
een een doorstart maken en 
hebben daar onder meer de steun 
voor nodig van de gemeenteraad.

De Hardenberger millenniumstich-
ting is in 2007 opgericht om mee 
te helpen de acht doelstellingen 
van de Verenigde Naties uit 2000 
te bereiken. Die doelstellingen 
waren onder meer een wereld 
zonder honger, goed onderwijs 
voor iedereen, schoon drinkwater 
en minder kindersterfte. Daarnaast 
wilde de stichting de Hardenberger 
bevolking bewust maken van de 
millenniumdoelen en haar actief bij 
de activiteiten betrekken. Dankzij 
onder meer een forse subsidie van 

Stichting 2015 wil doorstart maken
het ministerie van Buitenlandse Za-
ken, een nog grotere bijdrage van de 
gemeente Hardenberg en geld uit de 
erfenis van de gebroeders Markflü-
wer uit Balderhaar kon de afgelopen 
acht jaar ruim 2,2 miljoen euro 
worden besteed aan goede doelen.

Nu, in 2015, zit het werk van de 
stichting er officieel op, maar de 
arbeid is nog lang niet gedaan. 
Tijdens een presentatie voor de 
gemeenteraad vertelde secretaris 
Eberhard Dijkhuis vorige week 
dinsdag dat de bestuursleden op 
dezelfde weg willen doorgaan, maar 
dan financieel een tandje lager. “Het 
is geen 2007 meer, we snappen dat 
er gewoon minder geld beschikbaar 
is. We willen daarom ook de hulp 
beperken tot Hardenberger stich-

tingen die in het buitenland actief 
zijn. Lokale hulp verlenen kan 
ook, maar op dat terrein zijn al veel 
Hardenberger instellingen actief.” 
Volgens Dijkhuis is het de bedoe-
ling het verdubbelingsprincipe mee 
te nemen naar de nieuwe stichting. 
Dat wil zeggen dat instellingen die 
hulp vragen zelf ook geld moeten 
regelen, waarna de stichting dat  
bedrag verdubbeld, tot een bepaald 
maximum.
 
Dijkhuis vertelde dat gedacht wordt 
aan het werken met een budget van 
100.000 euro per jaar: de helft van 
het ministerie van Buitenlandse 
Zaken, de andere helft van de ge-
meente Hardenberg. Hij hoopt dat 
de gemeenteraad het verzoek van 
hem en zijn medebestuursleden wil 
bespreken tijdens de begrotingsver-
gadering voor 2016.

HARDENBERG - Meestal krijgen 
mensen een lintje als ze zich jaren-
lang het vuur uit de sloffen hebben 
gelopen op kerkelijk gebied, of als 
manusje-van-alles zo’n beetje in 
hun eentje een voetbalclub hebben 
gerund. Maar iemand die vooral 
bekendheid geniet als onderne-
mer kom je niet zo vaak tegen in 
het rijtje met gedecoreerden. De 
uitzondering op de regel is Henk 
Wiersma van Itter Electronics. Bij 
de opening van zijn nieuwe bedrijf 
Futurion, afgelopen vrijdag op in-
dustrieterrein Broeklanden, kreeg 

hij van burgemeester Peter Snijders 
de versierselen opgespeld die horen 
bij de onderscheiding Ridder in de 
Orde van Oranje-Nassau.

Wiersma heeft dan ook wel iets 
meer gedaan dan alleen een eigen 
zaak opbouwen. Zo is hij bestuurs-
lid van Rotary Hardenberg en voor-
zitter van de stichting Tuinen Mien 
Ruys en de stichting Toeristisch 
Informatiepunt Hardenberg. Op 
zijn eigen vakgebied is hij actief 
als bestuurslid van de Koninklijke 
Metaalunie-district Oost, de Stich-
ting Beroepsopleidingen Noord-
oost-Overijssel en de Kamer van 
Koophandel Oost-Nederland. En 
dat is nog maar een deel van zijn ac-
tiviteiten. Omdat hij jarenlang veel 
voor de samenleving heeft gedaan 
mocht hij vrijdag de koninklijke 
onderscheiding in ontvangst nemen.

Lintje voor 
ondernemer
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Zo’n tweeduizend jaar geleden 
schreef Seneca, een Romeinse 
schrijver en filosoof, de volgende 
woorden: “De tijd zal komen dat 
onze nakomelingen zich zullen af-
vragen waarom we bepaalde  dingen 
niet hebben geweten, die voor hen 
toch zo duidelijk zijn.” Hij bedoelde 
dat sommige dingen voor bepaalde 
mensen zo duidelijk zijn, dat ze niet 
snappen dat anderen dat niet hebben 
gezien. Die manier van denken is 
trouwens van alle tijden, zei Seneca. 
Niks bijzonders dus. Maar soms is 
die verwondering wèl terecht. In 
het geval van D66 in Hardenberg, 

bijvoorbeeld. Of zou er iets anders 
aan de hand zijn?

Vorige week stuurde fractievoor-
zitter Jacco Rodermond vragen 
aan B&W over subsidie voor de 
Dedemsvaria. Of eigenlijk over het 
gebrek aan subsidie. Het was hem 
duidelijk geworden dat het stich-
tingsbestuur van de Dedemsvaria 
geen centen van de gemeente krijgt 
om het feestje voor de inwoners 
te betalen. De reden was, zo had 
hij begrepen, dat het evenement 
geen regionale uitstraling heeft. 
Zijn partij ziet dat anders. Sinds de 
start in 1971 trekt het evenement 
veel toeristen, het staat ver buiten 
de dorpsgrenzen bekend en het 
verbindt de inwoners en onderne-

mers onderling. Een onmisbare 
schakel in de samenleving, schrijft 
de D66’er ook nog.

Rodermond wil van B&W weten 
of het klopt dat het evenement geen 
subsidie krijgt omdat het geen regi-
onale uitstraling heeft. Verder wil 
hij weten of B&W cijfers hebben 
van het aantal bezoekers. En verder 
vraagt hij welke mogelijkheden er 
zijn om de Dedemsvaria te blijven 
ondersteunen.

En hier begint de verwondering 
over het gedrag van het D66-raads-
lid. Want nou zet Rodermond weer 
een ambtenaar aan het werk die 
vragen moet beantwoorden, terwijl 
de D66’er die antwoorden zelf kan 

vinden. Of ze misschien zelfs al 
weet. In de openbare Besluitenlijst 
van B&W van 25 augustus wordt de 
zaak al genoemd, inclusief het be-
zwaar dat het bestuur van de stich-
ting Dedemsvaria heeft ingediend 
en de reactie van de Commissie 
voor Bezwaarschriften. En daarin 
valt te lezen aan welke voorwaarden 
een club, instelling, stichting of 
vereniging moet voldoen om voor 
subsidie in aanmerking te kunnen 
komen. Dat zijn er overigens nogal 
wat, veel meer dan de regionale 
uitstraling die Rodermond noemt. 
Bovendien is het volgens de Com-
missie terecht dat B&W geen sub-
sidie hebben verstrekt. Dat had het 
raadslid zelf allemaal kunnen lezen, 
daar hoefde geen enkele vraag over 

gesteld te worden.

Vreemd ook dat Rodermond B&W 
om cijfers vraagt, terwijl hij zelf 
zonder bewijs te leveren zegt dat 
het evenement veel toeristen trekt 
en ver buiten de dorpsgrenzen be-
kend staat.
Een verhaal voor de bühne, meer 
is het vragenlijstje van Rodermond 
niet. En zijn overbodige vragen 
kosten ook nog eens ambtelijke 
tijd, dus geld van de gemeenschap. 
Misschien zouden raadsleden le-
ges moeten betalen van, zeg, vijf 
tientjes, voordat ze vragen mogen 
stellen. Dan heb je meer kans dan 
nu het geval is dat er iets zinnigs 
wordt gevraagd.

HARDENBERG – “Het was een 
eer met en voor jullie te mogen 
werken, het ga jullie goed!” Met die 
woorden eindigt directeur Jeroen 
van Dijk van Bouwbedrijf Van Dijk 
uit Hardenberg een bericht aan zijn 
(ex-)medewerkers over het fail-
lissement van het bedrijf. Vorige 
week heeft hij zelf het faillissement 
moeten aanvragen. Niet, omdat er 
geen orders zijn voor het bedrijf, 
maar omdat de bank geen overbrug-
gingskrediet wilde verlenen nu het 
na de bouwvak even wat minder 
ging. Van Dijk zat net weer in de lift 
na twee zware verliesjaren, waarbij 
soms onder de kostprijs is gewerkt 
om het personeel aan het werk te 
kunnen houden. De orderporte-
feuille was nu weer aardig gevuld, 
de vooruitzichten goed maar een 
gebrek aan direct geld om aan de 
betalingsverplichtingen te kunnen 
voldoen heeft het bedrijf de kop ge-
kost. Bij Van Dijk Bouw en Bouw-
lijn Van Dijk werken ongeveer 90 
personen. Curator Van Hel probeert 
zoveel mogelijk onderdelen te 
redden. Dat gaat volgens hem wel 
lukken, omdat het een goed bedrijf 
is met goede voortuitzichten.

HARDENBERG - Terwijl de 
zwemmers, beachvolleyballers en 
atleten woensdagavond een toast 
uitbrachten op de officiële opening 
van ‘hun’ Sportboulevard in Har-
denberg, zaten de liefhebbers van 
voetbal en muziek in de kantine 
van HHC op sportpark De Boshoek. 
Daar vonden op dat moment de 
opnames plaats van de 3e aflevering 
van de talkshow HHC-Now van 
presentator Piet-Cees van der Wel. 
Gasten waren dit keer Marjolein 
Evers (damesteam Bruchterveld), 
Marc Doornbos (oud-keeper HHC-
1), Philip Ties (nieuwe middenvel-
der van HHC) en Sanne Hans (Miss 

Miss Montreal en Mooi Wark 
zorgen voor volle HHC-kantine

© Roel Gritter

Sanne Hans (Miss Montreal) had veel fans in de HHC-kantine, die de humoristische anekdotes over haar jeugd wel konden waarderen.

Montreal). De muzikale bijdrage 
was van de Drentse formatie Mooi 
Wark, die onder meer de nieuwe 
single Dan weej der eem van ten 
gehore bracht. Samen zorgden ze 
voor een ‘uitverkocht’ clubhuis De 
Trefhoek, wat eigenlijk inhield dat 
alle gratis kaarten op waren omdat 
er niet meer plek in de zaal was.

Marjolein Evers was uitgenodigd 
om te vertellen over de buitengewo-
ne prestaties van het damesteam uit 
dit dorp onder de rook van Harden-
berg. Het hele team was trouwens 
aanwezig, maar dat had misschien 
ook iets te maken met de komst van 

Sanne Hans, die nogal populair is in 
haar geboorteregio. Die regio wordt 
wellicht ooit weer haar plek om te 
wonen, vertelde de zangeres, want 
nu woont ze in Amersfoort omdat 
een centrale ligging nodig is voor 
haar werk, maar naar Noordoost-
Overijssel reizen voelt voor haar 
als thuiskomen.

Binnenkort is ze weer in de buurt, 
want ze is druk doende met de orga-
nisatie van het festival Bierpop op 
7 november in de Evenementenhal. 
Een deel van de line-up staat al op 
de site van Bierpop, maar Sanne 
kon nog een nieuwtje vertellen. “Ik 
kan absoluut niet mondharmonica 
spelen, maar toen ik een jaar of 
acht was lukte het met één liedje 
wel, van Mannenkoor Karrespoor. 
Daar was ik toen groot fan van en 
zij komen een paar liedjes zingen.” 
Verder was ze nog in onderhande-
ling met een groot idool uit de buurt 
van Mooi Wark, vertelde ze. Wie dat 
was mocht ze absoluut niet zeggen, 
maar de enige die dat kan zijn is 
Daniël Lohues.

Behalve over muziek en damesvoet-
bal werd er aan de stamtafel ook 
gepraat over HHC. Met oud-keeper 
Marc Doornbos, die tegenwoordig 
keepertrainer is, en met Philip Ties, 
de middenvelder die aan het begin 
van het seizoen is overgekomen van 
Sportclub Genemuiden. Zij legden 
onder meer de magere verrichtingen 
van het eerste elftal onder de loep. 
Dat gebeurde vrij klinisch en zake-
lijk, maar ondertussen druppelen 
verhalen naar buiten dat de emoties 
in de kleedkamer en bestuurskamer 
los beginnen te komen. Misschien 
dat tijdens een volgende HHC-Now 
die emoties onderwerp van gesprek 
kunnen zijn.

Emotieloos zal het dan zeker niet 
zijn, want één van de gasten is de 
hordeloper Gregory Sedoc. Wie 
heeft gehoord hoe hij op tv uit z’n 
dak ging tijdens de WK-race van 
Daphne Schippers weet dat de vol-
gende uitzending geen saai verhaal 
zal worden.
HHC-Now is te zien op het You-
Tube-kanaal HHCHardenbergTV.

Van Dijk Bouw 
in zwaar weer

HARDENBERG - Het I-punt op 
het parkeerdek van de Gedempte 
Haven in Hardenberg gaat waar-
schijnlijk de deuren sluiten. Na 
twee jaar wordt de subsidiekraan 
dichtgedraaid. Aan inrichtingskos-
ten en subsidies heeft de gemeente 
Hardenberg bijna 50.000 euro 
betaald. Een punt waar toeristen 
informatie kunnen halen kan ook 
op een andere plek, bijvoorbeeld 
bij de Bruna, meent de gemeente. 
Dat hoeft niet meer dan zo’n 3.000 
euro te kosten. Voor het huidige 
pand van het I-punt was bijna een 
nieuwe huurder gevonden, maar 
de onderhandelingen zijn onlangs 
stop gezet.

Informatiepunt 
sluit deuren

HARDENBERG - De Ambelt, de 
regionale onderwijsinstelling voor 
leerlingen met gedrags- of psychi-
atrische problemen, stopt ermee. 
Over 2 jaar moeten alle leerlingen 
en personeelsleden onderdak heb-
ben gevonden bij het reguliere 
onderwijs. Sinds de wet Passend 

De Ambelt lost op Onderwijs in 2014 is ingevoerd 
loopt het leerlingenaantal terug. Op 
den duur zijn de 15 locaties te klein 
om zelfstandig te kunnen blijven. In 
Hardenberg zit de Ambelt aan de 
Piet Heinstraat, in de voormalige 
landbouwschool. Het is de bedoe-
ling het voortgezet speciaal onder-
wijs op deze locatie over te dragen 
aan het Vechtdal College.

HARDENBERG - De Saxenburgh 
Groep houdt zaterdag 3 oktober van 
10.00 tot 15.00 uur een Open dag 
op vier ouderenzorglocaties in de 
regio. In de gemeente Hardenberg 
zijn dat Oostloorn in Hardenberg, 
’t Welgelegen in Gramsbergen. Het 
doel van de Open Dag is de mensen 
kennis te laten maken met de wijk-
steunpunten en de vele mogelijkhe-
den van zorg en ondersteuning bij 
het ouder worden. Het thema van 
de Open Dag is ‘Zorg in beweging’.

Open Dag Ouderenzorg



In veel advertenties waarin hoger 
personeel wordt gevraagd voor 
een ambtelijke functie staat, dat 
kandidaten over politiek benul 
moeten beschikken, om het maar 
even simpel te zeggen. Je moet dus 
drommels goed in de gaten kunnen 
houden wat politiek gevoelig is 
en wat niet. Het is de vraag of de 
projectleider Ruimtelijk Domein 

van de Bestuursdienst Ommen-Har-
denberg over die kwaliteit beschikt.

Tijdens de raadsvergadering van 
dinsdag 15 september vertelde 
VVD-raadslid Bert Gelling dat 
men blijkbaar al begonnen was met 
de voorbereidingen voor de bouw 
van het azc Heemserpoort, want 
de landmeters waren al aan het 
werk. Welnee, vertelde wethouder 
Douwe Prinsse, men is bezig met 
verkeerstellingen. Prompt stuurde 
buurtbewoner Willem Boeke - alias 

twitteraar Heemserpoort - foto’s 
rond van piketpaaltjes en een land-
metersvoertuig. Zeker niet bedoeld 
om het verkeer te tellen.

De volgende dag werden daarover 
tijdens het wekelijks persuurtje 
vragen gesteld aan B&W. Prinsse 
had blijkbaar niet de waarheid ver-
teld. En wat nu? Een paar uur later 
kwam een memo boven tafel van de 
projectleider Ruimtelijk Domein, 
gericht aan de raad, waarin stond 
dat Prinsse niet op de hoogte was 

van de metingen. Zodra de raad 
groen licht heeft gegeven voor de 
komst van een azc zal het COA een 
omgevingsvergunning aanvragen. 
Daarvoor heb je gegevens nodig 
over zaken als verkeer, milieu en 
bodemgesteldheid. Omdat haast 
is geboden is de gemeente alvast 
begonnen met metingen. Niks mis 
mee, maar dat hadden ze Prinsse 
niet verteld.

Nou is het van tweeën een: òf het 
verhaal is achteraf bedacht om de 

onzorgvuldige woorden van Prinsse 
te camoufleren, òf de ambtenaren 
hebben de fout gemaakt hun wet-
houder niet volledig te informeren. 
Normaal gesproken peanuts mis-
schien, maar niet bij zo’n gevoelig 
onderwerp waar emoties een grote 
rol spelen. Die gevoeligheid hadden 
de ambtenaren beter moeten in-
schatten. Liegen is een doodzonde, 
maar je wethouder in de problemen 
brengen evenzo. Misschien een ex-
tra cursus gemeentepolitiek voor de 
projectleider?

Woensdag 23 september 2015
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HARDENBERG – Basisschool De 
Kastanjehof in Hardenberg-centrum 
komt per 1 november in handen van 
de gemeente. Het is de bedoeling 
dat het gebouw wordt verkocht, 
“maar voordat het zover is zijn we 
een jaar verder”, zei verantwoorde-
lijk wethouder Douwe Prinsse. On-
dertussen zijn huurders welkom om 
het pand niet te laten verpauperen.  
 
Eén van de geïnteresseerden is 
mbo-school het Alfa-college. “Als 

Twee jaar geleden is het I-punt 
in het leven geroepen omdat het 
VVV-kantoor de deuren sloot. Een 
fysieke plek voor het project ‘Regio 
Hardenberg, de kracht van gewoon 
doen.’ Omdat het 2-jarig project 
niet helemaal aan de verwachtingen 
voldeed hebben zowel de gemeente 
als de stichting Recreatie en Toe-
risme besloten het project niet te 
verlengen. In mei heeft het bestuur 
van het I-punt de huur van het 

HARDENBERG - Er zit nog een 
verschil van 100 asielzoekers tus-
sen vraag en aanbod. Het Centraal 
Orgaan opvang Asielzoekers heeft 
begin dit jaar de gemeente Harden-
berg gevraagd een plek beschikbaar 
te stellen voor de opvang van 1000 
vluchtelingen. Na onderzoek naar 
mogelijke plaatsen heeft het col-
lege gekozen voor industrieterrein 
Heemserpoort in Heemserveen, te-
gen de stadsgrens van Hardenberg. 
Een door B&W ingestelde klank-
bordgroep heeft vervolgens een 
advieslijst opgesteld van meer dan 
30 punten die B&W bijna allemaal 
hebben overgenomen. Alleen het 
voor de buurt belangrijkste advies 
niet, om maximaal 500 vluchtelin-
gen op te vangen. Na overleg met 
het COA van wat nog wenselijk en 
betaalbaar is hebben B&W aan de 
raad voorgesteld 700 op te vangen. 
Vorige week dinsdag is dit voorstel 
door de gemeenteraad besproken.

Voorafgaand aan de discussie werd 
door een achttal personen inge-
sproken. In tegenstelling tot vorige 
keren nu ook door voorstanders van 
de 700, zelfs door mensen die vin-
den dat nog wel meer opgevangen 
kunnen worden. Verder kwamen 
vertegenwoordigers van Vluch-
telingenwerk Hardenberg en het 
Diaconaal Platform aan het woord 
die meldden dat mensen klaar staan 
om hulp te bieden. Een lid van de 
klankbordgroep herhaalde nog eens 
dat er niet meer dan 500 opvang-
plekken moesten komen met een 
uitloop naar 600. De ChristenUnie 
had het liefst de opvang van 1000 op 
de Heemserpoort en daarnaast nog 
een tweede azc op een andere plek 
in de gemeente. Dat laatste voorstel 
werd meteen omarmd door andere 
partijen, waaronder de PvdA. B&W 
gaan nu met de boodschap naar het 
COA  dat Hardenberg in beeld is 
voor een tweede azc, in bijvoor-
beeld Dedemsvaart of Sibculo.

Dat er een azc in Heemserpoort 
komt is vrijwel zeker. Het ziet er-
naar uit dat dinsdag 29 september 
het voorstel om 700 vluchtelingen 
op te vangen wordt aangenomen 
met de stemmen van CDA, Chris-
tenUnie, PvdA en GroenLinks voor 
en die van de VVD, OpKoers, D66 
en Liberaal Hardenberg tegen.

BALDERHAAR - De grensover-
gang Balderhaar, in de buurt van 
Kloosterhaar, blijft voorlopig open. 
De Duitse gemeenten Uelsen en 
Wielen waren van plan de over-
gang per 1 juli voor gemotoriseerd 
verkeer te sluiten, omdat met name 
de bermen het verkeer niet aan 
kunnen Druk van gebruikers van de 
grensovergang, van raadsleden en 
media-aandacht hebben ervoor ge-
zorgd dat de sluiting is uitgesteld tot 
1 oktober. Raadslid Hans Botter van 

I-punt nog even in leven

HARDENBERG - De kans is groot dat het leven van het Informatie-
punt op het parkeerdek van de Gedempte Haven in Hardenberg (het 
I-punt) nog een poosje wordt gerekt. Een initiatiefvoorstel van CDA, 
ChristenUnie, PvdA en OpKoers om extra subsidie te verstrekken 
zal het waarschijnlijk wel halen als het voorstel tijdens de volgende 
raadsvergadering in stemming wordt gebracht. Het college van B&W 
is niet blij met het voorstel, zo bleek vorige week dinsdag tijdens de 
oriënterende raadsvergadering.

gebouwtje op de Gedempte Haven 
opgezegd en stopzetting van het 
I-punt aangekondigd, omdat men 
zonder subsidie niet kan bestaan. 
Wel werd gevraagd nog een paar 
maanden extra subsidie te geven, 
zodat de zomerperiode overbrugd 
kon worden. Dat hebben alle be-
trokken partijen gedaan.

Opeens kwam er in augustus toch 
nog een brandbrief van het bestuur 

van het I-punt, gericht aan de raad, 
waarin een oproep werd gedaan toe-
risten niet in de kou te laten staan en 
de financiële hulp van de gemeente 
voort te zetten. Die brief heeft en-
kele partijen aan het denken gezet 
waarna ze met een initiatiefvoorstel 
kwamen. Zij vinden dat een fysiek 
informatiepunt een meerwaarde is 
voor de kern Hardenberg en dat nog 
wel een jaar subsidie van 10.000 
euro kan worden betaald. B&W 
moeten dat bedrag maar opnemen 
in de begroting van 2016, is hun 
mening.

B&W vinden dat alles niet. Er is 
geen ruimte in de begroting – er 
moet juist bezuinigd worden – en 
een I-punt kan best intrekken bij bij-
voorbeeld een winkel, museum of 
natuurcentrum De Koppel. Die heb-

ben dat trouwens ook aangeboden, 
maar het bestuur van het I-punt wil 
dat niet. Het college kreeg hierbij 
steun van de VVD. Fractievoorzit-
ter Bert Gelling vroeg diverse keren 
aan CDA-woordvoerder Martijn 
Breukelman waarom een fysiek 
punt nodig is en men niet ergens 
anders bij kan intrekken, maar elke 
keer kwam Breukelman niet verder 
dan dat zij dat nou eenmaal vinden. 
“Een nogal magere redenering”, 
vond Gelling. Verder sloeg hij de 
andere partijen met enkele raads-
afspraken om de oren waarop geen 
weerwoord kwam. Bijvoorbeeld dat 
een partij die een gat in de begro-
ting schiet zelf voor reparatie moet 
zorgen. Breukelman vond 10.000 
euro zo weinig dat B&W dat maar 
moesten doen. Ook de afspraak dat 
in deze periode van bezuinigingen 
alleen extra geld voor iets wordt 
uitgetrokken als het onvermijdelijk 
en onuitstelbaar is, werd door Gel-
ling genoemd. Maar ook hier werd 
verder niet op gereageerd.

Het agendapunt zal volgende keer 
waarschijnlijk een hamerstuk wor-
den, ondanks het verzet van VVD 
en B&W. Gelling had even de 
neuzen geteld van het aantal voor-
standers en geconcludeerd dat er 
voor hem geen eer was te behalen.

Raad steunt 
voorstel azc-700

Mogelijk tweede azc
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Alfa-college in de markt voor Kastanjehof
die school gaat huren hebben ze een 
jaar tijd om hun plannen voor onder 
meer een Ondernemers Academie 
uit te testen”, vertelde Prinsse. 
“Dat kan per 1 november, maar we 
hebben de afspraak met schoolorga-
nisatie Chrono dat het gebouw ook 
eerder overgedragen kan worden 
als dat nodig is.” Volgens hem ligt 
er nu een verhuurvoorstel van de 
gemeente Hardenberg bij het Alfa-
college, waar de schooldirectie nog 
op terug wil komen.

Reddingsplan voor grensovergang
OpKoers wilde vorige week tijdens 
de raadsvergadering van B&W ho-
ren, wat er nu verder gaat gebeuren. 
Volgens wethouder Janssen blijft de 
overgang tot nader order open. Er 
wordt overlegd met bovenlokale 
Duitse overheden en er wordt on-
derzocht of subsidie verkregen kan 
worden voor het onderhoud van de 
wegen als er een toeristische route 
van wordt gemaakt. “Maar wat er 
ook gebeurt, wij gaan geen Duitse 
wegen betalen” verzekerde Janssen.

Het leven van het I-punt op de Gedemte Haven wordt met minimaal een jaar verlengd.



agenda

Woensdag 30 september 2015

.............ergee

© Roel Gritter

RHEEZERVEEN – Het fietspad 
in het Colenbranderbos, tussen 
Hardenberg en Dedemsvaart, 
wordt opgeknapt. De noordelijke 
helft, van Dedemsvaart naar de 
Rheezerveenseweg, is een beton-
pad dat goed te berijden is. De 
zuidelijke helft was ooit een as-
faltpad maar lijkt inmiddels meer 
op een zandpad waar regelmatig 
tanks oefenen. Dat zuidelijke ge-
deelte wordt nu ook een betonpad 
van 1,5 meter breed.

VVD-raadslid Alex Reiling heeft 
er vorig jaar augustus al vragen 
over gesteld aan B&W, omdat het 

fietspad een ramp is voor de toeris-
ten van camping Het Stoetenslagh 
en Dedemsvaartse scholieren die 
in Hardenberg naar school gaan. 
Dat het pad aan groot onderhoud 
toe is, was al jaren duidelijk, maar 
er gebeurde niets omdat eigenaar 
Staatsbosbeheer het opknappen 
van fietspaden niet bovenaan heeft 
staan op de prioriteitenlijst nu het 
financieel allemaal wat minder 
gaat. De gemeente Hardenberg en 
Staatsbosbeheer hebben elkaar nu 
gevonden: de gemeente voert de 
werkzaamheden uit en Staatsbos-
beheer betaalt. Overigens gaat de 
gemeente niet zelf het pad opknap-

pen maar gebeurt dat door aannemer 
REEF. Woensdag 23 september is 
men begonnen met het verwijderen 
van stroken klinkers, vervolgens 
zijn de restanten van het asfaltpad 
verwijderd waarna beton wordt 
gestort. “Een weekje uitharden en 
dan kan men vanaf half oktober 
weer van het pad gebruik maken”, 
vertelde een van de werknemers. 

Volgens hem stopt het pad trouwens 
zo’n 100 meter voor de N34 wordt 
bereikt. Daar moet een fietstunnel 
in de Willemsdijk komen, als de 
provincie deze weg tussen de Witte 
Paal en de Drentse grens verandert 

in een 100-km weg. Tegen die tijd 
zou een deel van het fietspad weer 
verwijderd moeten worden, vandaar 
dat men nu het laatste gedeelte niet 
aanlegt.

Oldemeijerweg
Naast het fietspad in het Colen-
brandersbos willen Staatsbosbeheer 
en de gemeente Hardenberg ook 
samenwerken bij onderhoudswerk-
zaamheden aan de Oldemeijerweg, 
die eveneens eigendom is van 
Staatsbosbeheer. Het is de bedoe-
ling dat deze weg in het voorjaar 
van 2016 wordt voorzien van een 
nieuwe asfaltlaag.

Opknapbeurt voor fietspad Colenbranderbos

Als eerste zijn de stroken met klinkers opgeruimd, die tussen het asfalt lagen.

Waarschijnlijk had dagblad De 
Stentor – het West-Overijsselse 
stiefzusje van het AD, net zoals dag-
blad Tubantia inmiddels een Twents 
stiefzusje van deze van oorsprong 
Rotterdamse krant is – vorige week 
woensdag de primeur: burgemees-
ter Ahne van de gemeente Ommen 
stapt op omdat de rijksrecherche 
onderzoek doet naar zijn integriteit.

De Ommenaren reageerden in 
meerderheid geschokt. “Vreselijk 
en schokkend dat iemand door rod-
del en achterklap onderuit wordt 
gehaald”, zei iemand van de on-
dernemersvereniging. Horecaman 
en oud-Hardenberger Henk Smit 
vertelde dat hij wist dat er aan de 
stoelpoten van de burgemeester 
werd gezaagd, maar dit had hij niet 
verwacht.
Ondertussen meldt de Stentor dood-
leuk dat Ahne de laatste tijd, ook 
door de Stentor,  geconfronteerd 

is met getuigenissen, vragen en 
geruchten over een vermeende dief-
stal. Ahne heeft dat altijd ontkent en 
volgens justitie is dat ook niet het 
geval maar gaat het om iets heel 
anders, namelijk een persoonlijke 
financiële kwestie.
Geruchten, achterklap, roddels en 
die zijn gevoed door de krant. Het 
AD was altijd al een Telegraaf in 
het klein, maar nu worden blijkbaar 
ook de stiefzusjes erbij betrokken. 
En op de site van de krant wordt 
volop ruimte geboden aan de Om-

mer tokkies, die zonder kennis van 
zaken weer precies weten hoe de 
vork aan de steel zit.
Ahne was trouwens nog niet weg 
of een paar uur later spraken de 
plaatselijke politici al over zijn 
opvolging. “Ommen heeft een 
eigen krachtige bestuurder nodig”, 
waren zo’n beetje de eerste woor-
den die uit hun mond ontsnapten. 
Ach, denk je dan: waarom nou 
toch? De ambtenaren zijn al samen 
met hun collega’s van Hardenberg 
gefuseerd. Op veel terreinen doen 

de Ommer bestuurders precies het-
zelfde als die uit Hardenberg. Dus 
waarom dan een eigen krachtige 
bestuurder? Eerst de Hardenberger 
burgemeester Peter Snijders als 
waarnemer – die moet een kleintje 
als Ommen er makkelijk bij kun-
nen doen - vervolgens vanuit de 
beide gemeenteraden een signaal 
afgeven dat de twee gemeenten 
moeten fuseren en dan vanaf 2018 
één gemeente Ommen-Hardenberg 
vormen. Zelfstandig en uniek. Ge-
woon doen.

Boeken - De bibliotheek in Ber-
gentheim heeft de collectie opge-
schoond en gaat de afgeschreven 
materialen verkopen. Het gaat 
hierbij om boeken die verouderd, 
beschadigd of om een andere re-
den niet meer uitgeleend worden. 
De verkoop vindt de hele maand 
oktober plaats.

Kunst - In het bedrijfsrestaurant van 
het gemeentehuis in Hardenberg  - 
vrij toegankelijk - hangen sinds 
afgelopen vrijdag kunstwerken van 
Loes Cauwe uit de Hoogenweg. De 
schilderijen en tekeningen zijn t/m 
woensdag 6 januari te bewonderen.

Herdenking – Het is zaterdag 3 ok-
tober 73 jaar geleden dat de joodse 
mannen van werkkampen zoals 
Balderhaar en Kloosterhaar werden 
afgevoerd naar kamp Westerbork, 
waarna de meesten vermoord wer-
den in vernietigingskampen in 
Oost-Europa. De expositieboerderij 
aan de Verlengde Broekdijk 16 van 
het Dorpsarchief Kloosterhaar is 
zaterdag extra geopend van 14.00 
tot 17.00 uur. Ter herdenking staat 
deze middag in het teken van de 
werkkampen.

Proeverij - De Markt in Harden-
berg verandert zaterdag 3 oktober 
van 13.00 tot 17.00 uur en zondag 
4 oktober van 14.00 tot 18.00 uur 
in een eet- en drinkplein tijdens de 
6e editie van Hardenberg proeft. Op 
terrasjes en in pagodetenten kunnen 
streekproducten van de kaasboer, 
bakker, wijnboer en uit de streek-
productenwinkel worden geproefd. 
Muppet Stuff en Jord Brinkhuis 
zorgen ervoor dat er ook op mu-
ziekgebied iets te genieten valt. 

Beursvloer - In De Baron in De-
demsvaart wordt woensdag 7 ok-
tober vanaf 19.00 uur de volgende 
editie gehouden van de Maatschap-
pelijke Beursvloer van de gemeente 
Hardenberg. Ondernemers en orga-
nisaties wisselen in een ongedwon-
gen, dynamische sfeer onderling 
diensten en goederen uit. Onderne-
mers tonen zo hun maatschappe-
lijke betrokkenheid en organisaties 
krijgen de hulp in menskracht en 
middelen die ze nodig hebben op 
basis van wederkerigheid.  Op de 
Beursvloer wordt niet gehandeld 
met geld. Deelname is gratis.

Ontbijt - Vrijdag 9 oktober is het de 
Dag van de Duurzaamheid. Om hier 
op een bijzondere manier aandacht 
aan te besteden, organiseert natuur-
centrum De Koppel in Hardenberg 
tussen 08.00 en 09.00 uur een duur-
zaam ontbijt. Het duurzame ontbijt 
bestaat uit biologische producten 
en wordt geserveerd in de nieuwe 
serre van De Koppel. Iedereen is 
welkom om daarbij aan te schuiven 
en in een gezellige sfeer met andere 
geïnteresseerden van gedachten 
te wisselen over een duurzame 
toekomst. Aanmelden kan t/m 7 
oktober via info@dekoppel.com of  
per telefoon: 0523-273388

KLOOSTERHAAR - Woning-
corporatie Beter Wonen wil aan 
de Schoolstraat in Kloosterhaar 
14 verouderde twee-onder-een-
kappers slopen en vervangen door 
vier blokken van vijf woningen. Een 
deel van de woningen is overigens 
al gesloopt.
De plannen passen niet binnen 
het huidige bestemmingsplan, 
want volgens de regels mag het 
bestaande aantal woningen niet 
toenemen. Omdat er wel vraag is 
naar woningen en de kwaliteit van 
de huurhuizen verbetert willen 
B&W meewerken aan de plannen 
van Beter Wonen.

Meer huurhuizen 
in Kloosterhaar

De openingsdag staat in het teken 
van de vakbeurs Merry Business. 
Exposanten krijgen de kans hun 
bedrijf, organisatie of product aan 
het zakelijke publiek te presenteren.  
‘s Avonds wordt een programma 
geboden waarbij de ondernemers 
elkaar in een meer ongedwongen 
sfeer kunnen ontmoeten. Zaterdag 
12 en zondag 13 december zijn 
bestemd voor de consumenten. 

Tijdens de Grote Eindejaarsbeurs 
worden drie hallen ingericht met elk 
een eigen thema: netwerken, inter-
activiteit en entertainment. Volgens 
mede-organisator Robin Spiekman 
is het leuke aan dit concept “dat 
je als ondernemer kan laten zien 
aan zowel de consument als het 
bedrijfsleven wat je écht te bieden 
hebt. Zie het als een mini-open dag 
van elk bedrijf.”

Regionale bedrijven worden 
in de schijnwerpers gezet
HARDENBERG - Bedrijven uit de gemeente Hardenberg krijgen half 
december een podium om zich te laten zien. In de Evenementenhal 
Hardenberg wordt van 11 t/m 13 december de Grote Eindejaarsbeurs 
gehouden, een combinatie van vak- en consumentenbeurs.

HARDENBERG - Ruim 4000 
leerlingen van basisscholen in de 
gemeente Hardenberg doen de 
komende weken mee aan projecten 
in het kader van verkeersveilig-
heid. Het project Streetwise leert 
kinderen op speelse wijze over 
veiligheidsregels in het verkeer. Dit 
project is bedoeld voor leerlingen 
van de groepen 1 t/m 8 en wordt 
tot eind oktober gegeven door de 
ANWB.

Het veiligheidsprogramma Dode 
Hoek leert kinderen in de hoogste 
groepen om veilig om te gaan met 
grote voertuigen in het verkeer, zo-
als vrachtwagens en tractors.

Veilig fietsen



Voor 12 euro is hij tweedehands 
nog te koop, het boek Gods wegen 
zijn duister en zelden aangenaam 
van Bob den Uyl. Die titel moet je 
letterlijk zien: Den Uyl reisde veel 
en trok niet zelden onderweg het 
ongeluk aan. Maar de titel kan ook 
overdrachtelijk worden gebruikt bij 
enkele van de verhalen uit zijn bun-
del: het leven is lijden en je snapt 
niet waarom jou dat overkomt. Gek 
genoeg schiet die titel mij altijd 
door het hoofd als de Hardenberger 

VVD-fractievoorzitter Bert Gelling 
aan het woord is.

Gelling was vorige week dinsdag 
weer aardig op dreef tijdens het 
debat over de komst van een azc 
aan de rand van Hardenberg. Even 
de geschiedenis op een rij: opvang-
orgaan COA vroeg een plek voor 
1000 asielzoekers, de buurt wilde 
niet verder gaan dan 500 met een 
uitloop naar 600 en B&W stelden 
de raad voor 700 plekken te creëren. 
Luister naar de buurt, zei Gelling, 
probeer draagvlak te krijgen. Als je 
nou begint met 500, na drie maan-
den 600 en na een half jaar 700, dan 

toon je je goede wil. Het bleef even 
stil, totdat GroenLinks-nieuweling 
Anne van den Hoek het reclamebal-
lonnetje doorprikte. Wat maakt het 
uit, zei ze, als je uitgaat van 700 en 
daar naar toe werkt, zoals het COA 
en B&W willen, of je begint met 
500 en plaatst er later nog 2x100 
bij. Dan doe je trouwens nog niet 
wat de buurt graag wil. Nou, zei de 
VVD-fractievoorzitter, ik heb ze dit 
voorstel voorgelegd en ze zeiden dat 
dit niet was wat ze wilden maar ze 
vonden het idee wel sympathiek.

Twee weken geleden wilde Bert 
Gelling niet meer praten over extra 

subsidie aan het I-punt, de opvolger 
van het VVV-kantoor in Harden-
berg. De VVD was tegen, maar hij 
had de neuzen geteld en gezien dat 
verder tegenstribbelen zinloos was. 
Nu, bij het punt over de komst van 
een azc, was al weken duidelijk hoe 
de kaarten lagen, maar kwam hij 
toch met een amendement om het 
voorstel van B&W aan te passen. 
Dat was waar GL-raadslid Anne van 
den Hoek in haar maidenspeech op 
doelde, toen ze zei dat er voor de 
bühne werd gepraat, alleen maar 
iets zeggen om stemmen te winnen, 
wat op de publieke tribune – waar 
ze twee jaar had gezeten - een ge-

voel gaf alsof er spelletjes werden 
gespeeld.

Afijn, het effect van deze dins-
dagexercitie is waarschijnlijk, dat 
de VVD - met in haar kielzog de 
moppersmurfen van D66 en soms 
OpKoers - zichzelf voor jaren van 
regeringsdeelname heeft uitge-
sloten, zo boos waren de andere 
partijen op Gelling. Met name Dirk 
van der Valk (CDA) had moeite die 
boosheid te verbergen. Het is voor 
sommigen blijkbaar lastig om te 
begrijpen dat oppositievoeren uit 
iets meer bestaat dan alleen maar 
overal nee tegen zeggen.

Woensdag 7 oktober 2015

.............ergee
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De Groot vertelde hoe hij in 1997 
bij sloopwerkzaamheden aan de 
Vrolijkstraat in Amsterdam een 
zoldervloer optilde met een evenaar, 
een hijsmiddel in de vorm van een 
balans. “We zaten op nummer 128, 
3 hoog. Toen we de zoldervloer 
optilden viel er van alles uit. On-
der meer twee bij elkaar gebonden 

Vinder van brieven bij herdenking

pakjes met brieven. In de schaftkeet 
heb ik een paar gelezen en ze daarna 
mee naar huis genomen. Daar heb ik 
alles op datum gelegd en toen ben 
ik gaan lezen.”

De Groot had al gauw door dat hij 
iets bijzonders in handen had gekre-
gen. Tegen zijn vrouw zei hij dat hij 

de 86 brieven, postkaarten en een 
telegram naar het Joods Historisch 
Museum zou brengen, maar daar 
bleef het bij. Pas twee jaar later, toen 
hij een karweitje had bij het NIOD, 
het Nederlands Instituut voor Oor-
logsdocumentatie, herinnerde hij 
zich dat hij de brieven in een kast 
had liggen. Manus de Groot heeft 
vervolgens de brieven afgegeven 
met de vraag of ze hem wilden 
vertellen wat er van Flip Slier en 
zijn ouders terecht was gekomen, 
als ze daar achter zouden komen.

Bij het monument aan de Luggers-
weg wordt elk jaar herdacht dat 

COLLENDOORN – Eindelijk was hij ook eens bij de jaarlijkse 
herdenking voor de joodse dwangarbeiders van Kamp Molen-
goot. Manus de Groot uit Mokum, de man die in 1997 de brieven 
vond die de joodse Amsterdammer Flip Slier aan zijn ouders 
had gestuurd vanuit Collendoorn. Vorige week donderdag was 
hij gast van de stichting Joods werkkamp de Molengoot.

op 3 oktober 1942 de 150 joodse 
dwangarbeiders naar Kamp Wester-
bork werden afgevoerd, waarna de 
meesten in concentratiekampen zijn 
vermoord. Donderdag waren er wa-
ren toespraken, gedichten van basis-
schoolleerlingen, gebeden door een 
rabbijn en muzikale bijdragen door 
Larissa Baak (zie foto) en Marlou 
van Essen. Nationaal voorleeskam-
pioen Lieke Star van het Greijdanus 
in Hardenberg las een brief voor 
van Flip Slier, één van de brieven 
die Manus de Groot had gevonden, 
73 jaar geleden geschreven op een 
paar meter afstand van de plek waar 
de herdenking plaatsvond.

Vechtanjertjes
 
Natuurcentrum De Koppel in Har-
denberg heeft dinsdag 6 oktober 
een cheque ontvangen van bakker 
Slatman uit Ane ter waarde van 500 
euro. Met Slatman was vorig jaar 
bij de introductie van het koekje 
Vechtanjertje afgesproken dat hij 
van elk pakje 10 cent aan de Koppel 
zou overmaken. 

Asielzoekers
 
De gemeenteraad van Hardenberg 
heeft vorige week dinsdag met 
grote meerderheid ingestemd met 
de vestiging van een asielzoe-
kerscentrum op bedrijventerrein 
De Heemserpoort bij Hardenberg. 
Het centrum biedt 5 jaar plaats aan 
maximaal 750 asielzoekers. Deze 
periode kan met vijf jaar worden 
verlengd. De drie VVD-leden en 
één lid van OpKoers stemden tegen. 
Leefbaar Hardenberg was afwezig. 
CDA, CU, PvdA, GroenLinks en 
twee leden van OpKoers stemden 
vóór de komst van het azc.

Nieuwe directeur
 
Greijdanus Hardenberg krijgt een 
nieuwe vestigingsdirecteur. Chris 
van der Meulen, sinds 2009 locatie-
directeur van meerdere vestigingen 
van het Hoenderloo College, gaat 
vanaf januari leiding geven aan de 
gereformeerde school voor voortge-
zet onderwijs aan de Burgemeester 
Schuitestraat.

Herfsttoer
 
De Kleppertoer 2015 wordt tra-
ditiegetrouw afgesloten met de 
Herfstkleurentochten. De bussen 
vertrekken op zaterdag 24 en za-
terdag 31 oktober om 13.00 uur bij 
het Vechtdal College aan de Bur-
gemeester Schuitestraat. Tot nu toe 
hebben meer dan 3000 deelnemers 
genoten van de tocht door Salland 
en Twente.

Orgelconcert
 
Na de restauratie van de Reestkerk 
in Oud- Avereest kan het eveneens 
gerestaureerde orgel weer worden 
gebruikt voor een concert. Dat 
gebeurt zondag 18 oktober wan-
neer Die Apitz Familie uit Köthen 
optreedt: vader en moeder Apitz 
bespelen het orgel terwijl hun twee 
dochters viool spelen. Aanvang 
15.00 uur.

Actie voedselbank
 
Alle 13 regionale omroepen gaan 
net als verleden jaar actie voeren 
voor de voedselbanken. Onder de 
naam Samen voor de Voedselbank 
willen ze van 7 t/m 18 december 
opnieuw goederen inzamelen. Vorig 
jaar heeft de actie lang houdbare 
levensmiddelen ter waarde van 2,5 
miljoen euro opgebracht.

DEDEMSVAART - Waar op veel 
plekken in  ons land geprobeerd 
wordt het uiterlijk van Zwarte Piet 
te wijzigen – met name in de Rand-
stad – wordt in deze streek van het 
land juist een tandje bijgezet. In De-
demsvaart wordt jongerencentrum 
ChillOut! in november en december 
omgetoverd in een Pieten Acade-
mie waar jongeren tussen de 12 
en 16 jaar in drie avonden worden 
klaargestoomd voor een optreden 
als professionele Piet. De eerste 
twee avonden staan acrobatiek en 
theater centraal. De derde avond 
leren de Pieten pepernoten bakken 
en cadeautjes inpakken.

Pieten Academie

HARDENBERG - De krimp in 
scholierenaantal die eraan zit te 
komen heeft de gemeente Har-
denberg aan het denken gezet. 
Waarom alleen kijken naar onze 
wettelijke taak, dat wil zeggen 
een nieuwe school bouwen als de 
oude is afgeschreven, terwijl veel 
gebouwen met een tussentijdse 
opknapbeurt nog jaren meekun-
nen?

Sinds het onderhoud van scholen 
een zaak van schoolbesturen is 
geworden hoeft een gemeente niets 

meer te doen, alleen een nieuwe 
school bouwen als de oude school 
als het ware door zijn hoeven is ge-
zakt. Dat zullen in veel gevallen sa-
menwerkingsscholen worden. Dus 
bijvoorbeeld de drie scholen van 
Slagharen in één nieuw gebouw, of 
de openbare en gereformeerde ba-
sisschool in Baalder onder één dak. 
Maar voor het zover is zijn we jaren 
verder en ondertussen dreigen er 
voor schoolbesturen financiële pro-
blemen, want zij krijgen al op korte 
termijn te maken met een dalend 
leerlingenaantal en dus minder in-

komsten, terwijl het schoolgebouw 
zelf uiteraard niet meekrimpt. Ge-
meente en schoolbesturen hebben 
elkaar gevonden in afspraken over 
tussentijdse renovatie. Levensduur-
verlenging, is het woord waar het 
om draait. De afspraak daarbij is 
dat beide partijen grofweg de helft 
van de kosten voor hun rekening 
nemen. Zolang de gemeente geld 
heeft en de gemeenteraad dat geld 
beschikbaar wil stellen kan het 
plan worden uitgevoerd, maar de 
schoolbesturen weten dat ze er geen 
rechten aan kunnen ontlenen.

Schoolgebouwen moeten langer mee



HARDENBERG - De stichting Abaal in Hardenberg begeleidt Somali-
ers in Nederland om zo goed mogelijk te integreren. Dat gebeurt onder 
meer door het organiseren van culturele en sportieve activiteiten. Maar 
een plek om dat te doen is niet zo makkelijk te vinden als je weinig 
centen hebt. Die plek heeft scoutinggroep Stanley, want de blokhut in 
het gemeentebos aan de Bosweg is niet elke dag in gebruik. Maar hoe 
krijg je die twee instellingen bij elkaar?

De gemeente Hardenberg heeft stichting De Stuw Welzijn en stichting 
Present gevraagd een maatschappelijke beursvloer te organiseren waar be-
drijven, instellingen en verenigingen elkaar kunnen ontmoeten. En vooral: 

elkaar een dienst bewijzen met gesloten beurs. Dat is bij Abaal en Stanley 
gelukt: de Somalische stichting mag drie keer per jaar gebruik maken van 
de blokhut en in ruil zorgt zij 3x per jaar voor een culturele middag met 
zang en dans voor de scouts.

Beurs in De Baron
De beurs wordt om de twee jaar gehouden. Woensdag 7 oktober was de 
derde editie in De Baron in Dedemsvaart. Na twee uur ‘beurswerk’ – zo-
als een echte beurs geopend en gesloten met een gongslag – waren er 82 
matches. Als je de uren die de deelnemers in hun match stoppen in geld 
uitdrukt, is er ruwweg voor ruim 62.000 euro aan diensten verhandeld.

Woensdag 14 oktober 2015

.............ergee
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Handelen zonder geld op zak

Stichting Present zocht een tekstschrijver voor de nieuwe folder. Nanny Schutte van Keihart levert de tekst, in ruil voor het plaatsen van haar beeldmerk op de flyer.

We hebben zeikwijven in de ge-
meenteraad van Ommen, huilebal-
ken in die van Hardenberg en u wilt 
dat allemaal graag weten, want dat 
staat in de regionale krant. Sinds die 
verplicht van de Belgische eigenaar 
door het leven gaat als provinciale 
afdeling van het Algemeen Dagblad 
moet de krant meer dan voorheen 
luisteren naar de stem van het volk. 
Dat is iets anders dan de Stem des 
Volks, want dat was een socialis-
tisch zangkoor. Maar inmiddels 
ter ziele vanwege een gebrek aan 

mannenstemmen, een gebrek aan 
jongeren en vooral een gebrek aan 
klassenstrijd.

Voor sommigen niet te geloven, een 
socialistisch zangkoor in Harden-
berg, de plek waarvan soms wordt 
gezegd dat het de uiterste punt van 
de Bible Belt is, de bevindelijk 
christelijke strook van Zeeland via 
Zuid-Holland en de Veluwe naar 
Staphorst, met vertakkingen naar 
Rijssen en Hardenberg. Of om nog 
wat preciezer te zijn: naar Heemse. 
Waar gehoopt wordt op nog veel 
meer asielzoekers, want dan kan 
tenminste iedere gereformeerd vrij-
gemaakte z’n eigen vluchteling in 

huis nemen, zo luidt de wat flauwe 
grap die de afgelopen weken de 
ronde doet. Flauw, omdat het een 
beetje een PVV-opmerking is: “Als 
je zo voor asielzoekers bent neem 
je ze toch mooi zelf in huis.” Maar 
dat kan van niemand gevraagd wor-
den. En bovendien is het niet goed 
voor de asielzoekers die dan geen 
gebruik kunnen maken van centrale 
voorzieningen.

Die nogal milde opmerkingen op 
straat en de soms wat hardere via 
internet zijn zo’n beetje de enige 
rimpelingen in de alledaagsheid 
van Hardenberg. Hier geen dikke 
dames die zich voor dikke BMW’s 

van staatssecretarissen werpen, of 
inwoners die zoals in Enschede 
wethouders bedreigen vanwege de 
komst van een azc.

Die kerkleden waar grappen over 
worden gemaakt mogen dan als 
een soort welkomstcomité voor-
aan staan als over de komst van 
asielzoekers naar Hardenberg wordt 
gediscussieerd, ze laten het niet bij 
woorden. De inzameling van kle-
ding voor de vluchtelingen die in 
crisisopvang in de Evenementenhal 
zaten was vorige week zondag in 
een oogwenk geregeld. En met suc-
ces, want op een gegeven moment 
moest er zelfs tot een kledingstop 

worden besloten.

De stem van het volk in Harden-
berg: is dat de stem van de Leviet, 
die zijn handen niet vuil wil maken 
aan slachtoffers? De stem van de 
barmhartige Samaritaan misschien, 
die zelf niet hoog in aanzien stond 
maar drommels goed wist wie zijn 
naaste was? Of is het de stem van 
de angst, angst voor de islamisering 
van Nederland, het verdringen van 
de eigen inwoners bij de verdeling 
van schaarse zaken als woningen en 
werk, angst voor geweld. We zullen 
het de komende maanden wel mer-
ken, maar ik gok op de Samaritaan.

HARDENBERG -  De gemeente 
Hardenberg heeft meer op met 
drinken dan met eten, lijkt het. Het 
Bierpopfestival in de Evenementen-
hal op 7 november, georganiseerd 
door Sanne Hans oftewel Miss 
Montreal, krijgt 5.000 euro sub-
sidie uit de evenementenpot. Het 
3 en 4 oktober gehouden festival 
Hardenberg Proeft, met als één van 
de drijvende krachten Margé Hans 
van bospaviljoen De Rheezerbelten, 
ontvangt geen subsidie. Dat komt 
misschien wat vreemd over, maar is 

Sanne Hans wel, Margé Hans niet
eigenlijk wel logisch voor wie zich 
wat verdiept in de regels.

Eén van de vijf voorwaarden is dat 
het evenement door zijn uitstraling 
aan Hardenberg-promotie doet. 
En dan wordt niet de stad maar de 
gemeente bedoeld. En als het evene-
ment ook nog eens de potentie heeft 
om uit te groeien tot een regionaal 
of landelijk evenement dan kan de 
subsidie zelfs met voorrang worden 
verleend.
Hardenberg Proeft voldoet zeker 

niet aan die laatste voorwaarde, 
want elke stad of zelfs elk dorp heeft 
tegenwoordig een proeverij-evene-
ment. En vergeleken met Bierpop, 
waar een landelijke ster haar hand-
tekening onder heeft gezet, heeft het 
evenement ook minder uitstraling 
om aan Hardenberg-promotie te 
doen. Alle voorwaarden leveren 
punten op en hoe meer punten hoe 
groter de kans dat subsidie wordt 
verstrekt. Volgens degenen die be-
oordelen – een groep ambtenaren 
die adviseert aan B&W – heeft Har-

denberg Proeft 6 punten verdiend en 
Bierpop 11 punten, terwijl 7 punten 
het minimum is om in aanmerking 
te komen voor subsidie. Dat de 
aanvraag een commercieel evene-
ment betreft of dat de aanvrager 
geen Hardenberger is maakt voor de 
toekenning van de subsidie niet uit, 
zo laat de gemeente weten.

Voor dit jaar was 65.000 euro 
beschikbaar voor wat grotere eve-
nementen. Er is nu nog 12.000 
euro over.

HARDENBERG - Het beheer en 
onderhoud van sporthal De Meet 
in Hardenberg komt in handen van 
een stichting die nauwe banden on-
derhoudt met volleybalvereniging 
Kangeroe. Als straks een nieuwe 
sporthal wordt gebouwd op de 
Sportboulevard aan de Jan Weit-
kamplaan zal de stichting de hele 
exploitatie in handen nemen. Nu 
kan dat nog niet omdat De Meet ge-
bruikt moet worden voor gymlessen 
van scholen. Beheer, schoonmaak 
en klein onderhoud waren tot nu 
toe in handen van Fonville b.v. Het 
contract met dit bedrijf eindigt op 
31 december. 

Kangeroe heeft al lang geleden 
de wens uitgesproken een eigen 
thuisbasis te hebben. Vanaf januari 
is dat eindelijk mogelijk. De lege 
plekken die Kangeroe achterlaat in 
sporthallen als De Kamp (Baalder) 
en De Beek (Baalderveld) worden 
opgevuld door andere sporters die 
al een poosje op uitbreiding van 
uren zitten te springen, zoals de 
zaalvoetballers van HHC.

De Meet in 
handen van 
Kangeroe

Zwemvierdaagse
HARDENBERG - In zwembad 
De Slag aan de Sportboulevard 
in Hardenberg wordt in de herfst-
vakantie de 43e Hardenberger 
Zwemvierdaagse gehouden. Van 
19 t/m 23 oktober  kunnen dagelijks 
tussen 10.00 en 12.00 uur en tussen 
18.30 en 20.00 baantjes worden 
gezwommen. Deelnemers kunnen 
kiezen uit drie afstanden: 250, 500 
of 1000 meter. Inschrijven kan bij 
de receptie van De Slag.

Rol van de kerk
KLOOSTERHAAR - In Klooster-
haar en Sibculo wordt de komende 
weken de rol van de kerk in het 
dorpsleven onderzocht. Dat gebeurt 
door middel ven een enquête die 
in de tweede week van november 
huis-aan-huis wordt bezorgd. De 
inwoners wordt gevraagd hun me-
ning te geven over allerlei zaken 
die met geloofsbeleving en kerkbe-
trokkenheid te maken hebben. De 
enquête kan door iedereen worden 
ingevuld, door zowel kerkleden als 
niet-kerkleden, als de invuller maar 
in Kloosterhaar of Sibculo woont. 
De enquête kan ook digitaal wor-
den ingevuld. De resultaten van de 
enquête moeten antwoord geven op 
de vraag of de kerk ter plaatse nog 
bestaansrecht heeft in de toekomst: 
vaart de kerk van nu nog wel de 
juiste koers of zijn veranderingen 
nodig.



Gehaaid volk is het, die reclamema-
kers. Europa’s grootste erotiekwa-
renhuis Pabo heeft een onderzoek 
laten houden – zeggen ze – naar wat 
het meest in de onlineshop wordt 
verkocht. En dan sturen ze per pro-
vincie dezelfde uitslag, maar een 
andere kop. Voor de Overijsselse 
media stond boven het persbericht: 
Vrouwen in Overijssel hebben de 
grootste borsten. Alle kranten en 
internetsites in Groningen meld-
den dat de meeste vrouwen met 
een E-cup in Groningen wonen. En 

bijna alle media berichtten dat het 
onderzoek was gedaan in opdracht 
van Pabo. Die zaak heeft met slechts 
één bericht over een misschien 
niet eens bestaand onderzoek gra-
tis reclame ontvangen ter waarde 
van vele duizenden euro’s. Sex 
verkoopt, weet de internetshop en 
de redactie van de kranten hebben 
hetzelfde gedacht. Terwijl je ook 
zou kunnen zeggen dat in Overijssel 
blijkbaar veel dikke vrouwen wo-
nen die daardoor grote bh’s nodig 
hebben en dat in Noord-Holland 
veel mannen opscheppers zijn en 
een extra groot condoom kopen 
terwijl ze die met ducttape moeten 
vastplakken omdat-ie anders weg-

glijdt. Je weet het niet omdat de 
bron van het onderzoek niet wordt 
genoemd en je niet weet of het een 
wetenschappelijk onderzoek was 
of een roddel van de toiletjuffrouw. 
Maar de reclamemakers van het 
erotiekwarenhuis verstaan hun vak.

Sex verkoopt, liefde niet. Daar 
wordt om gelachen. Tenminste, als 
een raadslid erover begint. Vorige 
week dinsdag werd de begroting 
van de BOH besproken, de be-
stuursdienst Ommen-Hardenberg. 
De ambtenaren van beide gemeen-
ten zijn gefuseerd en nou willen 
sommige politici dat ook de bestu-
ren samengaan, dus één gemeente 

Ommen-Hardenberg. Raadslid Sake 
Stelpstra van de ChristenUnie vond 
dat de Hardenberger raad maar eens 
stappen moest zetten om elkaar be-
ter te leren kennen. Hans Botter van 
OpKoers vroeg zich af of dat zin 
heeft, want het lijkt erop dat Om-
men niet wil. “Als de liefde maar 
van één kant komt, hoe verstandig 
is het dan toenadering te zoeken. 
Als de beoogde partner er geen heil 
in ziet, als de liefde alleen maar 
eenrichtingsverkeer is moet je er 
niet aan beginnen”, vond hij. Maar 
volgens Stelpstra kun je soms door 
de juiste snaar te raken de liefde bij 
de ander opwekken. Afijn, hij werd 
er nog even op gewezen dat hij na 

afloop van de raadsvergadering wel 
een liefdesspreekuur zou kunnen 
houden en toen greep burgemeester 
Peter Snijders in, voordat het uit de 
hand ging lopen. Maar hij bereikte 
het tegendeel. “Je kunt ook geluk-
kig met elkaar zijn zonder getrouwd 
te zijn”, gooide hij ongewild nog 
even olie op het vuur, er haastig aan 
toevoegend dat hij niet uit ervaring 
sprak. Het einde van het liedje was 
dat diverse partijen Stelpstra steun-
den en dat Ommen binnenkort een 
uitnodiging voor een kennismaking 
kan verwachten, eventueel gevolgd 
door een verloving en tenslotte een 
huwelijk. Maar living apart toge-
ther is ook best mogelijk.

Woensdag 21 oktober 2015

.............ergee

HARDENBERG - Nu over enige 
tijd de N34 tussen de Witte Paal 
en de grens met Drenthe wordt 
aangepakt laat de provincie 
Overijssel voorafgaand aan het 
werk archeologisch onderzoek 
uitvoeren.

Het onderzoek is begonnen met 
het bestuderen van archiefstukken 
en andere bronnen. Daarna zijn op 
allerlei mogelijk interessante plek-
ken proefboringen gehouden en de 
afgelopen week is begonnen met 

Archeologen onderzoeken historie Vechtdal

het graven van proefsleuven. Die 
proefsleuven worden aangelegd met 
een graafmachine met gladde bak 
die heel voorzichtig laag voor laag 
van de grond wegschraapt, waarna 
archeologen meten, fotograferen en 
de plek beschrijven.

Hoe dat in zijn werk gaat was 
woensdag 14 oktober te zien, toen 
de provincie de afgravingen bij het 
terrein ‘t Holt 10 nabij de kruising 
N34-Kellerlaan een middag open-
stelde voor publiek. Het regende 

die middag zonder ophouden, maar 
toch kwamen er steeds weer be-
langstellenden om een kijkje te 
nemen en zich te laten voorlichten 
door mensen van Arcadis en ADC 
Archeoprojecten. De opgraving en 
uitleg op zich vonden de meesten 
erg interessant, maar ze vonden 
het jammer dat er geen bijzondere 
vondsten waren gedaan. 

Eerder is op deze plek bouwkera-
miek, glas en aardewerk aangetrof-
fen, wat erop kan wijzen dat er een 

boerderij heeft gestaan uit de Late 
Middeleeuwen, maar het graven 
van de proefsleuven heeft de ar-
cheologen niet veel wijzer gemaakt.

Bij Holthone, op landgoed De 
Groote Scheere, wordt ook gegra-
ven en daar denkt men meer kans 
te maken op interessante vondsten. 
Maar een unieke vondst zoals en-
kele maanden geleden bij Dalfsen, 
waar een grafveld uit de tijd van de 
hunebedbouwers is ontdekt, wordt 
niet verwacht.

HARDENBERG - De handte-
keningen moeten nog worden 
gezet, maar het lijkt erop dat de 
rommelige toestand op de hoek 
van de Rodedijk met de Meester 
Westerhofdijk in Hardenberg-
Baalder over niet al te lange tijd 
ten einde is. De niet-afgebouwde 
werktuigberging moet eraf, de 
vergunning voor de bouw van 
een schuur wordt ingetrokken 
en de renovatie van de boerderij 
moet nu eindelijk eens afgerond 
worden. Als tegenprestatie krijgt 
de eigenaar twee bouwkavels voor 
woningen.

De boerderij van Albert-Jan Klok-
kert aan de Rode Dijk 16 ligt pal 
tegen de woonwijk Baalder aan. 
Of eigenlijk omgekeerd, want de 
boerderij was er eerst. Een agrarisch 
bedrijf zo dicht bij woningen moet 
wel overlast voor de buurt veroor-
zaken, terwijl het bedrijf wordt 
belemmerd als het wil uitbreiden. 
Eigenlijk had de wijk verder van de 
boerderij moeten liggen, of anders 
had geen vergunning verleend moe-
ten worden voor de bouw van twee 
grote schuren in de directe nabijheid 
van woningen, maar jaren geleden 
heeft men dus anders besloten.

Vanwege klachten uit de buurt heeft 
de gemeente vorig jaar actie onder-
nomen. Er heeft een gesprek met 
Klokkert plaatsgehad en er is hem 
verteld dat hij nu haast moet maken 
met het opknappen van de boerderij, 
die onder een groot stuk dekzeil 
schuil gaat, en de werktuigberging. 
Omdat na meer dan een jaar nog 
steeds geen actie is ondernomen 
door Klokkert heeft de gemeente 
gezegd de bouwvergunning voor de 
tweede schuur in te trekken.

Daarnaast heeft de gemeente aan-
geboden de bouw van een woning 

mogelijk te maken als de ene schuur 
niet wordt gebouwd, de bestaande 
half-afgebouwde schuur wordt 
afgebroken en de bestemming van 
de boerderij verandert in een woon-
bestemming. Klokkert kan dan met 
zijn bedrijf verhuizen naar een plek 
waar hij geen overlast veroorzaakt 
en waar niemand hem in de weg 
zit. Het blijkt echter dat dit voor de 
boer te duur wordt, tenzij er niet 1 
maar 2 bouwkavels mogen komen. 
Volgens de gemeente was dat niet 
mogelijk, maar ook daar heeft men 
eieren voor zijn geld gekozen en 
begrepen dat de voorgestelde oplos-

sing voor alle partijen voordelig is: 
Klokkert kan zijn bedrijf verhuizen, 
de buurt heeft geen overlast meer en 
de aanblik op het essen en hoeven-
landschap wordt een stuk fraaier. 

De zaak moet nog afgerond worden 
want het bestemmingsplan moet 
gewijzigd worden en Klokkert kan 
alsnog besluiten niet aan de plannen 
mee te werken. In dat laatste geval 
wordt de bouwvergunning voor de 
tweede schuur ingetrokken, heeft 
de gemeente laten weten, maar de 
verwachting is dat alle partijen met 
het voorstel akkoord gaan.

Einde aan overlast voor Baalder
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Terugkeer Back Home
 
Er komt toch weer een editie van 
Back Home. Het afgelaste feest 
voor de ‘oudere jeugd’ van 3 ok-
tober bij Zaal Mulder in Baalder 
is verplaatst naar 13 februari. Daar 
blijft het niet bij want de nieuwe 
kartrekkers Jan Gerrits en Henk 
Stoeten hebben met de eigenaars 
van Zaal Mulder afgesproken dat 
Back Home elk jaar wordt gehou-
den, op de tweede zaterdag van 
februari. De al gekochte kaarten 
voor 3 oktober kunnen omgeruild 
worden bij Zaal Mulder of Jan Ger-
rits aan de Bruchterweg.

Fietsen voor Kenia
 
Vorige week hebben leerlingen en 
personeelsleden van het Greijda-
nus in Hardenberg op spinfietsen 
geld ingezameld voor de stichting 
Huruma MEVA. Elke dag werd er 
10 uur gefietst en in de nacht van 
vrijdag op zaterdag 24 uur achter 
elkaar. De actie heeft in totaal 7.289 
euro opgebracht voor een high 
school project in Kenia.

Boek over Hardenberg
 
De Stichting Historische Projecten 
presenteert zaterdag 24 oktober een 
nieuw boek over de geschiedenis 
van Hardenberg, getiteld ‘Har-
denberg op de kaart. Het boek van 
240 pagina’s toont ansichtkaarten 
met een uitvoerige beschrijving en 
geografische kaarten, waarvan de 
oudste uit de 16de eeuw dateert.

Aanpak Rheezerweg
 
Ook de komende week wordt 
gewerkt aan de Rheezerweg, de 
weg van Hardenberg naar de cam-
pings in Rheeze. Tussen de afslag 
Hazenbos en iets voorbij de afslag 
naar verpleegtehuis Clara Feyoena 
Heem worden de fietsstroken voor-
zien van rood asfalt. Verder wordt 
de kruising bij het verpleegtehuis 
verhoogd. De doorstroom wordt 
geregeld met verkeerslichten.



Een meerderheid van de ouders 
wil dat ‘omgangsvormen’ een ver-
plichte vak wordt op de basisschool, 
schreef het AD kortgeleden. De 
krant vroeg lezers voor het Natio-
nale School Onderzoek onder meer 
welke vakken verplicht zouden 
moeten worden en welke vakken 
afgeschaft kunnen worden. Les in 
omgangsvormen. Eerst zelf je taak 
als ouder, als opvoerder verwaarlo-
zen en dan kan de school het weer 

opknappen. Maar er zit wel iets in.

Vorige week kreeg ik nog een mail 
waarin werd verteld wat ik wel en 
niet moet schrijven, het was Roel 
voor en Roel na, alsof wij samen 
op de kleuterschool hebben geze-
ten, echter de schrijver van de mail 
is mij volslagen onbekend. Maar 
dat gebrek aan omgangsvormen 
was peanuts, het viel volkomen 
in het niet bij wat een deel van de 
inwoners van de West-Brabantse 
gemeente Steenbergen afgelopen 
week liet zien. Een informatieve 
bijeenkomst over de mogelijke 

komst van een azc werd volko-
men verruïneerd door een bende 
schreeuwende, joelende inwoners 
die elk debat onmogelijk maak-
ten. Rellende jongeren, maar ook 
een AOW’er die in de microfoon 
blèrde dat hij B&W en raadsleden 
– landverraders! - met een hamer 
kapot had moeten slaan. En de ene 
vrouw die het voor asielzoekers 
opnam – een geboren Steenbergse 
– kan beter onderduiken want de 
politie durft haar veiligheid niet 
meer te garanderen. We hebben de 
afgelopen jaren heel wat tokkies 
op tv gezien (Oh Oh Cherso, Henk 

Bras, Voetbalhooligans) maar dat er 
nog erger, nog platter, nog geweld-
dadiger volk in Nederland woont is 
toch wel een beetje ontluisterend. 
Waarschijnlijk heeft de actie van de 
intimiderende meute invloed op de 
besluitvorming, zei de burgemees-
ter van Steenbergen, die denkt dat 
veel bestuurders nu bang zijn om 
nog iets over de zaak te zeggen.

Nooit de Tweede Wereldoorlog 
erbij halen, wordt altijd gezegd, dit 
is een heel andere tijd, met andere 
mensen, met andere problemen. 
Maar als je een beetje hebt opge-

let tijdens de geschiedenislessen 
op school weet je misschien hoe 
de Duitse bruinhemden, de SA-
knokploegen, met geweld politieke 
bijeenkomsten verstoorden, tegen-
standers bedreigden en mensen 
van goede wil angst aanjoegen. De 
hooligans in Steenbergen droegen 
geen bruine hemden, maar hun 
baseballpetjes en tattoos zorgden 
toch voor een soort groepskleding.
Omgangsvormen leren op school? 
Als de volwassenen zich zó laten 
gaan is het paarlen voor de zwijnen 
werpen. Letterlijk.

Woensdag 28 oktober 2015

.............ergee

© Roel Gritter

NORDHORN - Heine Bolks, een 
held om nooit te vergeten, schreef 
de Hardenberger stichting Histo-
rische Projecten twee maanden 
geleden op haar facebookpagina. 
Bolks was geboren op 12 oktober 
1915 in Nordhorn, als kind van 
Nederlandse ouders. Vanaf 1943 
zat hij ondergedoken bij de familie 
Ten Brinke aan de Brandweg in 
Heemse. Heine sloot zich aan bij 
een knokploeg die onderduikers 
hielp, sabotage pleegde, de Duitsers 
wapens ontfutselde en droppings 
organiseerde. Hij saboteerde een 
hoofd-telefoonkabel van Nordhorn 
naar Zwolle en hielp bij wapendrop-

Nordhorn gedenkt Heine Bolks
pingen in het Stegerderveld. Bolks 
werd in oktober 1944 opgepakt, 
zat gevangen in Kamp Erica bij 
Ommen en Kamp Amersfoort waar 
hij op 8 maart 1945 werd gefusil-
leerd. Na de oorlog werd hij eerst 
herbegraven in Heemse en later nog 
een keer op de Erebegraafplaats in 
Loenen.
Hij wordt in Nederland niet verge-
ten, want in diverse lokale boekjes 
en tijdschriften over de Tweede 
Wereldoorlog wordt hij met ere 
genoemd. Maar ook in Duitsland 
niet. In Nordhorn is deze maand 
herdacht dat hij een eeuw geleden 
is geboren. Dat gebeurde tijdens 

een plechtigheid in de Schwarzer 
Garten, de zwarte tuin die als 
kunstwerk de oorlogsslachtoffers 
gedenkt. Kleindochter Melanie 
Bolks zei volgens de GN dat haar 
grootvader voor haar iemand is die 
in slechte tijden de goede beslissin-
gen had genomen. “Soms is praten 
niet genoeg en moet je handelen.” 
Locoburgemeester Silvia Fries sloot 
zich daarbij aan: “Wij zijn trots op 
deze zoon van onze stad.”

Verder herinnert een steen in de 
Bentheimerstraat in Nordhorn aan 
hem. Voor zijn voormalige woning 
is een Stolperstein gemetseld, 
onderdeel van het project van de 
Duitse kunstenaar Gunter Demnig. 
Hij heeft in honderden steden en 
dorpen in Europa – ook in Harden-
berg -  stenen geplaatst met daarop 
een messing plaatje met gegevens 
over weggevoerde en vermoorde 
joden, maar dus soms ook over 
verzetsmensen.

Hardenberg 
op de kaart

1900-1965

Janna Diek uit Vroomshoop begon in 1943 in de voorkamer van de woning van haar ouders een 
boekhandel annex bibliotheek. Langzamerhand erg succesvol, zodat ze in 1960 een boekhandel in 
Ommen kon beginnen en in 1965 in Hardenberg, in het pand van bakker Tukkers. Het 50-jarig bestaan 
van de Hardenberger boekhandel was de reden dat de huidige eigenaar, Hendrie Heijink, zaterdag 24 
oktober het eerste exemplaar overhandigd kreeg van het boek Hardenberg op de kaart, 1900-1965. 
Hij kreeg het boek vol ansichtkaarten met tekst en uitleg en enkele geografische kaarten uit handen 
van secretaris Jacobus van Riemsdijk van de stichting Historische Projecten.
Voor de inhoud van het boek (240 pagina’s liggend A4-formaat) kon een beroep worden gedaan 
op de grote collecties van Jan en Janny Woertel uit Radewijk en Jannie Hofstede uit Hardenberg, 
waardoor nog nooit vertoond materiaal nu voor iedereen zichtbaar is geworden.

LOOZEN – “Wandel door de 
prachtige vijvertuin van Ada Hof-
man, om verliefd op te worden”, 
staat nog op de website Dagje 
Weg. Op de site van de vijvertuin 
zelf staat te lezen dat men de le-
zer helaas moet meedelen dat de 
vijvertuinen per 12 oktober 2015 
vanwege persoonlijke omstandig-
heden gesloten zijn.

Die persoonlijke omstandigheden 
zijn dat het vijvertuinencomplex 
van Ada Hofman aan de Westein-
digerdijk in Loozen – meer dan 50 
vijvers en 30 tuinen - vorige week 
door de rechter is staan van faillis-
sement is gesteld.

Hoewel de 2,25 hectare grote vij-
vertuin nog wel de naam droeg van 
de vrouw die de tuin in 1987 heeft 
aangelegd, was de eigenaresse sinds 
2008 dochter Natalie Hofman. Een 
overname op een ongunstig mo-
ment, omdat toen net de recessie 
begon en mede daardoor de bezoe-
kersaantallen sterk terugliepen.

Vijvertuin failliet

BRUCHTERVELD - In dorpshuis 
De Heujmansbelt in Bruchterveld 
staan zaterdag 31 oktober zo’n 
55 meter aan tafels klaar voor de 
postzegelbeurs van de philatelisten-
vereniging Coevorden-Hardenberg. 
Van 10.00 tot 16.00 uur kan men 
bij handelaren terecht, meedoen 
met de veiling die om 14.00 uur 
begint (lijsten verkrijgbaar door 
een mailtje te sturen naar janb@
cbsdewiekslag.nl) of als jongere 
rondsnuffelen in boeken die gratis 
postzegels kunnen opleveren. De 
entree is gratis, maar er wordt een 
hokjesverloting gehouden om de 
kosten enigszins te dekken.

Postzegelbeurs 
in Bruchterveld

Repair café
In natuurcentrum De Koppel in 
Hardenberg wordt zaterdag 31 ok-
tober van 13.00 tot 15.30 uur een 
repair café gehouden. Omdat het 
koude seizoen eraan zit te komen 
staat het herstellen van breiwerk 

zoals truien, dassen en mutsen 
centraal, maar ook andere kapotte 
voorwerpen kunnen ter reparatie 
aangeboden worden. De reparatie 
is gratis, maar mocht men tevreden 
zijn over de geboden hulp dan 
wordt een vrijwillige bijdrage op 
prijs gesteld.

Zaterdag 7 november vindt voor de 
15e keer de landelijke Natuurwerk-
dag plaats. In Overijssel worden 
de activiteiten gecoördineerd door 
Landschap Overijssel. Ook in Sal-
land en het Vechtdal zijn volop 
activiteiten als zagen, snoeien en 
opruimen waarvoor vrijwilligers 
worden gezocht. Het werk dat 
verzet wordt op de Natuurwerkdag 
levert een belangrijke bijdrage aan 
het beschermen en behouden van 
natuur & landschap. In heel 2014 
hebben vrijwilligers in Overijssel 
bijna 160.000 uur in het landschap 
geïnvesteerd. 

In Overijssel zijn 54 locaties aange-
meld waar vrijwilligers aan de slag 
kunnen tijdens de Natuurwerkdag. 
Zoals bij Hardenberg, waar men 
kan helpen in de boswachterij of bij 
natuurcentrum De Koppel, in Den 
Ham om boompjes uit te steken in 
het Zandstuvebos bij Den Ham of 
helpen bij het onderhoud van de 
houtwal bij bezoekerscentrum De 
Wheem van Landschap Overijssel 
in Balkbrug. Samen met kinderen 
en jongeren kan men aan de slag 
op de Lemelerberg, waar de Junior 
Rangers van Landschap Overijssel 
gaan zagen en snoeien. Alle plekken 
zijn te zien op de website www.
natuurwerkdag.nl. Hier kan men 
zich ook aanmelden.

Natuurwerkdag

HARDENBERG - Voor kleinere 
organisaties die actief zijn op 
maatschappelijke terreinen, zoals 
wijk- en buurtverenigingen, mu-
ziekgezelschappen, sportclubs en 
stichtingen met een goed doel orga-
niseert stichting De Stuw een work-
shop Fondsenwerving. Deelnemers 
krijgen dinsdag 24 november van 
19.30 tot 22.00 uur professionele 
hulp bij hun zoektocht naar geld.
Aanmelden kan tot 16 novem-
ber bij John Eilert van De Stuw 
(tel. 267478). Deelnemers krijgen 
vooraf per e-mail wat huiswerk 
toegestuurd om alvast een beetje te 
oefenen. Deelname aan de work-
shop is gratis.

Fondsenwerving



snel groeit is de vraag naar meer 
ruimte  ook later gekomen. De hui-
dige groei kan opgevangen worden 
door in school een paar ruimtes aan 
te passen.”

Plek voor nieuwe groep
In de nieuwsbrief aan de ouders 
schrijft de Marsweijde dat de archi-
tect van schoolgebouw De Matrix 
twee lokalen en een centrale ruimte 
kan creëren door de ruimtes in het 
gebouw wat anders in te delen. Ook 
het vertrek van het Chrono-bestuur 
naar een ander gebouw heeft ruimte 
opgeleverd. Er is inmiddels be-
gonnen met de verbouw, zodat in 
januari de nieuwe instroomgroep 
een plek heeft.

Woensdag 4 november 2015

.............ergee

© Roel Gritter

Ergens tussen mijn stapel met 
vinylplaten op zolder moet nog 
een exemplaar zitten van de lp 
Alles was ich habe van Reinhard 
Mey uit 1973. Op die lp staat het 
onvolprezen nummer Die heiße 
Schlacht am kalten Büffet, over een 
meute rijkaards die als het ware een 
buffet bestormen, zich volvreten en 
volgieten en die tenslotte een deel 
van het inleggeld schenken aan het 
armenproject Brot für die Welt.

Gelovigen houden elkaar graag Je-

zus’ leefregel voor: ‘Laat uw linker-
hand niet weten wat uw rechterhand 
doet’. Geven zonder dat iemand het 
ziet is in Gods ogen beter dan do-
neren voor de bühne, zeggen ze. De 
werkelijkheid is anders. Scholen die 
fietsen voor Kenia, zwemmen voor 
Indonesië, hinkelen voor Roeme-
nië en wat al niet meer, om geld te 
genereren voor een goed doel. Niks 
mis mee, maar ze moeten wel al-
lemaal in de krant. De Rotaryleden 
kopen extra dure filmkaartjes voor 
de première van de nieuwe James 
Bondfilm waardoor maar liefst 700 
kaartjes beschikbaar komen voor de 
Voedselbank Noordoost-Overijssel. 
In de pauze van de film worden de 

kaartjes overhandigd “en wij stel-
len uw aanwezigheid daarbij zeer 
op prijs!”, stond in het persbericht. 
‘Laat uw linkerhand niet weten wat 
uw rechterhand doet’. Het wordt 
met de lippen beleden, maar in de 
praktijk komt er niets van terecht. 
En misschien is dat maar goed ook.

In februari 2014 stond in dagblad 
Trouw een artikel over een collec-
tezak-app: met je smartphone geld 
schenken aan de kerk. Geen gerin-
kel van munten meer of geknisper 
van papiergeld. Volgens de beden-
kers een geweldige uitvinding want 
je bent van een hoop gedoe af. En 
voor henzelf natuurlijk ook goed, 

want de parochies en gemeenten 
betalen jaarlijks 350 euro om de 
betaalmethode te mogen gebruiken.
Fout, helemaal fout, vertelde eco-
noom Adriaan Soetevent, hoog-
leraar aan de Rijksuniversiteit 
Groningen. Dat beweerde hij trou-
wens niet zomaar, want er was 
baanbrekend en wereldwijd geci-
teerd onderzoek aan voorafgegaan. 
Hij deed proeven in de kerk met 
collectezakken en mandjes. Wat 
bleek: met een schaal waarop het 
geld zichtbaar ligt, haal je meer 
op. Soetevent: “Mensen denken 
niet alleen: wat is het goede doel 
mij waard? Maar ook: hoe kijken 
andere mensen tegen mij aan als ik 

iets schenk?”. Als al die scholen, 
verenigingen, Rotary’s en wat dies 
meer zij hun goede werken in het 
verborgene doen maakt dat lui, min-
der vrijgevig en gaat er dus minder 
naar het goede doel.

Daarom nog maar even een keer, 
voor extra opbrengst in de toe-
komst: Rotary Hardenberg doneert 
de opbrengst van 350 verkochte 
kaartjes van de filmpremière aan 
de gebruikers van de voedselbank. 
Zij ontvangen met kerst een gratis 
bioscoopkaartje, dat zij kunnen 
besteden aan een film naar keuze 
in 2016.

HARDENBERG - Er moet iets gedaan wor-
den aan de leegloop in het winkelcentrum 
van Hardenberg. Dat vinden de winkeliers 
zelf maar ook de gemeente. Het blijft niet bij 
woorden,  want samen hebben ze een actie-
plan opgesteld dat de komende weken wordt 
besproken met de middenstanders.

Het centrum moet meer zijn dan alleen een plek 
om boodschappen te doen, staat in het plan. Je 
moet er winkelen, je moet verrast worden en je 
moet er langere tijd verblijven. Waarom dat moet 

is overal zichtbaar: steeds meer winkels wachten 
op een nieuwe huurder. Online winkelen is in 
opkomst, de bevolking is anders samengesteld 
dan vroeger en veel mensen hebben minder 
geld te besteden. Dat samen zorgt voor ander 
koopgedrag en minder omzet voor de plaatselijke 
middenstand.

Om het tij te keren moeten er speciaalzaken 
komen, meer horeca maar ook plekken voor 
ontspanning en vermaak. Dat moet samengaan 
met een compacter centrum, dus minder winkels 

aan de uiteinden als bijvoorbeeld het Oosteinde 
en meer rond de Markt, het Klepperplein en de 
Voorstraat. Voor het winkelend publiek moet 
meer duidelijkheid komen, is een andere aan-
beveling van het actieplan. Dat kan door overal 
dezelfde openingstijden te hanteren en door de 
openingstijden van winkels en horeca op elkaar 
af te stemmen. Verder wordt gedacht aan het 
ontwikkelen van één Hardenberger webwinkel 
en aan het regelen van  uniforme en duidelijke 
parkeertijden en parkeertarieven voor de cen-
trumbezoeker.

Centrum Hardenberg loopt leeg

Winkeliers proberen tij te keren

In de betrekkelijk korte Fortuinstraat staan inmiddels een handvol winkels leeg.

“Er moet gemeenschapsgeld ge-
bruikt worden om goed onderwijs 
te houden in goede gebouwen.
Vanavond stemmen we alleen over 
nieuwe uitgangspunten, over finan-
ciën praten we later. Wie kan daar 
tegen zijn?”, vroeg Dogger zich 
vorige week tijdens de raadsverga-

Raad wil goed onderwijs in goede gebouwen

dering hardop af.
Alex Reiling (VVD) niet, maar hij 
had wel vragen over het voorstel. 
Bijvoorbeeld of het bericht juist was 
dat basisschool De Marsweijde in 
Heemse uit haar jasje groeit. “Hoe 
kan dat, als je ziet dat de bouw van 
de wijk Marslanden achterloopt 

bij de prognoses. Was het dan mis-
schien beter geweest dat wij basis-
school De Kastanjehof in het cen-
trum van Hardenberg niet hadden 
gesloten? Nu moet je kinderen ver 
laten fietsen, wat nogal onveilig is.”
Voordat wethouder Jannes Janssen 
kon reageren werd Reiling door 
Wim Kloekhorst (OpKoers) op de 
vingers getikt. “Die vraag moet je 
aan Chrono stellen. Wij hebben 
geen school gesloten, dat heeft het 
schoolbestuur gedaan.”

Volgens Janssen wilde Reiling een 
verkeerde en achterhaalde discus-

sie opnieuw beginnen. “U zegt 
dat de Kastanjehoffers ver moeten 
fietsen? Die hele operatie is nou 
net begonnen om het verre fietsen 
tegen te gaan. Door de Kastanjehof 
te sluiten kan Chrono kleine scholen 
in de dorpen rond Hardenberg open 
houden, anders hadden die kinderen 
moeten fietsen. En van Radewijk 
naar Hardenberg is een stuk verder 
dan van Hardenberg naar Heemse.”

De groei van de Marsweijde was 
volgens Janssen voorzien. “Die 
uitbreiding was al eerder verwacht, 
maar doordat de wijk niet meer zo 

HARDENBERG - Het had wat Henk Dogger (CDA) betreft best een 
hamerstuk mogen zijn, het voorstel van B&W om samen met school-
besturen ervoor te zorgen dat basisscholen langer kunnen leven. Nu 
er een krimp zit aan te komen van 6200 naar 5300 leerlingen krijgen 
besturen minder geld voor onderhoud. Door samen met de gemeente 
op te trekken kan de levensduur verlengd worden, zodat komende 
generaties leerlingen niet in een aftands gebouw les krijgen.

REGIO - De provincie Overijssel 
begint rond 16 november met het 
beveiligd baggeren van het Kanaal 
Almelo-De Haandrik. Het gaat 
om een klein aantal locaties van 
beperkte omvang, voornamelijk 
rondom bruggen. Deze locaties zijn 
tot nu toe niet gebaggerd omdat er 
springladingen en munitie uit de 
Tweede Wereldoorlog zou kunnen 
zitten. De werkzaamheden zijn in 
de loop van februari 2016 afgerond. 
Daarmee is de totale opwaardering 
van het kanaal gereed.

Tijdens de baggerwerkzaamheden 
kan er zowel voor de scheepvaart 
als voor het landverkeer enige hin-
der ontstaan, als bijvoorbeeld een 
brug een tijdje niet gebruikt kan 
worden. Om bewoners en andere 
belangstellenden over de bagger-
werkzaamheden te informeren, 
houdt de provincie Overijssel twee 
inloopbijeenkomsten: dinsdag 10 
november van 9.30 tot 11.30 in café 
Veenlust Bergentheim en woensdag 
11 november van 14.30 tot 16.30 in 
café Seven in Vriezenveen.

Baggeren bij brug
Overijssels kanaal

HARDENBERG - De bibliotheek 
in Hardenberg houdt zaterdag 7 no-
vember Open Huis. Tussen 10.00 en 
14.00 uur kan men gratis deelnemen 
aan workshops telefoonhoesjes ma-
ken, macrameeën en handlettering, 
het Schrijverscollectief Hardenberg 
komt verhalen vertellen, mede-
werkers van de bieb in Steenwijk 
demonstreren 3D-printen en er is 
muziek van het duo 79th Street. 
Daarnaast is er de nodige informatie 
over de bibliotheek, Cultuurkoepel 
Vechtdal en projecten als BoekStart, 
VoorleesExpress en het Taalpunt.

Die dag wordt ook het actieboek 
van Nederland Leest uitgedeeld, 
een bundel met korte verhalen, sa-
mengesteld door de meester van het 
zeer korte verhaal, A.L. Snijders.

Bieb Hardenberg 
houdt Open huis



Hardenberg is toe aan een nieuwe 
stadswandeling. Tot nu toe kun je 
onder begeleiding van een gids 
door het centrum van het Vecht-
stadje lopen voor een historische 
wandeling, maar het enige dat je te 
horen krijgt is: hier was dit en daar 
stond dat. Zinloos derhalve, want 
bij een wandeling wil je wat zien, 
anders kun je wel een boekje lezen 
of een site bekijken. Maar het kan 
ook anders.

Meer dan 1500 leden telt de beslo-
ten Facebookpagina Hardenberg 
van toen. Eerst veel ansichtkaarten 

van vroeger, maar nu het boek Har-
denberg op de kaart is uitgegeven 
bestaat vooral de behoefte aan het 
plaatsen van foto’s van particulie-
ren. En dan natuurlijk commentaar 
geven: die werkte daar, dat was er 
eentje van de familie X en woonde 
daar niet de familie Y? Bijna altijd 
afgesloten met de verzuchting dat 
Hardenberg toen nog mooi was. 
Als voorbeeld kun je de Openbare 
Lagere School nemen, op de hoek 
van de Stationsstraat en de prinses 
Julianastraat. De christelijke school 
was de school van meester Roosjen 
en dit was de school van meester 
Bos. Gebouwd in 1912 en vijftig 
jaar later buiten werking gesteld 
toen de leerlingen verhuisden naar 
de gloednieuwe Jan Ligthartschool. 

Op de facebookpagina wordt een 
oude foto van de school geplaatst, 
daaronder komen verhalen over 
wie men nog van die school kent 
en welk kattenkwaad men heeft 
uitgehaald en dan eindigt de bij-
drage met de opmerking “Oh, wat 
veel moois had je met dit gebouw 
kunnen doen.” Allemaal nostalgisch 
geneuzel, want het was een gebouw 
dat niet meer als school gebruikt 
kon worden. Wilde je er woningen 
van maken zoals in de hbs in Coe-
vorden dan moest je vele tonnen 
investeren. Gebruiken als dorps-
huis? Niet nodig in Hardenberg. 
Ombouwen tot een clubgebouw 
voor een vereniging? Veel te duur 
voor zo’n club. Bovendien moest 
het terrein geld opbrengen om de 

nieuwbouw te kunnen betalen. Je 
kon dus niks met dit gebouw doen. 
En zo is het met veel gebouwen in 
Hardenberg gegaan. Veelal matige 
constructies, want de streek was te 
arm om kwalitatief te bouwen. En 
in plaats van voor duur geld de zaak 
te renoveren is er bijna altijd voor 
afbraak en nieuwbouw gekozen.

Afijn, oud spul is er niet en dus 
is een wandeling langs kastelen, 
herenhuizen, middeleeuwse hofjes 
of stadspoorten niet mogelijk. Maar 
wat dan wel? Een wandeling langs 
de ING-bank, het Vechtdal College, 
theater De Voorveghter, het LOC 
en natuurlijk het meest markante 
gemeentehuis van Nederland: onze 
gele topper. Volkomen misplaatst op 

die plek, maar dat ligt aan de omge-
ving, die voor een groot deel bestaat 
uit bouwwerken uit de jaren ’60 en 
’70, ontworpen door architecten die 
hun hele jeugd hebben doorgebracht 
met het spelen met legoblokjes. Het 
gebouw is onlangs uitgeroepen tot 
lelijkste gebouw van Nederland, 
na een ludieke oprisping van een 
journalist van het blad Cobouw. 
Dat moet drommen dagjesmensen 
opleveren is de verwachting, dus die 
nieuwe stadswandeling moet wel 
snel worden gemaakt, eindigend 
bij een horecapand natuurlijk. En 
zo kan het gemeentehuis de stad 
nog geld opleveren ook. Met dank 
aan Cobouw en de honderden Har-
denbergers die zich door het blad 
hebben laten opjutten.

Woensdag 11 november 2015

.............ergee

© Roel Gritter

Als je boeken over hobby’s in huis hebt kun je dat het beste laten zien door die hobby’s zelf te tonen. Of wanneer 
je boeken over muziek in de kast hebt staan is het wel aardig muzikanten te laten optreden. En heb je werk van 
regionale schrijvers in je collectie, dan is het handig die schrijvers zelf iets te laten voordragen. Dat en meer deed 
de openbare bibliotheek Hardenberg afgelopen zaterdag tijdens een Open Huis. Met een hoofdrol voor de stand 
van De Makelij uit Dedemsvaart, waar onder meer macramé beoefend kon worden. Dat is een handwerktechniek 
die vooral in de jaren 60 en 70 werd gebruikt om allerlei leuke dingen te maken, zoals planthangers. Nu weer 
helemaal terug van weggeweest.

Oude 
hobby 

in de bieb

Figuranten gezocht
 
Gramsbergen zoekt figuranten voor 
een kerststal tijdens de kerstmarkt 
op woensdag 9 december. De markt 
wordt gehouden van 16.00 tot 21.00 
uur. Bij de kerststal wordt een kerst-
verhaal gelezen waarvoor men figu-
ranten zoekt. Het zijn rollen zonder 
tekst, laat de organisatie weten. De 
bijbehorende kleding is aanwezig. 
Aanmelden kan via ge.he.gerrits@
gramsbergen.nl

Werk in uitvoering
 
Inwoners van Hardenberg kunnen 
woensdag 11 november tussen 
14.00 en 17.00 uur zien hoe ver het 
bedrijf Plegt-Vos is met de herin-
richting van het Heemsermarspark 
en de uiterwaarden van de Vecht. 
Opdrachtgevers waterschap Vechts-
tromen en de gemeente Hardenberg 
houden dan een open middag ‘Werk 
in uitvoering. Het startpunt van een 
zelf te lopen route is bij het tijdelijke 
onderkomen van Plegt-Vos aan 
de Brink 30. Onderweg kan men 
luisteren naar het verhaal van de 
bruggenbouwer, op de foto met de 
kraanmachinist en meedoen aan een 
puzzeltocht.

Open huis hospice
 
Het hospice Huis aan de Vecht aan 
de Jan van Arkelstraat in Harden-
berg houdt drie dagen Open Huis: 
donderdag 19 november van 18.30 
tot 21.00 uur, vrijdag van 13.30 tot 
16.30 uur en zaterdag van 10.00 tot 
13.30 uur. Alle inwoners van Har-
denberg en omstreken die belang-
stelling hebben worden uitgenodigd 
het hospice ook  eens van binnen 
te komen bekijken en informatie te 
verkrijgen over de werkzaamheden 
die in het hospice plaatsvinden.

Beren op de weg
 
De provincie Overijssel heeft een 
prijsvraag uitgeschreven voor kin-
deren uit groep 1 tot en met 4 van 
alle basisscholen in Overijssel. De 
kinderen kunnen tot 16 november 
twee namen verzinnen voor de 
nieuwe provinciale troostknuffels. 
Troostknuffels zijn beertjes die 
kinderen uitgereikt krijgen als ze 
op de provinciale weg iets ernstigs 
meemaken, zoals een ongeluk of 
autopech, en een van de provinciale 
weginspecteurs is ter plaatse. Hij 
heeft de beertjes in de auto. De 
kinderen kunnen via hun ouders de 
namen indienen op de website
www.overijssel.nl/berenopdeweg. 
 
Op de website zijn foto’s, een film-
pje en een kleurplaat van de beertjes 
te vinden. De prijswinnaar ontvangt 
niet alleen de twee beertjes, maar 
ook een leuke verrassing.

redactie@sallander.nl

HARDENBERG - Leegstaande 
schoolgebouwen kosten de ge-
meente zo’n 65.000 euro per 
jaar. Dat antwoordt het college 
van B&W op vragen van D66-
raadslid Jacco Rodermond.

De gemeente Hardenberg heeft zes 
leeggekomen schoolgebouwen in 
beheer. Hiervan zijn twee helemaal 
leegstaand (De Baanbreker in Lut-
ten en ‘t Talent in Dedemsvaart), 
de vier anderen worden deels 
verhuurd. Daarbij gaat het om het 
oude Vechtdal College in Dedems-
vaart, de aanbouw van de voorma-
lige landbouwschool aan de Piet 
Heinstraat, het schoolgebouw van HARDENBERG - De provincie 

Overijssel, Bouwend Nederland 
en 25 Overijsselse gemeenten 
ondertekenen donderdag 10 de-
cember in theater De Voorveghter 
in Hardenberg een samenwerkings-
overeenkomst waarin ze afspreken, 
dat ze tussen 2016 en 2020 50.000 
particuliere woningen in Overijs-
sel duurzaam gaan renoveren. Dat 
moet meer wooncomfort opleveren, 
lagere energielasten en meer banen.

Okidoki/Ichthus aan de Rembrandt-
straat in Hardenberg-Heemse en 
sinds 1 november de Kastanjehof in 
Hardenberg-centrum. De verhuurde 
voormalige schoolgebouwen wor-
den kostendekkend verhuurd.
Volgens B&W worden zowel de 
Baanbreker als ’t Talent actief 
aangeboden. Er hebben zich enkele 
gegadigden gemeld, maar hiermee 
is nog geen overeenstemming be-
reikt. Op het moment dat blijkt dat 
verkoop niet haalbaar is, is verhuur 
een mogelijkheid.

Leegstaande schoolgebouwen verhuren

Renovatie woningen

REGIO - Waterschap Vechtstromen 
heeft een rentevoordeel van jaarlijks 
4 miljoen euro. Dit nadat het water-
schap dit jaar een groot deel van zijn 
leningen opnieuw heeft afgesloten. 

Het dagelijks bestuur wil de helft 

Rentevoordeel waterschap Vechtstromen

Vogelvoer - Natuurcentrum De 
Koppel aan de Vechtstraat in Har-
denberg houdt woensdag 18 no-
vember van 14.00 tot 16.00 uur 
een kindermiddag, waarbij het om 
vogelvoer draait. Vooral bedoeld 
voor kinderen van 6 t/m 12 jaar. De 
middag begint met wist-je-datjes 
en tips over vogels in de winter. 
Na de introductie gaan de kinderen 
een traktatie voor vogels maken. 
Hiervoor worden oude kopjes en 
schotels gebruikt, die aan een touw 
opgehangen worden. Als er tijd over 
is maken de kinderen van bierviltjes 
een kleurige mobile van vogeltjes. 
Als versiering zijn er veertjes en 
kralen. Informatie over de kosten en 
opgave voor de middag via telef.nr. 
0523-273388.

Zwanger – In het Röpcke-Zweers 
ziekenhuis wordt dinsdag 17 no-
vember van 20.00 tot 22.00 uur een 
voorlichtingsavond gehouden voor 
zwangere vrouwen en hun partner. 
De voorlichting is bedoeld om 
aanstaande ouders voor te bereiden 

op de komst van de baby bij een 
eventuele ziekenhuisopname. Een 
verloskundige van het ziekenhuis 
en twee gespecialiseerde kraam-
verpleegkundigen leggen alles uit 
aan de aanstaande ouders. Er is 
voldoende tijd om vragen te stellen. 
De gratis toegankelijke bijeenkomst 
wordt gehouden in het ziekenhuis-
restaurant. Aanmelden kan door 
een mail te sturen naar j.hiddink@
sxb.nl.

VOC - De veteranen in Hardenberg 
krijgen een eigen onderkomen, een 
V.O.C. oftewel een Veteranen Ont-
moeting Centrum. Het is gevestigd 
aan de Bruchterweg, naast Renault-
garage Cents. De officiële opening 
is donderdag 26 november.

= Agenda =

van de meevaller gebruiken om de 
schuldpositie bij te buigen en de 
andere helft reserveren voor inves-
teringen. Ook is het de bedoeling 
om extra besparingen door te voe-
ren om de stijging van de lastendruk 
te beperken.



Heb je Bert Gelling nou bij de 
kop of bij de kont? Zijn collega-
raadsleden in Hardenberg weten het 
eigenlijk niet.

Vorig jaar was zijn partij, de VVD, 
de enige die tegen de begroting van 
B&W stemde. Nou ja, D66 ook, 
maar die partij stemt vrijwel tegen 
alles dus die telt eigenlijk niet mee. 
Het tegenstemmen door de VVD 
leek dit jaar weer te gebeuren, want 
Gelling maakte verbaal gehakt 
van wat er de afgelopen jaren was 
gepresteerd en wat ook ditmaal 

werd aangeboden. Hij heeft vroeger 
waarschijnlijk een cursus retorica 
gevolgd want de ene volzin klonk 
nog mooier dan de andere, het was 
een genot om naar de verpakking 
te luisteren. Alleen van de inhoud 
werd niemand warm. Men veerde 
pas op toen hij zei dat de VVD de 
begroting zou omarmen, omdat hij 
verwachtte dat B&W na zoveel ja-
ren ellende dit keer hun best zouden 
doen alles ten goede te laten keren. 
Aan het eind van het debat werden 
dan ook mondelinge boeketten met 
bloemen zijn richting gestuurd. En 
dat vond Gelling weer opvallend. 
De rest had blijkbaar niet begrepen 
dat het cynisch bedoeld was, zei hij. 
Maar de dank van de andere partijen 

en het college was waarschijnlijk 
ook cynisch bedoeld, veronder-
stelde hij. Dat had hij echter mis, 
want ze dachten echt dat-ie meende 
wat hij zei. Afijn, je weet dus niet of 
je Gelling bij de kop of bij de kont 
hebt en misschien weet hij dat zelf 
ook niet.

Over de vergadering zelf valt wei-
nig te vertellen. Bekijk nog maar 
eens het verslag van verleden jaar. 
Toen en nu kwam de subsidie aan de 
tennisvereniging aan bod. Toen en 
nu werd gedebatteerd over het op-
knappen van het openluchttheater in 
Gramsbergen. Toen en nu werd de 
bezorgdheid uitgesproken over het 
gebrek aan sociale huurwoningen. 

En net als verleden jaar was D66 af 
en toe de weg kwijt met het indienen 
van moties. Dit keer wilde de partij 
dat er een platform komt om nieuw 
beleid te bedenken voor economi-
sche ontwikkeling. Daar hebben we 
al zoveel van, was de teneur van 
de reacties. Zelfs de ‘natuurlijke 
vriendjes’ van D66 in Hardenberg 
– mede-oppositiepartijen VVD en 
Leefbaar Hardenberg – begrepen 
niets van de motie en wilden tegen 
stemmen, ware het niet dat D66 
hem terugtrok en beloofde nog dit 
jaar met een beter uitgewerkt idee 
te komen.

En last but not least kwam Leefbaar 
Hardenberg met de repeterende 

breuk van het betaald parkeren. In 
sommige steden is twee uur parke-
ren net zo duur als een pantalon van 
Primark en dat moet anders, vond 
Petra Baarslag. “Voor je het weet 
gaat men winkelen in Oldenzaal. 
Parkeren moet goedkoper worden 
en afschaffen is nog beter.” Wet-
houder Jannes Janssen wilde dat 
wel doen, zei hij, als mevrouw 
Baarslag dan even zou aangeven 
met hoeveel procent de ozb moet 
stijgen. Maar dat was natuurlijk 
ook niet de bedoeling. Uiteindelijk 
ging de zaak als een nachtkaars uit, 
want alle partijen keurden de be-
groting ongewijzigd goed. Behalve 
D66 natuurlijk, maar dat heb ik al 
uitgelegd.

Woensdag 18 november 2015

.............ergee
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Voorafgaand aan de beraadslagin-
gen kwam voormalig CDA-raadslid 
Hans Hoogeveen uit Dedemsvaart 
zijn 9 partijgenoten en de andere 
22 raadsleden waarschuwen de 
ozb vooral niet te verhogen. “Blijf 
met de vingers uit de portemonnee 
van de burger. Voor je het weet 
lopen de kiezers weg naar de ver-
keerde partijen. Doe niet mee aan 
de verhoging van de ozb”, gaf hij 
de raadsleden als advies.

De verhoging van de ozb kwam 
er toch. Het CDA had ermee ge-
worsteld maar ging uiteindelijk 
schoorvoetend akkoord, vertelde 
fractievoorzitter Dirk van der Valk. 

Meerderheid raad keurt begroting goed

Onder het akkoord dat al eerder was 
gesloten over het bezuinigen van 
miljoenen euro’s, het verminderen 
van het aantal ambtenaren en het 
verhogen van de inkomsten, stond 
de handtekening van het CDA, 
maar Van der Valk had gehoopt dat 
de verhoging niet nodig zou zijn 
omdat het gemeentelijk huisboekje 
op orde lijkt te komen. Hij erkende 
echter dat het herstel broos was en 
dat de verhoging toch noodzakelijk 
was. Coalitiepartijen ChristenUnie 
en PvdA hadden dat besluit al eerder 
genomen. “Bij een begroting die in 
de min eindigt kun je niet praten 
over lagere belastingen”, vond CU-
woordvoerder Sake Stelpstra.

Door de opstelling van het CDA 
liep de begrotingsdiscussie met 
een sisser af. Alleen D66 stemde 
uiteindelijk tegen de begroting, alle 
andere partijen gaven steun aan de 
plannen van B&W. Ook het VVD 
en dat vonden veel partijen verras-
send, omdat fractievoorzitter Bert 
Gelling ogenschijnlijk geen spaan 
heel hield van het financieel beleid 
dat de afgelopen jaren was gevoerd. 
Hij rekende de toehoorders in de 
raadszaal voor dat er de afgelopen 
jaren 7 miljoen euro overgehouden 
zou worden, maar dat er uiteinde-
lijk 28 miljoen euro was verloren. 
“Wilt u nou niet correct begroten 
of kunt u het niet”? vroeg hij het 
college. “Uw financiële positie 
is gewoonweg niet op orde.” De 
andere fracties reageerden in het 
geheel niet op het gegoochel met 
cijfers door Gelling. Alleen wet-
houder Jannes Janssen zei dat het 
een beetje een vreemd verhaal was. 
“Als je 500 euro spaart voor een 

wasmachine en uiteindelijk koop 
je dat apparaat, dan is dat toch niet 
opeens een schuld geworden? De 
gemeente had reserves die ergens 
voor bedoeld waren. Dat hebben 
we de afgelopen jaren uitgegeven 
maar daardoor hebben we geen geld 
verloren”, legde hij uit.

Dat de begroting een beetje in de 
min eindigt komt door eenmalige 
uitgaven, die uit de reserves worden 
betaald. Zo wordt onder meer geld 
uitgetrokken voor een jeugdcen-
trum in Hardenberg en een dorps-
huis in Bergentheim. De meerjaren-
begroting laat echter een overschot 
zien, hoewel volgens B&W niet te 
hard gejuicht mag worden over de 
financiële toestand. “We moeten 
scherp aan de wind blijven zeilen”, 
vond Janssen.

HARDENBERG - Het O-woord is dan toch gevallen tijdens de be-
grotingsvergadering van de gemeenteraad in Hardenberg. Jarenlang 
was de afspraak dat de ozb, de onroerendezaakbelasting, alleen maar 
met het inflatiepercentage verhoogd zou worden, op praten over een 
hogere ozb rustte een taboe. Maar nu is toch groen licht gegeven voor 
een extra verhoging in 2016 van ruim 5%. Vooral het CDA had het 
er moeilijk mee.

MARIËNBERG - Ally Olsman is in het dagelijks leven hoofd van de re-
proafdeling van het Vechtdal College in Hardenberg, maar daarnaast is hij 
ook (vrijwel) onbezoldigd koster van de Sionskerk in Mariënberg. En dat 
al 40 jaar lang. Manusje-van-alles, Haarlemmerolie, de Grote Regelaar, al 
die benamingen zijn op hem van toepassing. Burgemeester Peter Snijders 
van de gemeente Hardenberg liet zelfs het woord ‘onmisbaar’ vallen.

Snijders was vrijdag niet met lege handen naar het kerkgebouw gekomen 
waar een feestelijke bijeenkomst aan de gang was om het kostersjubileum 
te vieren. Hij mocht Ally voor zijn langdurige vrijwillige inzet voor de Si-
onskerk en daarmee voor de samenleving van Mariënberg namens koning 
Willem-Alexander de medaille opspelden die hoort bij het lidmaatschap 
van de Orde van Oranje-Nassau.

Bijzonder kostersjubileum in MariënbergPrijs voor Lutten
 
Bientien Over uit Lutten heeft de 
Overijsselse Vrijwilligersprijs 2015 
gewonnen. De Luttenaren hebben 
tijdens een feestelijke uitreiking 
in Zwolle een waarderingscheque 
van duizend euro ontvangen. Bien-
tien Over is van oorsprong een 
ijsvereniging maar is uitgegroeid 
tot een club die veel betekent voor 
de Lutter gemeenschap. Ze houden 
zich niet alleen meer bezig met de 
sport, maar zetten zich actief in 
voor zorg, welzijn en cultuur voor 
veel verschillende doelgroepen. 
Daarnaast heeft de werkgroep een 
groot aandeel gehad in de interne 
verbouwing van het Dorpshuis.

Kinderraad
 
Maandag 23 november zijn voor 
één dag kinderen de baas in Har-
denberg. Leerlingen van vier ver-
schillende basisscholen nemen 
voor één dag plaats op de stoel van 
een gemeenteraadslid en leren hoe 
ze zelf een politiek besluit moeten 
nemen. Deze ‘Kindergemeenteraad’ 
organiseert Hardenberg samen met 
Madurodam en ProDemos.
De kinderen dragen projecten voor 
die zij in de weken voorafgaand 
aan de raadsvergadering in hun 
klas hebben voorbereid. Tijdens 
de vergadering nemen de kinderen 
zelf een politiek besluit over de 
plannen. Het plan dat de meerder-
heid van stemmen krijgt, wordt 
door de gemeente uitgevoerd. De 
Kindergemeenteraadsvergadering 
onder leiding van burgemeester 
Peter Snijders begint om 18.00 uur.

Opknappen huisjes
 
Na de investering van bijna zeven 
miljoen euro in het Mexicaanse 
waterpark Aqua Mexicana in 2015, 
gaat Attractie- & Vakantiepark 
Slagharen de komende winter 
drie miljoen euro stoppen in de 
vakantiehuisjes. Deze winter wor-
den 115 Arizona huisjes volledig 
gerenoveerd en 84 Wigwam tenten 
vervangen door luxe Wigwams met 
een eigen keuken en toiletvoorzie-
ning. Alle units worden gedecoreerd 
in het Wilde Westen thema. Op 
18 maart, als het park weer open 
gaat, worden de nieuwe accom-
modaties in gebruik genomen. 

HHC-NEC op tv
 
De bekerwedstrijd van HHC tegen 
eredivisionist NEC wordt dinsdag 
15 december live uitgezonden op 
de betaalzender Fox Sports. Om dit 
mogelijk te maken wordt de lichtin-
stallatie voor een bedrag van 30.000 
euro structureel opgewaardeerd, 
zodat de club klaar is voor een 
eventuele promotie naar de nieuwe 
Landelijke Divisie. Daarnaast huurt 
de club extra lichtmasten waardoor 
er voldoende ‘lux’ is om de  wed-
strijd op tv uit te kunnen zenden.



Het gaat goed met burgemeester 
Aboutaleb van Rotterdam, heeft 
zijn woordvoerder laten weten. De 
beste man zat donderdag in een res-
taurant te eten en plotseling werd hij 
door beveiligers gevraagd of hij zijn 
toetje mee naar buiten wilde nemen 
want hij moest weg: er was namelijk 
een witte Mercedes ontdekt in de 
buurt van dat restaurant. Nou vind 
ik dat altijd een straat afgezet moet 
worden en restaurantgasten naar 
huis gestuurd als ergens een witte 

Mercedes wordt ontdekt. Waar dan 
ook. Dus die actie begrijp ik wel.
Wat ik niet begrijp is dat die auto 
is aangehouden omdat hij ge-
registreerd stond als ‘mogelijk 
vuurwapengevaarlijk’, terwijl de 
burgemeester in het NOS Radio 1 
Journaal meldde dat de auto al eer-
der die week was aangehouden. Die 
aanhouding had te maken met ver-
dovende middelen. Blijkbaar wer-
ken alle diensten weer eens langs 
elkaar heen: het ene team houdt de 
auto ‘gewoon’ aan vanwege drugs-
zaken en de andere houdt hem aan, 
voorzien van kogelwerende vesten, 
vanwege de mogelijke aanwezig-

heid van vuurwapens. Maar met 
Aboutaleb gaat het gelukkig goed, 
hij heeft zijn toetje later alsnog thuis 
kunnen eten.

Wat is er trouwens met die ambu-
lance vol springstoffen gebeurd, die 
voor het voetbalstadion in Hanno-
ver zou staan toen het Nederlands 
elftal daar moest spelen? Nooit 
meer iets van gehoord. Dat die 
wedstrijd niet is doorgegaan heeft 
trouwens ook nog iets positiefs op-
geleverd, namelijk dat Oranje niet 
heeft verloren, maar dit terzijde. 
Niet alleen het stadion is ontruimd, 
ook het station is leeggehaald. Er 

was een tas in een trein achtergeble-
ven met kabels en elektronica. Naar 
nu blijkt was de tas per ongeluk 
achtergelaten door een ingenieur 
die het materiaal gebruikt voor zijn 
werk. Paniek, geruchten, angst. Dat 
blijft een paar weken en dat ebt alles 
weer weg. Nou ja, er komt nog wel 
eens een gijzelinkje van 100 man 
in Mali tussendoor, maar dat is ver 
weg en er zaten geen Nederlanders 
bij, dus wat zal ons dat interesseren. 
Er waren overigens nog meer men-
sen gegijzeld maar degenen die een 
paar verzen uit de Koran konden 
opzeggen mochten gaan. Dat blijkt 
dus handig te zijn als je naar zo’n 

van oorsprong Franse kolonie gaat: 
Frans leren en de Koran in je hand-
bagage meenemen. Een oud spreek-
woord luidt: Met de hoed in de hand 
kom je door het ganse land. Verruil 
de hoed door de Koran en je bent 
weer een beetje beter beschermd. 
Tegen… ja, waar tegen eigenlijk? 
Terroristen? Godsdienstfanaten? 
Mensen die de westerse manier van 
leven haten? Moeten we er maar 
mee leren leven dat het onrustig 
blijft in de wereld en dat die onrust 
steeds dichterbij komt? Ik heb geen 
idee. En jammer genoeg heeft nie-
mand dat nog, misschien is dat wel 
het meest verontrustende.

HARDENBERG - Zo heb je nog de panden van een fietsenmaker, automonteur en koperslager en zo heb je 
slechts puin. Het slopen van de panden op de hoek van het Oosteinde en de Stationsstraat in Hardenberg door 
aannemer Van Gelder nadert zijn einde. Begin oktober is de inventaris verwijderd, daarna volgde asbestsanering 
en tot half december wordt er gesloopt. Hierna wordt van de grond een tijdelijk parkje gemaakt door leerlingen 
van de Groene Welle. Ontwikkelaar Oude Lenferink wil op de vrijgekomen locatie een complex bouwen met 
circa 30 appartementen voor starters en jongeren.

Woensdag 25 november 2015

.............ergee
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Gapend gat

HARDENBERG - De volgende 
stap is gezet om de treinverbin-
ding Almelo-Mariënberg door 
te trekken naar Hardenberg. 
Donderdag 19 november heeft de 
provincie Overijssel besloten het 
werk te gunnen aan aannemer 
Strukton Rail. De uitvoering be-
gint eind april en is in juni 2016 
klaar.

De provincie Overijssel wil Twente 
beter verbinden met Hardenberg en 
Zuidoost-Drenthe door de treinver-
binding Almelo-Mariënberg door te 
trekken naar Hardenberg. Voor de 
reiziger betekent deze rechtstreekse 
reismogelijkheid een verbetering: 
niet meer overstappen in Mari-
enberg, minder reistijd en betere 
aansluitingen op andere openbaar 
vervoer. Om dit mogelijk te maken 
moet het spoor tussen Almelo en 
Hardenberg worden aangepast.

Na aanpassing van het spoor gaat 
de baanvaksnelheid tussen Almelo 

Werk aan treinverbinding 
Almelo-Hardenberg start in april

en Mariënberg omhoog van 80 naar 
120 kilometer per uur. Doordat de 
trein op dit traject sneller kan gaan 
rijden, wordt het mogelijk ieder half 
uur een trein te laten rijden tussen 
Almelo en Hardenberg. Er moet 
daarvoor wel een extra wissel ko-
men in Hardenberg, het opstelspoor 
in Mariënberg wordt verlengd en op 
station Almelo wordt het spoor ver-
der doorgetrokken, zodat reizigers 
minder ver hoeven te lopen om over 
te stappen of om de uitgang van het 
station te bereiken. Om zonder inzet 
van extra treinen naar Hardenberg te 

kunnen rijden, is het nodig station 
Geerdijk op te heffen.
Omdat er toch aanpassingen plaats 
moeten vinden wordt het spoor 
tussen Mariënberg en Almelo met-
een maar vernieuwd. Over een 
lengte van 17,5 kilometer worden 
van 30 april tot 6 juni sporen, 
bielzen, spoorgrind en overwegen 
vernieuwd. In deze periode rijden 
geen treinen maar bussen tussen 
Almelo en Mariënberg. Als alles 
loopt volgens plan rijdt eind 2016 
de eerste rechtstreekse trein tussen 
Almelo en Hardenberg.

REGIO - De Provincie Overijs-
sel is gestart met het initiatief 
‘Groen, Groener, Groenst’. In-
woners van Overijssel kunnen 
ideeën inzenden om de steden en 
dorpen in Overijssel groener te 
maken en zo een betere leefom-
geving voor kinderen te bieden.

Ideeën kunnen tot 7 januari 2016 
geplaatst worden op de website
www.jijenoverijssel.nl/groen.
Inwoners bepalen zelf welk idee 
uitgevoerd gaat worden. Het de-
mocratisch gekozen idee krijgt van 
de Provincie Overijssel een bedrag 
van 15.000 euro om het plan uit te 
voeren in het voorjaar van 2016.  

Dit initiatief vindt zijn oorsprong in 
het belevingsonderzoek naar groen 
en natuur onder inwoners en bedrij-
ven in Overijssel. Volgens inwoners 
en bedrijven kan het in sommige 
woonwijken best een beetje groener 
worden, zodat kinderen kunnen 
spelen in de natuur.

Gezocht: het 
groenste idee 
van Overijssel

Jonge voorzitter
 
CDA-fractievoorzitter Dirk van der 
Valk (63) heeft de voorzittershamer 
van zijn raadsfractie overgedragen 
aan Martijn Breukelman (24). Breu-
kelman is door de fractie unaniem 
voor deze functie gekozen. Van der 
Valk woont nu nog in het Wester-
huizingerveld bij Balkbrug, maar 
verhuist op termijn naar de Zwolse 
binnenstad. Tot die tijd blijft hij deel 
uitmaken van de Hardenberger raad.

Brug dicht
 
Het afsluiten van de Voorstraatbrug 
in Hardenberg duurt langer dan ver-
wacht. Het was de bedoeling dat de 
brug 2 december weer gebruikt kon 
worden, maar dat wordt zeker een 
paar dagen later. Bij het verwijde-
ren van de asfaltlaag zijn gebreken 
ontdekt aan de bovenzijde van het 
betondek, die nu eerst gerepareerd 
moeten worden. De brug wordt 
dan enkele dagen afgesloten voor 
al het verkeer, inclusief fietsers en 
voetgangers.

Wel kerstmarkt
 
In tegenstelling met wat op de so-
ciale media wordt beweerd, vindt 
dit jaar wél de jaarlijkse kerstmarkt 
plaats bij tbs-kliniek Veldzicht in 
Balkbrug, laat een woordvoerder 
weten. Het wordt zelfs een bijzon-
dere markt omdat het de laatste keer 
is dat Veldzicht als volledige tbs-
kliniek dienst doet. Per 1 januari is 
de kliniek een psychiatrische instel-
ling waar met name vreemdelingen 
met een psychiatrische aandoening 
worden behandeld. Samen met de 
buurtvereniging het Eikenbos orga-
niseert Veldzicht nu voor de zesde 
keer een markt waar een link wordt 
gelegd met de vroegere landlopers-
kolonie Ommerschans. Woensdag 
9 december is de kerstmarkt van 
18.30 uur tot 20.30 uur bij Veldzicht 
en van 18.00 tot 21.00 uur aan de 
Boslaan in Balkbrug.

Concert
 
Zaterdag 28 november wordt vanaf 
20.00 uur het jaarlijks Najaarscon-
cert gehouden van Harmonie Cres-
cendo Gramsbergen in de sporthal 
van MFC de Binder. Tijdens deze 
avond worden enkele leden gehul-
digd als jubilaris.

Sintshows
 
Leerlingen van de opleiding Re-
creatie en Toerisme van het Alfa-
college in Hardenberg voeren 
woensdag 25 november twee Sin-
terklaasshows op in theater De 
Voorveghter. Basisschoolleerlingen 
van de groepen 1 t/m 4 uit de regio 
Hardenberg zijn hierbij welkom. De 
humoristische voorstellingen zijn 
gratis toegankelijk. Ze beginnen om 
13.30 uur en om 16.00 uur. Kaarten 
zijn verkrijgbaar bij de Voorveghter 
en bij de bibliotheek in het LOC.

HARDENBERG - In 2011 hebben Gedeputeerde Staten van Overijs-
sel aan Biobrandstoffenfabriek in Hardenberg een subsidie verstrekt in 
de vorm van een geldlening. Nu is de eigenaren gemeld dat de subsidie 
wordt ingetrokken. GS hebben er na al die jaren geen vertrouwen meer in 
dat de fabriek van de grond komt. De financiering en vergunningen zijn 
namelijk nog (lang) niet rond. De provinciebestuurders zijn bereid met de 
Biobrandstoffenfabriek te praten over een terugbetalingsregeling van het 
uitbetaalde deel van de lening.

Biobrandstoffabriek is subsidie kwijt



Rotary Hardenberg houdt vrijdag 
11 december voor het eerst een 
Midnight Walk door het centrum 
van het Vechtstadje. Starten op de 
Markt tussen 19.00 en 20.00 uur en 
dan 5 km wandelen. Da’s een uurtje 
bezig zijn, zou je denken, dus hoezo 
Midnight? Wandelen om 24.00 
uur, dat is pas middernacht. Maar 
ze zijn wel langer bezig dan een 
uurtje want ze gaan ook wat panden 
bekijken, luisteren naar trompetters 
en accordeonisten en onderweg een 
beetje bijten in versnaperingen. 
Voor degenen die na 1920 zijn ge-
boren: versnaperingen zijn lekkere 

hapjes, kleine snacks bijvoorbeeld.

Dat past ook bij het beeld van Rota-
ryleden: voor corpulente, sigaarro-
kende notarissen, advocaten, artsen 
en fabrieksdirecteuren is 5 km best 
ver en eigenlijk is zo’ n tocht alleen 
te volbrengen als je onderweg een 
aardige hoeveelheid bitterballen 
en glaasjes sherry nuttigt. Maar dat 
beeld blijkt helemaal achterhaald 
te zijn.

In 1960 is de club begonnen met 22 
leden, waaronder een dominee, een 
schooldirecteur, een dierenarts, no-
taris, tandarts en fabrieksdirecteur. 
Allemaal mannen. En nu? Zo’n 50 
leden, waaronder een winkelier, 
cafébaas, veeboer en zangeres. Zan-

geres? Ja, want er zijn wel 10 vrou-
wen lid. Op dit moment is zelfs een 
vrouw voorzitter. En onder voorzit-
terschap van die vrouw wordt de 
eerste Midnight Walk gehouden. 
Niet zomaar voor eigen plezier maar 
voor een goed doel, want dat wil de 
Rotary zijn: een club die wekelijkse 
gezelligheid met goed eten en drin-
ken bij Zaal Mulder paart aan inzet 
voor de samenleving. Oké, voor het 
lidmaatschap moet nog wel zo’n 
1.100 euro per jaar worden betaald 
zodat niet iedereen lid kan worden, 
maar voor zo’n bedrag heb je dan 
ook wat.

Voor de wandeling door Harden-
berg moet per persoon 5 euro 
worden afgerekend, om uiteindelijk 

een Playcourt voor de jeugd in 
Hardenberg-centrum aan te kunnen 
leggen. Of de gemeente daarvan 
afweet kon het ambtelijk apparaat 
(nog) niet vertellen, evenmin of 
er al een plek voor was gevonden. 
Misschien was men ten gemeente-
huize nog helemaal confuus van het 
bericht dat Hardenberg nu eens een 
keer positief wordt genoemd in de 
Nederlandse media.

Dat zit namelijk zo: in Parijs wordt 
deze week een klimaatconferentie 
gehouden. De vrees bestaat dat daar 
(weer) halfzachte afspraken worden 
gemaakt, vandaar dat bestuurders 
van provincie, waterschappen en 
gemeenten in een paginagrote 
advertentie in landelijke bladen 

ons kabinet benevens de Europese 
leiders oproepen daadkracht te to-
nen. De gemeente Hardenberg heeft 
meegedaan, voor een bedrag van 
500 euro. Het is dan wel een beetje 
lullig dat wanneer je de advertentie 
onder ogen krijgt je de naam Rene 
Vent ziet staan als wethouder van 
Hardenberg, in plaats van René de 
Vent. Tegen de tijd dat de Midnight 
Walk wordt gehouden is men ho-
pelijk over de teleurstelling heen, 
zodat vrijdag 11 december een deel 
van onze bestuurders zal meelopen 
voor het goede doel. En volgende 
keer bij een advertentie-actie toch 
maar een getypt briefje sturen in 
plaats van een kattebelletje in het 
handschrift van een huisarts.

Woensdag 2 december 2015

.............ergee

© Roel Gritter

HARDENBERG - Een plek om elkaar te ontmoeten, om verhalen te ver-
tellen, voor een lach en soms een traan. Zo’n plek zochten de veteranen 
die hebben gediend in Indië, Korea, Nieuw-Guinea, Libanon, Bosnië, 
Cambodja, Afghanistan en al die andere landen waar brandhaarden waren 
die via vredesmissies geblust moesten worden.

Zo’n plek hebben ze in Hardenberg gevonden. Of eigenlijk hebben ze die 
zelf gecreëerd, door actief op zoek te gaan naar een onderkomen en dat 
zelf in te richten. Veteraan Ruben Belt en Aletta Koster, echtgenote van een 
Cambodja-veteraan, zijn sinds donderdag 26 november officieel de beheer-
ders van het Veteranen Ontmoetings Centrum (VOC) aan de Bruchterweg. 
Het onderkomen is die dag geopend door burgemeester Peter Snijders van 
de gemeente Hardenberg.

Eigen plek voor veteranen

In dit door de Wavin beschikbaar gestelde gedeelte van een voormalig kan-
toorpand kunnen veteranen uit het hele Vechtdal op maandag en zaterdag 
terecht, van 10.00 tot 17.00 uur. In het VOC is ook gedeelte ingericht als 
museum, waar uniformen, messtinnen, gasmaskers, emblemen en ander 
militair materiaal is verzameld. Verder wordt een gedeelte gebruikt als edu-
catieruimte om jongeren te ontvangen of voor te bereiden op het programma 
‘veteranen voor de klas’, er worden hobbyworkshops gehouden en sociale 
evenementen als een Nieuwjaarsbuffet. Volgens het Veteraneninstituut telt 
Hardenberg nu zo’n 160 veteranen, vertelde burgemeester Snijders, “maar 
dat aantal zal nog wel groeien, gezien de toestand in de wereld.” Hij vond 
het mooi dat het centrum de naam VOC Vechtdal e.o. draagt, zodat ook 
veteranen uit Ommen, Dalfsen, Twenterand en Coevorden welkom zijn 
aan de Bruchterweg.

REGIO - De VVD afdelingen 
in de gemeenten Hardenberg, 
Twenterand en Tubbergen dienen 
voor het einde van het jaar een 
gezamenlijk opgestelde motie in 
over de Engbertsdijksvenen.

Het rijk wil in dat gebied de natuur-
lijk aanwas van veen weer mogelijk 
maken, maar daardoor komen 
enkele boeren in de problemen, 
omdat hun gronden te nat worden. 
Het gevolg is dat de boeren moeten 
verkassen of moeten stoppen. Ook 
krijgen inwoners van Bruinehaar 
en De Pollen te maken met ernstig 
wateroverlast in de kruipruimten 

Motie over Engbertsdijksvenen
van hun woningen, zegt de VVD.
De gezamenlijke VVD-afdelingen 
hopen dat door de motie nog eens 
goed gekeken wordt of de plannen 
echt noodzakelijk zijn en dat er nu 
geen besluiten worden genomen die 
later worden betreurd.

Volgens VVD-raadslid Cris Wal-
raven van Twenterand is zijn partij 
niet anti-natuur, maar vraagt men 
zich af of het doel niet voorbij 
wordt geschoten. Verder wil hij 
dat zichtbaar wordt wat de sociaal-
economische gevolgen zijn van de 
plannen. De VVD hoopt op brede 
steun in de drie gemeenten.

MARIËNBERG - Ruim 35 jaar heeft er een snackwagen gestaan op het 
kruispunt van de Hardenbergerweg en de Nieuweweg in Mariënberg, totdat 
een voorjaarsstorm enkele maanden geleden ervoor zorgde dat een boom de 
kraam verwoestte. Daarna heeft er op die plek nog wel even een viskraam 
gestaan, maar die is gesloten door de Voedsel- en Warenautoriteit. Een 
inwoner van Coevorden is van plan een nieuwe snackwagen te plaatsen. 
Op termijn moet er dan een permanent gebouwtje komen inclusief mobiel 
openbaar toilet. De gemeente is  bereid aan het verzoek mee te werken.

Mariënbergers kunnen weer snacken

Kunst Pop-up
 
Het voormalig Arbeidsbureau 
aan het Oosteinde in Hardenberg, 
schuin tegenover café Den Her-
denbergher, verandert van 9 t/m 
19 december in een Kunst Pop-up 
winkel. De lege ruimte voorzien 
van grote etalageruiten is volgens 
de organisatoren ideaal om te 
exposeren, te presenteren, kunst 
te verkopen, proeflessen te geven, 
creatieve activiteiten ontwikkelen 
en om het publiek te ontmoeten. 
Verleden jaar is er voor het eerst een 
Pop-up winkel ingericht, toen in een 
leegstaand pand aan de Voorstraat.

Repareren
 
De reparateurs van het Repair Café 
Hardenberg in natuurcentrum De 
Koppel zitten zaterdag 12 december 
klaar om kapotte kerstverlichting 
te repareren. Maar ook voor het 
repareren van andere kapotte 
materialen kan men er van 13.00 
tot 15.30 uur terecht.

Voetbal-Sint
 
De competitiewedstrijd van HHC 
tegen Capelle begint zaterdag 
een uurtje eerder, zodat de Zuid-
Hollanders op tijd komen om thuis 
Sint te vieren. Het aanvangstijdstip 
wordt nu 13.30 uur.

Midwinterhoorn
 
Sinds zondag 29 november, de eer-
ste Adventszondag, mogen de mid-
winterhoorns weer buiten worden 
geblazen. De blazers uit Harden-
berg waren meteen actief met een 
middagactiviteit bij recreatieplas 
De Oldemeijer, maandag gevolgd 
door het in ontvangst nemen van 
de beschermhoorn van burgemees-
ter Snijders, beschermheer van de 
stichting Midwinterhoornblazers 
Hardenbergers. De blaasagenda is 
te vinden op de site
www.midwinterhoornhardenberg.nl 

Gids
 
Vertegenwoordigers van Vechts-
tede Notarissen hebben vrijdag 27 
november op drie plaatsen in het 
Vechtdal een lokale goededoelen-
gids overhandigd aan bestuurders 
van de gemeenten Hardenberg, 
Ommen en Dalfsen. In de gids pre-
senteren zich ruim 70 goede doelen 
uit het Vechtdal. De eerste gids is 
vijf jaar geleden uitgebracht door 
notaris Froukje Tinselboer, initia-
tiefneemster van de gids. De gids 
kan online geraadpleegd worden 
op de site van de notarissen. Bin-
nenkort wordt hij ook ter inzage 
gelegd op plekken die voor het 
publiek toegankelijk zijn. HARDENBERG - Nog één keer 

willen ze een kerstprogramma hou-
den in het dialect, maar na dit derde 
jaar op rij stoppen Jan Willem van 
Lingen, Gerrit Bosscher en Gerrit 

Kerst in dialect van Faassen ermee. Zaterdag 12 
december om 15.00 uur begint hun 
programma in de Stephanuskerk in 
Hardenberg, met onder meer ver-
halen verteld door Henry Dorgelo 
en Gerrit Bosscher, de midwin-
terhoornblazers uit Hardenberg en 
kerstliedjes in de streektaal.redactie@sallander.nl



Woensdag 9 december 2015

.............ergee
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Requiescat in pace is een oude 
Latijnse uitdrukking en betekent 
Hij of zij ruste in vrede. Afgekort 
R.I.P. Toevallig is dat ook de af-
korting van het Engelse ‘Rest in 
peace’,  maar de Romeinen waren 
eerder om hun doden rust te gunnen. 
Buiten de vraag of de overledenen 
wel zin hebben om in vrede te rusten 
is het ook niet altijd mogelijk. Zon-
dag 29 november was het de eerste 
Adventszondag en dat betekende 
dat de midwinterhoorns weer uit 
de mottenballen gehaald mochten 
worden. De blazers in Hardenberg 
stonden voor dag en dauw op een 

begraafplaats de eerste tonen van 
het jaar te spelen, om de mensen 
te eren die hen het afgelopen jaar 
zijn ontvallen. Na het  blazen van 
de Olde Roop werd een moment 
stilte in acht genomen en toen kon 
het seizoen echt beginnen. Als u het 
geluid van de midwinterhoorn kent 
begrijpt u waarschijnlijk dat R.I.P. 
hier niet van toepassing was.

De dag erna, maandag 30 novem-
ber, was het een beetje feestdag, 
omdat de ‘bewaarhoorn’ in ont-
vangst werd genomen van Peter 
Snijders, beschermheer en burger-
vader. Snijders liet horen dat hij het 
afgelopen jaar weinig vooruitgang 
heeft geboekt bij het bespelen van 
de hoorn, want het amechtig gepiep 

dat hij produceerde zal geen protest 
opleveren vanwege geluidsoverlast. 
Hij heeft de laatste weken waar-
schijnlijk weinig tijd gehad om te 
oefenen omdat de raadsvergadering 
van 1 december voorbereid moest 
worden. De laatste alweer van het 
jaar. Er stond nog eentje gepland 
voor 15 december, maar omdat 
voetbalvereniging HHC dan het 
nietszeggende NEC ontvangt in 
verband met de strijd om de KNVB-
beker, is de vergadering verschoven 
naar volgend jaar. Voetbal regeert, 
ook in Hardenberg.

En toch voelt het niet lekker, de 
laatste vergadering al op 1 de-
cember, met een verhaal van de 
raadsnestor over het afgelopen 

jaar terwijl je daar gevoelsmatig 
nog lang niet aan toe bent. In het 
verleden werd de laatste raadsver-
gadering echt tegen het eind van 
het jaar gehouden, met daarna een 
lange nazit aan de bar van theater 
De Voorveghter. Ook voor de jour-
nalisten van de regionale media, 
die op die manier tenminste nog 
iets van hun gemeentelijke belas-
tingcenten terug konden ontvangen. 

Dat gemoedelijke is er een beetje 
af, en het is ook allemaal wat saaier 
geworden. Dat komt misschien wel 
door de groei de afgelopen jaren 
van de ChristenUnie. Tenminste, 
raadsnestor Ria Juurlink betitelde 
die partij zo. Om er echter direct 
aan toe te voegen dat er ook frivole 

elementen in die partij aanwezig 
zijn, zoals Sake Stelpstra die veel 
van de liefde weet en voor het 
goede doel (= lagere legeskosten 
voor bruidsparen) meedeed aan een 
flirt en zelfs een trouwpartij met een 
PvdA-collega. Misschien moeten de 
blazers van de midwinterhoorn eens 
een raadsvergadering bezoeken met 
hun hoorn. Als hun geluid bijna de 
doden kan wekken moet het toch 
ook mogelijk zijn de saaiheid uit 
de raad te blazen. Er is echter één 
probleem: het blazen eindigt met 
Driekoningen op 6 januari en de 
eerstvolgende raadsvergadering is 
de 12e, maar wellicht kan voor het 
goede doel een uitzondering worden 
gemaakt.

HARDENBERG - Eén van de grootste evenementen op onderwijs-
gebied in de wijde regio heeft vorige week woensdag en donderdag 
plaatsgevonden: de Beroepen Doedagen in de Evenementenhal Harden-
berg, georganiseerd door de vo-scholen in de gemeenten Hardenberg 
en Ommen en uitgevoerd door Overijsselse en Drentse mbo-scholen.

Twee dagen lang konden leerlingen uit Noord-Overijssel en Zuid-Drenthe 
kennis maken met de wereld van beroepen. Om precies te zijn: 2745 scho-
lieren van leerjaar 2 van het vmbo. Voor sommigen was het evenement 
misschien wat minder indrukwekkend omdat hun ouders zelf een bedrijf 
hebben of omdat ze dicht bij huis de beroepswereld in beeld hebben, maar 

Kennismaken met beroepen

voor de meesten was het een openbaring wat je allemaal kunt doen ‘als je 
later groot bent’. Met de nadruk op doen, want de leerlingen mochten zelf 
lassen, timmeren, robots aan het werk zetten, bijna levensechte baby’s in 
bad doen, schieten met een buks bij de landmacht, schilderen, dieren ver-
zorgen en pepernoten bakken, om een paar van de activiteiten te noemen.

Donderdagavond konden ouders zien waar hun kroost de afgelopen dagen 
mee bezig was geweest, ze konden zich laten informeren over beroepen en 
opleidingen en de ouders mochten ook zelf actief deelnemen aan de activi-
teiten. En ook nu was de belangstelling erg groot, met een bezoekersaantal 
van bijna 1200 was de hal goed bezet.

IJsbaan
De gemeente Hardenberg heeft een 
brief geschreven aan Hoogeveen 
waarbij de steun wordt uitgespro-
ken voor een nieuwe kunstijsbaan 
in die stad. In Assen is momenteel 
een kunstijsbaan maar die gaat 
dicht. Nu is er in Drenthe een strijd 
losgebarsten over de vraag waar een 
nieuwe kunstijsbaan moet komen: 
Assen of Hoogeveen. Gelet op de 
afstand naar beide plaatsen vindt 
Hardenberg het prima als de baan 
in Hoogeveen komt.

Gift ziekenhuis
 
Het Röpcke-Zweers ziekenhuis 
in Hardenberg is één van de 27 
ziekenhuizen die voor 20.000 euro 
een multifunctionele gezinskamer 
mag verbouwen of inrichten. Dat 
geld komt uit het jubileumbudget 
van het Ronald MC Donald Kinder-
fonds. Het bedrag voor Hardenberg 
wordt onder meer gebruikt voor de 
inrichting van een couveusesuite.

School verkocht
 
Het voormalige Vechtdal College 
in Dedemsvaart heeft een nieuwe 
eigenaar. Het schoolgebouw en de 
grond zijn gekocht door Vrieling 
Adviesgroep, die het kantoor in 
Dedemsvaart wil uitbreiden. De 
financieel dienstverlener wil een 
deel van de school verbouwen tot 
kantoren. Op een ander deel van het 
terrein, langs de Langewijk, worden 
zes woningen gebouwd.

Zadelhoezen
 
VO-school de Nieuwe Veste in 
Hardenberg krijgt elk jaar van het 
VeVO-netwerk (Verkeerseducatie 
Voorgezet Onderwijs) geld om te 
besteden aan de verkeersveiligheid 
van leerlingen. Dit jaar heeft de 
verkeerscoördinator van de school 
fluorescerende zadelhoezen aange-
schaft. Enkele Zwarte Pieten heb-
ben dit presentje vrijdag aan de ruim 
driehonderd leerlingen uitgedeeld.

Motie meevallers
 
Vorige maand heeft de gemeente-
raad van Hardenberg besloten dat 
incidentele financiële meevallers 
gebruikt moeten worden om de 
schuld van de gemeente Hardenberg 
te verlagen. Desondanks heeft D66 
dinsdag tijdens de raadsvergade-
ring een motie ingediend waarin 
gevraagd werd deze meevallers te 
besteden aan steun voor duurzame 
economie. De motie riep bij de an-
dere raadsleden de vraag op of D66 
moties indient voor de bühne (Back, 
VVD) of de vraag of D66 wel 
snapt hoe een gemeenteraad werkt 
(Stelpstra, CU). Uiteindelijk besloot 
fractievoorzitter Rodermond van 
D66 de motie maar in te trekken.

HARDENBERG – B&W van Har-
denberg willen nieuwe regels om 
evenementen financieel een steuntje 
in de rug te geven. Dat moet gedoe 
voorkomen waarbij dorpsfeesten 
als Dedemsvaria geen geld krijgen 
en commerciële evenementen als 
Bierpop wel. Verder moet duide-
lijk worden dat organisaties niet 
meer hoeven te proberen toch geld 
los te peuteren met als motto ‘niet 
geschoten is altijd mis’.
B&W stellen voor dat er 50.000 
euro in een potje komt voor groot-
schalige evenementen, met daarbij 
de regel dat minimaal 25.000 euro 

KLOOSTERHAAR - De VVD-
raadsleden in Twenterand, Tub-
bergen en Hardenberg hebben deze 
maand met een gezamenlijke motie 
aandacht gevraagd voor problemen 
rond vernatting van de Engberts-
dijksvenen, een hoogveengebied op 
de grens van deze drie gemeenten. 
Boeren krijgen als het ware natte 
voeten en zouden met hun bedrijf 
moeten stoppen of moeten verhui-
zen. De provincie zou beter moeten 
onderzoeken wat de gevolgen zijn 
van het stijgen van het grondwater-
peil. De provinciale PvdA heeft de 
handschoen opgenomen en hierover 

Nieuwe regels voor evenementensubsidie
wordt gegeven voor een grootscha-
lig evenement met regionale of 
landelijke uitstraling. Dat houdt in 
dat er maximaal twee evenementen 
subsidie kunnen krijgen. Verder 
willen B&W dat er een potje komt 
met 25.000 euro voor kleinschalige 
evenementen. Feestweken kunnen 
geen beroep doen op het geld voor 
grootschalige evenementen en 
commerciële evenementen moeten 
zichzelf bedruipen, tenzij ze een 
duidelijk economisch of publicitair 
voordeel voor de gemeente Harden-
berg opleveren. In januari neemt de 
raad hierover een besluit.

Engbertsdijksvenen geven overlast
vragen gesteld aan Gedeputeerde 
Staten. De partij is voorstander van 
vernatting om zo het hoogveen te 
behouden en verder te ontwikkelen, 
maar zegt daarnaast oog te hebben 
voor de belangen van omwonenden. 

GS moeten aangeven waarom geen 
afdoende maatregelen zijn genomen 
om wateroverlast tegen te gaan 
en de omwonenden moeten beter 
geïnformeerd worden, vindt de 
Statenfractie van de PvdA.
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Kindermiddag
 
Natuurcentrum De Koppel houdt 
woensdag 16 december een kin-
dermiddag (6 t/m 12 jaar) met als 
thema Kerst. De kinderen gaan 
onder meer een kerststukje maken 
voor op tafel. Aanvang 14.00 uur, 
einde rond 16.00 uur.

Receptie
 
De Hardenberger veteranen houden 
vrijdag 8 januari een nieuwjaarsre-
ceptie met buffet in het VOC,  hun 
onlangs in gebruik genomen vete-
ranen ontmoetingscentrum aan de 
Bruchterweg.  Inloop vanaf 16.30 
uur. Aanmelden kan bij het stich-
tingbestuur. Vooraf zal Indiëvete-
raan Leen Scholten vertellen over 
zijn diensttijd in Nederlands-Indië. 

HARDENBERG - Mannenkoren, winterhoren, blaasmuziek, danspubliek 
en een rijmende Sinterklaas die was vervangen door de Kerstman. Op het 
podium op de Markt in Hardenberg stond vrijdagavond een nazaat van Si-
mon Smith and the amazing dancing bear om het publiek in de stemming te 
brengen voor een stadswandeling. Geen gewone, maar een Midnight Walk 
georganiseerd door de Rotary. Een kleine 500 wandelaars hadden een paar 
euro betaald voor het goede doel – een speelveld voor jongeren ‘ergens’ in 
het stadscentrum – en kregen daarvoor terug een blik op gebouwen die ze 
normaal gesproken nooit zien: stijldansers in het gemeentehuis, een man-
nenkoor in de hervormde kerk, Steirische harmonica’s in het restaurant 

Verrassende deelname Midnight Walk

van het Vechtdal College en een midwinterhoorn en draaiorgel op straat, 
om een paar voorbeelden te noemen.

Het startpunt was het Marktplein, waar rond het podium stichtingen, 
verenigingen en andere organisaties hun kerst-huisvlijt hadden uitgestald. 
Geen commerciële organisaties, want die konden in de winkelstraten hun 
koopwaar aanbieden, maar louter vrijwilligers die spullen verkochten om 
goede doelen te steunen. De Hardenbergers vonden het blijkbaar allemaal 
prachtig, want zowel het aantal deelnemers aan de stadswandeling als het 
aantal bezoekers aan de goededoelen-kerstmarkt overtrof de verwachtingen.

Welkom in het hart van harder! 
Welkom in de KNSTSPR! En op 
de SPORTBLVD.
Het moet wel erg slecht gesteld zijn 
met de gemeentelijke financiën, als 
je niet eens meer een derderangs 
reclamebureau kunt inschakelen om 
namen voor gebouwen en manifes-
taties te verzinnen, maar dat je moet 
terugvallen op de inbreng van een 
12-jarige scholier die maatschap-
pelijke stage loopt als rubberverwij-
deraar in een parkeergarage.

De SPORTBLVD Hardenberg 
ligt aan de Sportboulevard bij de 

Jan Weitkamplaan, stond in de 
uitnodiging voor de officiële ope-
ning. Die uitnodiging is al enkele 
maanden geleden verstuurd, maar 
dat popie-jopie gedoe met namen 
zonder klinkers zit mij nog steeds 
dwars. Goed, je hebt dus een Sport-
boulevard en een SPORTBLVD. 
Tegenover het streekziekenhuis, 
stond erbij. Die tekst moet wel door 
een 80+er geschreven zijn, want het 
Streekziekenhuis wordt al lang niet 
meer zo genoemd, het draagt weer 
met ere de oude naam Röpcke-
Zweers ziekenhuis. Dat schrijf je 
met een kleine letter z, maar ook 
bij het ziekenhuis hebben ze geen 
geld voor een goed reclamebureau 
en dus hebben ze het neefje van die 
12-jarige scholier ingehuurd en die 

heeft bedacht dat het wel grappig 
staat om er Ziekenhuis van te ma-
ken, met een hoofdletter Z.

Het lijkt er trouwens op dat het 
schrijven zonder klinkers wordt 
veroorzaakt door een virus dat zich 
langzaam maar zeker verspreidt, 
want een onderwijsinstelling nabij 
het gemeentehuis heeft enkele 
weken geleden een glossymaga-
zine uitgegeven over vernieuwend 
onderwijs dat de titel VRDR heeft 
meegekregen. Precies, het gaat 
verder. Maar dat had u al begrepen 
want je hebt niet altijd klinkers 
nodig om een woord te kunnen 
lezen. Net zomin als de letters van 
een woord in de goede volgorde 
hoeven te staan, als de eerste en 

laatste letter maar kloppen. Kijk 
maar: Het mkaat hamelael netis uit 
in wlkee vlogodre de ltteers in de 
wrodeon saatn.

Schrijven zonder klinkers, het kan 
ook onderdeel zijn van het gemeen-
telijk bezuinigingsprogramma. 
Minder letters = minder tijd = 
minder geld. Hardenberg balan-
ceert namelijk nog steeds op een 
dun lijntje tussen geld overhouden 
en geld tekort hebben. En als er 
dan eens iets overblijft moet dat 
gebruikt worden om de schuld van 
de gemeente te verlagen, want er is 
wel veel geld uitgegeven toen het 
leek alsof de bomen nog tot in de 
hemel groeiden. Het lijkt nu wel op 
de tijd dat Wim Kan tijdens de Oud-

jaarsconference zong over Zuinig 
over de drempel. Dat was in 1973, 
ten tijde van de oliecrisis. Maar in 
de tussentijd is het wel steeds meer 
en meer en meer geworden.
Zuinig over de drempel
We zijn zo beschamend gezond
Zuinig over de drempel 
Zo’n kin en zo’n kop en zo’n kont

Gemeentelijk zuinig over de drem-
pel, maar ook in de persoonlijke 
sfeer zou het wel iets zuiniger 
kunnen. Om de groei van kin, kop 
en kont tegen te gaan maar ook om 
iets over te houden voor mensen 
die onze hulp nodig hebben. Voor 
die groep mag het wel een beetje 
minder zuinig zijn.

Troostknuffels
 
Bikkel en Binkie zijn de namen ge-
worden voor de nieuwe troostknuf-
fels van de provincie Overijssel. De 
vijfjarige Kyan van Haarst uit Den 
Ham en de zesjarige Tycho Prins 
uit Hardenberg (of hun moeders) 
hebben deze namen bedacht. Zij 
hebben als prijs beide troostknuffels 
gekregen en een dagje uit met het 
gezin naar het IJsbeelden Festival 
in Zwolle. Troostknuffels zijn twee 
beertjes, die kinderen uitgereikt 
krijgen als ze op de provinciale weg 
iets ernstigs meemaken, zoals een 
ongeluk of autopech, en een van 
de provinciale weginspecteurs is 
ter plaatse. In totaal zijn 360 namen 
ingediend voor de troostknuffels.

Duurzaam wonen
 
Dertig partijen uit Overijssel en 
Den Haag willen de komende vier 
jaar 47.000 duizend woningen in 
Overijssel verduurzamen naar mi-
nimaal energielabel B. In theater 
De Voorveghter in Hardenberg 
hebben ze hiervoor donderdag een 
intentieovereenkomst gesloten. 
In Overijssel maken overheden, 
koepelorganisaties, woningcorpo-
raties, ondernemers en inwoners 
zich al enkele jaren sterk voor een 
duurzame woningvoorraad. De 
afgelopen jaren zijn hierdoor al 
12.000 woningen aangepakt.

Nieuwe rolstoelen
 
Dankzij de stichting Vrienden van 
het ziekenhuis en enkele sponsoren 
heeft elke afdeling van het Röpcke-
Zweers ziekenhuis in Hardenberg 
drie nieuwe rolstoelen kunnen 
aanschaffen om patiënten te vervoe-
ren. In totaal gaat hem om vijftien 
rolstoelen.

Gratis concert
 
Inwoners van Almelo krijgen dins-
dag 12 januari 2016 vanaf 20.00 
uur een gratis nieuwjaarsconcert 
aangeboden, met op het programma 
walsen van Strauss en andere Ween-
se klassiekers. Dat gebeurt door 
Theaterhotel Almelo en URENCO 
en wordt verzorgd door Het Orkest 
van het Oosten. Het gratis theater-
concert geeft inwoners van Almelo 
de gelegenheid het jaar feestelijk 
met elkaar in te luiden. Via de 
website van het theaterhotel kunnen 
Almeloërs maximaal 4 kaartjes per 
persoon bestellen.

Trainer
 
Voetbalvereniging Bruchterveld (3e 
klasse C) krijgt volgend seizoen 
Arjan Keuken uit Gramsbergen als 
trainer. Hij wordt de opvolger van 
Gert Bouwmeester. De 33-jarige 
oefenmeester traint nu nog Vrooms-
hoopse Boys B1.

HARDENBERG - Welzijnsorgani-
satie de Stuw in Hardenberg heeft 
ervoor gezorgd dat maandag 14 
december zo’n 40 Hardenbergers 
konden genieten van een kerstdiner. 
Dat gebeurde in restaurant Tast Toe 
van het Vechtdal College. Alle ge-
rechten waren bereid en geserveerd 
door leerlingen van de school.

De ingrediënten voor dit diner zijn 
geschonken door supermarktketen 
Jumbo en haar klanten. Landelijk 
hebben op deze manier 152.000 
mensen een steuntje in de rug 
gekregen. In Hardenberg heeft de 
Stuw voor de coördinatie van de 
actie gezorgd.

OMMEN - De Volkspartij Om-
men Vooruit (VOV) wil op zijn 
minst dat de inwoners van Om-
men mee kunnen beslissen over 
de plannen die het gemeentestuur 
heeft om landgoed Het Laar te 
verkopen.

In 1934 heeft Baron van Pallandt 
landgoed Het Laar voor 34.000 
gulden verkocht aan de gemeente 
Ommen, de laagstbiedende partij. 
Hij wilde dat het landgoed toegan-
kelijk bleef voor de inwoners van 
Ommen. Nog steeds maken maat-
schappelijke organisaties gebruik 
van delen van het landgoed. Zo is 
de scouting er gevestigd, er is een 
hertenkamp, een hondenclub maakt 
er gebruik van en er is een ijsbaan 

Kerstdiner voor 
eenzamen en minder 
bedeelden

Ommen wil ‘tafelzilver’ verkopen
en begraafplaats. Volgens de VOV 
precies zoals Van Pallandt heeft 
bedoeld.

Referendum
De gemeente Ommen zit echter op 
zwart zaad en onderzoekt of het 
landgoed verkocht kan worden. Een 
onzalig plan, vindt de VOV,  “want 
je verkoopt je tafelzilver toch zeker 
niet”. De partij wil via een motie 
in de gemeenteraad bereiken dat 
de inwoners van Ommen betrok-
ken worden bij de plannen en zich 
kunnen uitspreken voor of tegen de 
verkoop van het landgoed.
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Toen ik vorige week via Facebook 
een bericht kreeg dat een tante uit 
Noord-Drenthe was overleden, 
moest ik opeens denken aan Sientje 
de Groot uit Daarlerveen. Die twee 
hebben niks met elkaar te maken, 
maar op een vreemde manier mis-
schien ook weer wel.

Facebook wordt blijkens de berich-
ten steeds minder gebruikt door jon-
geren en steeds meer door ouderen. 
Ze vertellen over hun reisjes, hun 
oppasdagen met kleinkinderen en 
andere prietpraat, of ze maken pa-
gina’s met foto’s van vroeger. Har-

denberg van toen bijvoorbeeld, of 
de Huishoudschool in Hardenberg. 
Daarnaast wordt Facebook gebruikt 
om te kijken of verre familieleden 
nog in leven zijn, waar ze wonen 
en wat ze doen. En als je geen 
adres van ze hebt en je moet ze iets 
meedelen, zoals vorige week toen 
een nicht mij op de hoogte wilde 
brengen van het overlijden van haar 
moeder, dan kun je proberen via 
Facebook contact te zoeken.

Ik kwam na die reactie van die 
nicht op haar facebookpagina, 
zag dat ze op de lagere school in 
Hijken klasgenoot was geweest 
van iemand die nu in Hardenberg 
woont en dacht toen aan de eigen 
klasgenoten. Niet van de lagere 

school, maar van de middelbare, de 
Jan van Arkel in Hardenberg. Op de 
website Schoolbank.nl staan enkele 
klassenfoto’s. Onder meer die van 
de allereerste havo-examenklas in 
1973. Je ziet op die foto nogal wat 
leerlingen staan uit Vroomshoop en 
zelfs Daarlerveen. Sientje de Groot 
was een van die leerlingen, maar 
ook Willy Klein Kromhof en Henk 
Blekkenhorst. Ze reisden liever naar 
Hardenberg dan naar Almelo. In 
afstand maakt het niet veel uit, maar 
per openbaar vervoer ben je naar 
Hardenberg een kwartiertje langer 
onderweg. En toch deden ze het.

Die langere reis moet volgend jaar 
tot het verleden behoren, want 
Hardenberg wordt een belangrijk 

knooppunt in het openbaar ver-
voersnetwerk, schrijft de gemeente. 
B&W hebben namelijk een briefje 
gemaakt voor de raadsleden waarin 
ze vertellen hoe het ervoor staat met 
de plannen om de omgeving van het 
station aan te pakken. Als de trein 
van Almelo naar het noorden niet 
meer eindigt in Mariënberg maar 
doorrijdt naar Hardenberg wordt het 
een stuk drukker bij het station en 
dan moet je wat doen op het gebied 
van wegen, parkeren, er moet een 
voetgangerstunnel komen, het aan-
tal perrons zal wellicht veranderen 
en de bushaltes worden verplaatst.

Een grote verandering, die met 
glinsterende ogen wordt bekeken 
door scholen. Niet meer door de 

middelbare scholen, zeg maar de 
opvolger van de Jan van Arkel en 
de opvolgers van de openbare en 
gereformeerde mavo’s, maar door 
de scholen voor mbo. Het Alfa-
college in Hardenberg denkt dat nu 
veel meer leerlingen uit het zuiden 
naar Hardenberg zullen reizen, ter-
wijl het ROC van Twente verwacht 
dat meer leerlingen uit het noorden 
naar Almelo of Hengelo zullen 
gaan. Allebei kan natuurlijk niet, 
dus we moeten maar zien voor wie 
het een kans wordt en voor wie een 
bedreiging.

Maar om terug te keren naar het be-
gin: hoe zou het nou zijn met Sientje 
de Groot? Misschien dat lezers uit 
Daarlerveen het antwoord weten?

HARDENBERG – Organisaties van Goede 
Doelen hoeven voortaan geen retributie meer te 
betalen aan de gemeente Hardenberg als ze een 
spandoek willen ophangen. Dat hebben B&W 
vorige week besloten. Tot nu toe moest een 
vergunning worden aangevraagd en voor het 
aanvragen van vergunningen moet gewoonlijk 
betaald worden. Het gemeentebestuur wil dat de 

regels versoepeld worden, zodat ambtenaren er 
geen werk meer mee hebben en de instellingen 
voor goede doelen van een hoop gedoe en kosten 
af zijn. Helemaal zonder regels gaat het echter 
niet. Het moet gaan om een spandoek voor een 
erkend goed doel of een lokale opererende instel-
ling, het spandoek mag niet verlicht worden, als 
het spandoek boven de weg hangt moet dat op 

minimaal 4,2 meter gebeuren en het spandoek 
mag hooguit een paar weken hangen. Als het gaat 
om een spandoek op of boven grond van water-
schap, provincie of rijk gelden de gemeentelijke 
regels niet.
De mogelijkheid blijft wel om achteraf de orga-
nisatie te corrigeren als aan deze voorwaarden 
niet wordt voldaan.

Gratis ophangen spandoek goede doelen

HARDENBERG – Een mantel-
zorgcompliment is mooi, maar 
daar wil de gemeente Hardenberg 
het niet bij laten. Er moet voor-
komen worden dat mantelzorgers 
overbelast worden, ze moeten 
kunnen blijven meedoen in de 
samenleving. Om dat te bereiken 
heeft de gemeente een Plan van 
aanpak bedacht, waarbij speciale 
aandacht wordt geschonken aan 
jonge mantelzorgers.

Eerst moet je de mantelzorgers 
goed in beeld hebben, begrijpt de 
gemeente. De zogenoemde keu-
kentafelgesprekken van de Samen 
Doen-teams moeten voor die gege-
vens zorgen en daarnaast wordt een 
publiekscampagne op touw gezet.
Als je eenmaal weet wie die man-
telzorgers zijn moet je volgens de 
gemeente kijken of je kunt voor-

Meer dan een mantelzorgcompliment
komen dat ze overbelast worden. 
Mantelzorgers moeten eigenlijk 
hun zorg delen met meer mensen. 
Als de mantelzorger dat zelf niet 
kan moeten de Samen Doen-teams 
zorgen voor een sociaal netwerk. 
Daarnaast kan gekeken worden of 
het mogelijk is dat zorgtaken tij-
delijk aan een ander overgedragen 
kunnen worden: buitenshuis zoals 
in een dagopvang of thuis door 
bijvoorbeeld een zorgvrijwilliger 
of een beroepskracht.

De speciale aandacht voor jonge 
mantelzorgers is al twee jaar bezig. 
Vanaf 2013 worden jaarlijks 13 
basisscholen bezocht, met als doel 
jonge mantelzorgers op te sporen en 
te ondersteunen. Daarnaast krijgen 
klasgenoten inzicht in de soms 
zware belasting van jonge mantel-
zorgers. Dat project loopt eind 2015 

af, maar omdat de gemeente en de 
scholen er positief over zijn willen 
ze het project voortzetten, zodat 
de basisscholen één keer in de drie 
jaren bezocht kunnen worden.
Overigens blijft het mantelzorg-
compliment wel bestaan. Tot 2015 
werd de Dag van de Mantelzorg 
centraal in Hardenberg gehouden, 
maar dat wordt nu Bergentheim, 
Dedemsvaart en Hardenberg zodat 
meer mantelzorgers kunnen deel-
nemen.

Volgend jaar is voor de acties 
zoals het in beeld krijgen van de 
mantelzorgers, het tegengaan van 
overbelasting, de aandacht voor 
jonge mantelzorgers en de Dag 
van de Mantelzorg een bedrag van 
430.000 euro nodig. In 2017, als de 
incidentele kosten vervallen, heeft 
de gemeente 340.000 euro nodig.

Van Bach tot Beatles, pop, gospel, 
instrumentaal en rock, het is een 
succesformule waar veel toeschou-
wers uit het hele grensgebied op af 
komen. Zij zorgen voor inkomsten 
die de Rotaryclub nog het zelfde 
jaar weer besteedt aan tal van goede 
doelen en regionale projecten. Zo 
zijn aan de Nederlandse kant van de 
grens de afgelopen jaren initiatieven 
als het Alzheimercafé, het Rudie 
Zwols Fonds, de Voedselbank, 
Hospices Emmen en Hardenberg 
voorzien van een mooie gift. Ook 
in Duitsland konden veel groe-
pen en burgerinitiatieven worden 
bediend. Alle artiesten treden op 
zonder dat ze er een cent voor 
krijgen, zodat al het geld naar de 

goede doelen gaat. Dit jaar wordt 
onder meer meegewerkt door de 
band Porterhouse, de jazzband 5 
on 2, violiste Kaylee Landhuis, 
de 17-jarige countryvirtuoos Rik 
Vinke, Gospelkoor Uelsen, het 
klassiek kamerkoor Cantabel uit 
Coevorden en Kamerorkest van 
de muziekschool Niedergrafschaft. 
Verder is er straattheater van Crazy 
Paints en de Contactclowns van Ray 
Biemans.
Er wordt op 19 plekken opgetreden, 
waaronder een kerk, een kroeg, een 
bank, een molen en een schoolkan-
tine. Aanvang 19.30 uur. Op de 
facebookpagina Uelsener Musik-
nacht is meer informatie over het 
evenement te vinden.

Muzikale benefietavond in Uelsen
UELSEN - De Duitse grensplaats Uelsen, in de nabijheid van Har-
denberg, wordt volgende maand voor de 8e keer omgetoverd tot 
muziekdorp. De Rotary Uelsen-Coevorden houdt op 19 januari een 
benefietconcert met veel Nederlandse deelnemers.

Fotokiekdagen
 
De stichting Klooster Sibculo houdt 
Fotokiekdagen op maandag 28 en 
dinsdag 29 december. Van 10.00 
tot 16.00 uur is iedereen welkom 
in museum Zichtbaar Verleden. Er 
worden onder meer groepsfoto’s 
getoond van schoolklassen, belij-
denisgroepen en de beginjaren van 
gospelgroep Le Mot Chanté.

Contracten
 
Trainer Marcel Groninger van HHC 
blijft nog een jaar. Na de bekerwinst 
tegen N.E.C. maakte hij bekend zijn 
contract te verlegen. Datzelfde doen 
de spelers Sander Danes en Thomas 
Bakker. Dennis Krohne verhuist 
naar Groningen en verlaat de club. 
Eerder was al bekend gemaakt dat 
Philip Ties naar Spakenburg gaat. 
Nieuwelingen hebben zich nog niet 
aangediend.

Begroting
 
Ondanks teruglopende inkomsten 
zijn 23 van de 25 Overijsselse ge-
meenten erin geslaagd een sluitende 
begroting voor 2016 of meerjaren-
raming te maken. Twee gemeenten 
vallen in 2016 onder preventief 
toezicht van de provincie. Dat zijn 
Haaksbergen en Almelo, die moeite 
hebben uit het financiële dal te 
klimmen.

Uitverkocht
 
Het enige grote nieuwjaarsfeest 
in Hardenberg is uitverkocht. In 
de Evenementenhal worden ’s 
nachts van 01.00 tot 05.00 uur 
2500 18-plussers verwacht. Er zijn 
optredens van Beethoven Rocks 
en Qmusic. Voor bezoekers is re-
giobusvervoer geregeld, maar de 
meeste bussen zitten al vol.
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Ik moet u iets heel belangrijks mee-
delen. Eigenlijk heb ik het berichtje 
door omstandigheden een week te 
lang op de plank laten liggen. Van 
spanning heb ik dagen niet kunnen 
slapen, bang als ik was dat andere 
media mij voor zouden zijn. Wat na-
tuurlijk het geval zou moeten zijn, 
want het bericht was zo’n beetje 
naar half Nederland gestuurd. Maar 
ergens had ik nog een vage hoop 
dat de collega’s in de grote mêlee 

van berichtjes nou net dit nieuwtje 
over het hoofd hadden gezien. En 
tot mijn grote geluk is dat gebeurd, 
zodat ik het u als eerste kan verklap-
pen: het Röpcke-Zweersziekenhuis 
in Hardenberg (dank voor de cor-
recte schrijfwijze, meneer Grim-
merink), dat ziekenhuis dus heeft 
het Spataderkeurmerk 2015.

Nee, nee, niet doen, niet van uw 
stoel vallen, niet meteen naar de 
slijter rennen om een halve liter 
ouwe klare te kopen, anders levert 
deze hoofdprijs in plaats van ge-
paste trots extra fysiek ongemak op. 

Uw enthousiasme kan ik begrijpen, 
want wie zou nou niet graag het 
Spataderkeurmerk willen bezit-
ten. Dat is iets om met een beetje 
ingehouden arrogantie op verjaar-
dagsfeestjes te vertellen, om op te 
scheppen bij de buurtbarbecue, om 
mee te pronken bij je schoonfamilie 
als die weer eens openlijk twijfelt 
aan je capaciteiten en toekomstmo-
gelijkheden. Het is niet niks, want 
om het Spataderkeurmerk te krij-
gen, moeten ziekenhuizen voldoen 
aan specifieke kwaliteitscriteria. 
Dertien stuks, om precies te zijn. 
En aan hoeveel van die dertien cri-

teria voldoet onze medische trots? 
Precies, alle dertien goed.

Die criteria zijn trouwens niet zo-
maar bedacht door een paar schil-
lenboeren of oudijzerverkopers 
hè, nee, daar zijn wel eventjes de 
beroepsgroepen van dermatologen, 
vaatchirurgen en vaatlaboranten aan 
te pas gekomen. Waar het zieken-
huis dat aan heeft te danken? Onder 
meer aan de samenwerking met het 
ziekenhuis in Almelo. Daar doen ze 
de vaatoperaties en in Hardenberg 
mogen ze dan de spataders behan-
delen. Een succesverhaal dat we 

nog vaak zullen horen: de grotere 
operaties elders, het kleinere werk 
hier. Maar laten we blij zijn dat we 
een ziekenhuis hebben, waar veel 
mensen over mopperen maar waar 
anderen weer erg tevreden over 
zijn, zo lezen we in reacties van 
ex-patiënten.
En wat die spataders betreft: mis-
schien is dat verhaal van die ouwe 
klare nog niet eens zo’n gek idee. 
Je bent dan even helemaal van deze 
wereld. Om er even later achter te 
komen dat ze – om met Herman 
Finkers te spreken – geen spatader 
is veranderd.

Hardenbergers willen 
nog wel samen delen

Berend Veurink was een van de vrijwilligers die de goederen voor de kerstpakketten in ontvangst nam en daarna over de honderden dozen verdeelde.

HARDENBERG - De diaconieën van de PKN-kerken in Hardenberg, 
Heemse en Radewijk hebben dit jaar 300 kerstpakketten kunnen uit-
delen. Dat zijn er zo’n 40 meer dan verleden jaar.

De kerken hebben hun leden gevraagd een deel van hun eigen kerstpakket 
in te leveren, of als ze zelf geen kerstpakket ontvangen goederen of geld in 
te leveren. Vorige week maandag konden de vele vrijwilligers de spullen 
in ontvangst nemen in gebouw de Schakel bij de Höftekerk in Hardenberg. 

Daar werden ook de goederen afgegeven die lokale bedrijven hadden toe-
gezegd. De volgende dag waren nog meer vrijwilligers de hele dag bezig 
300 dozen te vullen met houdbare etenswaren, huishoudelijke spullen en 
wat extra’s. Van het geld dat was geschonken zijn etenswaren gekocht 
zodat in elke doos ongeveer hetzelfde gestopt kon worden. Dinsdag en 
woensdag zijn de pakketten uitgedeeld aan mensen die van weinig geld 
moeten rondkomen, in de meeste gevallen adressen die door een ouderling, 
diaken of contactpersoon zijn aangedragen.

Foutparkeerders krijgen 4 uur tijd 
hun fout te herstellen, wie zijn fiets 
onbeheerd achterlaat heeft 6 weken 
tijd het vervoermiddel te verwij-
deren. Daarna worden de fietsen 
meegenomen naar de gemeente-
werf, waar ze tegen een contante 
betaling van 25 euro weer afgehaald 
kunnen worden. De fietsen worden 
verwijderd door de Cleanteams van 

Fietswrakken worden verwijderd

de gemeente. Zij moeten 13 weken 
op de gemeentewerf bewaard wor-
den, daarna mag de gemeente ze 
openbaar verkopen. De opbrengst 
vloeit in de gemeentekas. Voordat 
het zover is moet de gemeente wel 
eerst geld uitgeven, namelijk 2500 
euro voor het maken en plaatsen 
van borden waarop het verwijderen 
wordt aangekondigd.

HARDENBERG - Het experi-
ment van zorgverzekeraar Zilve-
ren Kruis is bijgesteld om vanaf 
januari als proef in de gemeente 
Hardenberg per wijk één voor-
keursaanbieder de wijkverpleeg-
kundige zorg te laten leveren.

In de proef van Zilveren Kruis krij-
gen de wijkverpleegkundigen meer 
vrijheid. Zij kennen de situatie in 
de wijk en kunnen de beste onder-
steuning thuis geven. Verzekerden 
kunnen zo rekenen op één hecht 
team van zorgaanbieders, doordat er 
per wijk één voorkeursaanbieder is, 
is de achterliggende gedachte van 

Meer keus voor wijkverpleging
de proef. De gemeente Hardenberg 
staat achter dat uitgangspunt, maar 
heeft wel steeds benadrukt dat de 
keuzevrijheid van de inwoners 
niet in het gedrang mag komen. 
Dat Zilveren Kruis maar 75% van 
de kosten vergoedt als een andere 
aanbieder wordt gekozen vinden 
B&W geen goed idee.
Na een krachtige lobby van huis-
artsen, Vitaal Vechtdal, gemeente 
en na overleg met de thuiszorgaan-
bieders, heeft Zilveren Kruis nu be-
sloten niet alleen in zee te gaan met 
Beter Thuis Wonen en Buurtzorg, 
maar ook met Carinova, waar veel 
inwoners in de regio klant van zijn.

HARDENBERG - Het gebied rond de stations in Hardenberg, 
Mariënberg en Gramsbergen wordt schoongemaakt. Dat wil 
zeggen dat de gemeente zogenoemde weesfietsen en fout gepar-
keerde fietsen kan verwijderen. Tijdens controles is gebleken dat 
er nogal wat weesfietsen en fietswrakken de plek innemen waar 
treinreizigers gebruik van zouden kunnen maken.

Straatnaam
 
Het nieuwe hofje aan de School-
straat in Kloosterhaar moet een 
eigen naam krijgen. Samen met 
Plaatselijke Belang is de gemeente 
overeengekomen het hofje de naam 
Markfluwerhof te geven. Markflu-
wer is de naam van de familie die 
in Balderhaar woonde en waarvan 
de laatste telg de gemeente in het 
jaar 2000 een bedrag van zo’n 1,2 
miljoen gulden naliet. Hiervan heeft 
Kloosterhaar een kunstwerk betaald 
gekregen en geld dat Plaatselijk 
Belang aan een voorziening mocht 
besteden die het algemeen nut dient.

Winterwandeling
Het comité dat de winterwande-
lingen in Kloosterhaar organiseert 
stopt ermee. De wandeling van 
17 januari gaat dan ook niet door. 
Volgens de leden van het comité 
wordt er rond kerst en nieuwjaar 
al veel georganiseerd in het dorp 
waardoor de belangstelling terug-
liep. De formule is uitgewerkt en 
Kloosterhaar is aan iets nieuws 
toe, meent het comité, dat al wel 
bezig is een activiteit in de herfst 
te ontwikkelen.

Starterslening
 
Vanwege het grote succes is het 
budget voor de startersleningen van 
de gemeente Hardenberg uitgeput. 
Dit betekent dat geen aanvragen 
voor de starterslening meer in 
behandeling worden genomen. 
Sinds 2005 zijn er meer dan 500 
startersleningen verstrekt. Dit jaar 
konden 65 starters in de gemeente 
Hardenberg dankzij de lening een 
woning kopen. Of er voor 2016 
opnieuw geld beschikbaar wordt 
gesteld door de gemeenteraad is 
nog niet bekend.

Sluiting
 
Plaatselijk Belang Kloosterhaar wil 
afspraken maken met de Sparsuper-
markt in Sibculo over het bezorgen 
van boodschappen of het creëren 
van een afhaalpunt in Kloosterhaar. 
Nu de laatste zelfbedieningswinkel 
van het dorp sluit zijn de Kloos-
terhaarders voor hun dagelijkse 
boodschappen aangewezen op de 
buurdorpen.

Kerstgift
 
Huisartsen uit Hardenberg en omge-
ving hebben samen met de medisch 
specialisten van de Saxenburgh 
Groep tijdens hun eindejaarsbij-
eenkomst een inzameling gehouden 
voor het goede doel. Dit jaar was de 
opbrengst 2000 euro, die bestemd is 
voor het werk van Vluchtelingen-
werk Nederland. Namens de lokale 
afdeling heeft Harmie Rengelink 
vorige week de donatie in ontvangst 
genomen.
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